
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:07:18) 
 
 Otvaram Četvrtu-posebnu sjednicu Prvog redovnog (proljećnjeg) zasijedanja u 
2018.godini Skupštine Crne Gore 26. saziva. 
 Kao što znate, dnevni red sjednice je Premijerski sat i poslanička pitanja. Pozdravljam 
premijera i njegov kabinet. Prvi dio sjednice posvećen je Premijerskom satu u okviru kojeg pitanja 
premijeru postavljaju predsjednici klubova poslanika, odnosno ovlašćeni predstavnici klubova 
poslanika. Poslovničke odredbe vezane za komunikaciju sa premijerom znate. Podsjećam da su 
pitanja predsjedniku Vlade postavili poslanici: Branimir Gvozdenović, ovlašćeni predstavnik Kluba 
poslanika Demokratske partije socijalista, Ervin Ibrahimović predsjednik Kluba poslanika 
Bošnjačke stranke - Koalicija "Albanci odlučno", Forca, DUA, Albanska alternativa i Hrvatske 
građanske inicijative i Andrija Popović ovlašćeni predstavnik Kluba poslanika Socijaldemokrata 
Crne Gore i Liberalne partije.  
 Prelazimo na postavljanje pitanja.  
 Ima riječ poslanik, potpredsjednik Branimir Gvozdenović. Izvolite. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 12:08:24) 
 
 Uvaženi poslanici, uvaženi članovi Vlade, na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne 
Gore, predsjedniku Vlade Dušku Markoviću u ime poslaničkog Kluba DPS-a postavljam sljedeće 
pitanje. 
 Uvaženi predsjedniče Vlade, 
 U intenzivnoj komunikaciji koju imate sa evropskim zvaničnicima jedna od važnih tema 
Vaše komunikacije odnosi se na infrastrukturne projekte koji nijesu vezani samo za Crnu Goru, 
vezani su za ukupan region, odnosno Jugoistočnu Evropu. Na zadnjem Samitu koji je organizovan 
u Londonu prošlog mjeseca, u razgovorima i u izlaganju definisali ste da pored ovih prioriteta i tri 
posebna projekta zaslužuju pažnju, to je Jadransko-jonski autoput, Jadransko-jonski gasovod i 
poseban akcenat stavili ste na modernizaciju i unapređenje željezničke infrastrukture.  
 Postavljam pitanje koje je vezano za to da danas nama i građanima Crne Gore definišete 
status tih projekata, njihov plan realizacije i da li od Evropske zajednice, od Evropske unije 
očekujemo dodatna finansijska sredstva koja bi dodatno mogla da ubrzaju realizaciju tih projekat. 
 U okviru poslaničkog pitanja definisali smo i određeno obrazloženje u kojem smo naglasili 
da je poseban značaj infrastruktura - saobraćajna infrastruktura, kao sistem koji povezuje regione, 
koji utiče na ukupan ekonomski razvoj Crne Gore i ukupnog regiona, ali značajno utiče i na 
integracione procese. Naša su očekivanja usmjerena u pravcu podrške Evropske unije u tako 
značajnim projektima koji se realizuju na našem prostoru. Takođe, jako je važno da svi ti projekti 
organizuju se na principu multimodelarnog principa koji daje mogućnost da se poštuju svi 
standardi koji se realizuju u okviru Evropske unije.  
 Takođe, naglašavam da smo u okviru Berlinskog procesa Agendom pristupanja definisali 
već 2015. godine 12 ključnih projekata. Ti projekti su dodatno još ažurirani i unaprijeđeni 2017. 
godine. U okviru tih 12 projekata definisana je i dinamika realizacije do 2030. godine i sredstva 
koja treba da se realizuju to su 3,3 milijarde eura.  
 Značajni infrastrukturni projekti kojima realizacija podrazumijeva desetak godina realizacije 
od realizacije, prostorno planske dokumentacije do realizacije projekata, kasnije zatvaranje 
finansijske konstrukcije. Sigurni smo da će se sa tih 12 velikih projekata Crna Gora dodatno  
pozicionirati kao turistička destinacija, obezbijediti da se realizuju svi projekti i planovi koji će 
obezbijediti da Crna Gora brzo dođe do dvije milijarde eura prihoda od turizma, dodatno 
obezbijediti da infrastrukturni projekti budu preduslov realizacije novih industrijskih projekata, 
projekata koji su vezani za poljoprivredu jer će na taj način proizvodi koji se proizvedu u Crnoj Gori 
kvalitetnije i konkurentnije doći do čitavog regiona Evrope i siguran sam da se u tom pravcu 
intenzivno radi. 
 Takođe, jako je važno naglasiti potrebu realizacije i projekata koji su vezani za željezničku 
infrastrukturu, otprilike oko 250 km željezničke infrastrukture imamo kroz Crnu Goru, jako zahtjevni 
projeki zabog toga što 1/3 tih projekata se realizuje kroz mostove i kroz tunele. Najskuplja, da tako 



kažem, infrastuktura kroz sjeverni dio Crne Gore, to znamo i po realizaciji onako kapitalnog 
projekta Bar-Boljare koji su prema informacijama koje smo dobili iz Vlade realizuje na kvalitetan 
način i u rokovima koji su precizno definisani, a to je sljedeća godina kada će biti i završena prva 
dionica. Takođe, informisani smo od predsjednika Vlade i njeovog tima, da se razgovara i o 
drugim dionicama u komunikaciji sa susjednim zemljama, sa Srbijom, što nas je takođe dodatno 
ohrabrilo i siguran sam da je to važna informacija koju svi treba da čujemo.  
 Uvaženi predsjedniče, postavio sam ovo pitanje za koje sam siguran da je od ukupnog 
interesa za, ne samo glasače DPS-a nego ukupnu Crnu Goru. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:13:14) 
 
 Hvala, kolega Gvozdenoviću. 
 Ima riječ predsjednik Vlade Duško Marković. Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (21.03.18 12:13:23) 
 
 Uvaženi predsjedniče, poštovani potpredsjedniče Gvozdenoviću,  
 Crna Gora se nalazi u fazi ubrzanog infrastrukturnog razvoja. To danas ne spore ni najveći 
skeptici. O tome najbolje svjedoče dva projekta koja se nalaze u punom graditeljskom zamahu 
vrijedna preko milijardu i po eura. Naime, radovi na prioritetnoj dionici autoputa Bar-Boljare 
nastavljaju da se odvijaju očekivanom dinamikom, a elektroenergetska pomorska veza prema 
Italiji, Zapadnoj Evropi biće spremna za puštanje u rad do kraja ove godine.  
 Značaj ovih projekata za Crnu Goru samo je jedan segment ukupnog razvojnog i 
infrastrukturnog aspekta u kojem treba posmatrati našu zemlju. Razvoj velikih infrastrukturnih 
projekata podrazumijeva i njihovo skladno uklapanje u širu regionalnu sliku. Zato je podjednako 
važno prioritetnu dionicu autoputa vidjeti kao vezu Podgorice i Kolašina, ali ujedno i kao dio 
sveobuhvatne mreže za region Zapadnog Balkana, odnosno putnog pravca 4 u dokumentima 
Evropske komisije nazvanog Blisko-Istočno-Istočno-Mediteranski koridor. Analogno tome 400 
kilovatni dalekovod od Lastve Grbaljske do Pljevalja jeste veza dvije značajne energetske tačke 
na mapi Crne Gore, ali istovremeno i važan segment trans-balkanskog energetskog koridora.  
 Dakle, uspijevamo da harmonizujemo naše nacionalne prioritete u oblasti infrastrukture sa 
evropskim projekcijama i planovima vezanim za region, a u okviru programa poput Berlinskog 
procesa i Investicionog okvira za Zapadni Balkan. Evropska unija jasno pokazuje svoje fokus na 
naš region i njegov dugorični prosperitet, a taj fokus je potvrđen i kroz nedavno objavljivanje 
Strategije Evropske komisije za Zapadni Balkan. Smatramo da je sada u prvi plan potrebno istaći 
one projekte koji još uvijek nijesu inicirani.  
        Na Investicionom Samitu u Londonu jasno smo prezentovali naše dalje prioritete, a to su 
regionalni Jadransko-jonskim koridorima, brza putna saobraćajnica i gasovod, te modernizacija i 
širenje željezničke infrastrukture, kako ste to konstatovali u Vašem pitanju. U kontekstu jačeg 
povezivanja regiona i njegovog bržeg ekonomskog rasta očekujemo da ova inicijativa bude 
prepoznata kao jedan od važnih razvojnih preduslova te da bude dio planova za naredni Samit 
Evropska unija - Zapadni Balkan pod bugarskim predsjedavanjem. O tome sam nedavno tokom 
posjete predsjednika Evropske komisije Junkera Sofiji imao konkretne razgovore s premijerom 
Bugarske Borisovim.   
 Potpredsjedniče Gvozdenoviću, želim da naglasim da naša pozicija s koje očekujemo dalju 
podršku evropskih partnera nije bez osnova. Podsjećanja radi, Crna Gora je u prethodnom 
periodu osim podrške vezane za izradu studija izvodljivosti i tehničkih dokumentacija obezbijedila i 
značajne investicione grantove Evropske unije. Željeznički projekti, primjera radi, dobijaju podršku 
Evropske unije kroz bespovratna sredstva i do 50% investicione vrijednosti. U ovom trenutku na 
raspolaganju nam je 45 miliona eura za konkretna ulaganja u željezničku i elektroenergetsku 
infrastrukturu. Na nama je da sredstva efikasno iskoristimo, ali i da kandidujemo nove zahtjeve.  
 Kada je u pitanju Jadransko-jonska brza saobraćajnica, crnogorski dio sveobuhvatne mreže 
za region Zapadnog Balkana tj. putnog pravca 1 Mediteranski koridor trenutno se realizuje grant 



sredstava u iznosu od tri i po miliona eura, u cilju izrade studije izvodljivosti za dio na teritoriji Crne 
Gore i Albanije. Na crnogorskoj strani urađena je prioritizacija između obilaznica Herceg Novi, 
Budva i Bar i dorađena tehnička dokumentacija za prioritetnu obilaznicu oko Budve. S obzirom da 
je aktivnost finansirana kroz investicioni okvir za Zapadni Balkan u iznosu od 500.000 eura s 
budnom pažnjom iščekujemo odluku o aplikaciji za investicioni grant za ove namjene.  
 Naime, poddionica oblilaznice Budva s pristupnim putevima i dvije petlje, u dužini oko 13 
km, projekat je kojim smo aplicirali za podršku u iznosu od 40 miliona eura. Odluka bi trebalo biti 
donijeta u julu ove godine na Samitu predsjednika vlada Zapadnobalkanske šestorke u Londonu. 
Takođe, kroz poziv Investicionog okvira za Zapadni Balkan kandidovali smo i projekat daljeg 
ulaganja u željeznički sektor. Program obuhvata generalni remont gornjeg stroja pruge Bar- 
Vrbnica na dijelu pruge Lutovo-Podgorica, sanaciju čeličnih mostova, nabavku tri elektromotorna 
voza za lokalni putnički saobraćaj i generalni remont i opremanje radionica i depoa za održavanje 
voznih sredstava u Podgorici, Baru i Nikšiću. Paralelno s ulaganjem u infrastrukturu radiće se i na 
reformskim mjerama prevashodno u dijelu prekogranične saradnje koja treba da doprinese bržem 
protoku ljudi, roba i usluga, što u krajnjem treba da dovede do snažnije ekonomske integracije 
regiona i podsticaja za trgovinu, a samim tim i do bržeg ekonomskog rasta.  
 Na kraju da konkretno odgovorim na Vaše pitanje. Da, očekujem da će finansijska podrška 
našim prioritetnim infrastrukturnim projektima biti izvjesna jer su oni od zajedničkog interesa i za 
region i za širu perspektivu povezivanja s Evropskom unijom. Naglasiću da takvom opredjeljenju 
Crna Gora posvećeno doprinosi ne samo kroz aktivnosti ove Vlade već i tokom mandata 
prethodnih vlada čije su politike obezbijedile povoljnu poziciju našoj zemlji koju ćemo zajednički 
valorizovati. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:19:06) 
 
 Hvala Vama, predsjedniče Vlade.  
 Pravo na komentar. 
 
 
 BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 12:19:16) 
 
 Predsjedniče, zahvaljujem na odgovoru koji uliva jasan optimizam i definiše jasne planove 
koje možemo očekivati u narednom periodu, a ukazuje i na dobru komunikaciju s Evropskom 
unijom. Siguran sam da je jako važno za sve privrednike, turističke radnike koji žele da organizuju 
svoj posao, da znaju jasnu dinamiku realizacije određenih infrastrukturnih projekata koji značajno 
unapređuju i povećavaju konkurentnost njihovog proizvoda i njihove usluge koju će raditi u 
narednom periodu.  
 Jadransko-jonski autoput je od posebnog interesa. To je projekat koji spaja sjevernu Italiju i 
dio Centralne Evrope s jonskim poluostrvom preko Slovenije, Hrvatske, Bosne i Hercegovine, 
Crne Gore, Albanije i dolazimo do Grčke. To je sigurno jedan od jako važnih preduslova za 
ukupan ekonomski razvoj, a pogotovo za razvoj turizma.  
 Pričali ste o elementima i o konkretnim projektima koji su vezani za željeznicu. Ja sam 
rođen u Baru, dolazim s tog prostora, to je jedan od najvažnijih projekata za stavljanje u punu 
funkciju projekta Luke Bar. Sigurni smo da realizacijom već postojećih aktivnosti koji su proizvod 
dobre komunikacije u okviru samita sa Zapadnim Balkanom gdje su dobijena grant finansijska 
sredstva i značajne projektne aktivnosti, dodatno će  unaprijediti i stvoriti uslove da se poboljšaju 
kapaciteti i maksimalno optimizuje rad u okviru tog projekta. Velika očekivanja su i od projekta 
gasovod koji u okviru projekta koji je ova Skupština donijela, a Vlada predložila oko 
istraživanja.Hvala vam na odgovoru. Siguran sam da su svi zadovoljni perspektivom koja očekuje 
Crnu Goru s aspekta ovih projekata i dobre komunikacije i podrške koje će imati od Evropske 
unije. Hvala lijepa. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:21:12) 



 
 Hvala, kolega Gvozdenoviću.  
 Da li želite?  
 Predsjednik Vlade. Pravo na odgovor na komentar. Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (21.03.18 12:21:24) 
 
 Komentari  potpredsjednika Gvozdenovića su me podstakli da ukažem još makar na dvije 
stvari. Prva je da ovo pitanje infrastrukturnog razvoja kao krucijalnog i važnog za ukupni 
ekonomski razvoj i napredak i Crne Gore i zemalja u regionu nije više samo oslonjen na naše 
zahtjeve prema Evropskoj uniji za obezbjeđivanje sredstava, odnosno grantova da krenemo u te 
investicije.  
 Nikada se kao ove godine u okviru intenzivne komunikacije koju imamo u regionu nije 
postigla saglasnost o neophodnosti međusobnog infrastrukturnog povezivanja zemalja u regionu. 
Dakle, to je sada naša agenda, svake zemlje pojedinačno i svih zemalja u regionu Zapadnog 
Balkana. U Londonu smo imali polemiku s predsjednikom Borisovim, odnosno pitanje jer kroz 
mapu koju je predstavio o koridorima, željezničkim, putnim koridorima nijesmo prepoznali koridor 1 
Jadransko-jonski put i željezničku prugu Bar-Beograd, odnosno Bar-Beograd - Budimpešta. 
Odmah su prihvatili da su napravili propust i u Sofiji smo već imali puno saglasje oko toga. 
Vjerujem da će nova mapa koju mi pripremamo ovih dana i proslijedićemo je bugarskom 
predsjedavanju sadržavati i taj dio mreže, ta zajednička mapa i taj dio mreže koji prolazi kroz Crnu 
Goru i povezuje i ide dalje prema Albaniji. Ali, ovo sam htio da kažem.  
 Kada je u pitanju autoput Bar-Boljare, mislim da imamo jednu dobru vijest. Sjećate se kada 
smo pokrenuli priču o autoputu, posebno sadašnji predsjednik Parlamenta, da je to bio uglavnom 
razlog za oponiranje tadašnje odluke, različite vrste njene kompromitacije, sjećate se kakva je bila 
kvalifikacija da je to put iz nigdje u niđe, tako je to naša politička konkurencija govorila. Danas 
imamo situaciju da nas u realizaciji tog projekta ne podstiče samo Evropska unija nego i 
Međunarodni monetarni fond koji je bio najkritičniji prema tom projektu, pa i Svjetska banka. 
Danas oni od autoputa vide velike benefite ne samo kada je u pitanju infrastruktura nego cijela 
ekonomija.  
 Ali, ono što je još važnije. Danas Srbija i ovih dana će potpisati ugovor s kineskom 
kompanijom CRBC o finansiranju cijele dužine autoputa kroz Srbiju do granice s Crnom Gorom do 
Boljara. Mislim da je već u pripremi izvođački ugovor autoputa do Požege. Sjutra je kod mene 
predsjednik kompanije CRBC sa svojim timom i rukovodstvo Exim banke na preporuku njihovog 
premijera kao rezultat naših razgovora koje smo imali na Samitu "16 + 1" u Mađarskoj koji će 
podstaknuti nastavak daljih radova na autoputu, odnosno dionice Mateševo-Andrijevica i 
Andrijevica-Boljare.  
 Vjerujem da ćemo u veoma kratkom roku, u smislu ovako zahtjevne investicije imati autoput 
koji će povezivati ne samo Crnu Goru unutar nego koji će povezivati i Crnu Goru i Srbiju i Crnu 
Goru s Jugoistočnom Evropom i Crnu Goru preko Jadransko-jonske ceste s Evropskom unijom. 
To je dobra vijest. Ne samo što smo stvorili atmosferu za to i što smo obezbijedili uslove za to 
nego smo izgradili i sposobnosti u zemlji da nosimo tako važne i teške projekte, istorijske projekte. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:25:06) 
 
 Hvala i Vama, predsjedniče Vlade.  
 Razumjećete da je vrlo teško da se suzdržim da proceduralni propust ne napravim, pa 
prokomentarišem i ja nešto. Pravo je zadovoljstvo vidjeti kako se taj naš najveći infrastrukturni 
projekat u istoriji Crne Gore razvija i posebno je važan početak druge dionice od Mateševa do 
Andrijevice. Za Crnu Goru bilo bi idealno da to počne i prije završetka ove prioritetne dionice. 
 Naravno, ove optimističke najave koje je predsjednik Vlade iznio samo govore o tome 
koliko je u stvari to bio i vizionarski dobar projekat i suštinski važan po Crnu Goru. 



 Kad napravimo Jadransko-jonski autoput kroz Crnu Goru, poslije toga mi ćemo imati 
definitivno tu osnovnu putnu mrežu koja je na najvećem mogućem niovu. 
 Da dalje ne nastavim sa kršenjem Poslovnika. 
 Riječ ima poslanik Ervin Ibrahimović, pravo na pitanje. 
 Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (21.03.18 12:26:06) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine sa saradnicima, poštovani predsjedniče Vlade, uvaženi 
ministri, koleginice i kolege poslanici, dragi građani i poštovana dijasporo, 
 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore postavio sam sljedeće pitanje 
uvaženom predsjedniku Vlade. 
 Poštovani predsjedniče Vlade, 
 Šta Vlada Crne Gore preduzima u pravcu afirmacije i valorizacije prirodnih potencijala 
Plava i Gusinja? 
 Opštine Plav i Gusinje raspolažu sa veoma bogatim prirodnim potencijalima koji mogu biti 
razvojna šansa, ne samo ove dvije opštine, već i cijele Crne Gore, posebno kada se radi na polju 
turizma. 
 Prirodni potencijali ove dvije opštine su mnogobrojni. Pokušaću da nabrojim samo neke od 
njih, kao što su prelijepo Plavsko jezero, Visitorsko, Hridsko jezero, dolina Grebaje i Ropojana sa 
vodopadom Grlja i mnoge, mnoge druge. Zašto ne pomenuti širom svijeta poznate Alipašine 
izvore koji su jedni od najvećih izvorišta. 
 Pokušaću da ne preskočim barem neke ovako koje su prepoznatljive širom svijeta u 
kasnijem obrazloženju ću vam reći nešto o njima. Treba pomenuti isto planine južno od Gusinja 
koji imaju najveći vrh Zla Kolata, koji je inače najveći vrh u Crnoj Gori. Ne možemo zaobići ni 
planinu Bogićevicu koja ima najveće površine, potencijalno, za ski terene gdje isto treba podsjetiti 
tu sniježna sezona traje od kraja oktobra do početka maja, kao i mnoge druge. Takođe, ono čime 
se mogu ove dvije opštine pohvaliti su bogata kulturna dobra. Treba podsjetiti samo na džamije, 
kule, nišani, odnosno nadgrobni spomenici Muslimana. I svakako ne smijemo preskočiti ni ono po 
čemu su Plav i Gusinje prepoznati, a to je uspješna dijaspora, mnogobrojna, koja ima  poseban 
senzibilitet za ovaj kraj svakako i domovinu. Ipak i pored takvih planinskih potencijala koji su dobri 
za razvoj planinskog turizma, alpinizma, paraglajdinga, kao i prelijepa jezera je i rijeke koja su 
idealna za sportski ribolov i rafting. Ne zaboravite i ta kuturna dobra bogatstva, svjedoci smo da 
ipak nije dovoljno urađeno na tome da  se valorizuju ovakvi kvaliteti plavsko-gusinjskog  kraja. 
 Moram iskreno reći da vidim da je nedovoljno učinjeno za taj kraj, mislim da jedan dio snosi 
svakako i država, po mojem mišljenju. Da li nepostojanje kvalitetnih planova i projekata za ovo 
područje, kao i loša putna infrastruktura nijesu dali dovoljan zamajac za iskorišćavanje ovih 
resursa, svakako i turizma.  
 Takođe, na samom kraju bih podsjetio da opštine Plav i Gusinje sa ovakvim potencijalima 
su trebali da budu nosioci razvoja Crne Gore i mjesta gdje se dolazi. Nažalost, danas opštine Plav 
i Gusinje spadaju u najnerazvijene opštine Crne Gore. Moram reći to da su ove i dalje prelijepe 
opštine iz kojih se  danas  najviše odlazi.  
 Zahvaljujem. 
 Odgovor tražim i u pisanoj formi. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:29:45) 
 
 Hvala poslaniče Ibrahimović. 
 Ima riječ predsjednik Vlade Duško Marković. Izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (21.03.18 12:29:50) 
 



 Poštovani poslaniče Ibrahimoviću, 
 Zahvaljujem na postavljenom pitanju i posebno cijenim Vašu potrebu da se i u ovom domu i 
još jednom ukaže na bogatstvo resursa kojima raspolaže Sjeverni region Crne Gore, a u 
konkretnom slučaju opština Plav i Gusinje. I želim odmah da budem direktan. 
 Polovina prirodnog bogatstva naše zemlje je na sjeveru i duboko sam uvjeren da nema 
ekonomske razvijenije i bogate  Crne Gore bez razvijenog Sjevera. 
 Dozvolićete mi da nakon, što sam pažljivo saslušao Vašu argumentaciju dodam još makar 
dva razloga zbog kojih područje ove dvije opštine zaslužuje da se uz pažljivu valorizaciju prirodnih 
potencijala doprinese boljem kvalitetu života svakog Plavljanina i Plavljanke, svake Gusinjanke i 
Gusinjanina. 
 Prvi razlog  koji prevazilazi okvire Crne Gore je geografska pozicija ove dvije opštine, koja 
je strateški važna za dalju afirmaciju odnosa sa našim susjedima. Posebnu pažnju ovom aspektu 
dajemo kroz blisku regionalnu saradnju koju Crna Gora ima reputaciju zemlje koja čuva mir, 
stabilnost i pokretač je evropske perspektive cijelog regiona. 
 I drugi razlog je u vidu neprocjenjivog prirodnog bogatstva i neponovljive kulturne baštine o 
kojem ste govorili u obrazloženju Vašeg pitanja. Sve to zajedno ne ostavlja me ravnodušnim niti 
spokojnim da svakodnevno u svom radu ne pomislim na sve manje razvijene opštine sa ovakvim 
ili sličnim karakteristikama posebno one na Sjeveru Crne Gore. 
 Uvaženi poslaniče, 
 Još prilikom podnošenja ekspozea ovdje pred vama kazao sam da će jedan od 
najkompleksijih izazova u narednom periodu biti politika ravnomjernog regionalnog razvoja. 
Saglasan sam s toga da je potrebno dodatno ulaganje na planu afirmacije  i valorizacije  plavsko-
gusinjskih resursa i jednako tako svjestan da Plav i Gusinje osim već pobrojanih potencijala 
moraju imati i neophodnu državnu podršku kroz razvoj infrastrukture kako bismo te potencijale 
mogli i iskoristiti. 
 Vjerujem da dijelite moje mišljenje da je tako i sa drugim opštinama na Sjeveru. Vi ste 
pominjali još i Rožaje. Upravo iz tog razloga Vlada je nepokolebljivo orjentisana prema razvoju 
Sjevernog regiona i to kao premijer ne skrivam i zato u to nemojte ni da sumnjajte. 
 Kako je "Arsenal" u Tivtu postao Porto Montenegro i kako Kumbor postaje Portonovi, tako 
će se i na Sjeveru razviti zimski turistički centri. Tako će i ti centri generisati nova radna mjesta i 
obezbijediti bolji kvalitet života i neće se sa Sjevera odlaziti, ili ćemo uraditi sve da se sa Sjevera 
ne odlazi, već će se na Sjeveru dolaziti i to autoputem i novim modernim saobraćajnicama, a 
jedna od njih će svoju trasu pružatu upravo do Gusinja i Plava. 
 Poslaniče Ibrahimoviću, 
 Kroz kapitalni budžet u kontinuitetu se realizuju projekti izgradnje rekonstrukcije neophodne 
saobraćajne infrastrukture. Naime, Direkcija za saobraćaj je u prethodnom periodu završila 
rekonstrukciju puta od Gusinja do graničnog prelaza Grnčar u dužini od 6 km, kao dio buduće 
dionice puta od Gusinja do Podgorice preko teritorije Albanije. U tom pravcu završen je projekat 
rekonstrukcije puta od Dinoša do Cijevne Zatrijebačke. Ukupna vrijednost te investicije je 15 
miliona eura, a tender za izbor izvođača radova će biti raspisan kada se obezbijede sredstva za 
realizaciju kompletnog projekta. Imali smo, da kažemo dosta razmišljanja da li da ovaj projekat 
uključimo i u ovogodišnji kapitalni budžet, ali jednostavno nijesmo imali prostora.  
 Takođe, u 2018. godini planirana je izrada projektne dokumentacije i početak radova 
rekonstrukcije puta Plav-Bogićevica u dužini od 17,5 km, ukupne vrijednosti 3,2 miliona eura. 
Tokom ove godine završiće se i prva faza rekonstrukcije puta Plav-Vojno selo u Gusinju u dužini 
od 1,2 km dok je ukupna dionica tog puta dugačka 10 km, a podrazumijeva izgradnju mosta na 
rijeci Vrulji za koji su već ugovoreni radovi, a kroz kapitalni budžet u ovoj godini za ovaj projekat 
obezbijeđeno  520.000 eura. Osim toga očekujemo da u toku 2018. godine bude završena Studija 
izvodljivosti za zaštitu Plavskog jezera, rekao bih konačno, kao i da se završe radovi na sređivanju 
lokaliteta Alipašini izvori u Gusinju koje ste takođe pomenuli u obrazloženju Vašeg pitanja.  
 Takođe iz sredstava opredieljenih kroz kapitalni budžet realizuje se i projekat rekonstrukcije 
administrativnog objekta opštinskih službi u Gusinju. U okviru projekta izgradnje i rekonstrukcije 
sportskih objekata planirana je izgradnja školsko-sportske dvorane u toj opštini.  
 Na kraju i konkretno. 
 Evo kako podrška Vlade ovih opština izgleda u brojkama. 



 U 2016. i 2017.godini u opštini Plav kroz kapitalni budžet realizovani su projekti u vrijednosti 
preko 1,2 miliona eura, od ukupnih 1,2 miliona  planiranih. 
 U 2018. godinu opredijeljena su sredstva u iznosu od preko dva miliona eura, tačnije 
2.134.000. Takođe u prošloj godini u opštini Plav je iz iz Egalizacionog  fonda opredieljeno oko 
milion eura, tačnije 921.000, a za 2018. godinu na raspolaganju je 15% više sredstava odnosno 
milion i pedeset osam hiljada. 
 U opštini Gusinje tokom 2016-2017. godine kroz kapitalni budžet realizovani su projekti u 
vrijednosti oko 1,3 miliona eura, a planiranih je bilo 1.257.000, a za 2018. godinu opredijeljena su 
sredstva u približnom iznosu od 1.224.000. 
 S druge strane iz Egalizacionog fonda opštini Gusinje je 2017. godine opredijeljeno skoro  
pola miliona eura, a oko 15% više novca predviđeno je i planom privremene akontativne 
raspodjele sredstava iz Egalizacionog fonda za 2018. godinu. Iako je jasno da valorizacija  
prirodnih potecijala Plava i Gusinja  treba da bude  zadatak svih nas, a nakon svega što sam  
saopštio sasvim je izvjesno da će Vlada u ovom  mandatu , a vjerujem i u buduće  sa posebnim 
senzibilitetom  posmatrati  ove dvije opštine dajući potreban  impuls  i razvoj njihovoj  afirmacije  
kako turističkih i kulturno-istorijskih gradova. Da ne zaboravim mislim da će u ovu grupu  opština o 
kojima ćemo posebno brinuti biti i opština Petnjica. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:36:15) 
 
 Hvala predsjedniče Vlade. 
 Pravo na komentar ima poslanik  Ibrahimović. 
 Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (21.03.18 12:36:25) 
 
 Uvaženi predsjedniče Vlade, zahvaljujem na ovim ohrabrujućim vrlo jasnim projektima 
Vlade to će obradovati ne samo naše gledaoce, nego će sigurno i građane Plava, Gusinja, kao i 
dijasporu  svakako i turiste  koji su opčinjeni ovim ljepotama Plava i Gusinja sami znamo kakve su 
to ljepote od  prelijepih planina, voda, biodiveziteta, mogućnosti dvosezonskog turizma itd.  
 Ono što me posebno  ohrabruje,  vjerujem sve nas  u Crnoj Gori,  kada Vi kao predsjednik 
Vlade  jasno dajete do znanja brige o sjeveru i opštinama na sjeveru, je to da se neće ponoviti  
greške dinamike realizacija razvojnih projekata planova i strategija vezanih za sjever, to me 
posebno ohrabruje  i zahvaljujem na tome.  Ono svakako što zaslužuje da  podsjetimo, posebno 
za mlađe  ljude u Crnoj Gori,  da su studije izvodljivosti,  izvođene još 1969. godine  prošlog vijeka, 
kada je organizacija za razvoj ekonomije u Ženevi još tada su ljudi ispitivali ljepote Jugoslavije.  
Tada su  vrlo decidno rekli da pored Durmitora, gusinjske planine su  najveći skijaški potencijal. 
Mnogi planinari i poznati svetski akademici su pisali o ljepotama planina Gusinja. Sve to nas  
obavezuje i posebno hrabri današnjim  saopštenjem premijera  da je potreban jedan mali zamajac 
za razvoj Sjevera. Vjerujemo da samim iskorišćenjem  jednog od bisera Plava, Gusinja, da će se 
uključiti i druge institucije i drugi interesi i da će  doći do toga razvoja Sjevera. Ono što bih želio da  
podsjetim još jednom javnost je to da Plav i Gusinje posjeduju vrlo kvalitetne ljude širom svijeta od 
univerzitetskih  profesora, akademika, uspješnih biznismena, vrlo uspješna dijaspora, što je jedan 
od dodatnih kvaliteta. 
  Takođe, moramo uvaženi predsjedniče Vlade voditi računa  o tome, normalno sa lokalnom 
samoupravom, da ta kulturana bogatstva budu državno dobro. Posebnosti arhitekture Plava i 
Gusinja zaslužuju to. Na kraju bih još jednom podsjetio o toj dijaspori koja je stvarno veliki patriot. 
Prije par dana samo jedna od niz donacija koju su ljudi iz Amerike, a koja se mjeri nekoliko miliona 
su donirali u svoj kraj za razvoj Gusinja. To je blizu 100 hiljada dolara u cilju razvoja svoga  grada i 
mislim da je to dobar put. Da podsjetim ovdje i resorni ministar Šehović, da je udruženja iz 
Njujorka su potpisali Memorandum sa Ministarstvom prosvjete i to je završeno uspješnom pričom 
tako da će  sigurno Gusinje u saradnji sa Ministarstvom prosvjete dobiti kvalitetne terene. Mislim 
da je to dobar pravac da i ostala resorna ministarstva, zašto ne reći biznismeni u Crnoj Gori,  



dobar put da u jednom pravcu ispravociraju naše uspješne biznismene kako bi ne samo emocijom 
investirali u naše krajeve, nego i našli svoj interes  za svoj kapital. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:39:49) 
 
 Hvala poslaniče. 
 Želite li odgovor na komentar? 
 Izvolite predsjedniče Vlade. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (21.03.18 12:39:54) 
 
 Ovo je inspirativna tema i veoma važna tema. Slažem se sa Vama poslaniče Ibrahimoviću 
da ne samo nema sveukupnog, objedinjenog ekonomskog razvoja zemlje bez kvalitetnog i  
održivog ekonomskog  rasta na Sjeveru, nego nema  društvene, socijalne i ukupne kohezije Crne 
Gore i crnogorskog društva bez razvoja Sjevera. Takođe se slažem sa Vama ne samo što je 
kulturna i nacionalna,  multietnička vrijednost  u Gusinju i Plavu nego i u drugim opštinama  na 
Sjeveru, koje su mješovite, da predstavljaju trajnu nematrijalnu vrijednost države Crne Gore. 
Prema tome, moramo da se odnosimo svi jednako i da to pretvorimo ne samo u vrijednosti i 
činjenice o kojima ćemo pisati  i govoriti nego  koje ćemo pretvoriti u trajnu vrijednost, trajno dobro 
Crne Gore, koja će obezbijediti unutrašnju koheziju i održivost ovako neupitno vrijeme ovako naše  
lijepe zemlje.  
  Kada je u pitanju razvoj infrastrukture, to nijesam obuhvatio mojim odgovorom, želim da 
vas informišem da sam u razgovorima sa  kosovskim državnim rukovostvom prilikom moje zadnje 
posjete otvorio pitanje regionalnog povezivanja Kosova i Crne Gore na čitavom, da kažem  u 
prostoru granice,  odnosno  opština koje  se dodiruju. Bio sam iznenađen da već na  toj strani se 
ozbiljno  planira  razvoj putne  infrastrukture  prema  granici sa Crnom Gorom, nekim opštinama  
prema Crnoj Gori. Već je odobreno i  kreće se sa gradnjom puta puta Dečani-Plav u dužini od  13 
kilometara. To me podstaklo da možda već u idućoj godini u kapitalnom budžetu predvidimo 
sredstva  za  radove sa crnogorske  strane  prema Dečanima i tako obezbijedimo  povezanost   
infrastrukturnu koja će omogućiti lakše kretanje ljudi, ali i  pokretanje biznisa  i stvaranje  novih 
prilika. 
             U kontekstu toga  smo otvorili pitanje i mogućnosti gradnja tunela Rožaje-Peć i vidio sam 
da su veoma zainteresovani za to. To je ozbiljan projekat i mi već u našem Ministarstvu  
razmišljamo  o toj opciji i pripremamo određena elaborate i studije. To nije važno samo za naš 
kvalitet međugranične, međudržavne  saradnje, nego to bi bio projekat koji bi otvorio i Makedoniju 
i Kosovo prema Crnoj Gori i naravno dalje. Tako da  uključujući i naše ideje u kontekstu prvog 
pitanja  da pokrećemo prema Evropskoj  komisiji i gradnju pruge  Pljevlja-Bijelo Polje-Berane-Peć. 
Mislim da u  perspektivi zaista  sa ovim što već radimo sa autoputem, sa putem Jezerine-Lubnice 
koji na drugačiji način otvaraju taj prostor. Iskoristićemo sve prilike da ono što imamo kao 
vrijednost, kao ljudsku vrijednost, kao ljudski pontecijal, kao inovativnost koji imaju naši ljudi rasuti 
širom dijaspore u okruženju i šire vratimo u Crnu Goru. Ne samo da donesu svoj kapital i pokrenu 
proizvodnju  i zaposle ljude nego da donesu onu  vrijednost  koja  nam je neophodna radi  trajnog i 
opšteg dobra  i zajedničkog  suživota  svih nas koji  živimo u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:43:22) 
 
 Hvala predsjedniče Vlade. 
 Sada  riječ ima  poslanik Andrija Popović. 
 Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (21.03.18 12:43:31) 



 
 Zahvaljujem predsjedniče. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovani predsjedniče  i predstavnici i predstavnice  Vlade, 
 Pitanje predsjedniku Vlade  glasi. 
 Što Vlada Crne Gore preduzima kako bi se suzbila takozvana siva ekonimija, suzbijanjem 
nelegalnog rada i trgovine, a procjena je da se samo u turističkom sektoru nelegalnim radom gubi 
300 do 400 miliona eura godišnje? 
 Ključni uzroci postojanja sive ekonomije u Crnoj Gori su nedovolja vladavina prava, 
neadekvatan regulatorni okvir, nedovoljo efikasno i efektivno sprovođenje politika i zakona, 
relativno visoki troškovi poslovanja. Iako ne postoje zvanični i statistički podaci o visini neformalne, 
takozvane sive ekonomije u Crnoj Gori, i o njenom procentualnom  učešću u bruto društvenom  
proizvodu, neka istraživanja su pokazala da se taj procenat kreće od 26-31%, u zavisnosti od  
definicije "sive ekonomije". 
 Obrazloženje: 
 Neformalni oblik  privređivanja u Crnoj Gori je postao izražen tokom  devedesetih  godina  
prošlog vijeka usljed  tranzicionih  procesa  prelaska sa  planskog na  tržišni  model privređivanja  i 
transformacije društvene u privatnu svojinu. Promjena strukture crnogorske ekonomije i tedencija 
njenog  prelaska na uslužnu orjentisanu, kao i migracije iz ruralnih u urbane  sredine  doveli su do 
pada apsorcionog kapaciteta industrijskog sektora, smanjenja  dodate vrijednosti  proizvedene od 
strane zaposlenog i smanjene produktivnosti, karakteristika koje pogoduju razvoju neformalnog 
sektora. Ipak problem neformalne sive ekonomije u Crnoj Gori je posebno izražen tokom globalne 
ekonomske krize kada se zbog drastičnog pada ekonomskog rasta u odnosu na period 
neposredno prije krize pojavila potreba za redefinisanjem i kreiranjem cjelovitih i koordinisanih 
politika koje će doprinijeti što bržem i intenzivnijem oporavku privrede.  
           Pored toga, status zemlje kandidata za članstvo u Evropskoj uniji dodatno obavezuje Crnu 
Goru da svoju regulativu politike i strategiju u što većoj mjeri prilagodi zahtjevima EU, a jedan od 
pokazatelja uspješnog sporovođenja zakonodavnih i institucionalnih reformi i ekonomskog 
snaženja svakako i procenat neformalne ekonomije u ukupnoj ekonomiji. 
 Pored negativnih implikacija koje postojanje neformalne ekonomije u Crnoj Gori 
prouzrokuju u dijelu javnih finansija kroz nemogućnost naplate poreskih i drugih potraživanja, kada 
je u pitanju privredni sektor, pored nelojalne konkurencije problem formalnim tokovima privrede 
prouzrokuje i kroz povećano fiskalno opterećenje, jer se dio fiskalnog opterećenja kroz povećanje 
postojećih i uvođenje novih poreskih opterećena prenosi na one subjekte koji u potpunosti posluju 
u skladu sa zakonskim propisima.  
          U Crnoj Gori usljed relativno visokih troškova poslovanja registrovanih preduzeća, posebno 
usljed visokog učešća troškova radne snage u odnosu na ukupne troškove preduzeća, uglavnom 
se prepoznaju sljedeće kategorije neformalne ekonomije: neregistrovana djelatnost, kad se promet 
proizvoda i usluga vrši u potpunosi van formalnih tokova, trgovina određenim proizvodima, 
pružanje turističkih zanatskih i profesionalnih usluga, umanjeno prijavljivanje prometa u 
registrovanom formalnom preduzeću prilikom gotovinskih transakcija, takozvani rad na crno, kad 
pojedinac obavlja posao bez ugovora o radu u formalno registrovanom preduzeću, djelimični rad 
na crno kad se zaposlenom, koji ima ugovor o radu u formalnom preduzeću dio zarade isplaćuje 
na ruke kako bi se s jedne strane povećala njegova zarada s druge kako bi se izbjeglo 
oporezivanje tog dijela zarade koji se u suprotnom zaposlenom ne bi mogao isplatiti.  
 Jedna od preporuka Liberalne partije, a i nekih relevantnih organizacija u Crnoj Gori je 
minimalna zarada nije diferencirana prema kategorijama zaposlenih niti regionalno. Utvrđivanjem 
minimalne zarade za mlade na nivou nižem od postojeće nacionalne minimalne zarade bi se 
podstaklo veće zapošljavanje mladih ili njihova veća zainteresovanost za pokretanje sopstvenog 
biznisa. Isto tako utvrđivanje niže minimalne zarade za Sjeverni region opravdano i s aspekta nižih 
troškova života, uticaja na smanjenje migracija na relaciji Sjever - Središnji - Južni region koji 
prouzrokuje ne samo nesklad ponude sa tražnjom već i sivu ekonomiju, podsticanje realizacije 
novih investicija na sjeveru, a opšti efekat bi bio ekonomsko jačanje Sjevernog dijela Crne Gore. 
Zahvaljujem. 
 



 
 PRESJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:49:09) 
 
 Hvala Vam poslaniče Popoviću. 
 Ima riječ predsjednik Vlade Duško Marković, izvolite. 
 
 
 DUŠKO MARKOVIĆ (21.03.18 12:49:14) 
 
 Poštovani poslaniče Popoviću, 
 Siva ekonomija kao oblik ekonomske aktivnosti nad kojim državni organi nemaju nadzor je 
fenomen sa kojim se suočava veliki broj država od kojih su neke mnogo razvijenije od Crne Gore. 
Svakako cijenim da je veoma važno da u okviru Premijerskog sata, ali i u okviru naših redovnih 
aktivnosti i nadležnosti svakodnevno doprinosimo jačanju zakonskog okvira i njegovoj primjeni, a 
time i proporcionalno i ograničavanju prostora za sivu ekonomiju. 
 U ovom trenutku u Crnoj Gori ne postoji zvanična analiza podataka o sivoj ekonomiji niti 
odgovarajući model za mjerenje prisustva i obima sive ekonomije po sektorima i pojavnim 
oblicima. Međutim, postoji mogućnost mjerenja poreskog kapaciteta i poreskog jaza za pojedine 
poreske oblike i ukupne prihode. Osim toga, postoji naše snažno opredjeljenje da pratimo i 
suzbijamo ovu neželjenu pojavu. Stoga nije najpreciznije, pa samim tim i tačno tumačenje da je 
gubitak po ovom osnovu samo u turističkom sektoru od 300 do 400 miliona eura godišnje. 
Vjerovatno se navedeni iznos odnosi na budžetske gubitke jer jedino budžet ostvaruje gubitke od 
sive ekonomije, a lica koja neformalno obavljaju djelatnost nemaju gubitke već skrivaju prihode. 
Kada bi bio realan podatak da gubici u navedenom iznosu postoje onda bi takva računica 
pokazala da su skriveni prihodi u turističkom sektoru veći od jedne milijarde eura na godišnjem 
nivou što je, složićete se, poprilično nerealno. To potvrđuje i činjenica da su prema zvaničnim 
podacima ukupni prihodi od turizma u prošloj godini iznosili oko jednu milijardu eura i blizu su 1/4 
bruto domaćeg proizvoda. 
 Kao odgovorna Vlada činimo sve da neformalnu ekonomiju uvedemo u legalne tokove, a da 
imamo rezultate svjedoče podaci o kontinuiranom rastu izvornih prihoda budžeta iz godine u 
godinu. Tako su ukupni prihodi budžeta u prošloj godini povećani za 79 miliona eura ili 5,3% u 
odnosu na 2016. godinu, a taj trend se nastavlja i tokom prvog kvartala 2018. godine. Dakle, na 
prihodnoj strani idemo i iznad plana i početkom ove godine. 
 Uvaženi poslaniče, budući da se Vaše pitanje odnosi na uzroke ovog fenomena kao i mjere 
koje Vlada sprovodi, podsjećam da je Vlada Crne Gore u junu 2017. usvojila Akcioni plan za 
suzbijanje sive ekonomije za čuju realizaciju su zaduženi inspekcijski organi. Osnovni i prepoznati 
pojavni oblici sive ekonomije su neprijavljivanje prihoda, obavljanje djelatnosti bez registracije i 
neformalno zapošljavanje. Takođe podsjećam da je u januaru ove godine Vlada formirala Komisiju 
za suzbijanje sive ekonomije kojom rukovodi potpredsjednik Vlade za ekonomsku politiku i 
finansijski sistem. Ova komisija se bavi prije svega koordinacijom rada nadležnih organa kao i 
uspostavljanjem preventivnih i stimulativnih mejra u borbi protiv sive ekonomije sa posebnim 
fokusom na tržište akciznih proizvoda.  
 Intenzivno se radi na izmjenama i dopunama Zakona o inspekcijskom nadzoru koji je 
usmjeren na efikasnije postupanje inspekcijskih organa. Vjerujem da ćemo za tu našu inicijativu 
dobiti podršku u Parlamentu. 
 Takođe, donošenjem novog zakona o turizmu stvorene su pretpostavke za bolju kontrolu 
ovog za našu ekonomiju strateškog sektora, sektora kako u dijelu evidencije turista, naplate 
boravišne takse tako i u dijelu iznajmljivanja smještaja. Očekujem da će donošenje zakonske 
regulative koja se odnosi na reforme na tržištu rada, poput novog zakona o radu i novog zakona o 
posredovanju pri zapošljavanju i pravima za vrijeme nezaposlenosti doprinijeti povećanju 
fleksibilnosti na tržištu rada i rastu zaposlenosti. 
 Zajedničke i pojačane kontrole Uprave za inspekcijske poslove, Poreske uprave i Uprave 
carina i komunalnih policija rezultirale su izricanjem novčanih kazni u vrijednosti od preko 354 
hiljade eura. Oduzeta je roba u vrijednosti od 214 hiljada eura i podnijete su 43 krivične prijave i 
izdata 892 prekršajna naloga. Sve ovo se pozitivno odrazilo na prihodnu stranu budžeta. Za dva 



mjeseca ove godine naplaćeni prihodi iznosili su 188,6 miliona eura, što je u odnosu na isti period 
prethodne godine više za 26,1 milion eura. Znate da nam je prethodna godina bila u budžetskom 
smislu zaista zahtjevna jer je samo plan sanacije podrazumijevao dodatnih 160 miliona eura i na 
prihodnoj i na rashodnoj strani za cijelu godinu. Želim da naglasim da su sve kategorije, odnosno 
26,1 milion eura, odnosno 16,1% u procentima tako da su to podaci za one koji ovo prate i 
razumiju se veoma impresivni. 
 Želim da naglasim da su sve kategorije prihoda zabilježile rast porezi, akcize, doprinosi, 
takse i naknade.  
 Poslaniče Popoviću, rad državnih organa u suzbijanju sive ekonomije daju rezultate, stoga 
ćemo biti istrajni u takvom opredjeljenju i intezivirati dalje kontrole tržišta naftnih derivata, 
duvanskih proizvoda, rada iznajmljivanja smještaja preko globalnih platformi, to posebno 
podvlačim i naplate boravišnih taksa. Time ćemo uticati na smanjenje nelojalne konkurencije, 
proširiti poresku bazu i doprinijeti ostvarenju budžetskih prihoda koji su u 2018. godini planirani na 
nivou od 1,77 milijardi eura ili oko 40% bruto domaćeg proizvoda. Uvjeren sam da će i Skupština 
Crne Gore i svaki poslanik pojedinačno dati svoj doprinos ovom vladinom opredjeljenju kroz 
usvajanje zakonskih rješenja koje sam spomenuo, a od čije primjene očekujemo postepen, ali i 
izvjestan rezultat. Zahvaljujem se na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:55:04) 
 
 Hvala Vam predsjedniče Vlade. 
 Pravo na komentar ima poslanik Popović, izvolite. 
 
 
  ANDRIJA POPOVIĆ (21.03.18 12:55:08) 
 
 Zahvaljujem predsjedniče Vlade na cjelovitom odgovoru.  
 Naravno, svi mi znamo da je siva ekonomija vječni problem, ne samo Crne Gore nego svih 
država svijeta. Samo da kažem da je po podacima Međunarodnog monetarnog fonda u prošloj 
godini, na primjer Bugarska, na čelu po sivoj ekonomiji sa nekih 29,6% BDP, u prošloj godini, a 
slična situacija Malta i Rumunija. One najsređenije države Evrope, kao što su recimo Švajcarska, 
tu je bilo 6% bruto društvenog proizvoda siva ekonomija je iznosila,  Austrija  7,1%, Luksemburg 
8,2%.  
 Siva ekonomija jednostavno izjeda biće Crne Gore, ne samo Crne Gore nego svake druge 
države. Kako stati na put sivoj ekonomiji, kako ojačati naše inspekcijske organe? Ne možemo je 
potpuno zaustaviti, ali u svakom slučaju možemo je uveliko smanjiti. Naročito ovaj problem u 
turističkom sektoru, u turističkoj privredi je veoma izražen. Naša turistička privreda, kao što ste 
rekli, nam je u prošloj godini donijela oko jedne milijarde eura prihoda. Očekujemo da će ova 
sezona biti još bolja. Sve ukazuje na to da turistički sektor može da donese još više Crnoj Gori, ali 
u turističkom sektoru se mora ojačati rad inspekcijskih organa. Naročiti problem su stanovi stranih 
državljana koji se izdaju u tom periodu od nekih pet šest mjeseci predavanjem ključeva na nekim 
stranim aerodromima i Crna Gora tu gubi ogromna sredstva. Naravno, neću sad govoriti o tome 
da ima onih pet ubica biznisa, a među tih pet ubica je možda i na prvom mjestu siva ekonomija. 
Vjerujem da ćemo svi zajedno Vlada i Parlament na neki način stati toj pošasti na kraj u najvećoj 
mogućoj mjeri. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 12:58:34) 
 
 Hvala poslaniče Popoviću. 
 Želite li odgovor na komentar? 
 Izvolite predsjedniče Vlade. 
 
 



 DUŠKO MARKOVIĆ (21.03.18 12:58:42) 
 
 Samo da se složim sa ovim Vašim pristupom i da ga korigujem. 
 Ne možemo, nego mi moramo, mi moramo da se obračunamo sa sivom ekonomijom koja 
je pristuna i koja nanosi ozbiljne štete ne samo ekonomskom privređivanju i ekonomiji, nego 
generalno urušava kredibilitet institucija, podriva institucije itd. Znači mi smo potpuno svjesni te 
opasnosti, na neki način i obima te opasnosti i svakog dana se bavimo sa tim. Sjećate se i 
vjerovatno ste to registrovali u prošloj godini da sam ja kao premijer  preuzeo koordinacije 
službi inspekcijskih organa, kao premijer, uvažavajući taj problem i tu potrebu i sagledavajući tamo 
ozbiljni resursni potencijal. Borbom protiv sive ekonomije ove godine rukovodi potpredsjednik 
Vlade. To govori o tome koliko vidimo potencijala tu, koliko vidimo nove šanse i koliko uočavamo 
opasnost od ovog nivoa neformalne ekonomije. 
 Naravno, imate ljudi koji pokušavaju na svaki način da sakriju prihode i da ostvare ovaj 
profit van zakonskog okvira. Govorili ste o stanovima stranaca. Ja želim da vam kažem da nije to, 
ozbiljniji su problem stanovi građevinskih kompanija koje grade stanova, ne prodaju ih nego ih 
izdaju za vikende, na jedan ili dva dana preko globalnih platformi i zaobilaze svaku vrstu obaveze 
prema državi. To smo sada stavili na dnevni red i pozvaćemo vlasnike tih globalnih platformi i 
ukazati im da su u kršenju zakona i da će morati da nam oni prijavljuju takvu vrstu poslova na 
našoj teritoriji, koja sadrži izbjegavanje propisa i ubiranje prihoda. 
 Sa ovih nekoliko konkretnih podataka želio sam samo da Vam kažem da ovo ozbiljno 
sagledavamo, da se s ovim bavimo na dnevnom nivou i ne da možemo nego moramo da 
napravimo rezultat. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNIK IVAN BRAJOVIĆ (21.03.18 13:00:48) 
 
 Hvala Vama. 
 Ovim smo mi završili dio zasijedanja koji se odnosi na Premijerski sat. 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade. 
 Poslije pauze od par minuta nastavljamo sa poslaničkim pitanjima.  
   
  
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:06:12) 
 
 Kolege poslanici i uvaženi građani nastavljamo sjednicu Skupštine Crne Gore. 
 Završili smo dio koji je vezan za ovu sjednicu, a odnosio se na pitanja premijeru. 



 Sad prelazimo na dio koji je vezan za poslanička pitanja.  
 Danas imamo dosta posla imamo 44 pitanja koja su postavili poslanici i očekujem da danas 
ako radimo u skladu sa planom pokušamo da završimo. Iako je u skladu sa Poslovnikom 
mogućnost da ovako duže traju te stvari, ja bih vas zamolio da pitanja traju otprilike oko minut, da 
odgovori budu otprilike oko tri  minuta i komentari budu na nivou ovog prvog što sam rekao i tada 
bi mogli u očekivano vrijeme da završimo. Shvatio sam da dosta poslanika sjutra ima zakazane 
sjednice odbora i druge aktivnosti, a sjutra je i sjednica Vlade, pa bih vas zamolio da svi zajednički 
uložimo napore da to uradimo prema predloženom planu do 19.15 h imamo i obezbijeđen 
televizijski prenos.  
 Dobili ste šemu rasporeda poslanika koji postavljaju pitanja ministara odnosno 
potpredsjednika Vlade koji odgovaraju na ta pitanja.  
 Prvi danas koji odgovara na pitanja su potpredsjednik Milutin Simović i ministar održivog 
razvoja i turizma Pavle Radulović. Zbog nekih obaveza dijela ministara ja bih zamolio u 15h  znači 
idemo sve ovim tempom potpredsjednik Simović, ministar Pavle Radulović, poslije toga Nikola 
Janović, u 15 h bih zamolio da budu sa nama Osman Nurković, poslije njega ministar zdravlja 
Kenan Hrapović. To sam uradio na zahtjev dijela ministara koji su već preuzeli određene obaveze.  
 Predlažem da počnemo.  
 Zadovoljstvo mi je da pozdravim potpredsjednika Simovića, koji je dugo radio u Parlamentu 
i ovako zajedno sa timom poslanika puno uradio na unapređenju rada u ovoj Skupštini. 
Zahvaljujem ministru Simoviću.  
 Prvo pitanje postavlja poslanik Miloš Nikolić. 
  Izvolite. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (21.03.18 13:08:58) 
 
 Hvala potpredsjedniče, poštovani predstavnici Vlade, poštovane koleginice i kolege, 
poštovani građani,  
 U skladu sa članovima 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, koristim priliku da 
ministru poljoprivrede i potpredsjedniku Vlade za ekonomsku politiku i finansijski sistem postavim 
sljedeće pitanje. 
 Poštovani potpredsjedniče, 
 Da li možete, radi javnosti, saopštiti ključne dosadašnje ekonomske benefite od gradnje 
priotetne dionice autoputa Smokovac-Mateševo. 
 Dakle, mislim da je i bez nekog daljeg obrazloženja pitanje već dovoljno pojašnjeno, 
odnosno dovoljno je pojašnjen njegov značaj i da pored onog da kažem neposrednog benefita koji 
će građani Crne Gore  imati putem međusobnog povezivanja i nešto povećane bezbjednosti na 
putu. Smatram da je jako važno i da vi kao predstavnik Vlade građanima dodatno pojasnite koji su 
to možda  ..., ali svakako važni finansijski efekti koji najznačajniji infrastrukturni put u istoriji Crne 
Gore će imati za građane.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:10:07) 
 
 Zahvaljujem se uvaženom poslaniku Milošu Nikoliću.  
 Ima riječ Milutin Simović, potpredsjednik Vlade za ekonomsku politiku i finansijski sistem i 
ministar poljoprivrede i ruralnog razvoja. 
 Izvolite. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (21.03.18 13:10:16) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče Parlamenta, poštovane poslanice i poslanici, poštovani poslaniče 
Nikoliću, 



 Hvala Vam na ovom postavljenom pitanju, posebno Vam hvala što koristite institut 
poslaničkog pitanja da otvorite svakako veoma važnu temu. Temu koja je vezana za istorijski 
važan projekat koji se upravo realizuje u Crnoj Gori, temu autoputa. Još jednom hvala Vam na 
tome. 
 Znamo da ideja o potrebi realizacije autoputa Bar-Beograd, čiji je sastavni dio ovaj autoput 
o kojem mi danas razgovaramo i koji se intenzivno gradi, da se ta ideja pojavljuje u planskim 
dokumentima više od pola vijeka. Dakle, to je decenijska ideja i decenijska potreba i Crne Gore i 
cijelog regiona. Put svakako od ideje do početka realizacije ovako zahtjevnog projekta ispunjen je 
bio brojnim izazovima. Zbog toga, siguran sam da ćemo se složiti da je odluka o početku izgradnje 
autoputa izraz državne odgovornosti, odlučnosti, hrabrosti i razumijevanja potreba svih naših 
građana i naše ekonomije. To nije bila uobičajena svakodnevna odluka koja pripada vladama, to je 
bila državno odgovorna, državno hrabra, državno mudra i vizionarska odluka i tu mislim to 
moramo uvijek ukazati da je donešena u specifičnim i ekonomskim i finansijskim i u specifično 
regionalnom kontekstu. Donosioci te odluke su bili tadašnja Vlada Crne Gore i resorni ministri koji 
su bili u toj Vladi.  
 Nažalost i u realizaciji ovakvog projekta bili smo svjedoci brojnih osporavanja na unutrašnjoj 
političkoj sceni, vrijeme pokazuje zbog nečijih kratkoročnih političkih interesa. Ali, svakako to nas 
nije obeshrabrilo kao ni realizacija mnogih drugih državnih, mudrih odluka koje je Crna Gora 
donosila u prethodnom periodu za dobro Crne Gore i za dobro svih građana u Crnoj Gori.  
 Podsjetiću da smo kroz inicijativu 16+1 uspjeli da među prvim zemljama, kazaću prva 
zemlja, koja je obezbijedila preferencijalni kredit iz koga se 85% projekta finansira, a 15% iz 
budžeta Crne Gore. Danas, svi građani svjedoče ostvarenju decenijskog generacijskog sna. 
Ključni benefiti koji će nam dati i donijeti izgradnja autoputa, a što je predmet Vašeg interesovanja, 
Vašeg pitanja nabrojaću neke osnovne. To je prije svega značajno povećanje sigurnosti 
saobraćaja, skraćenje vremena putovanja, povećanje pristupačnosti i bolja valorizacija ukupnih 
razvojnih potencijala, povećanje zaposlenosti mislim da je to veoma važno, u regionima koji 
kreditiraju ovome projektu i generalno povećanje zaposlenosti u Crnoj Gori. Pristup regionalnom 
tržištu i snižavanje zavisnih troškova nabavke, povećanje konkurentnosti preduzeća, bolja 
iskorišćenost potencijala Luke Bar i željezničke infrastrukture, sttvaranje preduslova za razvoj 
mješovitih transportnih rješenja, angažovanje /prekid/ preduzeća opreme, materijala i radne snage 
u fazi izgradnje o tome ću dati detaljnije podatke.  
 Od 11. maja 2015. godine, teče ugovorom definisani rok od 48 mjeseci za izgradnju dionice 
Smokovac-Mateševo. Na ovoj dionici, podsjetiću veoma zahtjevnoj, koja ima dužinu 41 km već 
uveliko se gradi 20 mostova ukupne dužine oko 6,1 km i gradi se 16 duplih tunela ukupne dužine 
17,5 km. Dakle, više od pola ove dionice praktično znčajano više na mostovima ili u tunelima.  
 Na projektu, kazaću vam najsvježije podatke, u toku februara mjeseca ove godine je 
angažovano oko 3.000 radnika od čega se oko 1.000 angažovali  crnogorski podizvođači, 
bilježimo taj direktni efekat gradnje autoputa. Tokom prošle godine izvođač radova je realizovao 
planirani budžet koji je po isplaćenim fakturama iznosio oko 180 miliona eura. Tokom ove godine, 
budžetom je planirano da se utroši blizu 200 miliona eura, ali izvođač najavljuje i veći obim radova 
i ako bude završen veći obim radova, biće faktura i veća i biće isplaćeno. Do sada su izdate 83 
saglasnosti za angažovanje podizvođača kojima je obuhvaćeno 104 preduzeća od čega je 85 iz 
Crne Gore i 19 iz regiona. Dakle, 85 domaćih preduzeća, crnogorskih preduzeća. Renomirani 
kineski izvođač radova angažuje i druga pravna lica u svojstvu dobavljača, pružaoca usluga i dr. 
što govori u prilog činjenici da je broj pravnih lica s kojima sarađuje daleko veći i da dolaze iz 
brojnih drugih zemalja, Italije, Norveške, Danske i dr. Mislim da je ovo veoma jasna poruka i da je 
to jasna potvrda da ne postoji narušavanje principa slobodne konkurencije, jednakog tretmana i 
nediskriminacije.  
 Ovom prilikom posebno želim da istaknem da je ugovorna obaveza angažovanja 
crnogorskih proizvođača u minimalnom iznosu od 30% u dosadašnjoj fazi projekta već 
premašena. Domaćim proizvođačima je do sada povjerena realizacija oko 32% ugovorene 
vrijednosti, odnosno to je osiguralo i osigurano je da oko 255 miliona eura /prekid/ u privrednim 
tokovima i finansijskim tokovima Crne Gore važan efekat.  
 Dežurni kritičari su često osporavali i način finansiranja realizacije ove dionice autoputa. 
Zanemarivali su činjenicu da je Ugovor o finansiranju s kineskom Exim bankom zaključen uz jednu 



od najnižih kamatnih stopa na finansijskom tržištu od svega 2%. Međunarodne finansijske 
institucije, o tome je govorio i predsjednik Vlade na Premijerskom satu, dakle i MMF i Svjetska 
banka, nakon dužeg vremena iskazivanih rezervi prema ovom projektu, u svojim najnovijim 
izvještajima koje dobijamo i ovih dana i krajem prošle godine, oni upravo konstatuju da ovaj 
projekat  /prekid/ ekonomskog rasta. Dakle, to nije problem finansijskog i ekonomskog sistema 
Crne Gore, to je benefit našeg sistema i to vrijeme pokazuje i vrijeme to dokazuje. Utoliko više 
govori o važnosti, mudrosti, odvažnosti one državničke odluke koja je donesena u početku 
izgradnje ovog autoputa.  
 Neimarski poduhvati uvijek vode ka napretku. Zato, odgovorno nastavljamo aktivnosti na 
stvaranju preduslova za izgradnju ostalih dionica. To će biti naš odgovor na zlurade komentare da 
je ovo put iz nigdje u ništa. Dokazaćemo da je ovo put uspjeha ka daljem održivom razvoju Crne 
Gore, primjerenom potrebama i privrede i građana. Od strane investicionog okvira za Zapadni 
Balkan, u toku prošle godine, obezbijeđeno je pet i po miliona za pripremu, i to bespovratnih, 
idejnih projekata i pratećih elaborata za dionicu od Mateševa do Andrijevice i za zaobilaznicu na 
potezu Smokovac-Tološi-Farmaci.  
 Na sjednici od 8. marta, dakle prije petnaestak dana, Vlada je formirala i ekspertsko 
pregovarački tim za nastavak realizacije projekta autoputa Bar-Boljare. Mislim da je to jako dobra 
vijest. Taj tim će imati zadatak da sagleda sve okolnosti i preduslove za realizaciju i ostalih dionica 
autoputa i definiše optimalne uslove i način realizacije. Mi smo sigurni da ćemo te nove dionice 
graditi na principima privatnog javnog partnerstva. Pokrenuta je inicijativa prema Republici Srbiji 
kako bi se sagledala mogućnost zajedničkog nastupa prema svim zainteresovanim partnerima, u 
cilju stvaranja preduslova za punu valorizaciju tog autoputa Beograd-Južni Jadran, a čuli ste od 
predsjednika Vlade da Srbija već kreće ka ovoj spojnoj tački sa Crnom Gorom.   
 Poštovani građani i uvaženi poslaniče Nikoliću, gdje su sada oni koji su do juče tako bučno 
klicali da Crna Gora nikada neće graditi autoput. Đe su danas, nema ih ni u ovom domu, nikoga. 
Kada se krenulo u njegovu izgradnju, izjavljivali su da nema ni glavnog projekta, pa neće biti ni 
metra autoputa i ko zna šta sve još. Sada kada se nižu kilometri na prioritetnoj dionici ne čuju se i 
ne vide se i nema ih i odsutni su i neodgovorni su.  
 Poštovani građani, sada možete i sami da procijenite da li su ekonomske koristi koje donosi 
ovaj projekat danas izmišljene ili stvarne. Stalno su govorili o nekim animacijama, da će se na 
tome završiti projekat autoputa. E, danas nema animacija, ali ima mostova, tunela, ima kilometara 
izgrađenog autoputa. Da li je do sada oko 32% uposlenih crnogorskih kompanija ili, ponavljam, 
255 miliona eura koji direktno ostaju u Crnoj Gori malo? Da li je do sada 85 zaposlenih kompanija 
iz Crne Gore malo? Da li je do sada oko 1000 uposlenih radnika na ovom projektu malo? Da li je 
malo to što upravo ovaj projekat značajno doprinosi rastu naše ekonomije. Vjerujemo u 2017. 
godini biće iznad 4%. Treba li posebno naglašavati koliko ćemo života spasiti koje smo gubili kroz 
kanjon Platija. Treba li posebno naglašavati da će se poboljšati pristupačnost onih do sada 
nepristupačnih djelova koji gravitiraju uz autoput, da će se povećati mobilnost, da će dodatno 
podstaći valorizacija prirodnih potencijala i, ponavljam ono što je najvažnije, čini mi se, da će se 
povećati zaposlenost u Crnoj Gori, posebno mladih ljudi.  
 Duboko sam ubijeđen i duboko smo ubijeđeni, poštovani građani, da nakon svega 
izloženog ni vi, kao ni Vlada Crne Gore nemate dilemu da ovo jeste istorijski, ali prije svega 
ekonomski veoma važan projekat za Crnu Goru koji će služiti prvenstveno svim građanima i 
doprinositi ukupnom povećanju kvaliteta života svih građana u Crnoj Gori, i onih koji su donedavno 
više vjerovali riječima onih kojih dana nema ovdje, sada vjeruju svojim očima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:23:39) 
 
 Hvala, potpredsjedniče Simoviću.  
 Komentar ima najmlađi poslanik Miloš Nikolić, a već vrlo iskusan. 
 
 
 MILOŠ NIKOLIĆ (21.03.18 13:23:46) 
 



 Hvala, potpredsjedniče, a hvala i drugom potpredsjedniku na jednom lijepom uvodu, a 
Vama na jednom opširnom odgovoru. Imam nešto manje vremena od Vas na raspolaganju i onda 
bi bilo teško odgovoriti na sve ono što ste Vi saopštili, ali siguran sam da je vaš odgovor dovoljno 
značajan građanima da oni sami prepoznaju o kakvom projektu i kolikoj važnosti tog projekta se 
radi. Iskoristiću ovo malo vremena što mi je ostalo samo da akcentujem neke najznačajnije teze 
Vašeg odgovora.  
 Dakle, u ovom trenutku imamo hiljadu zaposlenih crnogorskih državljana na autoputu, 
imamo više od 200 miliona eura, kako ste rekli, vrlo vjerovatno više od 200 miliona eura koje će se 
ove godine potrošiti na samo jednom projektu, imamo 85 domaćih proizvođača i imamo izvještaj 
međunarodnih institucija koji ovaj autoput tumače kao ključni generator ukupnog ekonomskog 
razvoja Crne Gore.  
 Mislim da je to veoma važno. Mislim da je to nešto što svi građani Crne Gore moraju da 
znaju, imajući u vidu da veoma često prisustvujemo jednoj zaglušujućoj buci političke konkurencije 
koja, nažalost, ne dolazi iz ovog doma već putem nekih ispraznih saopštenja, onako dosta 
neodgovorno i neozbiljno izrečenih stavova i konstatacija i paušalnih ocjena, tako da je bilo jako 
važno i danas građani čuju od vas, od osobe koja ima i lični i funkcionalni integritet i autoritet da 
saopštite ovakve podatke i da budu svjesni svega onoga što su ukupni ekonomski i svi drugi 
doprinosi koje ovaj projekat daje Crnoj Gori. Isto tako mogu da istaknem i lično zadovoljstvo, a 
siguran sam i zadovoljstvo svih građana Crne Gore, što Vlada već radi na pripremi druge dionice 
autoputa koja bi išla od Smokovca do Andrijevice, zatim i dalje od Andrijevice ka Boljarima kako 
bismo, da kažem spojili taj dio unutrašnji Crne Gore. Odnosno napravili tu unutrašnju povezanost 
Crne Gore, ali kako bismo ujedno omogućili građanima brži i sigurniji i da kažem dostupniji prevoz 
dalje do Budimpešte i Centralne Evrope. Siguran sam da će, pored autoputa Bar-Boljare, Vlada 
koliko je to moguće ubrzano stvarati pretpostavke i za izgradnju drugog važnog koridora, odnosno 
Jadransko-jonske ceste, pretpostavljam više u okviru nekih međunarodnih aranžmana. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:26:07) 
 
 Hvala gospodine Nikolić.  
 Sljedeće pitanje postavlja poslanik Nikola Rakočević. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (21.03.18 13:26:19) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Poštovani građani, cijenjeni koleginice i kolege, uvaženi potpredsjedniče Vlade, 
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, potpredsjedniku Vlade za 
ekonomsku politiku i finansijski sistem Milutinu Simoviću sam postavio sljedeće pitanje:     
 Nakon usvajanja Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o akcizama, usvojenog prošle 
godine u Skupštini Crne Gore, Vlada je nastavila da odgovorno slijedi agendu na integracionom 
putu Crne Gore u Evropsku uniju. Takode, Vlada je obezbijedila preduslove da se prihodi u 
budžetu uvećaju, kao dio mjera konsolidacije javnih finansija. Kakve su implikacije na budžet 
povodom akciznih roba, imajući u vidu da povećanje akcize za određene akcizne proizvode, kao 
što su duvanski proizvodi, u praksi svih razvijenih zemalja, imaju za posljedicu aktivaciju sivog 
tržišta? Kakvi su budući planovi Vlade u cilju dodatnog suzbijanja sive ekonomije i zaštite legalnih 
pravnih lica na tržištu i njihovih zaposlenih? 
 Dozvolite mi da pročitam i obrazloženje.  
 Vlada Crne Gore je prošle godine predložila Skupštini, a Skupština prihvatila Zakon o 
izmjenama i dopunama Zakona o akcizama koji je propisao povećanje akciza za određene 
proizvode, što je u skladu sa evropskim standardima i sa preporukama naših međunarodnih 
partnera. Prije svega, to je mjera kojom se konsoliduju naše javne finansije koje su značajno 
oporavljene u dosadašnjem radu aktuelne Vlade. Ipak, u cilju daljih poteza, treba sagledati sve 
aspekte ekonomskih reformi i odgovorno sagledavati sve indikacije koje prate mjere finansijske 
konsolidacije. Praksa u svim razvijenim evropskim zemljama, kao što sam kazao u postavci 



pitanja, je pokazala da se korekcijom finansijskih uslova na tržištu, u kratkom roku, aktivira sivo 
tržište. U cilju otklanjanja ovog problema u dugom roku, a u namjeri da se stvore uslovi daljeg 
povlačenja reformskih poteza, probleme treba identifikovati i ojačati instrumente za njihovo 
otklanjanje.  
 To je i obrazloženje mog pitanja i zahvalan sam unaprijed na odgovoru. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:28:22) 
 
 Hvala poslaniče Rakočeviću. 
 Riječ ima potpredsjednik Simović. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (21.03.18 13:28:29) 
 
 Zahvaljujem  uvaženi potpredsjedniče Gvozdenoviću i zahvaljujem svakako uvaženom 
poslaniku Rakočeviću na postavljenom pitanju, aktuelnom, važnom pitanju za ekonomiju Crne 
Gore za suzbijanje neformalne ekonomije i za stvaranje uslova za eliminaciju nelojalne 
konkurencije.  
 Kao što ste i sami konstatovali u Vašem pitanju Vlada je nastavila da odgovorno slijedi 
agendu na integracionom putu Crne Gore, kazali ste i istovremeno smo pokrenuli jedan čitav set 
mjera finansijske konsolidacije. Istovremeno, što i podaci govore, nijesmo se odrekli razvoja jer na 
više kolosjeka trebalo je paralelno ići, sprovoditi plan fiskalne konsolidacije, a ne odreći se razvoja. 
To je prošla godina, čini mi se, bila najbolja potvrda da to može istovremeno da se desi, i to se 
desilo upravo u Crnoj Gori. 
 Želim da vam ponovim podatke koje je saopštio predsjednik Vlade da smo za dva mjeseca 
ove godine da smo imali ukupno naplaćene prihode u iznosu od 188,6 miliona eura, što je u 
odnosu na isti period prošle godine bilo povećanje za 26,8 miliona, odnosno za 16,1% u odnosu 
na taj uporedni period prošle godine i da je to povećanje bilo u odnosu na plan, ambiciozni plan 
koji smo postavili zajedno kod usvajanja budžeta u ovoj godini, da je to povećanje bilo za 11,2 
miliona eura, odnosno za 6,3%. Dakle, značajno u odnosu na uporedni period prošle godine i 
značajno u odnosu na ambiciozno postavljeni plan za ovu godinu.  
  Prihodi od akciza, ono što je predmet Vašeg posebnog interesovanja i ne samo Vašeg 
nego vidim ukupne javnosti, s pravom, u prva dva mjeseca ove godine je bio 30 miliona eura i veći 
je za 2,4% u odnosu na uporedni period prethodne godine. I u ovom posmatranom periodu ovi 
prihodi, dakle prihodi od akciza učestvuju sa 14,3% u ukupnim izvornim prihodima.  
 Ubrzani akcizni kalendar je pokazalo se već u januaru ove godine predstavljao mogućnost 
za rast prihoda i to podaci govore, ali i veliki izazov u suzbijanju ekspanzije sive ekonomije u 
trgovini akciznim proizvodima. I imali smo, sjetimo se, januar mjesec negdje je to jasno pokazao 
/prekid/  u trenutku su se vratile slike iz 90-ih godina i na pijacama i na ulicama, ali nijesmo časili. 
Organizovali smo se i krenuli smo. Pri čemu je taj problem bio dodatno izražen jer smo imali 
situaciju, imamo je i dalje, kada proces usaglašavanja sa evropskim obavezama, u ovom slučaju 
konkretno sa Evropskim akciznim kalendarom ne ide jednakom dinamikom u regionu. To je za nas 
bio dodatni izazov i zbog toga se mi radujemo kada sve države u regionu sa jednakom dinamikom 
realizuju svoje obaveze, usaglašavanje svog zakonodavstva, a u ovom slučaju usaglašavanje 
svojih akciznih kalendara. To je bio dodatni problem i dalje je dodatni problem za Crnu Goru, jer to 
aktivira sivo tržište, povećava stimulans za nastup u zonu sive ekonomije, ali je to za nas bio i 
dodatni motiv, dodatna obaveza, odgovornost više. Zbog toga smo kao odgovorna Vlada 
insitucionalno i neselektivno krenuli u obračun sa neformalnom trgovinom kroz pojačan nadzor i 
rad poreskih, tržišnih i carinskih inspektora, angažovan, veoma angažovan rad Uprave policije i 
Komunalne policije. Rezultati su tu, oni su negdje očigledni. I golo oko posmatrača može vidjeti da 
nije više to ona januarska slika koju smo imali u ovoj godini, da je situacija poboljšana, mislimo da 
treba tu dosta raditi. U ovom kratkom periodu ove nadležne inspekcije oduzele su oko 200 hiljada 
kutija cigareta, imali smo 300 kg rezanog duvana, oko četiri hiljade litara alkoholnih pića i više 
hiljada litara gaziranih pića. Trgovina akciznim proizvodima na pijacama je pod stalnom pažnjom.  



 I ovdje, ovo je odgovor na potrebu boljeg zapošljavanja jer suzbijanje sive ekonomije, 
eliminacija nelojalne konkurencije je uslov za razvoj preduzetništva, za nova formalna radna 
mjesta. Dakle, ovo nije atak na pojedince koji negdje /prekid/ socijalne ventil, socijalnu potrebu. 
Ovo je atak na one koji ne dozvoljavaju razmah legalne ekonomije, razmah preduzetništva i 
potrebu zapošljavanja i stvaranja boljih radnih mesta, plaćenijih radnih mjesta.  
 U cilju stvaranja pretpostavki za suzbijanje nelegalnog prometa akciznim proizvodima, kao i 
uvođenje dodatnih mjera zaštite od falsifikovanja akciznih markica tu smo preduzeli konkretne 
korake jer smo vidjeli da postoji problem. Vlada je donijela Uredbu o dopuni Uredbe o 
obilježavanju duvanskih proiizvoda i alkoholnih pića, kontrolnim akciznim markicama, kao i Uredbu 
o izmjeni Uredbe o uslovima i postupku za ostvarivanje prava na oslobađanje od plaćanja carine, 
kako bi ograničili količine pića koja unose fizička lica uz pravo na oslobađanje plaćanja carine. 
Količine su limitirane tako da se ne dovodi u pitanje njihov /prekid/ karakter, jer dosta toga što se 
podrazumijevalo za ličnu potrošnju itekako je imalo svoj komercijalni karakter. U toku su i druge 
brojne aktivnosti sa ciljem da se i drugi pojavni oblici sive ekonomije svedu na najmanju moguću 
mjeru.  
 Imali ste priliku danas da čujete od predsjednika Vlade da smo postavili visoke ciljeve, da 
želimo sivu ekonomiju da svedemo na ono što su rezultati razvijenih evropskih država. Poslanik 
Popović je saopštio podatke koliko je to u Luksemburgu 8%, u Austriji 7%, to su neki naši ciljevi. 
Mislim da je to dostižno. U tom pravcu i u narednom periodu ćemo dodatno pojačati kontrolu 
prometa akciznih proizvoda, pojačati kontrolu uvoza i prometa naftnih derivata i pojačati kontrolu 
na tržištu rada.  
           Ovih par mjeseci na tržištu rada imali smo preko /prekid/ neregistrovanih radnika, po raznim 
gradilištima i tu je inspekcija reagovala. Dio radnika je ušao u formalnu zaposlenost i to će biti za 
nas jedan poseban izazov. Takođe, intenziviraćemo rad na stvaranju pretpostavki za bolju 
kontrolu prijave turista i registrovanje smještaja, kao i bolju naplatu boravišnih taksi i to kroz 
intenziviranje razmjena informacija i podataka nadležnih državnih organa vezanih za prijavu 
gostiju. Mislimo da tu gubimo velike pare, tu gube značajna sredstva lokalne samouprave, lokalne 
turističke organizacije kojima pripada prihod od boravišne takse, nacionalna turistička organizacija, 
tu se značajne pare odlivaju, ne naplaćujemo i tu ćemo preduzeti određene mjere. Ne da bismo 
usporili priliv turista u Crnu Goru, naprotiv da bismo ubirali ono što ubira svaka razvijena i uređena 
pravna država. 
 Formirali smo timove za borbu protiv sive ekonomije u turizmu i mislimo da je veoma važno 
da intenziviramo provjere globalnih platformi i za oglašavanje usluga smještaja i identifikovanje 
objekata koji nijesu registrovani za pružanje usluga smještaja. Imamo tu odlična iskustva i 
Hrvatske i Fracuske koji su imali slične probleme. Stupilo se u kontakt sa tim globalnim 
platformama i bili su veoma kooperativni i dali su podatke onih rezervacija koji idu preko tih 
globalnih platformi što je bio dobar impuls za postupanje državnih institucija. Mi planiramo tu akciju 
ovih dana. 
 I da zaključim, Vlada je preduzela odlučne korake u borbi protiv sive ekonomije na svim 
nivoima što predstavlja najbolju zaštitu pravnih lica koja posluju u skladu sa zakonom i mislimo da 
je ovo takođe važna i bitna poruka. Ne možemo preduzetnike, pravna lica koja realizuju svoje 
obaveze, plaćaju i poreze, ne rade u zoni sive ekonomije, formalno zapošljavaju radnike, ne mogu 
oni da budu žrtva onih koji rade u zoni sive ekonomije. Moramo zbog njih to da uradimo da bi oni 
više zapošljavali i da bi imali više kvalitetnijih i formalnih radnih mjesta u Crnoj Gori. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:39:17) 
 
 Zahvaljujem se potpredsjedniku Simoviću. 
 Komentar ima poslanik Rakočević. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (21.03.18 13:39:23) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče, 



 Kratko, vrlo sam zadovoljan odgovorom, zahvaljujem na odgovoru. Mislim da je cjelokupna 
javnost zadovoljna jer je pokazana odlučnost Vlade kroz odgovor potpredjsednika Vlade da se na 
pravilan i bezrezervan način Vlada izbori sa sivom ekonomijom. Naravno tim prije je ovo važno i 
ohrabrujuće jer je ovo došlo sa adrese Vlade koja ima apsolutno dostignuća od trenutka kad je 
preuzela javne finansije, konsolidovala je javne finansije. Govorili smo dok smo raspravljali o 
rebalansu budžeta da je ova vlada ostvarila suficit u budžetu prvi put nakon gotovo 10 godina, da 
je konsolidovala, kao što sam kazao javne finansije, da nam je GDP bio iznad evropskog prosjeka, 
svakako rekokrdan u regionu. Kuriozitet je da u godini nefinansijske konsolidacije bilježimo 
rekordni rejting kod renomiranih kreditnih institucija kao što su ... i Mudis.U svakom slučaju vrlo 
sam zadovoljan i nadam se da će ovo što ste kazali se obistiniti u praksi i da ćemo uspjeti na pravi 
način da se kao država izborimo sa sivom ekonomijom. Mi u Parlamentu vam stojimo na 
raspolaganju u bilo kojem smislu i pravcu djelovanja da pomognemo u tom stremljenju. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:40:57) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Rakočeviću. 
 Sljedeće pitanje postavio je poslanik Mihailo Anđušić. Imamo vrlo aktivan, vidite zadnji red 
mladih poslanika DPS-a Podgorica.Hvala lijepa na sugestiji. 
 Već ćemo sad dati nalog tehničkoj službi da radi na tome. Zahvaljujem se poslaniku 
Vukoviću. 
 Izvolite. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (21.03.18 13:41:24) 
 
 Zahvaljujem uvaženi predsjedavajući. 
 Uvažene koleginice i kolege, cijenjeni predstavnici Vlade, uvaženi građani, 
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru poljoprivrede i 
ruralnog razvoja Milutinu Simoviću, sam postavio sljedeće poslaničko pitanje:  
 Poštovani ministre,  
     Cijeneći značaj nedavno objavljenog prvog javnog poziva velikog Ipard programa po 
crnogorsku poljoprivredu, a siguran sam i po ukupan privredni rast i razvoj naše države, kako 
ocjenjujete dosadašnju dinamiku samog procesa javnog poziva kao i aktivnosti promoclje ovog 
programa širom crnogorsklh opština, najviše u smislu zainteresovanosti poljoprivrednih 
proizvodača za ovu vrstu podrške? 
 Evo, kratko ću samo obrazložiti svoje pitanje. 
 Dakle, uzevši u obzir dosadašnje impakte koje je Ipard programa imao na razvoj 
crnogorske poljoprivrede i sve ono što je on u periodu iza nas obezbijedio poljoprivrednim 
proizvodačlma širom Crne Gore u različitim segmentima poljoprivredne proizvodnje, sa sigurnošću 
već sada možemo konstatovati da upravo objavljeni prvi poziv velikog Ipard projekta, odnosno 
programa predstavija možda i krunu dosadašnjih aktivnosti Vlade i resornog Ministarstva 
poljoprivrede po pitanju podrške poljoprivrednim proizvođačima širom Crne Gore. 
 Kao što smo nedavno na promociji prvog javnog poziva imali prilike da čujemo realizacijom 
Ipard programa u narednih četiri godine u crnogorsku poljoprivredu biće investirano 87 miliona 
eura od čega 39 miliona je obezbijeđeno iz evropskih fondova, 12 miliona iz nacionalnog budžeta i 
oko 36 miliona je obezbijeđeno preko učešća samih proizvođača. 
 Svakako raduje i cinjenica da su ovim pozivom obuhvaćeni svi sektori poljoprivredne 
proizvodnje, ogroman, dakle zaista širok spektar sektora poljopriovredne proizvodnje. Aplikanti za 
ove projekte mogu biti sva pravna i fizička lica koja imaju registrovanu poljoprivrednu proizvodnju 
ili se već bave nekom poljoprivrednom proizvodnjom. 
  Predmet investicije, što svakako ovog puta predstavija jedan dodatni kuriozitet, može biti 
zaista širok spektar aktivnosti, od izgradnje ili rekonstrukcija objekata, nabavke opreme i 
mehanizacije, podizanja voćnjaka, vinograda, maslinjaka i do investicija u sisteme za korišćenje 



obnovljivih izvora energije.  
 Ovim  pozivom su svakako, bitno je napomenuti obuhvaćeni iznosi kredita od 10 pa do 
500.000 eura, a finansiranje od strane samog Ministarstva i zainteresovanih institucija u 
prihvatljivim troškovima je 60%, dakle, kada su u pitanju mladi farmeri, odnosno do ispod 40 
godina, taj procenat je 65%, a u planinskim područjima iznad 600 m nadmorske visine zaista 
imamo povraćaj sredstava za zaista nevjerovatnih  70%.  
 U svakom slučaju, s obzirom na zaista impozantne podatke o  nikad možda sadržajnijem  i 
kvalitetnijem programu podrške, ne samo u sektoru poljoprivrede, nego generalno mislim u 
sektoru privrede, koji smo do sad imali na nivou Vlade, molim va da nam date jedan svoj lični osvrt 
na sami tok dosadašnjeg javnog poziva, ako se ne varam traje negdje do polovine maja mjeseca, 
a malo više informacija o aktivnostima na terenu po pitanju ove promocije i zainteresovanosti 
prozvođača. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:45:14) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Anđušiću, koji je vidite ekonomista i dolazi iz krajeva Podgorice koji 
su prepoznati po poljoprivrednoj proizvodnji.  
 Hvala Vam gospodine Anđušiću. 
 Dajem riječ potpredsjedniku Simoviću. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (21.03.18 13:45:28) 
 
 Zahvaljujem se uvaženi potpredsjedniče Gvozdenoviću, 
       Želim da se izvinim zbog blagog prekoračenja vremena prethodna dva pitanja pri čemu se 
bojim da ću o ovom morati malo više jer dolazi omiljena tema poljoprivrede na dnevni red. Molim 
vas za toleranciju, jer negdje treba dati prostor odgovornim... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:45:53) 
 
 Potpredsjednik je prirodno da dobije riječ jer on mora da kaže i predvidi nešto što bi mogli 
da propuste ministri. 
 Samo izvolite potpredsjedniče. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (21.03.18 13:48:42) 
 
 Hvala vam.  
 Želim i ja da se zahvalim uvaženom poslaniku Anđušiću na postavljenom pitanju. Negdje 
definitivno, što je i potpredsjednik Gvozdenović primijetio, ovo pitanje ne dolazi slučajno baš od 
poslanika Anđušića, dolazi iz Glavnog grada sa dvije prepoznatljive adrese po vrijednim i dobrim 
domaćinima, domaćinima i u Zeti i u Tuzima, koji su prepoznati po svojim poljoprivrednim 
proizvodima. Ja se nadam da ćemo negdje uspjeti da vratimo ona vremena kad se od 
poljoprivrede baš moglo dobro živjeti, baš dobro živjeti i to je smisao shvatio sam i ovog pitanja i 
podsticaja da ih kroz ovo pitanje i moj odgovor  podstaknemo da se interesuju malo više za ono 
što su mogućnosti koje daje i Agrobudžet i Ipard program i drugi projekti koji se na nivou Vlade 
koncipiraju, a usmjereni su prema tim vrijednim i dobrim domaćinima. 
            Nijesmo upravo slučajno iz davnog rada misleći na Zetu i na gradsku Opštinu Tuzi, krenuli 
sa prezentacijom prvog javnog poziva u sklopu tog velikoga Iparda. Pri čemu taj posao ne  traje od 
juče u pripremi za realizaciju Ipard programa radi se već duži niz godina. Uslijedila je izrada tih 
osnovnih ključnih dokumenata koji su bili strategijski potrebni da ih imamo da bi dobili ta sredstva, 
a to je prije svega Program razvoja poljoprivrede i ruralnih područja za 2014-2020. i Strategija 
poljoprivrede i ruralnog razvoja 2015-2020. to su bili ključni bazični dokumenti za ovaj program.  



 Takođe, želim da kažem da su ti projekti, ti programi, rađeni kao i danas što radimo u punoj 
komunikaciji sa poljoprivrednim proizvođačima. Osluškivale su se njihove poruke, njihovi glasovi, 
njihove sugestije, njihove kritike i radili smo te programe u saradnji sa nadležnim Direktoratom 
Evropske komisije. To je bila jedna zahtjevna faza pripremna faza za  realizaciju i dobijanje ovih 
sredstava kroz Ipard program.  
 Kao što ste kazali nijesu mala sredstva u narednom trogodišnjem, četvorogodišnjem 
periodu imaćemo novih 87 miliona eura koji će biti podrška i koji će dio biti ubačen i u krvotok 
finansijskog sistema u sektoru poljoprivrede. Znači 87 miliona, a struktura je sljedeća: 39 miliona iz 
evropskih bespovratnih, predpristupnih fondova, iz nacionalnog budžeta - budžeta Crne Gore 12 
miliona; i imaćemo kontribuciju, odnosno učešće korisnika te podrške u iznosu od 36 miliona. To 
je tih 87 miliona eura. 
 Ministarstvo poljoprivrede je takođe veoma odgovorno radilo na izgradnji operativne 
strukture za implementaciju tog Ipard programa. To nije takođe bio jednostavan posao izgradnja 
operativne strukture, zapošljavanje novih ljudi, njihova animacija, njihova edukacija da bi oni mogli 
danas da budu na terenu da edukuju poljoprivredne proizvođače i sjutra da primaju te aplikacije. 
Pri čemu uvijek sugerišem - dajte malo budimo komunikativniji, nemojmo da smo birokrate i da 
gledamo kako da odbijemo potencijalnog aplikanta, dajmo savjetujmo ih pomognimo ih. Nemojmo 
da to budu birokratski, administrativni šalteri, nego budimo servis poljoprivrednih proizvođača, 
idimo ka njima, a kad oni dođu u vaše kancelarije budite otvoreni sagledajte, sugerišite im. Kad se 
završi prijem aplikacije onda mora i aplikant odnosno poljoprivredni proizvođač i svi mi da znamo 
da se pravila moraju poštovati. Nema nagodbe, pa ja nijesam, mislim da smo imali jedan dobar 
proces treninga za ovo što nas sada čeka, a trening je trajao duže vremena. Trening je bio sjetimo 
se Midas projekat koji je ugovoren 2009. godine. Sjetimo se svih ovih projekata koji su u 
međuvremenu realizovali kroz taj Midas projekat tih takozvanih Ipard lajkova to je bio taj svojevrsni 
trening i za administraciju za stručne službe i za poljoprivredne proizvođače i to je jedno veliko 
iskustvo. Na bazi tog iskustva mi sada negdje sa većim optimizmom gledamo u realizaciju Ipard 
programa. 
 Ono što je važno kazati da smo akreditaciju zvanično odobrenje za početak realizacija 
projekta Ipard programa dobili negdje krajem prošle godine, jer smo tokom cijele prošle godine 
veoma vrijedno radili na ispunjavanju još potrebnih preduslova koje su prethodne revizorske misije 
saopštili. Da se definiše baza referentnih cijena, da se zaposli još ljudi da se otklone još neke 
barijere koje su bile u tom dijelu i cijelu prošlu godinu smo potrošili na tome. Želim ovom prilikom 
da se zahvalim svim tim vrijednim svojim kolegama koji su veoma odgovorno radili na 
ispunjavanju tih završnih uslova i sada smo dobili zeleno svijetlo. Nedavno smo objavili taj prvi 
javni poziv, kao što ste i kazali i on traje do 15.maja ove godine. Želim danas da ponovim da 
ćemo, nešto sam već javno saopštio, da ćemo veoma brzo, ja se nadam u narednih desetak dana 
objaviti drugi novi javni poziv za Sektor prerade, sada je to za Sektor primarne proizvodnje gdje je 
dozvoljena investicija od 10.000 do 500.000 i grant upravo onako kako ste kazali bespovratna 
podrška čak i do 70% za mlade farmere koji žive u planinskim područjima ili 60 ili 65%. Dakle, 
šansa koja se ne smije propustiti. Drugi javni poziv za Preradu on će biti usmjeren za pravna lica, 
za Sektor prerade tu će biti dozvoljena investicija do milion i 500 hiljada, od 40.000 do milion i 500 
hiljada eura gdje će grant biti do 50%. Dakle, ponovo velika značajna mogućnost.  
         Siguran da ćemo to iskoristi svi zajedno, mene raduje partnerstvo sa lokalnim 
samoupravama u ovom dijelu. Želim da i ovom prilikom čestitam i zahvalim se Glavnom gradu na 
nedavnoj odluci koju su donijeli na posljednjoj svojoj Skupštini prije par dana koja upravo ide u 
susret potrebama ovog Ipard programa i porukama koje smo zajedno čuli i Glavni grad i Vlada sa 
terena. Ne idemo mi tamo da bismo trošili vrijeme ili ko zna kako se to naš boravak na terenu  se 
označava idemo da razgovaramo sa ljudima, da im objasnimo propozicije, da im pomognemo u toj 
situaciji čuli smo da imaju problem proizvođači iz Zete i iz Tuzi. Ne mogu da dobiju građevinsku 
dozvolu, ako na tom području, ruralnom, nema prostornih planova. Glavni grad je donio tu odluku 
kao i druge opštine koje su to ranije donijele. Sjećam se prošle godine,Bar, da je to takođe kroz 
komunikaciju potpredsjednika Gvozdenovića, predsjednika Opštine Bar, i moju ličnu, ta odluka je 
donešena sad imamo i u Glavnom gradu i mogu da se apliciraju i da dobijaju ta sredstva, da nema 
te administrativne barijere i koristim da čestitam Glavnom gradu na donešenoj odluci.  
 Kako protiče rasprava i prezentacija Ipard programa, ja mislim slika govori više od riječi, 



vidjeli ste pune sale, punoća sala govori po meni šalje više poruka. Šalje poruku povjerenja u 
odnosu na one koji dolaze da prezentiraju svoje programe. Punoća sala je za mene ohrabrenje u 
smislu da ti proizvođači će se sjutra prijaviti za ova bespovratna sredstva. Za mene je to poruka da 
im je potreban savjet, ali ponavljam ona neposredna živa riječ, topla riječ, ne administrativna. To je 
atmosfera sa terena i mi ćemo je u narednim danima takođe održavati tako. Idem ja sjutra, 
presksjutra biću dva dana u Pljevljima da obiđem preduzeća i Rudnik i Termoelektranu i Vektru 
Jakić, ali ću jedan dan da se posvetim poljoprivredi. Želim neposredno da prisustvujem u 
Pljevljima prezentacije Ipard programa. Želim da neposredno promovišemo prvu realizaciju 
programa iz Agrobudžeta, podjelu mehanizacije. Vjerujte sto proizvođača iz Pljevalja će dobiti 
50% podrške za dokumentaciju koju su već nabavili. To je ohrabrenje koje obavezuje da budemo 
na terenu. Nema te poruke pokušaja da nas neko sad vrati u udobne kabinete. Zašto bi bili tamo? 
Mi moramo da budemo na terenu i bićemo i dalje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:55:53) 
 
 Hvala, poptredsjedniče Simović. 
 Poslanik Mihailo Anđušić ima komentar. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (21.03.18 13:56:00) 
 
 Zahvaljujem uvaženi ministre na jednom zaista sadržajnom odgovoru, prepunom konkretnih 
informacija za poljoprivredne proizvođače i ako nam tih odgovora minulih dana ne fali, svakako 
kroz ove promotivne aktivnosti Ministarstva i aktivnog rada na terenu. Svakako mislim da je jedna 
od ključnih poruka sadržajnosti i kvaliteta ovog poziva i promocije na terenu ovaj detalj koji ste 
sami naveli vezano za pune sale i jednu zaista dobru energiju koja se na tim skupovima svakako 
može uočiti. To je jedan novi momenat gdje, poslije jednog dužeg vremena, poljoprvredni 
proizvođači rijetko iz njihovih redova možemo čuti tonove kritike što nije toliko bio slučaj u periodu 
iza nas. Svakako da raduje još jedna druga činjenica koja mislim da puno znači poljoprivrednim 
proizvođačima širom Crne Gore, a to je ta saradnja sa lokalnim samoupravama i upravo taj dio, 
savjetodavni dio i stručnih službi na terenu koja je siguan sam u minulom periodu donekle falila.  
 Završiću jednom Vašom tezom za koju mislim da je dobra, koja je izrečena prilikom samog 
objavljivanja poziva da ovaj veliki Ipard program predstavlja veliku podršku Evropske unije Crnoj 
Gori, veliku šansu za poljoprivredne proizvođače u Crnoj Gori i svakako jednu veliku obavezu svih 
nas, svih zainteresovanih strana. Ipak, znamo da ovdje nijesu primarno samo uključeni 
Ministarstvo poljoprivrede, tu je Investiciona razvojni fond i sve druge zainteresovane strane koje 
na zajednički način treba da doprinesu ostvarivanju jednog ovako velikog cilja. U svakom slučaju 
jedan ozbiljan i sadržajan portfolio koji u sektoru poljoprivrede treba da doprinese u narednom 
periodu generalno i boljem privrednom rastu i razvoju ukupne crnogorske privrede i ekonomije. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 13:57:56) 
 
 Hvala poslaniku Anđušiću. 
 Sljedeće pitanje postavio je poslanik Murić. Izvolite. 
 
 
 MIRSAD MURIĆ (21.03.18 13:58:05) 
 
 Poštovani predsjedavajući, poštovani potpredsjedniče Vlade i ministre poljoprivrede i 
ruralnog razvoja, uvaženi ministre turizma i održivog razvoja, drage koleginice i kolege, uvaženi 
građani Crne Gore, 
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore ministru poljoprivrede i 



ruralnog razvoja Milutinu Simoviću postavljam sljedeće poslaničko pitanje: 
 Da li je Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja preduzelo sve mjere za sprečavanje 
pojave opasnih zaraznih bolesti kod krupne i sitne stoke u 2018. godini? 
 Namjerno sam izdvojio ovo krupne i sitne stoke, zbog stavki u mom obrazloženju. Ako 
pogledamo iz prethodnog odgovora ministra kolegi Anđušiću znamo svi u Crnoj Gori koliko Vlada i 
Ministarstvo poljprivrede i ruralnog razvoja ulaže u poljoprivredu gledajući, prije svega, da svake 
godine se iznos Agrobudžeta povećava i to značajno. Veoma je važno ako ulažemo u 
poljoprivredu tolika sredstva da i tamo gdje uložimo i tamo gdje naši domaćini, posebno stočari, 
imaju velike obaveze prema sebi i prema državi, isto tako i država i sami oni moraju imati obaveze 
i o zdravlju samih tih domaćih životinja. Da ne bismo džabe ulagali novac mi moramo voditi računa 
o zdravlju samih domaćih životinja. Normalno, kroz to se ogleda i zdravlje ljudi, ali i zdravstvena 
ispravnost hrane.  
 Zašto ovo govorim? Zato što u posljednje vrijeme dejstvo samog čovjeka tj. /prekid/ na 
našoj planeti dolazi do značajnih promjena koje nazivamo klimatske promjene koje se ogledaju u 
samoj Crnoj Gori, jer mi iako smo mala država ne možemo biti imuni na klimatske promjene. U 
bilo kojoj državi u svijetu da neko izaziva zagađivanje životne sredine ili druge neke aktivnosti sve 
se to dešava, tako da klime i klimatski faktori utiču i raznose te čestice po cijeloj našoj planeti. 
Samim tim te klimatske promjene dovode do pojave raznih varijacija u temperaturi u obliku 
povećanja prosječne temperature, povećanja vlažnosti ili padavina kada im nije vrijeme i tako 
dalje, prilikom čega sve to dovodi do pojave gdje ne samo da stradaju ljudi i infrastruktura već te 
klimatske promjene dovode i do poremećaja u zdravlju domaćih životinja, ljudi, ali se to ogleda i na 
samu bezbjednost hrane. Klimatske promjene koje su u posljednje vrijeme evidentne i kod nas u 
Crnoj Gori, ali i u svijetu stvaraju idealne uslove za migraciju takozvanih egzotičnih vrsta 
organizama, posebno insekata, koji migriraju iz recimo tropskih i sutropskih oblasti sjevernije od 
svog domicilnog staništa, a nažalost njihovom migracijom nose sa sobom i izazivače raznih 
zaraznih bolesti. 
 Ni naša zemlja, Crna Gora, nije pošteđena tih novih zaraznih bolesti koje su došle iz tih  
egzotičnih krajeva. Primjer toga je i pojava dvije veoma opasne zarazne bolseti kod nas u Crnoj 
Gori prije dvije godine, tj. 2016.godine. Tražio bih od ministra da nam obrazloži, jer ti to bilo dobro 
da građani Crne Gore, posebno poljoprivrednici, odnosno stočari, saznaju koje su to mjere koje će 
Vlada preduzeti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:02:44) 
 
 Hvala poslaniku Muriću, na interesantnom pitanju.  
 Izvolite, potpredsjedniče. 
 
 
 MILUTIN SIMOVIĆ (21.03.18 14:02:56) 
 
 Zahvaljujem se potpredsjedniče Gvozdenoviću. 
 Svakako i uvaženom poslaniku Muriću, želim da se zahvalim na postavljenom pitanju i 
posebna zahvalnost što se interesujete upravo za ovu temu, za ovu oblast zdravstvene zaštite 
životinja od opasnih bolesti i zdravstvene zaštite ... to je nastavak. Rekao bih da veoma dobro i 
potpuno sa pravom uočavate tu povezanost zaštite zdravlja životinja sa zdravstvenom ispravnosti 
hrane i zdravlja ljudi. To je sve jedna cjelina i to su neodvojivi procesi i tako moramo posmatrati u 
odnosu na ono što je tema Vašeg postavljenog pitanja i ono što je obaveza nadležnih državnih 
organa da o tome posebno i sa dodatnom pažnjom povedu računa.  
       Takođe, slažem se sa Vama vezano za elaboraciju klimatskih promjena. Siguran sam da 
mnogi još uvijek o klimatskim promjenama razmišljaju kao o nečem dalekom, apstraktnom, a nsve 
je više nas koji svjedočimo da mi živimo vrijeme klimatskih promjena. Često dobijamo opomene na 
tu temu i da više to nijesu one klasične opomene kako smo smatrali izraz klimatskih promjena. To 
je sušni period ili velike vode, poplave i slično, što nažalost ovih dana vidimo kako se stvar odvija 
u regionu i šire kad su u pitanju te nepovoljne hidrološke situacije, ali ovaj put ne suša, nego su 



višak voda. Želim da i ovom prilikom kažem da nadležne državne institucije, rekao bih, 
pravovremeno, veoma aktivno, veoma koordinirano prate tu situaciju, preduzimaju određene 
mjere. Pokazujemo jednu regionalnu saradnju sa našim partnerima iz Albanije i dijelimo određene 
zajedničke probleme u tom slivu Drima , Skadarskog jezera i Bojane. Želim tu da kažem da imamo 
veoma kontinuiranu dnevnu komunikaciju satnu negdje u granicma mogućeg upravljamo sa tim 
specifičnim hidrološkim režimom. Jednako Direktorat za vanredne situacije u okviru Ministarstva 
unutrašnjih poslova, Hidrološki zavod, brojne duge insticuije tako da čini mi se da pokazujemo 
operativnost  sistema. Nadajmo se da ćemo proći ono što se kaže kroz iglene uši, što sve zajedno 
za nas treba da bude dodatni motiv da rješavamo  ova pitanja na jedan sistemski  način, a postoje 
prostori.  
        Tu negdje čovjek može da utiče sami ste kazali problem /prekid/ koji upravo zahvaljujući 
klimatskim promjenama, rastu prosječne  temperature  mijenjaju svoj  real prisustva. Ima ih tamo 
gdje ih dosad nije bilio, a oni su istovremeno  i prenosioci  tih opasnih  bolesti i to je upravo razlog  
zbog čega se  pojavile ove dvije opasne  zarazne bolesti  koje su predmet Vašeg interesovanja  - 
kvrgava koža govedi i  plavog jezika.  
 Podsjetiću da se ona  nedavno  prvi put pojavila  i u Evropi  da smo  imali prve  zabilježene 
slučajeve 2015. godine u Grčkoj, zatim 2016. godine u Bugarskoj, onda je zahvatila  Makedoniju, 
Albaniju, Kosovo, Srbiju i Crnu Goru. Vidjeli smo šta smo imali kao  posljedice u 2016. godini, imali 
smo značajne štete, imali smo preko 600 grla  krupne stoke  koje je stradalo od kvrgave kože. 
Imali smo  preko pet hiljada  komada sitne stoke koje su uginule od plavog jezika. To je bila više  
nego  jasna i  dovoljna opomena zbog čega smo u 2017. godini donijeli na nivou  Vlade odluku da 
ne čekamo i da ne bilježimo gubitke koji su ogromni i direktni i indirektni da ne plaćamo uginulu 
stoku domaćinima  i da bilježimo ono što su njihovi indirektni  gubici koji su veći od ovih  direktnih,  
izgubljena dobit, negdje uticaj na životnu sredinu i mnogo toga još. Uložili smo u 2017. godini 
skoro milion eura i opravdala je  ta akcija preventivne vakcinacije  uložena sredstva. U 2017. 
godini nijesmo imali problema sa uginulim životinjama i to nam je bio dodatni podsticaj da i u ovoj 
godini opredijelimo, takođe odlukom Vlade,  i to ne iz redovnih sredstava Agrobudžeta  da ne bi 
tamo usporili neki razvojni projekat  već iz budžetske rezerve,  skoro novih  milion eura.  Ono što 
je za vakcinaciju u ovoj godini imali smo  podršku od  strane Evropske komisije, dodatno, kroz 
nabavku vakcina i dodatno  finansijsko  izdvajanje. Izraz poštovanja i zahvalnosti  prema toj 
podršci  koju  je iskreirala Evropska  komisija,  ne samo za Crnu Goru, nego i za region.  
 Takođe, želim da Vam kažem da smo već završili sve neophodne pripreme za vakcinaciju u 
ovoj godini, proces nabavke vakcina je u toku i krenućemo na vrijeme sa vakcinacijom i protiv 
kivrgave kože i protiv plavog jezika. Dakle, nema prekida, mislimo da ta izdvajanja vrijede. 
Koristim  ovu priliku da se zahvalim svojim kolegama i koleginicama iz nadležne Uprave za 
bezbjednost  hrane, terenskoj veterinarskoj službi koja je u 2016. godini iznijela jedan težak posao 
kada se suočavala sa izazovom tih bolesti, ali i u 2017. i 2018.godini koja je veoma vrijedno 
organizovala  akciju vakcinacije  što je pokazalo svoj puni  efekat  i svoj  puni smisao.   
         Pri čemu želim da  još par napomena  kada je u pitanju bezbjednost hrane, vidjeli ste prije 
par dana posjetio sam nadležnu upravu  povodom Svjetskog dana zaštite potrošača i tom prilikom 
ukazao sam na nekolike važene aktivnosti koje smo realizovali tokom prošle godine. Podsjećujući  
i danas ovdje, i  to ne slučajno, da smo od 6. juna  prošle godine do prije neki dan  sa graničnih 
prelaza Crne Gore vratili smo 119 pošiljki koje nijesu bile ispravne sa aspekta zdrastvene  
bezbjednosti  hrane. Bilo je suviška pesticida u tim pošljkama  i to ne malog,  bilo je teških metala,  
bilo je mikrobiološke neispravnosti, bilo je neadekvatnog  označavanja tih  proizvoda  zaustavili 
smo to i vratili tim dobavljačima, odnosno tim  državama odakel dolaze te  pošiljke. To je  bila 
jasna poruka da u Crnoj Gori postoji jedan organizovani sistem  koji garantuje  bezbjednost   
hrane za svoje građane i za turiste i za sve one koji dolaze  da borave u Crnoj Gori.  
 Takođe, želim da kažem da pravimo značajne napore u dijelu usaglašavanja  
zakonodavstva u toj zahtjevnoj oblasti sa evropskim zakonodavstvom. Usaglašavamo naše 
objekte  sa zahtjevima  standarda  koji važe u evropskim objektima  u kojima se proizvodi   hrana 
životinjskog porijekala. Sada možemo da kažemo da imamo 57 objekata koji su usalgašeni  
potpuno sa standardima Evropske unije. Dobili smo tokom prošle godine i vidjeli ste i tome smo 
zajednom  svjedočili, dobili smo evropske  izlazne brojeve, tako da naši proizvođači  mogu sada 
da plasiraju svoje proizvode  to je važilo za mesnu industriju to je tržište Evropske unije. Čini mi se 



da su sve to pokazatelji zajedničkih napora koji se čine na nivou nadležnih državnih  institucija uz 
visok odnosno poštovanje i zahvalnosti onih napora koji se čine na nivou ovoga doma, Parlamenta 
Crne Gore, kada se usvajaju ti zakoni, kada se  podržava ono što je taj  zakonodavni ambijent u 
ovoj važnoj  zahtjevnoj oblasti. Hvala vam, još jednom uz izvinjenje zbog  prekoračenja. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:11:34) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Riječ ima poslanik  Mirsad Murić. 
 
 
 MIRSAD MURIĆ (21.03.18 14:11:41) 
 
 Samo koristim priliku da se zahvalim potpredsjedniku Vlade i ministru Simoviću na 
iscrpnom odgovoru i ovo smatram  porukom građanima, našim poljoprivrednicima  i kompletnom 
građanstvu, da Vlada i Ministarstvo poljoprivrede  vodi računa o   zdravlju građana  kroz normalno 
zdravlje domaćih životinja, hrane koju oni koriste  itd. Znači, vidimo da  je Vlada apsolutno 
posvećena  svom radu  i  zdravstvenom stanju  naših građana. Zahvaljujem ministre. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:12:20) 
 
 Hvala. 
 Zahvaljujem se potpredsjedniku Simoviću, na ovaj način smo  završili pitanja koja su bila 
vezana za resor potpredsjednika  i Ministarstva poljoprivrede.  
 Hvala lijepa. 
 Sad imamo  dva ministra  tu. Ministra  Mevludina Nuhodžića i Pavla Radulovića, razumio 
sam da ste se vi u direktnoj komunikaciji  dogovorili da se prvo postave pitanja  ministru 
unutrašnjih poslova. 
 Ministre  dobro došli. 
 Prvo pitanje za ministra Nuhodžića postavila je poslanica Nada Drobnjak, a sljedeće pitanje 
postavlja  Željko Aprcović. 
 Izvolite, poslanice Drobnjak. 
 
 
 NADA DROBNJAK (21.03.18 14:13:09) 
 
 Hvala potpredsjedniče.  
 U skladu sa Poslovnikom Skuštine Crne Gore  ja pitanje postavljam ministru unutrašnjih 
poslova. 
  Na to me je podstaklo to što smo u proteklim danima svjedočili u dva nemila događaja  
koja su se desila u Podgorici. Naime, u ranim jutatnjim satima 14. i 16. marta, na ulazu u diskoteku 
„Bigl" i ispred optičarske radnje na dva prometna mjesta u Podgorici desile su se snažne 
eksplozije koje su probudile građane i građanke Podgorice i izazvale materijalnu štetu, a na svu  
sreću nije bilo žrtava ni u jednom od  ova dva događaja. 
 Nakon oba slučaja su se odmah pojavile nezvanične informacije da su eksplozije rezultat 
međusobnog obračuna kriminalnih grupa. Smatram veoma  važnim da odgovorite da li građani i 
građanke  imaju razlog za zabrinutost za bezbjednost. Zato sam postavila  poslaničko pitanje.  
 Kako ocjenjujete  ukupne rezultate  Uprave policije  u prošlih 12 mjeseci i kakva je po Vama 
trenuta  bezbjednosna situacija  u Crnoj Gori? Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:14:22) 
 



 Izvolite ministre. 
 
 
 MEVLUDIN NUHODŽIĆ (21.03.18 14:14:26) 
 
 Poštovani potpredsjedniče Skupštine, uvažena poslanice Drobnjak. Hvala Vam na 
psotavljemo poslaničko pitanje.  
 Ja razumijem određenu uznemirenost i nezadovoljstvo građana nakon posljednjih događaja 
u Podgorici, ali želim da saopštim da građani nemaju razloga za zabrinutost. Bezbjednosna 
situacija je stabilna što potvrđuju analize koje se rade i podaci kojima ja raspolažem. Postoje  
indicije da se i  u ovim slučajevima postavljanja  eksplozivnih naprava ispred  dva objekta  radi  o 
nastavku  međusobnih obračuna  između  organizovanih kriminalnih grupa koje nije uvijek lako  i 
jednostavno spriječiti. Govorio sam  već koliko je to  kompleksan, težak i rizičan posao, ali to ne 
znači da tražimo opravdanje. Takođe, ne  znači ni da ovi posljednji događaji  mogu negirati  da 
smo u prethodnoj godini  uradili dosta posla na  razbijanju i suzbijanja djelovanja kriminalnih 
grupa, presijecanju lanaca krijumčarenja narkotika, hapšenjima pripadnika organizovanih 
kriminalnih grupa, bezbjednosno interesantnih lica i s njima povezanih lica.        Ilustrovaću s 
nekoliko konkretnih podataka o aktivnostima policije u protekloj godini. Smanjen je broj teških 
krivičnih djela protiv života i tijela. U 2016. su počinjena 24 krivična djela ubistvo dok je u 2017. 
godini registrovano 11 ubistava, što je manje za 54%. Od ukupnog broja ubistava u prošloj godini 
riješeno je sedam, a rasvijetljena su i dva teška ubistva izvršena u 2015. i 2016. godini. Spriječeno 
je sedam planiranih likvidacija članova suprotstavljenih kriminalnih grupa, a za tu namjeru su bili 
pripremljene eksplozivne naprave i automatsko oružje. U ovim aktivnostima smo imali i značajnu 
podršku građana.  
 Broj krivičnih djela izazivanja opšte opasnosti izvršenih podmetanjem požara i eksplozivnih 
sredstava je manji za 5,3% dok su rezultati na rasvjetljavanju ovih krivičnih djela značajno 
poboljšani, tako je u 2017. godini 15% više rasvijetljenih ovih krivičnih djela u odnosu na 2016. 
godinu. Poboljšani su rezultati u oblasti privrednog kriminala. U 2017. godini je otkriveno 519 
krivičnih djela ili za 14% više od kojih je 76 krivičnih djela s elementima korupcije. U vezi 
sprečavanja zloupotreba i krijumčarenja opojnih droga otkriveno je 231 krivično djelo, a nadležnim 
tužilaštvima procesuirana su 244 lica. Pronađeno je i oduzeto oko 3,5 tona raznih vrsta narkotika, 
što je za oko 20% više nego u 2016. godini.  
 Ovo su nesporni rezultati napornog i profesionalnog rada policijskog sastava. Želim da 
dodam da će mi dok sam na čelu ovog resora prioriteti biti nastavak obračuna s kriminalom, 
rasvetljavanje najtežih krivičnih djela, prvenstveno ubistava, suzbijanje ulične prodaje droge, 
zelenašenja, kao i svih oblika nasilja, a posebno nasilja nad djecom i nasilja nad ženama. Svjesni 
smo da su ovi društveni problemi ne mogu riješiti tako brzo. Zato svi moramo pokazati više 
razumijevanja i poštovanja prema onome što je kvalitetan rad MUP-a i Policije, ali ne amnestirajući 
nikoga od odgovornosti za eventualne propuste.  
 Na osnovu svega navedenog i argumentovanog, jasno je da smo ostvarili značajne 
rezultate koje neko može osporavati, ali oni su evidentni i nastojaćemo da ih svake godine 
popravljamo i unapređujemo naš rad. Takođe, smatram da je bitno naglasiti da smo započeli 
ozbiljne reforme u radu Ministarstva unutrašnjih poslova i Policije rješavanjem naslijeđenih 
problema koji nijesu bili mali. Učinili smo da taj rad bude efikasniji i da se urede stvari koje su od 
vitalnog značaja za dalje funkcionisanje ovog sistema.  
 S tim u vezi ističem sljedeće. U toku je realizacija projekta sistema za kontrolu prelazaka 
državne granice. Uspostavljena je zaštićena elektronska komunikaciona mreža za pristup bazama 
podataka i razmjenu informacija između organa za sprovođenje zakona. Završena je tenderska 
procedura za video nadzor i kamere za automatsko očitavanje registarskih oznaka, što će 
povećati graničnu bezbjednost, radi se o granicama, znači povećaće značajno graničnu 
bezbjednost, a time i ukupnu bezbjednost. Ovaj projekat će biti realizovan do kraja aprila ove 
godine. Uspostavljena je evidencija tražilaca azila sa mogućnošću elektronskog uzimanja 
biometrijskih podataka, slika i otisaka dlana, što je sa bezbjedonosnog aspekta veoma važno. Vi 
znate da su ovo aktuelni problemi azila i migracija u ovom trenutku /prekid/ i s bezbjedonosnog 
aspekta i ove mjere će dodatno ovu pojavu učiniti, kroz ove kontrole i bezbjedonosne provjere, 



efikasnijom.  
 Sve ove aktivnosti sprovodimo u cilju podizanja nivoa bezbjednosti u svim segmentima i 
sprečavanja potencijalnih zloupotreba i nezakonitih ponašanja. To smo dužni građanima Crne 
Gore koje i ovom prilikom pozivam da prijavljuju kriminalce, nasilnike, dilere droge, zelenaše, 
reketaše jer će nam tako pomoći da imamo još bolje rezultate i samim tim da svakodnevno kroz 
zajedništvo i partnerstvo i saradnju unapređujemo ukupan bezbjednosni sistem. Zahvaljujem na 
pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:21:19) 
 
 Zahvaljujem ministru Nuhodžiću.  
 Komentar ima poslanica Drobnjak. 
 
 
 NADA DROBNJAK (21.03.18 14:21:30) 
 
 Zahvaljujem ministru Nuhodžiću, uz pohvale za rezultate koje je postigla Policija u 
prethodnom periodu. Očekujem njihov dalji profesionalni rad koji će stvoriti kontekst u kojem će i 
percepcija javnosti biti, kao što ste i Vi na početku odgovora rekli, da je bezbjednosna situacija 
stabilna. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:21:50) 
 
 Hvala. 
 Dajem riječ poslaniku Željku Aprcoviću. 
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (21.03.18 14:21:57) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi potpredsjedniče. 
 Koleginice i kolege poslanici, uvaženi ministre Nuhodžiću, poštovani građani države Crne 
Gore,  
 Moje pitanje će biti naslonjeno na pitanje koleginice Drobnjak, a ticaće se jednog užeg 
regiona koji je bio prepoznat u prethodnom periodu kao region u kojem su se dešavale sve one 
anomalije koje su zabrinjavale ne samo građane tog regiona nego i cjelokupnu crnogorsku 
javnost. 
 Stoga, na osnovu članova 187 i 188 Poslovnika o radu Skupštine, uvaženom ministru 
Nuhodžiću postavljam sljedeće poslaničko pitanje: 
 Kako je bezbjednost uvijek aktuelno pitanje, kao Kotoranina me interesuje da li će se 
nastaviti kontinuirane akcije u obračunu protiv organizovanih kriminalnih grupa kojom rukovodi 
"Operativni tim Boke" na području primorja, posebno Kotora, Tivta, Herceg Novog i Budve? 
 Obrazloženje. Ovo je pitanje posebno važno s aspekta građana u primorskim gradovima, 
ali podjednako važno ako se ima u vidu da je u pripremnoj fazi još jedna turistička sezona. Naime, 
mogu konstatovati i pohvaliti da su stalne akcije policije posljednjih godinu dana donijele mnogo 
pozitivniju klimu u gradu Kotoru, da se ljudi ne plaše da sa svojom djecom prošetaju gradskim 
ulicama, trgovima, što u nekom ranijem periodu nije bio slučaj. Nekako se čini da se u Kotoru sada 
slobodnije i šeta i živi i slobodnije diše, tako bih rekao i da je suzbijeno djelovanje organizovanih 
kriminalnih grupa na području Boke.  
 Zbog navedenog, želim da mi ministar Nuhodžić odgovori na ovo pitanje kakve će biti 
aktivnosti Ministarstva unutrašnjih poslova i Uprave policije u cilju suzbijanja svih ovih anomalija o 
kojima sam pričao. Kratko bih obrazložio motive i ciljeve mog pitanja. U prethodnom periodu smo 
bili svjesni činjenice /prekid/ došlo do neželjenih posljedica u smislu sukoba unutar organizovanih 
kriminalnih grupa koji su, na kraju krajeva, rezultirali onim što je najteža posljedica tj. napad na 



život i tijelo ljudi. Sloboda građana je bila ugrožena na način da ni sami Kotorani, odnosno 
stanovnici Boke nijesu mogli normalno i kontinuirano da ostvaruju svoje osnovne slobode i prava u 
smislu prava na rad, prava na šetnju, prava na slobodu kretanja. Ono što je jako negativan uzrok 
ovih sukoba u okviru kriminalnih grupa jeste da je cijela Boka, pogotovo Kotor izuzetno atraktivna 
turistička destinacija, a upravo u prethodnim odgovorima i ministara i predsjednika Vlade 
gospodina Duška Markovića, svjesni smo činjenice da 25% brutodruštvenog proizvoda upravo čini 
dio koji se ostvaruje iz turizma.  
 Činjenica je da je prošle godine skoro milion ljudi posjetilo Kotor. Onda je sasvim za 
očekivati da se ovakve akcije koje su Ministarstvo unutrašnjih poslova i Uprava policije sprovodili u 
prethodnom periodu nastave. Mi smo bili očevici svega onoga što se dešavalo, svi onih 
negativnosti, da su se u sred bijela dana dešavala ubistva u Kotoru kojih nije bio mali broj, 
uzimajući u obzir i broj stanovnika Kotora i broj stanovnika Crne Gore. Svaki život je vrijedan 
pažnje. Ko je odradio određene krivično pravne stvari u smislu izvrđenja krivičnih djela, on treba 
da bude dostupan zakonima Crne Gore i treba da se privede pravdi, a ne na taj način da pate i on 
i njihove porodice, a pogotovo svi ovi nedužni stanovnici Kotora i njegovi posjetioci. Moramo zaštiti 
ono što je najvrednije u Kotoru i Crnoj Gori, sami ambijent Kotora, odnosno cjelokupne Crne Gore 
i omogućiti svim stanovnicima i posjetiocima da imaju jedan miran i skladan život. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:26:12) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Aprcoviću.  
 Dajem riječ ministru. Izvolite, ministre. 
 
 
 MEVLUDIN NUHODŽIĆ (21.03.18 14:26:20) 
 
 Hvala. 
 Uvaženi poslaniče Aprcoviću, hvala Vam na postavljenom pitanju i na Vašem obrazloženju.  
 Naravno da mogu da garantujem punu angažovanost operativnog sastava Uprave policije 
na suzbijanju organizovanih kriminalnih grupa, praćenju njihovog djelovanja, kao i njihovih 
saradnika. S zadovoljstvom ističem da je rad operativnog tima kroz akciju "Boka" dao dobre 
rezultate. To ste i Vi rekli i takav je osjećaj i Vas kao Kotoranina ili, u širem pojmu, stanovnika 
Boke. Smatram da je od izuzetne važnosti sprovoditi česte akcije pretresa i u punom kapacitetu 
koristiti mehanizme koje policiji daje zakon.  
 Aktivnostima operativnog štaba Boka u periodu od 17. septembra 2017. do 20. marta 2018. 
godine, izvršeni su pretresi na 152 lokacije koje koriste članovi organizovanih kriminalnih grupa, 
bezbjedonosno interesantna lica i s njima povezana lica. Oduzeto je 60 komada vatrenog oružja i 
minsko eksplozivnih naprava, preko 3.000 municije različitog kalibra, veća količina gotovog novca 
za koju se sumnja da je stečena kriminalnim radnjama, psihoaktivne supstance, kriptovana 
sredstva komunikacije, kao i značajan broj putničkih skupocjenih vozila. Takođe, oduzeta je i 
dokumentacija koja se odnosi na dužničko povjerilačke odnose, koja ukazuje na moguće 
postojanje krivičnog djela zelenaštva. 
 Sve ove radnje su rezultirale podnošenjem 23 krivične prijave protiv 27 lica zbog postojanja 
osnovane sumnje da su počinili krivična djela teško ubistvo, nedozvoljeno držanje oružja, 
zelenašenje, trgovina drogom i utaja poreza. Bitno je istaći da se otpočelo i s postupkom provjere 
zakonitosti sticanja imovine u vlasništvu organizovanih kriminalnih grupa i njima bliskih lica.  
 Kao što sam i ranije konstatovao, a Vi potvrdili u obrazloženju Vašeg pitanja, policijske 
aktivnosti su dovele i do razbijanja i slabljenja djelovanja organizovanih kriminalnih grupa. Ono što 
želim posebno da naglasim jeste da je kroz intenzivne aktivnosti "Operativnog štaba Boka" 
rasvijetljeno krivično djelo teško ubistvo i teško ubistvo u pokušaju, kao i da je spriječno teško 
krivično djelo protiv života i tijela koje je trebalo da bude izvršeno u okviru nastavka sukoba 
između organizovanih kriminalnih grupa.  
 Dakle, složićemo se da rezultati koje smo ostvarili potvrđuju našu odlučnost i posvećenost 
suzbijanju svih oblika kriminala. Akcije policije u primorskim gradovima, naročito u susret 



predstojećoj turističkoj sezoni, a Vi ste to potencirali, biće kontinuirane i još snažnije nego u 
prethodnom periodu s ciljem da se održi i osigura stabilan bezbjednosni ambijent preventivnim i 
represivnim djelovanjem prema licima i članovima organizovanih kriminalnih grupa, a sve kako bi 
se spriječila izvršenja najtežih krivičnih djela i obračuna između sukobljenih kriminalnih grupa.  
 Ono što na kraju hoću da saopštim jeste da je kroz aktivnosti "Operativnog štaba Boka" u 
značajnoj mjeri povećan nivo povjerenja građana u rad policije, što je manifestovano kroz njihovu 
podršku gotovo svim mjerama i radnjama koje su preduzimane na primorju. Želim da ukažem i na 
korektno medijsko izvještavanje kroz akciju "Boka". Očekujem da će se ovaj nivo saradnje održati i 
unaprijediti u narednom periodu. Hvala vam na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:30:46) 
 
 Hvala, ministre.  
 Komentar ima poslanik Aprcović. 
 
 
 ŽELJKO APRCOVIĆ (21.03.18 14:30:51) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi ministre Nuhodžiću.  
 Želim da istaknem da se klima u gradu Kotoru i u Boki Kotorskoj u zadnjem periodu 
pozitivno promijenila, u smislu ovoga o čemu ste Vi pričali. Svjesni smo činjenice da je Uprava 
policije u prethodnom periodu odradila niz akcija na sprečavanju izvršenja najtežih krivičnih djela 
od krivičnih djela teškog ubistva do krivičnih djela zelenaštva, nedozvoljenog držanja naoružanja, 
kao i nedozvoljene proizvodnje i stavljanja u promet opojnih droga.  
 Nepodijeljeno razmišljanje svih mojih sugrađana i stanovnika Boke je da je na nivou Kotora 
bezbjednosna situacija u odnosu na same stanovnike Boke i one goste koji već ovih dana počinju 
da posjećuju u velikom broju ne samo Kotor ne cijeli Bokokotorski zaliv, da je bezbjednosna 
situacija neuporedivo bolja nego u prethodnom periodu. Sigurno je to rezultat svih onih aktivnosti 
koje je Uprava policije u prethodnom periodu uradila, pritom ne zanemarujući ni činjenicu da i u 
narednom periodu moramo adekvatnije, žešće i odlučnije da se borimo protiv tih anomalija koje su 
prepoznate na tom dijelu Crne Gore.  
 Želim da istaknem da inicijativa od strane lokalne samouprave, odnosno svih odbornika na 
jednoj od sjednica Skupštine, kada se razmatrao Izvještaj o radu našeg odeljenja bezbjednosti u 
Kotoru, bila ka tome da Ministarstvo unutrašnjih poslova zajedno s Upravom policije proba da 
iznađe modalitet, odnosno da utvrdi mogućnost da se u Kotoru kao središtu regije eventualno 
oformi centar bezbjednosti. Zatim da se materijalni i ljudski resursi, ne samo u Kotoru, nego i na 
nivou Centra bezbjednosti Herceg Novi podignu na jedan još veći nivo kako bi u narednom 
periodu imali kvalitet ovakvih akcija koje sprovodi Ministarstvo unutrašnjih poslova s Upravom 
policije upravo u zaštiti osnovnih vrijednosti kako građana naše države tako i svih njenih 
posjetilaca. Dajem punu podršku vašem radu i radu Uprave policije. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:32:51) 
 
 Hvala poslaniku Aprcoviću. Zahvaljujem i ministru Nuhodžiću.  
 Prelazimo na sljedeći set pitanja koji se odnosi na Ministarstvo održivog razvoja i turizma. U 
ime Ministarstva održivog razvoja i turizma, odgovore na pitanja daće Zoran Tomić, sekretar 
Ministarstva i Marko Čanović, direktor Direktorata.  
 Prvo pitanje za Ministarstvo održivog razvoja i turizma postavila je poslanica Jovanka 
Laličić.  
 Izvolite. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (21.03.18 14:33:25) 



 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče.  
 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, uvaženim predstavnicima 
Ministarstva postavljam sljedeće poslaničko pitanje: 
 Uvažavajući činjenicu da je usvojen novi Zakon o planiranju prostora i izgradnji objekata od 
koga se mnogo očekuje, da li će, po Vašim informacijama, ključni planski dokumenti za lokalne 
samouprave PUP-ovi, prije svega za primorske opštine koje su započele aktivnosti na njihovoj 
izradi, biti usvojeni do zakonom preciziranog roka i da li je dati rok motivisao opštine da izradu istih 
ubrzaju i kako se, u stvari, one odnose prema zakonom utvrđenim obavezama i šta će 
Ministarstvo uraditi da supstituiše eventualno neusvajanje tih planskih dokumenata? Da li će 
država ispoštovati zakonom utvrđene rokove za izradu planske dokumentacije iz njene 
nadležnosti čije usvajanje je oročeno novim zakonskim rješenjem? 
 Kratko obrazloženje. Crna Gora kao zemlja male površine, organičenog prostornog resursa 
posebnu pažnju mora posvetiti odgovornom prostornom planiranju i održivom korišćenju resursa. 
Zakon o planiranju prostora i izradnji objekata koji je ovaj saziv Skupštine na prijedlog Vlade 
usvojio prošle godine, donosi novine na polju planiranja prostora i izgradnji objekata. Prostorno 
planska dokumentacija predstavlja glavni preduslov razvoja investicija. Na primjeru Tivta, opštine 
iz koje dolazim, koji je prije deset godina usvojio Prostorno-urbanistički plan i svu prateću plansku 
dokumentaciju nižeg ranga, vidjeli smo koliko je to neophodan korak koji lokalne samouprave, 
naročito na primorju moraju preduzeti da bi omogućili dalji razvoj investicija i nova radna mjesta.  
 Dozvolite da u ovom momentu i na ovom mjestu kažem da ne bi bilo moguće realizovati 
tada strateške i vizionarsku odluku tadašnjeg predsjednika Vlade, kada je u pitanju Porto 
Montenegro i Luštica Bay, da nije bilo prateće planske dokumentacije u Opštini Tivat. Svjedoci 
smo, takođe, da je u međuvremenu od primorskih opština samo Opština Ulcinj uz značajnu pomoć 
i podršku Vlade donijela Prostorno-urbanistički plan. Herceg Novi, Bar, Budva i Kotor  nemaju 
osnovni  planski dokument, a započeli su  njihovu izradu. Odgovor sam zatražila u pisanoj formi i 
hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:35:48) 
 
 Hvala. 
 Pozdravljam gospodina Tomića i dajem mu riječ. 
 Izvolite, gospodine Tomiću. 
 
 
 ZORAN TOMIĆ (21.03.18 14:35:55) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Samo da prenesem izvinjenje ministra.  On je bio do skoro tu međutim imao je unaprijed 
dogovorene obaveze,sastanak sa  ambasadorom i sa više  stranih ministara  tako da je morao da 
izađe. 
 Na postavljeno  poslaničko pitanje  Ministarstvo održivog razvoja  i turizma daje sljedeći 
odgovor: 
 Ranije  važećim Zakonom  o uređenju prostora i  izgradnji objekata  svim opštinama  je bila 
propisana  obaveza da  izrade prostorno-urbanistički plan i to u roku od 12 mjeseci od donošenja 
zakona  i na taj način  usklade svoj  najvažniji strateški  dokument sa prostornim planom Crne 
Gore, a nakon toga  se očekivalo da  pristupaju usklađivanju detaljne planske  dokumentacije. 
Međutim, deset godina nakon toga, četiri primorske opštine, čuli smo koje su to, to su Herceg 
Novi, Kotor, Budva  i Bar i dalje nemaju usvojene PUP-ove, a od 31.decembra  2015.godine u 
skladu sa zakom stari  prostorni planov i opština prestali su  da se primjenjuju. 
 Novim Zakonom o planiranju prostora i  izgranji objekata  propisano je da se sva započeta  
planska dokumenta uključujući  i tu i PUP-ove  moraju usvojiti najkasnije devet mjeseci ostupanja 
na snagu  zakona, odnosno  do 15. jula 2018. godine. Ukoliko se ne donesu do tog roka njihova 
se izrada obustavlja. Na ovaj način se pokušalo da se stimulišu opštine koje su u ozbiljnom 



kašnjenju u izradi planova da ubrzaju izvršavanje svoje zakonske obaveze, a pritom im je 
ostavljeno i dovoljno vremena da sve započnu i završe. Dodatno, svi planovi koji stupanjem na 
snagu zakona nijesu bile upućeni  na javnu raspravu podležu stručnoj reviziji od Savjeta za reviziju 
planskih dokumenata, koje je imenovala Vlada Crne Gore, a čijem sastavu  je imenovan i  
predstavnik  opštine  za koji se plan izrađuje. Ovaj iskorak po pitanju kontrole  kvaliteta i  stručne 
pomoći  trebao je da bude još jedan stimulans opštinama da što prije  dostave  nacrte planova 
Ministarstvu. Međutim, od donošenja Zakona od četiri primorske opštine na ovom polju je 
evidentno aktivno biva samo opština Herceg Novi. Prema informacijama koje imamo taj plan je 
trenutno u fazi  korigovanja po primjedbama  Savjeta za  reviziju i nadležnih institucija  i uskoro se 
očekuje njegovo upućivanje na javnu raspravu. U Opštini Bar je izrada plana započeta 2009. 
godine, a nacrt je Ministarstvu  dostavljen na mišljenje krajem 2015. godine, nakon toga dvije i po 
godine od Opštine Bar nije dobijen  korigovani nacrt  plana. Međutim, postoje  najave da su u toku 
ozbiljne aktivnosti na korigovanju ovog dokumenta, pa bi se i Opština Bar  uz predan rad u  
narednom perioda uskoro mogla priključiti  opštinama koje imaju usvojen PUP. Opština Kotor je  
izradu PUP-a započela  2009.godine, a nacrt  plana je Ministarstvu dostavila na mišljenje krajem 
2013. godine odnosno nakon pune četiri godine. Od 10.februara 2014.godine kada je Ministarstvo 
Opštini Kotor uputilo negativno mišljenje na nacrt plana, korigovani plan nije dostavljen. Izvještaj  i 
mišljenja nadležnih institucija  na nacrt plana svjedočili su da je  kvalitet dokumenta ispod 
očekivanog nivoa i zahtjevao je temeljnu korekciju. Od donošenja novog  zakona, oktobra 
2017.godine, i pored striktno zadatog zakonskog roka za završetak plana i činjenice da su u 
međuvremenu usvojene i Studije zaštite kulturnog nasljeđa Kotora i Hia studija, od strane Opštine 
Kotor nije bilo informacija o progresu ili bilo kakvim pomacima  u izdradu PUP-a. Ovo dodatno 
zbunjuje  jer smo sa iste adrese  imali priliku da čujemo optužbe za  ukidanje nadležnosti lokalnih 
samouprava u  oblasti  izrade i donošenja planske dokumentacije, dok u stvarnosti  svjedočimo o  
potpunoj neaktivnosti u vršenju tog posla. 
 Međutim, može se reći da je u Budvi situacija po pitanju izrade strateške planske 
dokumentacije najalarmantnija budući da ta opština  do sada nije  ozbiljno pristupilo ispunjavanje  
ove zakonske obaveze pa  tako Ministarstvo  nije nikada na mišljenje dostavila bilo kakvu verziju ili 
fazi izrade PUP-a iako je njegova izrada započela 2009. godine. Kao i za Opštinu Kotor i za 
Opštinu Budva mogle su se čuti najglasnije kritike  o  ukidanju opštinske  nadležnosti u oblasti  
planiranja prostora, dok smo sada svjedoci potpune nezateresovanosti za bavljenje tom  oblašću. 
Bitno je istaći da se Ministarstvo održivog razvoja turizma prethodnih godina u više navrata  
obraćalo opštinskim službama svih opština koje kasne sa izradom PUP-ova kako bi urgiralo po 
pitanju ubrzavanja njihove izrade sa akcentom na neophodnost dovošenja kvaliteta planskog 
dokumenta na značajno viši novo, ali su urgencije, kao što se vidi izloženog, ostale bez  
adekvatnog  odgovora. U slučaju da opštine ne  ispoštuju zakonom dostavljeni rok Ministarstvo će 
nedostatak planske dokumentacije primorskim opštinama  djelimično supstituisati donošenjem 
prostornog plana posebne namjene za obalno područje, koji je u fazi predloga i trenutno se 
usklađuje sa donešenom Studijom zaštite  kulturnog nasljeđa i Hia studijom Međutim, ovaj 
strateški  plan moći će da se bavi  samo kapitalnom infrastrukturom i značajnim turističkim 
razvojnim projektima  dok će razrada mikro lokacija biti predmet novog plana  generalne regulacije  
čije će donošenje uslijediti 36 mjeseci nakon usvajanja zakona, odnosno do 14. oktobra 
2020.godine.   
 Vjerujem da smo u prvim mjesecima sprovođenje zakona pokazali riješenost da se sve  
propisano sprovede u zakonom definisanim rokovima. Tako smo u prva tri mjeseca izradili sva 
neophodna  podzakonska  akta  za izradu  nove planske dokumentacije, a u toku je  ugovaranje 
izrade 19 baznih studija  kao ključnih dokumenata  u izradi novog prostornog  plana  Crne Gore i  
prostornog plana generalne regulacije.Planirano je da  izrada prostornog plana Crne Gore  i plana 
generalne regulacije teče paralelno uz stalnu međusobnu koordinaciju člana oba tima na čijem 
formiranju Ministarstvo trenutno radi. Ovom dinamikom za očekivati je da zakonom ostavljeni rok 
bude ispoštovan čime će  po prvi put biti stavljena  tačka na pitanje nepostojanja  ili na neažurnosti 
planske dokumentacije  na teritoriji cijele Crne Gore.Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:41:56) 



 
 Hvala gospodine Tomiću. 
 Komentar ima  poslanica Laličić. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (21.03.18 14:42:01) 
 
 Hvala zaista  na iscrpnom odgovoru  i radosna sam  naročito sa zaključnim konstatacijama  
Vašeg odgovora. Saglasićemo se da je primjena svih zakona veoma važna pogotovo ovog zakona  
jer smo bili svjedoci  koliko je  polemike u javnosti.Koliko je truda uloženo  u donošenju ovog  
zakona i mnogo je bitno se istraje. U tom pogledu dajem punu podršku nadležnom ministarstvu  i 
Vladi Crne Gore, ali mislim da je velika odgovornost i na lokalnim samoupravama kada je u pitanju 
normativna djelatnost za utvrđivanje donošenja odluka, o naknadama za legalizaciju i svim ostalim 
segmentima  koje ovaj zakon daje kao njihovu obavezu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:42:45) 
 
 Hvala. 
 Sad dajem  riječ  doajenu poslaničkog kluba  Branku Čavoru. 
 Izvolite. 
 
 
 BRANKO ČAVOR (21.03.18 14:42:52) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Saglasno Poslovniku Skupštine i instituta poslaničkog pitanja postavio sam pitanje 
Ministarstvu  održivog razvoja i turizma. 
 Imajući u vidu da je proces legalizacije neformalno izgrađenih objekata u toku,  da postoji 
veliki broj objekata u Crnoj Gori koji se moraju legalizovati, možete li nam objasniti koje su 
prednosti za građane koji pokreću postupak legalizacije, a s obzirom da sami  postupak zahtjeva i 
određenu dokumentaciju. Interesuje me koje su sve mjere preduzete da bi se legalizacija pojasnila 
i približila građanima naže države? 
  U obrazloženju da kažem da je ovo aktuelna  tema kod javnosti Crne Gore i kod svih  
građana. Da stupanjem na snagu Zakona o planiranju prostora i izgradnji objekata počeo je rok za 
podnošenje zahtjeva za legalizaciju bespravnih objekata. Dakle, sama legalizacija objekata jedan 
veoma važan i značajan proces, značajan je i za građane, ali značajan je i za državu  Crnu Goru.
  
 Prema podacima Uprave za nekretnine, ima  oko 40 hiijada takvih objekata, a sa nekim 
nezvaničnim podacima ima ih blizu 100 hiljada. Gotovo je neophodno predstaviti građanima 
benefite pokretanja samog postupka i legalizacije, a naročito imajući u vidu, obavezu plaćanja 
naknade za komunalno opremanje građevinskog zemljišta.Proces legalizacije je u toku, devet 
mjeseci,  zadnji rok za predaju je 15.jul. Dakle preostalo je nešto manje od četiri mjeseca. Sa 
jedne strane i dovoljno vremena, ali  i ne previše  da bi se  postupak shvatio ono kako se  kaže naj 
najozbiljnije. 
 Za pokretanje procesa potrebno je dostaviti određenu dokumentaciju. Znamo odlično da  
kod nas uvijek postoji neka inertnost i lijenost kada treba obezbjeđivati  dokumentaciju,  pa i koliko 
se tiče nekog vašeg interesa. Zbog toga je i moje pitanje u tom pravcu ide da li je sama 
dokumentacija koju treba  pribaviti kompleksna  i da li je efikasan postupak za pribavljanje iste. Da 
bi došlo do uspjeha ove legalizcije i samog postupka neophodno je dobro informisati javnost i one 
građane koji se interesuju  o ovom postupku. Prema nekim informacijama koje imam  u funkcije je  
call centar  za direktnu komunikaciju sa građanima. Vjerovatno je i statistika  praćenja tih poziva  
pokazuje da li je to interesovanje  na nekom nivou zadovoljavajućem   ili poslije nekih  određenih  
aktivnosti raste. Takođe, sam informisan da planirajuj pojačati te aktivnosti prisustva  u  medijima 
kroz razne oblike radija, televizije, gostovanja, marketinške i tome slično.  



 Šta je u suštini cilj i ovog mojeg pitanja i cilj same legalizacije - potpuno informisanje 
građana. Ovako /prekid/ i otklanjanju prisutnih, a postojećih nedoumica često pogrešne 
tendenciozne i loše informacije koje idu prema građanima u odnosu na ciljeve i benefite same 
legalizacije i samog postupka prikupljanja dokumenata. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:46:17) 
 
 Hvala poslaniče Čavor. 
 Riječ dajem Marku Čanoviću,  zaduženom za realizaciju ovog projekta. Izvolite. 
 
 
 MARKO ČANOVIĆ (21.03.18 14:46:28) 
 
 Potpredsjedniče Gvozdenoviću, uvažene dame i gospodo, poslaniče Čavor, 
 Na postavljeno poslaničko pitanje Ministarstvo održivog razvoja i turizma daje sljedeći 
odgovor. 
 Stupanjem na snagu Zakona o planiranju prostora izgradnje objekata započet je proces 
legalizacije bespravnih objekata. Rok za podnošenje zahtjeva za legalizaciju kao što ste rekli ističe 
15. jula 2018. godine. Zahtjev se podnosi nadležnom organu lokalne uprave sekretarijatu u opštini 
na teritoriji na kojoj se nalazi nelegalni objekat. Za pokretanje postupka legalizacije potrebno je 
dostaviti zahtjev za legalizaciju, elaborat premjera izvedenog stanja izgrađenog objekta, urađenog 
od strane licencirane geodetske organizacije koji je ovjeren od strane katastra i dokaz upisa 
objekta u katastar odnosno list nepokretnosti. 
 Uslovom legalizacije takođe jesu i riješeni imovinsko-pravni odnosi na zemljištu na kojem je 
objekat izgrađen, što u slučajevima gdje je bespravni objekat izgrađen na tuđem zemljištu dovodi 
do prekida postupka legalizacije do rješavanja imovinsko-pravnih odnosa na zemljištu.  
 U slučaju kada je bespravni objekat izgrađen na državnom ili opštinskom zemljištu 
podnosilac zahtjeva za legalizaciju dužan je da se obrati nadležnom organu sa zahtjevom za 
otkup zemljišta.Postupak otkupa zemljišta u državnoj svojini sprovodi se u skladu sa Zakonom o 
državnom imovini neposrednom pogodbom. Nakon otkupa zemljišta ili dobijanja saglasnosti 
vlasnika zemljišta nastavlja se postupak legalizacije. 
 Cilj sprovođenja odredbi zakona koje se odnose na oblast bespravne gradnje je uvođenje 
postojećih u zakonski okvir koji su građeni suprotno zakonu.  
 Cijenimo da će se sprovođenje zakona postići značajni cilj, prvenstveno učiniti Katastar 
nepokretnosti pouzdanom evidencijom, jer je propisana obaveza upisa svih bespravnih objekata 
kao preduslov za podnošenje zahtjeva odnosno započinjanje samog procesa. Sama ta činjenica 
povećaće pravnu sigurnost u oblasti prometa nepokretnosti.  
 Takođe, osnovna pretpostavka legalizacije jeste da je bespravni objekat predviđen 
planskim dokumentom, važečim ili planom generalne regulacije koje će donijeti u roku od tri 
godine od dana stupanja na snagu zakona. 
 Svi smo svjesni činjenice da u neformalnim naseljima nedostaje komunalna infrastruktura 
da je posljedica toga i niži kvalitet života i ugroženi ekološki standardi. 
 Takođe, da bi se bespravni graditelji motivisali da uđu u proces legalizacije objekata, osim 
zakonske prinude moraju im se osigurati i predočiti benefiti samog procesa.  
 Zakonom je precizno definisano da će se sredstva prikupljena u procesu legalizacije koristiti 
za unapređenje područja na kojima se nalaze bespravni objekti i obezbjeđivanjae alternativnog 
smještaja. 
 Rezultat procesa legalizacije moraju biti vidljivi kroz poboljšanje uslova života na tim 
prostorima, unapređenje komunalne infrastrukture, kao i svega onoga što nedostaje na tim 
prostorima. Ovaj proces će dovesti do rasta vrijednosti legalizovanih nepokretnosti.  
 Važno je napomenuti još jednu fazu procesa, a to je obaveza usklađivanja spoljnjog izgleda 
bespravnog objekta sa zahtjevima utvrđenim smjernica planskog dokumenta, odnosno 
smjernicama glavnog gradskog arhitekta. Tek nakon usklađivanja objekta sa ovim smjernicama 
utvrđivanje istih rješenjem glavnog gradskog arhitekte ispunjavaju se uslovi za brisanje zabilježbe 



iz Katastra nepokretnosti da je objekat izgrađen bez građevinske dozvole. Kroz ovu fazu postupka 
doprinijeće se i vizuelnom poboljšanju izgledu naselja, pa samim tim i čitavog prostora, te cijenimo 
da će ovaj segment uticati na rast vrijednosti objekata, ali i kvalitet života građana. 
 Preduzeli smo aktivnosti na sprovođenju medijske kampanje sa ciljem približavanja procesa 
građanima u smislu informisanosti građanima o koracima koje je potrebno da preduzmu. Koju 
dokumentaciju da obezbijede, ali i da približimo građanima stvarne benefite procesa. 
 Ovaj projekat obuhvatiće aktivnosti koje uključuju praktično čitavu Crnu Goru i može se reći 
da ranije nije realizovan projekat sličnog obima, s toga najvažniji zadatak je izazov za uspješnu 
realizaciju predstavlja njegovo puno razumijevanje od strane nadležnim institucija i građana Crne 
Gore, kao i činjenice da projekat služi kako razvoju zemlje tako i ličnom blagostanju stanovništva, 
posebno kad govorimo o standardu života, a takođe i bezbjednosti samih građana u nelegalnim 
objektima. 
 Važno je naglasiti da vlasnici bespravnih objekata imaju dvije mogućnosti. Da uđu u proces 
legalizacije,odnosno pokrenu postupak legalizacije, iskoriste sve benefite predviđene zakonom 
koji se u prvom redu odnose na mogućnost plaćanja komunalija na rate i da konačno riješe pravni 
status objekta, a samim tim i uvećaju vrijednost svoje imovine. Ili da ne podnesu zahtjev za 
legalizaciju i dugoročno snose posljedice predviđene zakonom, prekršajne sankcije, plaćanje 
naknade za korišćenje prostora jedinice lokalne samouprave, plaćanje uvećanog poreza za 
bespravne objekte i nemogućnost legalizacije i u konačnom uklanjanje istog u skladu sa zakonom. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:51:50) 
 
 Zahvaljujem. 
 Komentar ima poslanik Branko Čavor. 
 
 
 BRANKO ČAVOR (21.03.18 14:51:58) 
 
 Zadovoljan sam s odgovorom, a nadam se i siguran sam da će, a što je mnogo važnije 
građani i oni koji su u potrebi legalizovanja biti zadovoljni sa ovim objašnjenjem i sa ovim 
aktivnostima koji se sprovode u Ministarstvu. 
 Ono kako ja vidim na kraju, četiri ili pet  generalnih benefita ove legalizacije, jedan od tih je 
svakako preventivnog karaktera i definitivnog zaustavljanja procesa bespravne gradnje u Crnoj 
Gori. Mislim da je to jedan veoma važan i značajan momenat. 
 Drugi, po meni isto važan za porodicu - skidanje nepotrebne hipoteke da živite u 
nelegalnom objektu kako zbog sebe, kako zbog sadašnjeg vlasnika tako i zbog svojih potomaka.  
 Treći je isto interesantan i sa ovog prvog aspekta i sa drugog što samim tim objekat dobija 
na svojoj vrijednosti i ima tu tržišnu svoju vrijednost koju sjutra u odluci da želite da promijenite 
mjesto stanovanja možete sa tim objektom /prekid/ i raspolaganju toga kapitala kao nekretnine. Ali  
ono pored vas je veoma značajna i uloga lokalnih zajednica i lokalnih uprava koje kroz odluke 
sprovode ove dalje aktivnosti i one moraju biti aktivan dio  toga procesa.  
        Drago mi je da mogu da pomenem, kao pozitivan primjer, Podgoricu koja je u susret 
usvajanju odluke o naknadama i prepoznavanju važnosti ove teme rukovodstva grada donijela 
odluku koja je po meni izuzetno povoljna za građane, a povoljna je naravno i za grad.  U tome 
mogu kazati, ono često kada govorim o nekim procentima i onome kada ne kažete neke cifre 
možda je to shvatljivo ili ne, ali po ovoj odluci koju je, recimo usvojila Podgorica imate startno 
umanjenje osnovne cijene koja je bila zamišljena 30%, a i u uslovima za otplatu na rate imate 
dodatno umanjenje, 30% za objekte do 200 m2 i preko 200m2 do 25%. Znači to je u startu negdje 
umanjenje početne cijene koja je bila utvrđena kao naknada skoro do 60%. Da odem još jedan 
korak dalje koji može biti ovako interesantniji za recimo objekat 100m2 u petoj zoni ta cijena 2.450 
eura ili kad podijelite to na 240 rata to je 10 eura mjesečno. U četvrtoj zoni je 13 eura mjesečno, a 
recimo u drugoj zoni ono je oko 20 eura ili nešto više od 20 eura mjesečno. Kada gledate, ne radi 
se o nekim značajnim ciframa. Međutim, Podgorica je i prepoznala s jedne strane interes grada, 



ali prepoznala je i mogućnosti građana da sa svojim sredstvima uđu u ovaj proces legalizacije. 
 Ono što je takođe značajno iz svega ovoga što smo vidjeli da sva ta sredstva koja od 
legalizacije dobiju lokalne uprave, lokalne zajednice ona se usmjeravaju u te sredine gdje su 
objekti, koji se legalizuju. Dakle, ta ista sredstva se vraćaju na uređenje građevinskog prostora, 
infrastrukture, komunalija, što je dakle korist. 
           U onom pitanju kada sam kazao oko dokumentacije samog postupka bilo je dosta i nekih 
tendencioznih priča od raznih partija kako se to sprovodi i šta želi Demokratska partija socijalista 
kao partija na vlasti, da reketira građane. Međutim, iz ove priče koju smo sada kazali to nije to, ali 
da budemo iskreni sve te partije koje su u poziciji na državnom nivou, u vlasti /prekid/ potpuno su 
u postupku sprovođenja legalizacije i utvrđivanja odluke o naknadama u svojim sredinama.  
 Na kraju, samo da pozovem sve institucije koje se bave ovim pitanjima, da do kraja 
angažovano, otvoreno uđu u informisanje građana o ovom pitanju i da im budu, kako bi mi to 
kazali, pri ruci u donošenju odluke i pribavljanju potrebne dokumentacije. Ujedno i da pozovem 
građane da shvate da je ovo njihova i prilika i šansa da riješe status objekta koji se vodi kod njih 
kao nelegalan objekat. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:56:50) 
 
 Tri pitanja koja su vezana za Ministarstvo održivog razvoja. 
 Sljedeća po rasporedu je Sanja Pavićević, poslije toga zamoliću da se pripreme Maja 
Bakrač i poslanik Tarzan Milošević. 
 
 
 SANJA PAVIĆEVIĆ (21.03.18 14:57:03) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče Skupštine.  
 Poštovani potpredsjedniče, poštovane kolege i koleginice poslanici, poštovani predstavnici 
Vlade, poštovani građani,  
 Na osnovu člana 187 i člana 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Ministarstvu održivog 
razvoja postavljam sljedeće pitanje:  
 "Imajući u vidu da je aktuelna treća faza projekta rješavanja stambenih potreba građana po 
povoljnim uslovima 1000+, koliko građana Crne Gore je uspješno riješilo svoje stambeno pitanje u 
prethodne dvije faze, a koliko očekujete da će riješiti u ovoj trećoj fazi i pod kojim uslovima će 
korisnici projekta biti u mogućnosti da se kreditno zaduže"?  
 U obrazloženju bih podsjetila da je projekat 1000+ nakon 2011. realizovan od decembra 
2015. zaključno s martom 2017. godine, u saradnji Vlade Crne Gore i Banke za razvoj Savjeta 
Evrope, a u cilju rješavanja stambenih potreba crnogorskih domaćinstava koja nemaju riješeno 
stambeno pitanje, a koji je ocijenjen odličnom ocjenom upravo od strane Banke za razvoj Savjeta 
Evrope i preporučen drugim zemljama članicama kao model uspješnog rješavanja stambenih 
pitanja.  
 S obzirom na kompleksnost projekta i definisana pravila dobijanja vaučera za kupovinu 
stana, smatram važnim da se građani dodatno upoznaju s uslovima projekta i svim povoljnostima 
koji isti pruža. Korisno bi bilo imati pregled kolike su bile kvote ponuđenih stanova i realizovanih 
kupovina kako u prvoj tako i u drugoj fazi, kako se to razvijalo do ove treće faze, šta je sve Vlada 
Crne Gore uradila da poboljša uslove i pristupačnost kreditnih linija, kao i stanova u starogradnji, a 
koji su u ranijim fazama bili nedostupni. Imala sam priliku da se uvjerim u pozitivan stav 
zainteresovanih građana, posebno iz manjih gradova, u kojima još uvijek nema značajne ponude 
u novogradnji, koji pozdravljaju nastavak projekta i uvođenje ove mogućnosti, kao i smanjene 
kamate. Naravno, odgovor tražim i u pisanoj formi. Unaprijed zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 14:59:38) 
 
 Hvala, Sanja.  



 Izvolite, Marko. 
 
 
 MARKO ČANOVIĆ (21.03.18 14:59:49) 
 
 Zahvaljujem poslanici Pavićević na postavljenom pitanju i dajem sljedeći odgovor.  
 Treća faza projekta rješavanja stambenih potreba građana po povoljnim uslovima 
predstavlja nastavak projekta 1000+ koji je realizovan uspješno u prethodne dvije faze, u 2010. i 
2015. godini, u saradnji i kroz kreditni aranžman s Bankom za razvoj Savjeta Evrope, uz 
uvažavanje pravila i procedura banke s jedne strane i crnogorskog zakonodavstva, s druge strane. 
U prethodne dvije faze projekta 809 porodičnih domaćinstava je riješilo stambeno pitanje, odnosno 
2149 građana. U ovoj fazi očekujemo da će oko 450 do 500 porodičnih domaćinstava riješiti 
stambeno pitanje, odnosno preko 1000 građana. Kapacitet projekta je isti kao i prošli put, 
vrijednost projekta je 20 miliona, a s obzirom da ćemo u ovom dijelu projekta uključiti i stanove u 
starogradnji čija je cijena niža nego stanova u novogradnji, očekujemo i da će broj samih stanova 
koji će se realizovati kroz projekat biti veći. Projekat se realizuje kako bi se posebna pažnja 
posvetila osjetljivim ciljnim grupama, licima s invaliditetom, samohranim roditeljima, mladim 
bračnim parovima, zaposlenima u javnoj upravi i građanima Crne Gore sa srednjim i nižim 
primanjima.  
 U drugoj fazi projekta 1000+ sklopili smo 146 ugovora s zaposlenima u javnoj upravi, 114 
sklopljenih ugovora je s mladim bračnim parovima, 44 ugovora s prioritetnim ciljnim grupama u 
kojoj spadaju samohrani roditelji, odnosno staratelji, lica s invaliditetom, porodična domaćinstva čiji 
je član lice s invaliditetom, porodična domaćinstva s djecom sa smetnjama u razvoju, mladi koji su 
bili djeca bez roditeljskog staranja, kao i žrtve nasilja u porodici, 77 ugovora je sklopljeno s ostalim 
građanima koji ne pripadaju navedenim grupama.  
 Kada su u pitanju javni pozivi intenzivno radimo na pripremi istih i definisanju što povoljnijih 
uslova za krajnje korisnike. Očekujemo da će javni pozivi za ponuđače i banke biti raspisan krajem 
ovog mjeseca, a ono što možemo sa sigurnošću reći, što je rezultat pregovora Vlade i Ministarstva 
s bankarskim sektorom, da ćemo do sada imati najpovoljniju kamatnu stopu koja će iznositi 2,99, 
biće fiksna kamatna stopa na period otplate do 20 godina. Ono što čak i danas možemo potvrditi  
vezano za učešće građana koje je bilo potrebno dati prilikom podizanja kredita u banci koje je u 
prethodnom periodu bilo 5%, sada će biti opciono. Znači, građanin ne mora da daje učešće 
prilikom podizanja kredita, ali ukoliko već ima određena sredstva moći će da ih iskoristi. 
 Takođe, u ovom dijelu projekta, u ovoj trećoj fazi, limitirali smo i cijenu stambenih jedinica 
koje će biti ponuđene u projektu i one će biti do 1.100 eura po metru kvadratnom i, kao što ste i 
sami rekli nakon pitanja kroz vaše obrazloženje, u ponudi će biti i stanovi u starogradnji. U 
narednim danima, evo već mogu reći, raspisaćemo javni poziv za banke i za građevinare, a nakon 
dobijanja ponude od banaka i građevinara ćemo raspisati poziv za građane koji će, u svakom 
slučaju, biti s najboljim uslovima do sada. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:03:32) 
 
 Zahvaljujem gospodinu Čanoviću.  
 Kratak komentar ima poslanica Pavićević. 
 
 
 SANJA PAVIĆEVIĆ (21.03.18 15:03:39) 
 
 Zahvaljujem na kvalitetnom odgovoru na svim nedoumicama koje su građani meni upućivali 
kada su se interesovali upravo za projekat koji sprovodite. Vidim da je Vlada uradila jako puno 
poboljšanja i riješila sve one probleme koji su se pojavljivali u prethodnom periodu kod određenih 
porodica koje su aplicirale. Takođe bih Vas pohvalila i za odgovor na prethodno pitanje koje je 
postavio poslanik Čavor jer je to jako važno pitanje za teren s kojeg dolazim, Zabjelo, i pitanje 
legalizacije, vjerujem da će se u periodu koji predstoji još bolje realizovati nego što je do sada. 



Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:04:21) 
 
 Zahvaljujem.  
 Dajem riječ poslanici Maji Bakrač. 
 
 
 MAJA BAKRAČ (21.03.18 15:04:27) 
 
 Zahvaljujem.  
 Uvaženi potpredsjedniče, poštovane koleginice i kolege, poštovani članovi iz Ministarstva,  
 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Ministarstvu održivog razvoja i 
turizma postavljam sljedeće pitanje: 
 S obzirom na činjenicu da je Budva generator ubrzanog turističkog razvoja Crne Gore, koje 
su to aktivnosti koje će se s nivoa Vlade pokrenuti i nastaviti kako bi Budva još snažnije doprinijela 
ostvarenju vizije Crne Gore kao respektabilne turističke destinacije u svjetskim razmjerama? U 
kojoj fazi je, prema vašim informacijama, status prostorno-urbanističkog plana Budva i da li će isti 
biti usvojen do roka koji je preciziran Zakon o planiranju prostora i izgradnji objekata? Znamo da je 
u Budvi planirana i realizacija dva kapitalna projekta, unapređenje i povećanje kapaciteta Marina 
Budva i uređenje šetališta na Slovenskoj plaži-lungo mare. Kakav je trenutni status projekta 
Marina Budva, kada će biti raspisan konkurs za lungo mare na Slovenskoj plaži, kakvi su planovi 
za naredni period kada su u pitanju aktivnosti koje će se s nivoa Vlade Crne Gore sprovoditi, 
odnosno Ministarstva održivog razvoja i turizma? Da li pored ovih projekata koje je Vlada Crne 
Gore u prethodnim godinama inicirala postoje i neki drugi projekti i aktivnosti koje je aktuelna 
lokalna budvanska uprava predložila, s obzirom na to da je percepcija da je razvoj Budve 
značajno usporen od kako je trenutna uprava u Budvi na vlasti? 
 Crna Gora je dugi niz godina, u izvještajima i prognozama turističkih organizacija i institucija 
na međunarodnom nivou, pozicionirana na visokim mjestima kada je u pitanju razvoj turizma. 
Mnoge institucije nas svrstavaju u najperspektivnije turističke destinacije svijeta. Budva koja je u 
domaćim i inostranim okvirima prepoznata kao metropola crnogorskog turizma, u poslednjih 
petnaest godina doživjela je snažan turistički razvoj. Aktuelna budvanska uprava je, bar po 
riječima čelnika budvanske opštine, veoma ambiciozno krajem 2016. godine započela mandat. 
Koje je projekte lokalna uprava predložila Vladi Crne Gore kao one koji će dodatno pozicionirati 
Budvu kao zamajac turističkog razvoja Crne Gore? Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:06:42) 
 
 Hvala. 
 Dajem riječ gospodinu Tomiću. Izvolite. 
 
 
 ZORAN TOMIĆ (21.03.18 15:06:49) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče. 
 Zahvaljujem na pitanju.  
 Na postavljeno pitanje Ministarstvo održivog razvoja i turizma daje sljedeći odgovor.  
 Kada govorimo o Budvi kao o destinaciji u kojoj se ostvaruje najveći broj dolazaka i noćenja 
od strane ukupnog broja turista u Crnoj Gori, svjedoci smo da je ponuda svake godine sve bolja i 
raznovrsnija, a prisutne su i značajne investicije privatnog sektora u povećanje smještajnih i drugih 
kapaciteta. U 2016. i 2017. godini na teritoriji Opštine Budva otvoreno je 14 novih hotela i to deset 
s četiri zvjezdice i četiri s tri zvjezdice čiji je ukupni kapacitet 693 ležaja. Istovremeno Ministarstvo 
održivog razvoja i turizma izdalo je u 2017. godini 12 mišljenja na projektnu dokumentaciju, za 



izgradnju novih hotela i od toga za sedam hotela s pet zvjezdica i pet hotela s četiri zvjezdice, čija 
ukupna predračunska vrijednost inveticija iznosi gotovo 97 miliona eura i koje treba ovoj destinaciji 
da doprinesu s 671 novom smještajnom jedinicom visokog kvaliteta.  Pored investicija 
značajan zamah turizmu na teritoriji Opštine Budva daje i snažna aktivnost velikih međunarodnih 
turoperatora kao što su TUI, Thomas Cook i dr. Aktivnosti koje se sa nivoa Vlade Crne Gore i 
Ministarstva održivog razvoja i turizma sprovode kako bi Budva bila respektabilna turistička 
destinacija gdje je kontinuirana promocija destinacije podrška stvaranju inovativnih turističkih 
proizvoda, razvoj posebnih oblika turizma, posebno manifestacionog turizma. Budva je već četiri 
godine bila odličan domaćin muzičkom festivalu Sea Dance koji je 2015. godine proglašen za 
najbolji muzički festival srednje veličine, to je do 40.000 posjetilaca u jednom danu. U protekle 
četiri godine Vlada Crne Gore je bila sufinansijer ove manifestacije koja je značajno dopinijela 
pozicioniranju Budve na mapi ovakvih i sličnih događaja. Ukupna sredstva koja je Vlada Crne 
Gore opredijelila kao sufinansijer za ovaj festival u protekle četiri godine iznose 500.000 eura. S 
obzirom na značaj ovog festivala spremni smo da i dalje podržavamo ovaj festival.  
 Na osnovu Zakona o turizmu od 2014. godine Ministarstvo održivog razvoja i turizma, u 
saradnji s NTO-om realizuju program podsticajnih mjera u turizmu, a cilj programa je obogaćivanje 
i unapređenje kvaliteta turističke ponude uz poboljšane marketing aktivnosti kako bi se privukli 
turisti s novih emiternih tržišta, a u pravcu generisanja većih prihoda u turizmu, produženja 
turističke sezone, povećanja stepena zauzetosti smještajnih kapaciteta, potrošnje i zaposlenosti. 
Program se donosi na predlog Ministarstva i NTO i razvija se putem raspivanja javnih poziva za 
svaku mjeru podrške pojedinačno. U protekle četiri godine podržano je nekoliko manifestacija i 
projekata na teritoriji Opštine Budva i ukupno opredijeljena sredstva iznose 44.000 eura. Takođe i 
u 2018. godini očekuje se nastavak ovog programa. U toku 2018. godine u planu je izrada 
strategija koje treba da donese Vlada, za razvoj kulturnog turizma, ruralnog turizma, zdravstvenog 
turizma i nautičkog turizma. Imajući u vidu značaj ovih posebnih oblika turizma na ukupan razvoj 
turizma Crne Gore, smatramo da će ove strategije doprinijeti još boljoj turističkoj ponudi Budve i 
Crne Gore. Takođe, u ovoj godini biće usvojen i strateški marketing plan do 2023. godine.  
 Evidentno je da lokalna turistička organzacija Budva raspolaže značajno većim budžetom 
od iznosa budžeta kojim raspolaže Nacionalna turistička organizacija za sve aktivnosti, promocije i 
unapređenja turističke ponude na nacionalnom nivou i da posjeduje dobru osnovu za realizaciju 
aktivnosti unapređenja turističke ponude na teritoriji Opštine Budva. Novi Zakon o planiranju 
prostora i izgradnji objekata propisao je da se sva započeta planska dokumenta moraju donijeti u 
roku od devet mjeseci od stupanja na snagu zakona, odnosno do 15. jula 2018. godine nakon 
čega se njihova realizacija obustavlja. Budući da PUP Budve još uvijek nije urađen ni u formi 
nacrta i da u prethodnih pet mjeseci nije bilo dostavljen na mišljenje, a da je do zakonskog roka za 
njegovo usvajanje ostalo nepuna četiri mjeseca, u kojem je potrebno završiti sve faze da bi došlo 
do Skupštine Opštine Budva, malo je vjerovatno da će se PUP donijeti. Usvajanje strateške 
prostorno planske dokumentacije, pored toga što je zakonska obaveza Opštine Budva od ključne 
je važnosti za njen rast i razvoj budući da se planskom razradom stvaraju između ostalog 
pretpostavke za uređenje građevinskog zemljišta, razvoja novih turističkih privrednih i ostalih 
razvojnih zona, kvalitetnog planiranja infrastrukture i dr.  
 Što se tiče projekta unapređenja Luke Budva, u toku je izrada državne studije lokacije čiji je 
nosilac izrade Ministarstvo, a kojim se planiraju intervencija na osavremenjavanju i proširenju 
kapaciteta ovog prostora. Planski dokumenti će sagledati potencijale gradske luke u cilju njenog 
značajnog aktiviranja u pravcu savremenog nautičkog turizma u skladu s najvišim standardima. 
Ministarstvo je za potrebe izrade ovog planskog dokumenta angažovalo i UNESCO-ovog eksperta 
koji je izradio studiju vizuelnog uticaja nove luke Budva na grad Budvu i čije se smjernice upravo 
ugrađuju u plansko rješenje prije upućivanja na reviziju. Ako plan dobije pozitivno mišljenje 
Savjeta za reviziju uskoro možemo očekivati njegovo upućivanje na javnu raspravu. U cilju 
upoznavanja lokalne samouprave s tim konceptom bio je održan i sastanak u martu 2017. godine 
u Budvi i tamo je prezentiran ovaj koncept plana.  
 Što se tiče konkursa za obalno šetalište ili lungo mare na Slovenskoj plaži, postupak za 
njegovu izradu je obustavljen budući da nijesu riješeni imovinsko pravni odnosi na parcelama u 
njegovom zahvatu. U skladu s članom 60a sada derogiranog Zakona o uređenju prostora i 
izgradnji objekata, Ministarstvo je pripremilo programski zadatak za raspisivanje konkursa za 



idejno urbanističko arhitehtonsko rješenje priobalne zone Slovenska plaža, Opštine Budva. 
Prilikom pripreme konkursne dokumentacije, u listovima nepokretnosti je ustanovljen veliki broj 
tereta i ograničenja, zbog čega je dobijeno mišljenje nadležnog organa državne uprave da je 
neophodno prethodno riješiti imovinsko pravne odnose u obuhvatu budućeg konkursa. Shodno 
navedenom, obustavljena je procedura slanja Predloga odluke ka Vladi Crne Gore, a samim tim i 
raspisivanje predmetnog konkursa.  
 Po pitanju incijativa lokalne samouprave nismo upoznati s većim razvojnim projektima ovog 
tipa koji su pokrenuti  sa njihove strane. Naprotiv, najveće interesovanje koje imamo od strane ove 
opštine je u sferi privremenih objekata koji, kao što im samo ime ukazuje, služe za ispunjenje 
kratkoročnih ciljeva dok suštinski i strateški cilj u Opštini Budva vjerovatno još nijesu došli na 
dnevni red. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:13:37) 
 
 Hvala lijepa. Komentar ima poslanica Bakrač. 
 
 
 MAJA BAKRAČ (21.03.18 15:13:42) 
 
 Zahvaljujem se na ovako iscrpnom odgovoru.  
 Ono što sam uspjela iz Vašeg odgovora da zaključim je da Opština Budva neće usvojiti u 
roku prostorno urbanistički plan. Iako smo ovdje imali kritike od strane opozicije, ipak oni se nijesu 
pokazali kao dovoljno efikasni u radu da u roku koji je predvidjelo Ministarstvo usvoje prostorno 
urbanistički plan.  
 Takođe, iz Vašeg odgovora sam zaključila da aktuelna budvanska uprava i nije predložila 
neke projekte tako da želim da pohvalim Vladu tj. Ministarstvo održivog razvoja i turizma na svim 
ovim projektima i aktivnostima koje će sprovoditi kako bi sačuvala Budvu kao jednu prestižnu 
turističku destinaciju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:14:32) 
 
 Sljedeće pitanje imamo od poslanika, političkog direktora DPS-a, gospodina Tarzana 
Miloševića. Izvolite. 
 
 
 TARZAN MILOŠEVIĆ (21.03.18 15:14:40) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče.  
 Na samom početku, uz sve uvažavanje kolega direktora direktorata koji su sigurno možda 
među najkompetentnijim u Vladi po pitanju resora koji obavljaju, mislim da je potrebno da ministar 
ostane do kraja ili da u sljedećem periodu imamo ministra da bi odgovorio na pitanja poslanika, da 
ispoštujemo ono što je i pravilo u radu našeg parlamenta. S obzirom da sam imao jedno dodatno 
pitanje za ministra Radulovića, tako smo se bili i dogovorili, nadam se da ću imati priliku na 
sljedećem zasijedanju da postavim to pitanje.  
 Što se tiče mog pitanja ono se odnosi na planinu Bjelasica. Molio sam za odgovor vezano 
za izgradnju infrastrukturnih objekata na planini Bjelasici od strane pet opština, u kojoj su fazi 
tenderi, da li će postavljeni rok biti ispoštovan od strane Vlade, odnosno da li realizacija projekata 
koje realizuje Direkcija javnih radova ide predviđenom dinamikom. 
 Gospodine potpredsjedniče i ministar turizma i održivog razvoja kada je započet ovaj 
projekat ja samtram da je to jedan od najznačajnih projekata za Crnu Goru, u svakom slučaju za 
Sjever sigurno najznačajniji projekat koji će generisati razvoj Sjevera Crne Gore i generisati ovdje 
u svakom slučaju razvoj i Crne Gore. Samo da napomenemo ono što svi znaju da je prostor 
obuhvaćen prostornim planom posebne namjene Bjelasice i Komovi površine 850 km2 preko 8% 



teritorije Crne Gore i da obuhvata djelove Opštine Andrijevica i Berane, Bijelo Polje, Kolašin, 
Mojkovac i Podgorica. Planom je predviđeno osam budućih ski centara ili planinskih centara. 
Ovdje planinski centri Žarski s mojkovačke strane, Cmiljača i Tornje s bjelopoljske strane, 
Kolašin1450 i 1600 sa kolašinske strane i Jelovica, ovdje ovaj dio koji je sa beranske strane. 
Takođe, imamo i park Komovi. Skijaško područje će biti jedno od glavnih nosioca /prekid/ 
predmetnog područja, lokacijski je definisano prema internacionalnim relevantnim standardima 
planiranja i preduzimaju ozbiljan rad i profesionalan pristup planiranju.  
 Ono što je svima nama jasno sigurno da je ovaj tržišno-tehnološki upravljački nije moguće 
izvesti kao jednokratni investicioni projekat nego posetepeno u skladu sa razvojem i potrebama 
tržišta lokalnog upravljanja kapaciteta. Ovo je jedna od informacija takođe iz Ministarstva turizma i 
održivog razvoja koja je vezana za područje Bjelasice.  
 Moj dio pitanja se odnosio, s obzirom da Bjelasicu smatram jednom od najljepših planina u 
Evropi, to je planina vulkanskog porijekla gdje je turizam i te kako mogući u zimskom i ljetnjem 
periodu i da moramo razmišljati o tome da taj turizam ima i te kako dobar sadržaj u ljetnjem 
periodu jer smatram da je to najizazovnija planina za ljetnji turizam koji ima na prostoru sigurno 
ove bivše Jugoslavije. Ono što bih posebno apostrofirao ovdje iz odgovora na Vaše pitanje ono i 
zbog čega  sam postavio svoje pitanje je da ste vi stavili ackenat na tri centra: Žarski, Cmiljača i 
Kolašin 1600. Da je to u ovoj fazi prioritet rada Ministarstva i Vlade i u svakom slučaju da ostavlja 
prostor za kvalitetnu investiciju i investiciju koja bi trebala da iznosi koliko sam mogao da shvatim 
iz ovoga odgovora gotovo 75 miliona eura u nekim fazama koje će biti završene. Ono što u ovom 
momentu želim da skrenem posebnu pažnju iz ovog odgovora koji sam vidio ovdje, dijela 
odgovora u pisanoj formi, vidio sam da u 2018. godini osim dijela putne infrastrukture i energetike 
ovdje da bez obzira na sredstva koja su planirana u iznosu ovdje devet miliona za ova tri centra. 
Nijesam vidio da će taj dio posla biti završen.  
 Prema tome moje pitanje /prekid/ i nadam se da ću to dobiti u pisanoj formi. Kada su 
raspisani tenderi, kad će biti završeni tenderi i kad će početi sa radovima žičara i Žarski vezano za 
Bjelasicu sa bjelopoljske strane ovdje od Jezerina prema Bjelasici? Takođe, za putnu 
infrastrukturu za vodosnabdijevanje, za električnu energiju i ono što je za sve važno za staze. 
Znači, kad je to planirano? Tu se govori da će biti sve završeno do kraja 2019.godine. Nadam se 
da imamo kapaciteta koje je Vlada odobrila, sredstva u tom iznosu. Potrebno je da Ministarstvo 
zajedno sa lokalnim upravama  imaju kapaciteta, donesu odgovarajuću plansku dokumentaciju i 
da realizuju te projekte. Ako realizujemo te projekte, vjerujte mi u ovom roku je predviđeno 
potpuno se mijenja slika na Sjeveru i život u ovih pet opština na sjeveru Crne Gore. Ovo je 
kapitalan projekat za razvoj Sjevera Crne Gore.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:19:42) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Miloševiću koji dobro zna taj prostor, dugo je bio i predsjednik 
Opštine Bijelo Polje i tada smo zajedno radili na realizaciji prostornog plana Bjelasice zajedno sa 
drugim predsjednicima. 
 Gospodin Tomić pretpostavljam da će odgovoriti na ovo pitanje. 
 Izvolite. 
 
 
 ZORAN TOMIĆ (21.03.18 15:20:04) 
 
 Hvala vam. 
 Što se tiče pisanog odgovora on je na šest stranica i tu je dato do detalja status pojedinih 
objekata, status radova. Međutim,  kada bih čitao šest strana vjerovatno bih potrošio puno 
vremena tako da  ću dati jedno skraćeno usmeno izlaganje.  
 Vlada Crne Gore, je kao jedan od strateških opredjeljenja i prioriteta razvoja prepoznala 
turističku valorizaciju Sjevernog regiona Crne Gore. Cilj unapređenja razvoja ovog područja je 
smanjenje jaza u razvijenosti između Južnog i Sjevernog regiona zemlje. U skladu sa tim kroz 



strateška i planska dokumenta nadležnih resora Vlade planirano je sprovođenje niza aktivnosti koji 
imaju za cilj razvoj, jačanje sveukupnih kapaciteta na Sjeveru uključujući valorizaciju dijela već 
postojećih ski centara, izgradnju novih u skladu sa najvišim međunarodnim standardima. U tom 
pravcu osnovni cilj izrade prostornog plana posebne namjene za  Bjelasicu i  Komove je bio da se 
stvore formalne i planske pretpostavke za osmišljen razvoj organizacije uređenja  prostora 
Bjelasice i Komova u skladu sa osnovnim razvojnim opredjeljenjima i na principima održivog 
razvoja. Prostor obuhvaćen planskim dokumentom je površine 850 km2, odnosno preko 8% 
teritorije Crne Gore i obuhvata djelove Opština Andrijevica, Berane, Bijelo Polje, Kolašin, 
Mojkovac i Podgorica. Planom je predviđeno osam budućih planskih centara, a to su grinfild 
projekti, osim za Kolašin 1450 to su znači planski centri Žarksi, Cmiljača, Torine, Kolašin 1450, 
Kolašin 1600, Jelovica sa golf naseljem, Komovi i eko-avanturistički park Komovi.  
 Takođe od značaja je i drugi niz projekata koji su predviđeni prostornim planom, a to je 
revitalizacija katuna, turistička etno sela, poljoprivredni katuni, poljoprivredna dobra itd. U 
dosadašnjem periodu, kapitalnim budžetom predviđena su značajna sredstva za opštine koje se 
nalaze na sjeveru Crne Gore, a u zahvatu Bjelasice i Komova, durmitorskog područja  i Hajle za 
poboljšanje infrastrukture tog regiona. Od posebnog značaja je nabavka novih žičara na teritoriji 
Opštine Kolašin koja je izvršena i u Bijelom Polju, koja tek treba da bude kroz kapitalni budžet 
Direkcije javnih radova. U toku je realizacija tri ski centra na Bjelasici: ski centar Kolašin 1600 i ski 
centar na lokalitetu Cmiljača-Bijelo Polje i Ski centar na lokalitetu Žarski - Mojkovac. Za izgradnju 
ova tri navedena ski centra sa svom pratećom infrastrukturom uložiće se nešto preko 74 miliona 
eura. Što se tiče ski centra Kolašin 1600 period relizacije je 2014-2019. odnosno 2020. godina. 
Ukupna investicija oko 21,5 miliona eura i obuhvata dvije faze. Prva faza obuhvata  radove na 
izgradnji putne infrastrukture sa parkingom, bazne stanice, primarne elektroenergetske mreže, ski 
lifta K8, hidrotehničke i telekomukacione infrastrukture, 4 km ski staza, kao i nabavku neophodne 
mehanizacije i opreme. Druga faza obuhvata radove na osnježavanju staza, a to je izgradnja 
akumulacionog jezera i sistema za osnježavanje. U 2018. godini planiran je završetak izgradnje 
puta ski rizort Kolašin 1450, ski rizort Kolašin 1600, sa parkingom za dnevne skijaše, završetak 
izgradnje bazena, završetak izgradnje žičare sa 4 km staza, završetak radova na 
vodosnabdijevanju bazne stanice, kao i nabavka neophodne opreme i mehanizacije. Što znači da 
će skijalište biti u funkciji do kraja ove godine.  
 U 2017.godinu uloženo je nešto preko 6,3 miliona eura, a u ovoj godini planirano je 1,9 
miliona eura. Naravno, biće finansirano ono što je isporučeno ove godine i u 2019. godini, ali 
objekti će biti završeni kao što sam rekao do kraja 2018.godine.   
 Što se tiče Cmiljače ukupna vrijednost investicija oko 23 miliona eura radovi na izgradnji 
ove primarne infrastrukture takođe su planirani fazno.  
  U 2018. godini planiran je završetak izgradnje dionice puta Ravna Rijeka-Jasikovac, sa 
jednim slojem asfalta, proboj puta od Jasikovca do Cmiljače, raspisivanje javnog nadmetanja za 
izgradnju bazne stanice po principu "projektuj u izradi". Počeće radovi, tokom ove godine, 
izvođenje radova na primarnoj elektroenergetskoj infrastrukturi, izgradnje žičare po principu 
"projektuj u izradi" i izvođenja radova na vodosnabdijevanju bazne stanice.  
 U 2017. godini je bilo uloženo oko  765.000 eura, a u ovoj godini je planirano kroz kapitalni 
budžet Direkcije javnih radova preko 3,3 miliona eura. Ski centar na lokalitetu Žarski, ukupna 
vrijednost investicija oko 29,5 miliona eura, raspisivaće se tenderi pa će to biti  vjerovatno manje. 
Radovi na izgradnji primarne infrastukture budućeg ski centra takođe su planirani fazno, u dvije 
faze.   
 U 2018.godini je planirano izvođenje radova na putu Vrago do Žarski katun, početak radova 
na putu Mojkovac-Vrago do  završetka projektne dokumentacije za izgradnju mosta na rijeci Tari, 
početak radova na tome mostu, početak na izgradnji bazne stanice izgradnja projektne 
dokumentacije za snabdijavanje bazne stanice i izgradnja žičare. U infrastrukturne radove u 2017. 
godini uloženo je 1,1 milion eura, odnosno nešto malo preko, a za 2018. godinu planirano je dva 
miliona eura. 
  Vlada je na sjednici od 2.novembra 2017.godine donijela odluku o formiranju društva sa 
ograničenom odgovornošću "Skijališta Crne Gore" i upravo jedno od tih djelatnosti ovoga novog 
d.o.o biće da upravlja sa skijalištima, javnim skijalištima koja nijesu u privatnoj svojini. Hvala. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:25:52) 
 
 Na ovaj način smo iscrpili pitanja. Komentar, poslanik Milošević. 
 Izvolite, gospodine Miloševiću. 
 
 
 TARZAN MILOŠEVIĆ (21.03.18 15:26:00) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče.  
 Zahvaljujem se na iscrpnom odgovoru, impozantno je govoriti o cifri devet miliona koja će 
biti uložena vezano za ova tri centra, ali istovremeno samo sam insistirao na tome da imamo jasnu 
dinamiku vezanu za uložena sredstva i da li ćemo uspjeti da ta sredstva realizujemo na način kako 
je to Vašim odgovorom predviđeno, a i budžetom.  
 Ponovo bih se vratio i Ministarstvu i onome što je bio uopšte zadatak plana posebnih 
namjena koji smo zajedno radili sa Ministarstvom za tada pet opština i mislim da je to važno još 
jednom istaći. Znači, da prostor treba predstaviti kao jedan turistički prepoznatljiv, planinsko 
regionalni, evropski brend. Znači, moramo raditi na tome i na toj promociji prostora na takav način. 
Tada smo govorili o tome, a ne da ga zaboravimo i da se sjetimo njega sjutra kad pustimo prvu 
žičaru. 
 Druga stvar, razvoj regiona treba da bude zadatak svih, lokalnog stanovništva, lokalne 
vlasti i Vlade, znači ovdje. Da tamo moramo svi zajedno da zainteresujemo i ljude koji su tamo kao 
porodična domaćinstva, male i srednje lokalne preduzetnike, takođe i domaće i strane investitore. 
Ono što je potrebno je da paralelno radimo na edukaciji stanovništva u tom prostoru, edukaciji 
kadrova, izgradnji institucija vezanih za to i funkcionalnom povezivanju prostora. Dosta se radi na 
infrastrukturi i da, ono što je najvažnije, ljudske resurse da sačuvamo tamo na tom prostoru, jer su 
oni najveći naš kapital koji može pokrenuti razvoj Sjevera i planine Bjelasice, naročitoo. Ona će 
sigurno dinamizirati komplentan razvoj Sjevera, ne samo u turističkom nego i u poljoprivrednom 
elektroenergetskom i ekonomskom aspektu. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:27:54) 
 
 Hvala, poslaniku Miloševiću, što nas je podsjetio zbilja na jedan jako ozbiljan projekat koji je 
realizovan prije osam godina u koji su učestvovali najeminentije kuće planerske iz svijeta Ekosajni, 
najeminentnije kuće iz Crne Gore, RZUP zajedno sa svojim konsultantima iz raznih oblasti, iz 
oblasti ljudskih resursa, poljoprivrede, ekologije i niz drugih struka. To je jedan od projekata koji je 
predstavljao preduslov za realizaciju ovog kompletnog posla i siguran sam da se već uočavaju 
efekti takog posla. 
 Zahvaljujem gospodinu Tomiću i gospodinu Čanoviću na sadržajnim odgovorima koje su 
postavili poslanici DPS-a. 
 Sada prelazimo na pitanja koja su vezana za Ministarstvo sporta, ministra Janovića. Pitanja 
su postavili Andrija Popović i Aleksandar Damjanović.  
 Dajem riječ poslaniku Popoviću, a zahvaljujem se gospodinu Tomiću i Čanoviću. Prijatno. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (21.03.18 15:29:04) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovani ministre Janoviću i predstavnici Vlade, 
 Pitanje ministru sporta, gospodinu Nikoli Janoviću je: 
 Što Ministarstvo sporta, odnosno Vlada Crne Gore, preduzima kako bi se poboljšala 
nedovoljna sportska infrastruktura u Crnoj Gori bez državnog stadiona i stadiona sa atletskom 
stazom, sa malim brojem kvalitetnih bazena, sportskih dvorana, fudbalskih igrališta, otvorenim 



sportskim poligonima? Što ćete uraditi da se sanira posebno kritična situacija u Kotoru, a jedna je 
od rijetkih crnogorskih opština bez sportske dvorane, koja se gradi već osam godina i sa 
zatvorenim bazenom  koji je u fazi rekonstrukcije već godinu dana, a naša država stoji iza oba 
projekta? 
 Naravno, molim odgovor i u pisanoj formi.  
 Obrazloženje: 
 Bez dobre infrastrukture i rješenja o pitanju navedenih problema teško je očekivati da naš 
sport ostane crnogorski brend u svjetskim okvirima, naročito u kolektivnim sportovima. Posebna 
pažnja se mora posvetiti takozvanim bazičnim sportovima, atletika, gimnastika i plivanje koji su na 
prilično niskom nivou u odnosu na region, Evropu i svijet. Veliki dosadašnji uspijesi su podstrek 
svim crnogorskim sportistima i sportistkinjama koji se bore pod našom zastavom, a sport je i dalje 
najznačajniji ambasador i najljepšte lice Crne Gore pred svijetom. Što nas dodatno obavezuje da 
se još snažnije založimo za afirmaciju sporta i sportista, te konačno uložimo sve napore kako bi se 
popravila slika naše oronule sportske infrastrukture u svim oblastima. Svakako Crna Gora ima 
velike potencijale za razvoj sportskog turizma koji nijesu dovoljno iskorišćeni, a mogu značajno 
poboljšati turističu ponudu. Sportska infrastruktura je nedovoljna i prilično zapuštena. Samo da 
kažem, odajem priznanje Ministarstvu sporta za urađeno u proteklih godinu, nešto više od godinu 
dana, dakle, pun pogodak je bio predlog  Liberalne partije da se Ministarstvo sporta vrati kao 
poseban resor u Vladi.  
 Lokal patriotski, reći ću i nešto u obrazloženju o Kotoru, dakle, sportska dvorana već osam 
godina se gradi. Trebalo je da bude završena za godinu dana, po pola su investitori država i 
Opština Kotor. Ne nazire se kraj završetku izgradnje sportske dvorane u Kotoru što je veliki 
hendikep za ogroman broj naših sportista. Dakle, Kotor je gotovo jedina opština u Crnoj Gori bez 
sportske dvorane. Što se tiče zatvorenog bazena Vi i ja smo na neki način potekli sa tog bazena, 
on je sagrađen i pušten u upotrebu u novembru 1984. godine. Prije godinu dana je počela je 
njegova rekonstrukcija koja traje i traje. Završena prva faza, ne zna se kad će početi druga faza, 
znamo i Vi i ja, ako do jeseni ove godine ne završi se rekonstrukcija bazena u Kotoru biće 
izgubljene više generacija čuvene kotorske škole vaterpola koja je jedna od najpriznatijih u svijetu. 
Samo da kažem da se treba prisjetiti što je sve izrođeno na tom bazenu, da se prisjetimo pokojnog 
Tripuna Mira Ćirkovića, saveznog kapitena jugoslovenske vaterpolo reprezentacije, koji je poginuo 
na žalost tragično prije otvaranja bazena, ali je možda i najzaslužnij za izgradnju tog bazena. 
Najboljeg igrača svijeta, tada pokojnog Zorana Gopčevića, i čitave plejade velikana crnogorskog, 
jugoslovenskog, svjetskog vaterpola u kojem naravno spadate i Vi. Možda smo Vi i ja među 
najodgovornijima da agresivnim nastupom natjeramo državu, uz sve tehničke probleme koji se 
događaju, na tom bazenu da se taj bazen završi i da se privede kraju rekonstrukcija bazena u 
Kotoru. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:34:48) 
 
 Riječ ima ministar Janović. 
 Izvolite, ministre. 
 
 
 NIKOLA JANOVIĆ (21.03.18 15:34:53) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi potpredsjedniče Skupštine, gospodine Gvozdenoviću. 
 Drage kolege, uvaženi poslanici, poslaniče Popoviću, 
 Prije svega, hvala Vam na postavljenom pitanju kojim se iskazali interesovanje za vrlo 
važan segment sportske oblasti, a to je sprotska infrastruktura. Na samom početku podsjetio bih 
Vas, ali i javnost Crne Gore, da je Ministarstvo sporta kao organ državne uprave nadležan za 
oblast sporta formiran prije nešto više od godinu dana. Jedna od ključnih prioriteta koje je 
Ministarstvo po svom osnivanju definisalo u svojoj programskoj agendi je i unapređenje sportske 
infrastrukture kao važnog preduslova za razvoj kako profesionalnog tako i rekreativnog sporta.   
 Prvi u nizu koraka koje smo u tom kontekstu preduzeli, a kako bi sistemski pristupili ovoj 



oblasti, bila je analiza stanja postojeće sportske infrastrukture koju smo sproveli u saradnji sa 
opštinama. Navedena analiza je pokazala da su ključni problemi neadekvatno održavanje, a u 
nekim sredinama i nepostojanje sportskih objekata.  
 Koristim ovu priliku da podsjetim da prethodni organ nadležan za oblast sporta nije imao 
aktivnosti u kontekstu unapređenja sportske infrastrukture zbog čega je početna pozicija 
Ministarstva sporta bila još teža. Takođe, moram napomenuti da i pored činjenice da Ministarstvo 
sporta raspolaže manjim budžetskim sredstvima od onih sa kojima je raspolagala Uprava za 
mlade i sport, izdvojili smo do sada najviše sredstava za podršku vrhunskom sportu, ali i 
opredijelili značajna sredstva za infestiranje u sportsku infrastrukturu. 
 U prilog navedenom govori činjenica da smo u cilju unapređenja stanja sportske 
infrastrukture tokom 2017. godine, podržali realizaciju 13 projekata u 11 opština ukupne vrijednosti 
preko pola miliona eura. Iz budžeta Ministarstva sporta u skladu sa objektivnim finansijskim 
mogućnostima podržani su projekti koji su od strane opština prepoznati kao prioritetni u ovoj 
oblasti. Realizacijom navedenih projekata određene opštine će po prvi put dobiti sportske objekte 
na svojoj teritoriji, konkretno mislim na opštinu Šavnik, dok će se u drugim izgradnjom dodatnih i 
rekonstrukcijama i adaptacijom stvoriti bolji uslovi za bavljenje sportom i sportsko-rekreativnim 
aktivnostima. Dodatno, realizaciji višemilionskih projekata kao što je državni stadion i drugi slični 
projekti mora prethoditi ozbiljna analiza i sagledavanja objektivnih mogućnosti finansiranja kao i 
dinamike realizacije istih. 
 Povodom drugog dijela vašeg pitanja koji se odnosi na izgradnju objekata sportske 
dvorane, kao i rekonstrukcija bazena "Nikša Bućin", želim da istaknem da kao Kotoranin, ali i kao 
bivši vaterpolista, imam poseban senzibilitet prema ovim projektima. Reći ću vam i to da je ove 
godine praktično jedan jubilej 10 godina od osvajanja zlata iz Malage, dakle prvog tako velikog 
rezultata koje je Crna Gora nakon nezavisnosti ostvarila i znam da iz tog bazena, a i Vi ste nešto o 
tome rekli, poteklo je osam naših zlatnih vaterpolista koji su bili nosioci igre iz Malage 2008. 
godine. 
 Stoga, a radi objektivnog informisanja javnosti želim istaći da je riječ o višegodišnjim 
projektima, koji se kao i svi projekti velike vrijednosti finansiraju iz kapitalnog budžeta gdje ukupne 
postupke i koordinacije aktivnosti sprovodi Direkcija javnih radova. S obzirom da je riječ o 
značajnim projektima iz oblasti sporta, kako za opštinu Kotor, tako i za državu Crnu Goru smatrali 
smo da je neophodno intenzivirati aktivnosti na realizaciji istihi koji, kako smo informisani, zbog 
kompleksnih procedura javnih nabavki još uvijek nijesu završeni, a u ovom trenutku se određeni 
postupak vodi pred Državnom komisijom za kontrolu postupaka javnih nabavki. U tom kontekstu 
iskoristio bih i ovu priliku da apelujem na Komisiju u cilju ubrzanja postupka imajući u vidu važnosti 
projekta za razvoj sporta, u prvom redu vaterpola. Činjenica je da su kotorski vaterpolisti prinuđeni 
da treniraju u susjedne gradove, što predstavlja dodatni teret, a istovremeno obeshrabruje i 
demotiviše djecu da se bave ovim sportom. 
 Ističem da nad realizacijom navedenih projekata Ministarstvo sporta nema kontrolu, ali smo 
u stalnoj komunikaciji sa Direkcijom javnih radova i koristimo sve raspoložive zakonske 
mehanizme kako bi uticali na dinamiku realizacije istih. Podsjećam trenutno stanje sportske 
infrastrukture zahtijeva ozbiljan pristup i rad, a našim konkretnim aktivnostima smo pokazali da 
imamo volju i odlučnost da unaprijedimo ovu oblast. Naravno, aktivnosti sprovedene tokom 
prethodne godine samo su početak kontinuiranog djelovanja Ministarstva u pravcu unapređenja 
sportske infrastrukture. Zato koristim i ovu priliku da istaknem da ćemo i u narednom periodu 
nastaviti sa istom dinamikom rada i ulaganja u sve segmente sporta u cilju sistemskog uređenja 
ove oblasti.  
 Takođe, dodao bih da i Vi sigurno znate da to nije jednostavan proces, najviše što se tiče 
zatvorenog bazena. Podsjetiću vas da tada 2008. godine kada smo došli sa zlatnom medaljom iz 
Malage, pa kasnije 2012. kada smo došli sa srebrom iz Ajndhovena, 2013. sa svjetskim srebrom 
iz Barselone, tada, sjetićete se na onim dočecima koje smo imali u opštini Kotor, a kada ste i Vi 
svih ovih osam godina koje pominjete bili dio tadašnje vlasti. Sigurno da negdje bi bilo možda 
logičnije i pravednije da pitam ja Vas zašto se kasni toliko sa izgradnjom i rekonstrukcijom 
kotorskog bazena. Shvatam Vašu želju i shvatam afirmativno Vaše pitanje da zajedno 
doprinesemo da se zaista ta druga faza kreće sa izgradnjom, jer kao i Vi u informacijama sam da 
ove godine dva kluba koja su u Kotoru, jedan je vaterpolo klub Primorac, drugi je vaterpolo klub 



Katara, praktično da nemaju novoupisanih dječaka koji bi se bavili ovim sportom. To je zaista 
poražavajuće i još jednom kao ministar sporta apelujem na sve institucije koje su, prije svega na 
Direkciji javnih radova, a onda i na Komisiju za žalbe da u zakonskim procedurama što prije 
provedu ovu proceduru kraju i krenu sa organizacijom druge faze bazena. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:41:13) 
 
 Hvala ministru Janoviću. 
 Komentar ima poslanik Popović. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (21.03.18 15:41:18) 
 
 Zahvaljujem ministru Janoviću na odgovoru. 
 Dodao bih da što se tiče samog bazena, na tom bazenu su stvoreni i evropski šampion 
Primorac i osvajač LEN trofeja "Vaterpolo akademija Kataro".  
 Ovdje nije mogla lokalna vlast ništa uraditi, mi vršimo već godinama, decenijama, evo tu je i 
poslanica Ćatović, koja je bila u to vrijeme i gradonačelnica, vršimo veliki pritisak da država 
preuzme taj projekat. Uspjeli smo da dođemo do toga da država preuzme taj projekat, počne 
rekonstrukciju, ali to se sve radi veoma mlitavo, traljavo i mi naročito Vi, ja, poslanica Ćatović, smo 
najodgovorniji da naćeramo državu da to završi. Bez obzira na sve tehničke probleme, sistem 
javnih nabavki koji ne urniše samo sport nego i sve ostale oblasti crnogorskog društva. Takođe, 
dodao bid da odajem posebno priznanje zbog otvaranja zatvorenog bazena, olimpijskog bazena u 
Nikšiću, što treba svima da nam služi na čast i ponos. Zatim, ponovnog početka rada bazena 
zatvorenog u Podgorici, poslije 20-ak godina evo imamo sreće da je taj bazen ponovo otvoren, 
naravno, sa nedovoljnim kapacitetom gledališta sa tih 600 mjesta. Viđeli smo sinoć da na takvom 
derbiju, kao što je bila utakmica svjetske lige Crna Gora-Srbija đe bi sigurno gledanost bila i 10 
puta veća.  
 Takođe, vjerujem da će novi zakon o sportu koji će veoma brzo ući u proceduru 
parlamentarnu doprinijeti ekspanziji sporta u svim njegovim djelovima, masovnom, kvalitetnom, 
vrhunskom, školskom, sportu osoba sa invaliditetom. Da podsjetim da preko 30 hiljada ljudi, 
mladih ljudi pretežno, se bavi aktivno sportom u Crnoj Gori, a nekoliko stotina hiljada svakodnevno 
sport prate na ovaj ili onaj način. Sport je veoma važan, veoma bitan segment društva i sigurno je 
da će i Skupština, Vlada uraditi sve da podignemo, naročito infrastrukturu sporta na jedan viši nivo 
iako Crna Gora je siromašna država, ali mislim da možemo više i jače. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:44:51) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Popoviću. 
 Dajem riječ poslaniku Aleksandru Damjanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.03.18 15:44:58) 
 
 Zahvaljujem predsjedavajući. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, ministre,  
 Moram na početku da ukažem na jednu činjenicu da u danu kada je moj kolega Milan 
Knežević trebao da postavlja premijersko pitanje premijeru vezano za broj nerazriješenih ubistava, 
dešava se paradoks da umjesto postavljanja pitanja ovdje u Parlamentu, naš kolega je trenutno u 
zatvoru. Ponovo apel i upozorenje da se zabrinemo o stabilnosti ove države i o načinu kako 
funkcionišemo.  
 To sam bio dužan da kažem, naravno slažući se sa ocjenema gospodina Popovića, 
vezanim za ovu temu. Bio sam na utakmici sinoć. Čestitam pobjedu vaterpolistima i ukazujem da 



je sala nedovoljna za potrebe Podgorice i sporta i mislim da tu treba negdje govoriti, odnosno 
razgovarati, o odgovornosti zašto je to tako i zašto Podgorica kao glavni grad nema pristojnu, 
dostojnu salu njenih potreba i potreba crnogorskog sporta.  
 Vama sam ministre postavio sljedeće poslaničko pitanje:  
 Zašto još uvljek nije usvojen Nacionalni program razvoja sporta za period 2018-2021.g, 
iako se radi o striktnoj zakonskoj obavezi i da li je zbog nepostojanja nacionalnog programa 
razvoja sporta, a na bazi koga je jedino moguće, na zakonit način, utvrditl potrebe u sportu i visinu 
neophodnih budžetskih sredstava za finansiranje tih potreba, koje nisu male, ugrožen postupak fer 
i nediskriminatorne raspodjele finansijskih sredstava sportskim subjektima?  
 Odgovor trazim i u pisanoj formi, ne vidim razloga zašto odgovor  ili makar djelimični 
odgovor nije stigao jer je pitanje bilo čini mi se dosta jednostavno. 
 Naime, Zakonom o sportu članovima 11,12,13 i 14 predviđeno je da se donosi Nacionalni 
program razvoja sporta kao krovni dokument. Mi smo ga imali za period 2012-2016. godina, a ja 
podsjećam da smo u periodu 2017-2018. imali dvije raspodjele finansijskih sredstava cirka osam 
miliona eura, četiri na godišnjem nivou, a koje su urađene bez ovog Nacionalnog programa. Zakon 
je decidan, u članu 13 Zakona definiše: "Nacionalnim programom se utvrđuju dugoročni ciljevi i 
prioriteti razvoja sporta i određuju organizacione, finansijske, administrativne i druge mjere za 
njihovo ostvarivanje". Osim toga, naravno i uprava je dužna da donese godišnji plan o ostvarivanju 
nacionalnog programa itd. itd. Sve ono u skladu sa strategijom. Tog programa nema. Ja sam bio u 
posjedu ovog izvještaja o realizaciji tog programa za 2016. godinu gdje čini mi se Ministarstvo se 
bavi Upravom za sport koja je tada bila nadležna 2016. godine. Možemo da se saglasimo sa 
konstatacijama iznijetim ovdje u ovom izvještaju gdje govorite o tome da se čudite zašto nije 
podnošen ranije izvještaj, zašto se nije krenulo blagovremeno u izradu strategije, kritikujete vaše 
kolege koje nijesu dale određene odgovore. Ministre, potpuno saglasan, ali ne opravdava da se u 
ovom dugom vremenskom periodu od kada Vlada funkcioniše, dakle godinu  i četiri mjeseca nije 
pristupilo izradi ovog krovnog dokumenta. Vi ste ministre upali u jednu, hajde da kažem, 
svojevrsnu zamku, zakonsku, da ste se usudili, a shodno ostalim zakonskim odredbama, da 
podijelite osam miliona sredstava za 250-300 subjekata, stotinak je odbijeno, možemo i o tome, o 
tome ćemo u drugom dijelu ovog pitanja, da dijelite ta sredstva iako nemamo krovnog dokumenta 
koji bi morao da definiše prave potrebe. Na bazi tih potreba uz strogo utvrđene kriterijume i 
podjelu sredstava, kako ne bi bilo, uslovno rečeno, problematičnih stvari koje su definisane i date 
u javnosti a vezane za ove podjele. Ogroman je broj nezadovoljnih subjekata, lica u sportu, sa 
podjelom. Mislim da to proizilazi između ostalog i zbog ovog nefunkcionisanja zakonskoga, gdje 
sam jasno upozorio. 
 Dakle, u članu 87 u stavu 2, citiram zbog građana: "Godišnjim planom,  programa sporta 
utvrđuju se potrebe i njihovo ostvarivanje, određuju finansijska sredstva i budžet". Mi to nemamo, 
na bazi čega dajemo finansijska sredstva? Na bazi zahtjeva, i kako ih dajemo i kome ih dajemo, 
jesu li to te potrebe? Nadovezujem se naravno na ovo prethodno pitanje. Dakle, Zakon se ne 
poštuje, ne primjenjuje, imamo ogromna sredstva budžetska koja se izdvajaju, nijesu mala. Rekao 
sam kolika je cifra u pitanju i ogromno nezadovoljstvo na takozvanu diskriminatornu podjelu, ili bez 
"takozvanu", sredstava u sportu gdje se jednostavno ne postiže ono što jeste intencija i svrha 
Zakona o sportu. Dakle, želim da znam zašto se kasni i da li se to namjerno radi da bi se bez 
takvog dokumenta imala, uslovno rečeno, velika diskreciona moć da se sredstva dijele po ličnom 
nahođenju, ličnim apetitima, a ne onako kako je to neophodno u crnogorskom sportu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:49:56) 
 
 Hvala poslaniče Damjanoviću. 
 Dajem riječ ministru Janoviću. Izvolite. 
 
 
 NIKOLA JANOVIĆ (21.03.18 15:50:00) 
 
 Dakle, poštovani poslaniče Damjanoviću, 



 Raduje me Vaše interesovanje koje se odnosi na izradu strategijskog okvira za 
unapređenje  sportske oblasti jer i sam isto smatram jako važnom temom za dalji razvoj sporta. Ali 
zabrinjava da na isto ukazujete u momentu kada već imamo unaprijeđen institucionalni okvir u 
ovoj oblasti kroz formirano Ministarstvo sporta i ozbiljne aktivnosti na unapređenju ambijenta za 
razvoj sporta u Crnoj Gori. 
 Ovo pitanje je trebalo da inicirate mnogo ranije i to u vrijeme izrade implementacije 
Nacionalnog programa razvoja sporta za period od 2012-2016. godine koji je ostao mrtvo slovo na 
papiru. Upravo na ovaj problem je ukazalo Ministarstvo sporta odmah po osnivanju kroz izvještaj o 
sprovođenju navedenog strateškog dokumenta u oblasti sporta koji smo prezentovali Vladi 
početkom 2017. a vidim da ga imate u posjedu. 
 Takođe, koristim priliku da istaknem da smo uvrstili obavezu izrade Nacionalnog programa 
razvoja sporta za naredni četvorogodišnji period za Program rada Vlade za 2017. godinu, ali i 
višemjesečnom analizom važećeg normativnog okvira u prethodnoj godini utvrdili smo da je prvo 
hitno potrebno donijeti novi zakon o sportu koji bitno mijenja koncept razvoja sporta, usmjeravajući 
isti na vrhunske sportiste, perspektivne sportiste, dječiji sport, zdravstvenu zaštitu sportista i 
sportsku infrastrukturu. Navedeni predlog zakona će se vrlo brzo naći pred Vama i ostalim 
poslanicima tako da ćemo imati prilike da i o njemu detaljnije  govorimo.  
 Imajući u vidu navedeno, Ministarstvo sporta je samo pomjerilo rok za realizaciju izrade 
strateškog dokumenta za razvoj sporta za program rada Vlade za 2018. godinu, konkretno II 
kvartal, gdje ćemo u skladu sa novim normativnim ambijentom za funkcionisanje sportske oblasti 
imati i drugačiji pristup u planiranju i izradi strateškog okvira za razvoj sporta. Složićete se da 
moramo voditi računa o redosljedu postupaka i u tom kontekstu dati prednost normativnom okviru 
koji treba da postavi osnov za izradu strateškog okvira i definisanje prioriteta u sportskoj oblasti jer 
objektivno nije bilo moguće prvo uraditi nacionalni program razvoja sporta, imajući u vidu da bi isti 
bio neusaglašen sa novim zakonskim rješenjem i na taj način postao mrtvo slovo na papiru, baš 
kao i prethodni. 
 S druge strane, vaša briga o zakonitom, fer i nediskriminatornom postupku raspodjele 
finansijskih sredstava sportskim subjektima dolazi u pogrešnom trenutku jer je upravo Ministarstvo 
sporta u prethodna dva konkursa pokazalo konkretnim aktivnostima da će prekinuti praksu ranijeg 
organa, posebno voditi računa o zakonitosti postupaka koji se odnose na raspodjelu 
višemilionskog iznosa sredstava za oblast vrhunskog sporta. Stoga, kada govorimo o 
procedurama za raspodjelu sredstava sportskim subjektima iskoristiću priliku da ukažem da su 
Pravilnikom o bližim uslovima, načinu, postupku i kriterijumima za dodjelu sredstava sportskim 
subjektima i kontrolu nad realizacijom programa urađena sva pitanja koja se odnose na postupak 
dodjele sredstava sportskim subjektima. Dodjela sredstava se, u skladu sa Pravilnikom, vrši na 
osnovu programa kojim sportski subjekat aplicira na konkursu. Takođe, Pravilnikom su jasno 
definisani kriterijumi na osnovu kojih se vrši raspodjela sredstava sportskim subjektima i što se 
podrazumijeva pod doprinosom organa sportskog subjekta u ostvarivanju javnog interesa u oblasti 
sporta.  
 Ukoliko ste pogledali odluke Ministarstva sporta o raspodjeli sredstava sportskim 
subjektima za 2017 i 2018. godinu mogli ste lako da se uvjerite da, po prvi put, za svakog 
sportskog subjekta koji nije zadovoljio uslove konkursa postoji precizno obrazloženje zbog čega 
istom nijesu dodijeljena sredstva. Takođe, upravo od momenta sprovođenja konkursa od strane 
Ministarstva sporta, takođe po prvi put, u prethodnoj godini imamo situaciju u kojima je prekinuto 
finansiranje dva nacionalna saveza i više desetina sportskih klubova jer nisu prošli kontrolu koju 
sprovodi Ministarstvo sporta, a takođe im je upućen zahtjev da se izvrši povraćaj nenamjenski 
utrošenih sredstava u budžet. 
 Na kraju, upravo je začuđujuće da uz sve navedene zakonske mehanizme koje dosljedno 
sprovodi Ministarstvo sporta u cilju što pravednije raspodjele sredstava sportskim subjektima Vi 
izražavate zabrinutost da li je ugrožen postupak fer i nediskriminatorne raspodjele finansijskih 
sredstava sportskim subjektima, a upravo ste se krajem januara ove godine interesovali za 
kriterijume na osnovu kojih nisu dodijeljena sredstva publicisti iz oblasti sporta koji nije sportski 
subjekat, a uz to je prijavu podnio kao fizičko lice koje ne može da zadovolji uslove konkursa. 
Dakle, mislio sam da niste pročitali zakon aktuelni, ali vidim da jeste i moram da vam kažem da 
ste Vi pogriješili i sugerisali Ministarstvu sporta da na nezakonit način dodijeli sredstva fizičkom 



licu, a koje nema pravo po Pravilniku i Zakonu aktuelnom, da dobije sredstva. Sada, što se tiče 
vaše brige, nema potrebe da brinete /prekid/ prema Ministarstvu sporta svaki euro koji je otišao iz 
Ministarstva sporta zna se gdje je pošao, na koji način se pravda i za svaki sportski subjekt koji je 
dobio sredstva postoji izvještaj. 
 Sa druge strane, ovo što ste rekli da se po prvi put dešava da su odbijeni određeni sportski 
subjekti, da upravo po prvi put za to što se Pravilnik sprovodi na onaj način na koji piše, upravo 
zakonskim procedurama. To što neko nije zadovoljan to je druga tema, ali odgovorno Vam tvrdim 
da apsolutno po proceduri, po Zakonu, po Poslovniku, po konkursu se sprovodi raspodjela 
sredstava. Imate po prvi put  jasno obrazloženje  po tom pitanju u Ministarstvu sporta,  ko je dobio, 
zbog čega je dobio i ukoliko nije  zbog čega nije dobio.Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 15:55:53) 
 
 Hvala ministre Janoviću. 
 Kometar ima Aleksandar Damjanović. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.03.18 15:55:57) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ministar očigledno  nije  naučio da  ovdje nema potrebe  da se brine  o tome  kako poslanici 
rade svoj posao. Nijeste obaviješteni ministre. Ja sam Vašem prethodniku koji se bavio ovom 
oblašću postavio slično pitanje. Tako da je moja briga  aktuelna i svakodnevna.Bolje od moje brige  
bi bilo da Vi ovdje objasnite javnosti. Nijeste objasnili, zašto nijeste usvojili krovni dokument. Koji bi 
morao da definiše  podijelu sredstava.  To je Nacionalni  program. Dakle, davali ste sredstva  
protivno članu 13 i 14 i protivno članu 87 da ga navedem jer je bitno zbog građana, koji decidno 
kaže da se  na bazi ovog programa  definišu potrebe, a onda i finansiranja. Moja sumnja je da je  
neusvajanje Zakona  o sportu samo jedan providni alibi,  jer to se moglo desiti  za narednih deset 
godina da nemamo novi zakon. Ovaj zakon imamo od 2011. ili 2012.godine. Dakle, alibi  da bi se 
paušalno,  mimo kriterijuma,  dijelila sredstva  koja nijesu mala. Ponavljam sredstva  svih nas ljudi 
koji punimo budžet, sredstva svih građana Crne Gore. Oprez kad se dijele sredstva gospodine 
ministre. Oprez, institucije se trebaju čuvati i najviše vas čuvaju  zakoni i poštovanje zakona. 
Dakle, nijeste uradili ono što je zakon. Ne poštujete ga. Nijeste donijeli ono što ste trebalo da 
donesete, a dijelili  ste velika sredstva. Naravno, možemo i o drugim stvarima  o Savjetu za sport, 
o čelniku koji nije trenuto u Crnoj Gori itd, koji se prefesionalno bavi ovim sportom i teško može 
odgovoriti  obavezama i slično. Ali nekoliko primjera  što se dešava kada ovako radite, uprkos toj 
vašoj brizi ima li ili nema  opravdanje.  
 Dakle,  u ovom Zakonu o sportu  je kao jedna od  ključnih institucija definisan Školski  
sportski savez u članu 66.  Neka što je definisan u Zakonu o sportu i koji  je krovna institucija  za 
hiljade i hiljade mladih učenika koji imaju želju i  volju da se uz opredijeljena sredstva takmiče i da 
se iz te  baze rađaju vrhunski sportisti. Poznato je u ovom izvještaju  koji ste Vi napisali u martu i 
dostavili Vladi vezano za sprovođenje onog  programa koji je bio na snazi. Za taj savez Vi ste 
gospodine ministre,  po ovoj odluci  kojom se ovdje hvalite, dodijelili od ovih četiri miliona evra, 
svega pod rednim brojem sedam, osam hiljada evra. Osam hiljada evra za crnogorski Školski 
sportski savez. Dovoljno da se izbrišu iz registra i ugase, a ne da hiljade i hiljade  mladih ljudi  
kako je to godinama ranije bilo, mladih ljudi, učenika mogu da sprovode svoje aktivnosti. Sa osam 
hiljada u odnosu na tri miliona, govorite o fer podjeli sredstava. Hoćemo li da govorimo o 
nezakonitoj podjeli sredstava ministre? Objavila je to štampa. To je i pismo, otvoreno, gospodina  
Zvonka Sekulića, predsjednika Upravnog odbora  kluba "Devetka", ženskog rukometnog kluba,  
gdje ste klubovima  koji su  izbrisani iz registra  tokom 2017.godine i koji su izbačani iz  liga da ih 
ne pominjem, otvoreno pismo je bilo, dodjelivali sredstva. Pa ako je stotinak hiljada dato  
rukometu, a pet, šest hiljada ovim  klubovima  neka se sve to  replicira na  ovih  tri, četiri miliona. 
Hoću  li ja  da sumnjam da ste stotine hiljada  dali nezakonito? Hoću  li da sumnjam, ili da idem u 
ovih 250  subjekata koji su dobili  pa da onda tražim iz registra, jeste li nekome još propustili, 



slučajno zaboravili, da sredstva uplatite iako ne postoje. Je li to zakonita podjela? Ovo je bila 
diskriminatorna, a ovo je nezakonita. Naravno sve to  zato što se zakon ne primjenjuje, ne poštuje, 
a pravda se time što se čeka  novi zakon.  
 Ne može tako. Morate ministre da naučite. Godinu i po dana nije mali period, kako 
funkcioniše  sistem  Vlada, Skupština i koji su odnosi između Vlade i Skupštine. Naravno, da 
zaokružim sa time, Vi ste potencirali jedno pitanje, koje evo kad ste ga već potencirali, da ga 
negdje ja  potenciram. Mi smo imali prepisku u sklopu pripreme za ovu sjednicu, gdje sam se ja  
raspitivao  ne sugerisao, ne tražio, nego se raspitivao  evo ga naravno dopis, možemo ga citirati, 
da ne bih ja ispravljao Vaše pogrešne  navode.  
 Zašto sredstva nijesu  dodijeljena  sportskom radniku gospodinu Poleksiću? Normalno Vi 
ste mi odgovirili da Zakon o sportu  definiše što je  sportski radnik i da  nema pretpostavke i da  
uvaženi  publicista  koji je objavio dvadesetak knjiga,  gdje su i kolege poslanci ovdje bili često na 
njegovim promocijama,  ozbiljni ljudi iz svijeta sporta i  iz regiona  i iz Evrope i šire, koji se  bavio  
jednom tematikom kojom se niko nije bavio u Crnoj Gori, sportom za kratkovide osobe, slabovide 
osobe. Koji je napravio  jedno uslovno rečeno rudarsko djelo u sportu, publicističko, koje je 
ocijenjeno i u regionu kao perfektno i pionirsko14, poglavalja u kojima pregovaramo. Dakle, Vi ste 
mi odgovorili da ne postoji zakonski osnov. Postoji li ili ne postoji utvrđivaće Upravni sud. Možda 
ste propustili da kažete da se time bavi Upravni sud. Pa neka se on bavi ja nijesam  sugerisao da 
ne radite ništa nezakonito, nego sam pitao, da li ima zakonskog osnova.  Vi ste rekli da zakonskog 
osnova nema.  
        Dakle, navodim Vam samo plastične primjere, diskriminatorne jedan, nezakonite drugi, 
problematične  u najmanju ruku treći, podjela sredstava na malim sitnim primjerima. Zaokružujem 
sa time, vidio sam naravno odluku koju ste donijeli o raspodjeli sredstava. Imao sam prilike i da 
gledam i ranije odluke da se sa njima bavimo i na kontrolnim saslušanjima dok ste se Vi naravno 
bavili sportom. Gledao sam Vas i uvažavam, naravno, ovaj  Vaš minuli rad u sportu. Svi imamo 
neke  minule radove, koji su bitni ili manje bitni u ovoj državi. Ali evo dobio sam negdje 
obrazloženja, za pojedine subjekte, stotinak njih je odbijeno. Zašto su odbijeni, neki ih ovih neki iz 
onih razloga i gle čuda, neki su odbijaju iz razloga u skladu sa zakonom, a neki  prolaze. Ako su 
ovo jedini  dobro jeste,pa i ako je nezakonito, samo da ne bude  ovo jedina nezakonitost.  Dali ste 
negdje  da nekih stotinak subjekata ili manje, manje je to subjekata da nijesu ispunili kriterijume. 
Ne pada mi na pamet da se ja bavim ovdje  načinom na koje je ta Komisija za dodjelu sredstava  
radila, kako je utvrđivala  kriterijume. 
 Ali ja Vama ovdje ministre odgovorno kažem, veliko je nezadovoljstvo u crnogorskom 
sportu u pojedinim savezima, klubovima. Znam mnogo ljudi ministre u Crnoj Gori, lično, hiljade i 
hiljade ljudi. Načinom kako se radi, nema diskonuiteta, a to se ne može onako lagano pravdati  
nije donesen novi zakon pa je  sve ovo stojalo, pa je zbog svega što je stojalo  došlo do ovoga  o 
čemu ja ovdje govorim. Ovo je vrh ledenog brijega. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:02:45) 
 
 Vi i ministar Janović, značajno prekoračili.Ja ću tumačiti da ste postavili dodatno pitanje 
ministru Janoviću. 
 Vi ste prekoračili sedam minuta, govorili ste, a tri minuta ste imali. 
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.03.18 16:02:58) 
 
 Gospodine Gvozdenoviću, ja sam mu kazao kako radi ovaj Parlament. Trudim se da dajem 
sve od sebe, da doprinesem stabilnosti ove države. Da se ne igramo sa Poslovnikom, prekoračio 
je i gospodin ministar mnogo u svom obraćanju meni u odgovoru. Nijesam postavio dodatno 
pitanje i ja ne želim da ministar sad ovdje ima riječ, niti ću ja tražiti. Molim Vas da ispoštujemo 
Poslovnik jer ako ćete i mene ovdje da "gazite" ništa sporno, samo da nastavimo. 
 Dakle, molim Vas nema ministar  pravo na  riječ. Ja je ne tražim, nijesam postavio dodatno 



pitanje, ministar je takođe prekoračio kao ja. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:03:31) 
 
 Protumačio da su bila neka retorička pitanja, ali  ako Vi  precizno želite da kažete  da nije 
tačno po Poslovniku kao što ste rekli, ne bi imao pravo ministar da Vam odgovori. Ako izričito  
insistirate ja sam očekivao, da je u Vašem interesu  da Vam odgovori  ministar, jer ste  otvorili 
neke polemičke  tonove oko ostalih stvari. 
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.03.18 16:03:59) 
 
 Dakle, rekao sam. Odgovor sam tražio u pisanoj formi. Dugo je praksa, gospodine  
predsjedavajući o tome samo ja i Vi takođe razgovarali Vi ste tu bili uredan, jedan dio ministara 
prvo sačeka sjednicu, vidi kako ide dijalog i onda umjesto odgovora  koji treba da se po vokaciji 
donese unaprijed, da bismo mogli da polemišemo, dostavlja odgovor u pisanoj formi nakon 
sjednice. Nije dobra praksa, ali ide tako kako ide. Dakle, ja ovdje insistiram  na striktnom 
poštovanju Poslovnika. Možemo izvući  stenogram sa ove sjednice. Ni jedno jedino dodatno 
pitanje nijesam postavio, jer postoji forma za takozvano dodatno poslaničko pitanje. Ja ga 
nagovještavam  i postavljam. Ne postavljam pitanje.  Jesam li zadovoljan ili nezadovoljan 
odgvorom to je stvar moja. Građani su ovdje da čuju. Nema potrebe za daljom polemikom. 
Insistiram da se  poštuje Poslovnik. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:04:40) 
 
 Ako insistirate  ja ću to prihvatiti. Produžio sam Vam vrijeme koje je bilo značajno veće, 
očekujući da ćete da date priliku ministru da Vam odgovori na dio, po meni, pitanja koje ste 
odgovorili.  
 Neka onda građani sude o svemu tome, sigurno će ministar imati priliku da Vam odgovori 
na neki drugi način. Što se tiče poštovanja Poslovnika, vrlo precizn,o obaveza je ministru da to 
dostavi  u roku  mjesec dana. Tako da nije imao obavezu, po Poslovniku, da Vam to dostavi. Ako 
insisitirate na tome meni je normalno da primijenim odredbe Poslovnika. Ali ne računajte za drugo 
pitanje  koje budete  imali da ćete imati više nego  što Vam je raspoloživo  vrijeme u skladu sa 
Poslovnikom,  i sada i u buduće. 
 Hvala lijepa. 
 Prelazimo na sljedeća pitanja. 
 Zahvaljujem se ministru Janoviću na odgovorima na postavljena pitanja. U skladu sa 
zahtjevima nekoliko ministara pomjerili smo njihova pitanja i sad prelazimo na pitanja koja su 
vezana za Ministarstvo saobraćaja i pomorstva. 
 Ovlašćeni predstavik Ministarstva je Hajdarpašić, državni sekretar Ministarstva. Dobar dan i 
imamo 10 pitanja za ovo Minitarstvo. 
 Prvo pitanje postavlja Daliborka Pejović, poslije Daliborke neka se spremi Marija Ćatović i 
Ervin Ibrahimović. Izvolite. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (21.03.18 16:06:14) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče hvala. 
 Ja sam imala namjeru da ovim pitanjem podsjetim na nešto što se desilo u ovom 
Parlamentu prije nekoliko mjeseci, to je bila izmjena Zakona o putevima, a sa jednim osnovnim 
ciljem da pomognemo JP Nacionalni park Lovćen, da konačno poslije duže vremena pokuša da 
uspostavi kontrolno naplatne punktove na rampama, odnosno zvaničnim ulazima u Nacionalni 



park. Time umjesto gubljenja pola miliona eura proteklih godina konačno da počne da ostvaruje 
dobit i prihod za realizaciju onih redovnih  aktivnosti u Nacionalnom parku i da više ne bude siroče 
centrale. Tačnije da se sve ono što je neophodno za funkcionisanje ne finansira iz sredstava koje 
je stvorio u drugi nacionalni park. Da ne bih uzimala vrijeme, dodatno sada obrazlagala svoje 
pitanje, evo sačekaću odgovor, a onda ću naravno u komentaru dati pregled onoga što mislim da 
je neophodno uraditi na današnjoj sjednici. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:07:11) 
 
 Izvolite gospodine Hajdarpašiću. 
 
 
 MUAMER HAJDARPAŠIĆ (21.03.18 16:07:18) 
 
 Poštovani potpredsjedniče Gvozdenoviću, uvažene poslanice i poslanici, 
 Zahvaljujem poslanici Pejović na postavljenom pitanju i na to Ministarstvo saobraćaja i 
pomorstva daje sljedeći odgovor. 
 Da Zakonom o izmjenama i dopunama Zakona o putevima "Službeni list broj 92/17" kroz 
amandmansko djelovanje poslanika definisan je novi član kojim se u članu 64 Zakona o putevima 
poslije stava 1 dodaje novi stav koji glasi:"Izuzetno od stava 1 člana na javnom putu ili njegovom 
dijelu mogu se postaviti kontrolno-naplatne rampe i punktovi koji prolaze kroz prostor zaštićenog 
prirodnog dobra uz saglasnost nadležnog organa za upravljanje putevima." S obzirom da se 
predmetno pitanje odnosi na postavljanje kontrolno naplatnih rampi na putu Krstac-Lovćen i mjeto 
Bjeloši na putnom pravcu Cetinje-Ivanova Korita  u Nacionalnom parku Lovćen, odnosno da 
navedeni putni pravci u skladu sa Pravilnikom o kategorizaciji državnih puteva, odnosno definisani 
u "Službenom listu 1/2016", nijesu kategorisani kao državni putevi. Odnosno, isti su na osnovu 
Odluke o opštinskim i nekategorisanim putevima utvrđeni kao lokalni, to jest opštinski putevi i na 
istima u skladu o Zakonu o putevima poslove razvoja, izgradnje rekonstrukcije i održavanja zaštite 
korišćenje upravljanja obavljaju nadležni organi jedinice lokalne samouprave. 
 Uzimajući u obzir prethodno navedeno shodno članu 5 stavu 2 člana 64 Zakona o putevima 
kojim je propisano da se izuzetno na javnom putu ili njegovom dijelu mogu postaviti kontrolno-
naplatne rampe i punktovi koji prolaze kroz prostor zaštićenog prirodnog dobra uz saglasnost 
nadležnog organa za upravljanje putevima. 
 Direkcija za saobraćaj kao nadležni organ državne uprave za državne puteve nema 
zakonsko ovlašćenje da daje saglasnost za postavljanje kontrolno-naplatnih rampi i punktova koji 
se postavljaju na opštinskim putevima, te je potrebno da se JP Nacionalni parkovi Crne Gore sa 
predmetnim zahtjevom obrate nadležnom organu jedinice lokalne samouprave Prijestonice 
Cetinje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:09:50) 
 
 Hvala. 
 Daliborka, da li želite  komentar? 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (21.03.18 16:10:01) 
 
 Kako da ne. 
 Upravo, ovo što sam dobila kao odgovor me tjera da dam određeno pojašnjenje i moram da 
priznam da se po malo začudim zbog ovakvog odgovora, iz razloga što ja opravdano sumnjam da 
neko ovdje ne vrši kontrolu nad određenim državnim organima. Ako je Direkcija potrčala da već 
23. januara odgovori, a Vi kažete da nije nadležan državni organ onda se meni lično postavlja 
pitanje da li vi znate što Direkcija radi i da li ste upoznati sa njihovim odgovorom? Po tom 



odgovoru oni su nadležni za rješavanje ovog pitanja, jer su dali negataivan stav. Što moram da 
priznam po malo me čudi.  
 Druga stvar koja mi je interesantna nije mi jasno zašto ne znate da su nacionalni parkovi, 
čim se donijela izmjena Zakona krenuli u proceduru traženja od svih ovih mišljenja, samo se sa 
njima igra ping-pong. Od lokalne uprave prema Ministarstvu održivog razvoja od Ministarstva kod 
Vas u saobraćaju. Stvarno mislim da ćete me natjerati da počinjem da sumnjam da nešto ovdje 
nije u redu ili nema snage da se iskoordinira stav povodom ovog pitanja ili vi mislite da će ovo i 
dalje da prolazi. Vjerujte kod mene neće i kao poslanica ću se truditi dok definitivno ne dobijem 
odgovor na ova pitanja neću prestati da ih šaljem. Vas molim zbilja da ozbiljno shvatite moju 
namjeru i činjenicu da je ovo ogroman gubitak za državu i ne bih voljela da me natjerate da dođem 
u situaciju da sumnjam da su u pitanju neki privatni interesi, jer očigledno država i državne 
institucije ovdje nijesu u koordinisanom smislu dali adekvatan odgovor. Hvala lijepa. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:11:34) 
 
 Hvala lijepa. 
 Sljedeće pitanje postavlja Mihailo Anđušić.Izvolite. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (21.03.18 16:11:47) 
 
 Gospodine predsjedavajući, uvažene koleginice i kolege, cijenjeni predstavniče u ovom 
slučaju Ministarstva, uvaženi građani, 
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore ministru pomorstva i 
saobraćaja Osmanu Nurkoviću, postavio sam sljedeće poslaničko pitanje. 
 Poštovani ministre, 
 Koji je realni rok za završetak dvije sad već započete investicije od vitalnog značaja za 
saobraćaj u Glavnom gradu, drugu fazu zaobilaznice u Golubovcima i izgradnju bulevara kroz 
Donju Goricu. 
 Obrazložiću kratko svoje pitanje. 
 Svjedoci smo da je u minulih nešto više od decenije Glavni grad doživio jednu ozbiljnu 
transformaciju kada je u pitanju sektor saobraćaja i svakako se možemo složiti i pored konstantnih 
ulaganja u kontinuitetu Ministarstva saobraćaja i generalno Vlade, kada je u pitanju ovaj resor 
imamo dosta pomaka. Svakako da opterećuju problemi koji su vezani za saobraćaj, naravno 
uzevši u obzir i činjenicu o sve većem broju stanovnika Podgorice, sve većoj frekvenciji i 
povećanju broja vozila i saobraćajnih gužvi kada nastaju kada je u pitanju turistička sezona. To je 
dovelo do toga da imamo nekoliko uskih grla u Glavnom gradu kada je u pitanju saobraćaj. Čini se 
negdje da je upravo dvije započete investicije kada je u pitanju Glavni grad i resor saobraćaja u 
Podgorici koje su se upravo započele predstavljaju dva osnovna uska grla kada je u pitanju taj 
saobraćajni problem. Govorim odakle o drugoj fazi zaobilaznice u Golubovcima i početnoj fazi 
izgradnje bulevara u Donjoj Gorici.  
 Podsjetiću radi javnosti i građana da druga faza zaobilaznice u Golubovcima obuhvata 
putni pravac od kružnog toka na skretanju za podgorički aerodrom do početka već sada završene 
zaobilaznice u Golubovcima. Vrijednost ove inveticije je oko 6,3 miliona eura.  
         Isto tako dugo očekivano otpočinjanje radova na bulevaru kroz Donju Goricu predstavlja 
sigurno možda u ovom trenutku najznačajniji,  da kažem detalj za same građane Glavnog grada i 
složićemo se da je to sigurno možda i najveći problem kada su u pitanju saobraćajne gužve 
trenutno u Podgorici. Podsjetiću kada je i ta investicija u pitanju da ona obuhvata bulevar sa četiri 
kolovozne trake i da će ta investicija nositi nekih deset miliona eura. Njenom realizacijom stiču se 
finalni preduslovi za otpočinjanje ključne saobraćajne investicije u Podgorici, to je izgradnja 
jugozapadne zaobilaznice koja ima za cilj da spoji petrovačku sa cetinjskom magistgralom i koja 
će u okviru te investicije podrazumijevati izgradnju novog mosta na rijeci Morači i novog 
nadvožnjaka, saobraćajnicu sa četiri trake. To su, da kažem dvije investicije koja uz investiciju 
postrojenja za pročišćavanje otpadnih voda predstavljaju ključne uzroke privrednog i ekonomskog 



rasta Glavnog grada, ali i kompletne države. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:15:06) 
 
 Zahvlajujem se. 
 Možda sam ostao dužan poslanicima koji su bili po redosljedu gospodin Mihailo Anđušić je 
bio poslije 16h dokle nam je radno vrijeme bilo. Planirao je svoje partijske obaveze,  ima neki veliki 
sastanak sa aktivistima iz Podgorice, i zamolio me da on sad govori i da dođe oko 19.30h i postavi 
sljedeće pitanje. 
 Izvinjavam se poslanicima jer sam onako suprotno redosljedu pročitao, a siguran sam 
prihvatate ovo obrazloženje. 
 Izvolite državni sekretaru,  odgorite na pitanje. 
 
 
 MUAMER HAJDARPAŠIĆ (21.03.18 16:15:42) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uvaženi poslaniče Anđušiću zahvaljujem na postavljenom pitanju. 
 Na jednoj od prethodnih poslaničkih sjednica kada sam isto mijenjao ministra bilo je jedno 
od pitanja tada sam najavio da ćemo početi sa izgradnjom bulevara i evo to se ostvarilo na 
zadovoljstvo svih nas. 
 Što se tiče sljedećeg, Ministarstvo saobraćaja i pomorstva, odnosno Direkcija za saobraćaj 
kao organ u sastavu Ministarstva je nakon sprovedene tenderske procedure potpisala ugovore za 
izgradnju dva bulevara i to izgradnju bulevara kružnog toga kod skretanja za aerodrom do kružnog 
toka kod raskrsnice zaobilaznice Golubovci. Vrijednost potpisanog ugovora je nešto oko 4,7 
miliona eura.  
 Projekat se finansira dijelom iz budžeta Crne Gore, a dijelom iz sredstava budžeta Glavnog 
grada. Radovi na projektu su počeli 10. januara 2018. godine, a rok završetka radova je 14. 
septembar 2018. godine. Bez obzira na sadašnje nepovoljne meteorološke uslove radovi se 
odvijaju planiranom dinamikom. U zavisnosti od stepena završenosti radova naknadno će biti 
donešena i odluka da li će i u kojem obimu   biti radova za rijeme turističke sezone. 
 Što se tiče drugog bulevara, znači u Donjoj Gorici od  cetinjske raskrsnice do mosta na 
Sitnici u dužini od 3,3 km vrijednost ovog potpisanog ugovora je nešto oko devet i po miliona eura. 
Projekat se finansira dijelom iz sredstava budžeta Crne Gore, a dijelom iz sredstava budžeta 
Glavnog grada. Radovi na ovom projektu su otpočeti 12. feburara 2018. godine, a ugovoreni rok 
završetka radova je 14. novembra 2018. godine. Takođe i na ovom projektu bez obzira na loše 
vremenske uslove koje karakterišu dosadašnji period izvođenja radova za sada nema kašnjenja u 
realizaciji. U zavisnosti od stepena završenosti radova naknadno će biti donešena odluka, takođe i 
za ovaj bulevar da li će i u kojem obimu radovi biti zaustavljeni za vrijeme trajanja turističke 
sezone. 
 Kod realizcije ovog projekta, naravno postavljaju se najviši standardi u realizaciji u cilju 
dobijanja najboljih rješenja primjereno okolnostima realizacije i čvrsto vjerujemo u zadovoljstvo 
svih  budućih korisnika. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:18:23) 
 
 Zahvaljujem, gospodinu Hajdarpašiću. 
 Da li imamo komentar?  Samo izvolite. 
 
 
 MIHAILO ANĐUŠIĆ (21.03.18 16:18:32) 
 
 Potpredsjedniče da se zahvalim.  



 Hvala Vam na konkretnim odgovorima, konkretnim u dijelu pružanja konkretnih informacija i 
tačnih termina. Dakle, imamo tačan datum u danu, što bi se reklo. Raduje me svakako činjenica u 
koliko su vremenske prilike, odnosno neprilike, jedini ograničavajući faktor da li će na vrijeme biti 
ove dvije investicije od krucijalnog značaja za Glavni grad realizovane.  
 Ukoliko je tako svakako da imamo ohrabrujuće podatke i ponoviću. Radi se zaista o 
investicijama koji su glavni preduslovi za nesmetan privredni rast i razvoj Glavnog grada. 
Zahvaljujem još jednom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:19:15) 
 
 Zahvaljujem gospodinu Anđušiću.  
 Dajem riječ poslanici Maji Ćatović.  
 Izvolite. 
 
 
 MARIJA ĆATOVIĆ (21.03.18 16:19:24) 
 
 Hvala predsjedavajući. 
 Poštovane kolege, poštovani predstavniče Ministarstva, poštovani građani, 
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru saobraćaj i 
pomorstva Osmanu Nurkoviću, postavljam sljedeće poslaničko pitanje. 
 Poštovani ministre, 
 S obzirom da je Vlada Crne Gore budžetom za 2018.godinu predvidjela rekonstrukciju 
magistralnog puta M2 Tivat-Jaz izgradnjom bulevara u vrijednosti od 19,2 miliona eura, moje 
pitanje upućeno Vama bi glasilo -  kada će otpočeti radovi na istom? 
 Obrazloženje: 
 Gore navedena dionica predstavlja ključ rješavanja prometnih gužvi na putu Kotor-Budva, 
što ste vi u Vladi i prepoznali, ali odugovlačenjem otpočinjanja radova na istoj stvaramo još veći 
problem vozačima, turistima, našim građanima koji moraju koristiti, kako bi došli do odredišta. Zato 
apelujem na Vas i Ministarstvo da se što prije otpočne sa  zacrtanom investicijom, kako bi se ovaj 
problem riješio. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:20:35) 
 
 Hvala. 
 Izvolite gospodine Hajdarpašiću. 
 
 
 MUAMER HAJDARPAŠIĆ (21.03.18 16:20:43) 
 
 Uvažena poslanice Ćatović, 
 Što se tiče ovog pitanja Ministarstvo saobraćaja i pomorstva, odnosno Direkcija za 
saobraćaj kao organ uprave u sastavu Ministarstva, je planom redovnog i investicionog 
održavanja rekonstrukciji izgradnje državnih puteva za period od 2016. do 2020. godine obuhvatila 
projekat rekonstrukcije magistralnog puta M2 Tivat-Jaz. 
 Projektim zadatkom je bilo predviđeno proširenje puta sa dvije na četiri trake širine 3,25m 
sa razdjelnim ostrvom i trotoarskim stazama.  
 Predviđeno je bilo rješavanja ukrštanja drugih saobraćajnica preko kružnih tokova. Sa 
Evropskom bankom za rekonstrukciju i razvoj zaključen je Ugovorom o finansiranju izgradnje i 
nadzora za rekonstrukciju puta Tivat-Jaz u dužini od 19 km, odnosno izgradnju bulevara na ovom 
potezu.  
 Troškovi eksproprijacije zemljišta na kojem će se graditi bulevar je procijenjen u vrijednosti 
od oko četiri miliona eura i biće pokriveni iz budžeta Crne Gore. Izbrani projektant radi na pripremi 



projektne dokumentacije.  
 Pored rješenja iz usvojenih detaljnih urbanističkih planova na ovom području treba istaći 
postojanje velikog broja posebnih zahtjeva mještana u vezi sa izgradnjom raskrsnica i kružnih 
tokova, kao i širine zahvata samog bulevara. 
 Do sada je održano više radnih sastanaka sa predstavnicima lokalnih uprava, 
predstavnicima mjesnih zajednica i mještana sa ciljem iznalaženja najboljih zakonskih i tehničkih 
rješenja, u cilju osiguranja dobijanja najboljih rješenja u datim uslovima. 
 U cilju prevazilaženja problema potreban je i veći stepen angažovanja lokalnih uprava oko 
rješavanja pojedinih stručnih pitanja. Priprema projektne dokumentacije je u završnoj fazi i biće 
završena do polovine godine, kada će se sagledati mogućnost za pripremu i raspisivanje tendera 
za izbor najpovoljnijeg ponuđača za izvođenje radova i nadzor nad radovima, kao i dinamika 
okončanja postupka eksproprijacije zemljišta na kome će izvoditi radovi. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:23:03) 
 
 Hvala. 
 Komentar traži  poslanica Ćatović. 
 
 
 MARIJA ĆATOVIĆ (21.03.18 16:23:08) 
 
 Zahvaljujem na odgovoru i mislim da zaista to treba ubrzati s obzirom da ja koliko se 
sjećam, a bila sam tada i u opštini Kotor, mi smo planskim dokumentom donijeli tada izgradnju i 
proširenje te dionice na četiri trake, to jest na bulevar. Tako da se ja nadam da ćete i vi ubrzati i 
ove razgovore sa mještanima i ako tamo moram priznati ima i nekih objekata koji sigurno nijesu 
baš legalni i treba vidjeti što s njima. Pri završetku projekta nadam se da ćete uraditi da se 
otpočne sa izgradnjom toga, jer bi to i te kako koristilo. Vi dobro znate, kao što znamo i svi mi da 
smo od turizma imali prošle godine skoro milijardu eura zarade, da ćemo još više imati i ako 
napravimo dobre puteve, prohodne, jer turisti će bez smetnje doći do svog odredišta.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:24:14) 
 
 Hvala. 
 Sljedeći poslanik koji je postavio poslaničko pitanje Ministarstvu saobraćaja je predsjednik 
Poslaničkog kluba Bošnjačke stranke - Ervin Ibrahimović. 
  Izvolite. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (21.03.18 16:24:29) 
 
 Zahvaljujem predsjedavajući. 
 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore postavio sam sljedeće poslaničko 
pitanje ministru saobraćaja i pomorstva gospodinu Osmanu  Nurkoviću. 
 Da li Vlada Crne Gore planira u 2018. godini rekonstrukciju i modernizaciju regionalnog 
puta Rožaje -Vuča? 
 Regionalni put od Rožaja do Vuče je dužine 26 km. Napravljen još davnih godina prije  
Drugog svjetskog rata, kao makadanski put i bio je glavna saobraćajna veza između sjevera Crne 
Gore i Republike Srbije.  
 Izgradnjom magistralnog puta prema Ribarićima odnosno Kosovu i Srbiji je normalno da je 
taj put zaobišao skoro desetak mjesnih zajednica na sjevernom dijelu opštine Rožaje.Usljed toga 
došlo je do stagnacije i iseljavanja. 
 Da podsjetim. Tada su u tim mjesnim zajednicama bile učionice pune đaka, obrađene su 



njive, bila su bogata gazdinstva. Međutim, otvaranjem tog regionalnog puta odnosno magistralnog 
puta došlo je do rapidnog opadanja standarda mještana, mjesnih zajednica i svakako do 
iseljavanja. Frapantan je i podatak da je u prošlom vijeku u tim mjesnim zajednicama egzistiralo 
blizu 5.000 stanovnika, a danas nemamo ni 2.000.  
 Ono što svakako treba podsjetiti da je 90-ih godina prošlog vijeka, asfaltiran 21 km toga 
puta, a prije tri godine još preostalih 5 km, sa afaltom širine 4 m. Svakako da asfaltiranjem tog 
regionalnog puta je olakšan život mještanima. Ali, moramo znati da su tu i dalje vrlo oštre krivine, 
takođe usljed oštećenja puta svakako da mještanima tih mjesnih zajednica treba blizu dva sata da 
stignu na radno mjesto u Rožajama ili bolnicu u škole i sva druga odredišta u Rožaje.  
 Napominjem da ovaj put prolazi kroz blizu desetak mjesnih zajednica. U prošlom vijeku te 
mjesne zajednice su ponavaljam bile vrlo žive. To su predjeli koji su bogati šumama, vodom, 
ljudima preduzetnicima, što svakako zavređuje pažnju da će vjerujem što bržom rekonstrukcijom 
ovog puta ponovo vratiti život u tim krajevima. Svakako da sam danas ponovo ohrabren, ohrabrila 
me izjava našeg premijera da će se još jače voditi briga o sjeveru Crne Gore. U cilju toga vjerujem 
da ćete imati razumijevanja i očekujem vijest da ćete vrlo brzo početi sa rekonstrukcijom i 
modernizacijom ovog vrlo značajanog regionalnog puta. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:27:52) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Ibrahimoviću. 
 Izvolite. 
 
 
 MUAMER HAJDARPAŠIĆ (21.03.18 16:27:59) 
 
 Uvaženi poslaniče Ibrahimoviću.  
 Što se tiče konkretno ovog pitanja Ministarstvo saobraćaja i pomorstva, odnosno Direkcija 
za saobraćaj kao organ uprave u sastav Ministarstva koji je i nadležan za upravljanje i razvoj, 
gradnju, rekonstrukciju, održavanje i zaštitu magistralnih i regionalnih puteva Crne Gore 
prepoznao je značaj modernizacije regionalnog puta Rožaje-Vuče. Planom redovnog investicionog 
održavanja rekonstrukcije i izgradnje državnih puteva u 2018. godini, kao i Planom javnih nabavki 
za 2018. godinu, obuhvaćena je izrada tehničke dokumentacije za rekonstrukciju regionalnog puta 
na potezu Zeleni-Vuča i to kroz dvije dionice. Dionica most Zeleni-Biševo u dužini od 17 km i 
dionica Biševo-Vuča u dužini od 11 km.  
 Odmah po usvajanju Plana javnih nabavki počelo se sa pripremom tenderske 
dokumentacije za raspisivanje tendera za izbor projektanta za obije dionice. Raspisivanje tendera 
se očekuje početkom aprila mjeseca ove godine. Planom redovnog investicionog održavanja 
rekonstrukcije i izgradnje državnih puteva u 2018. godini, kao i Planom javnih nabavki za 2018. 
godinu, predviđeno je da se nakon izrade projekta raspiše tender za izbor najpovoljnijeg izvođača 
za dionicu Biševo-Vuča u dužini od 11 km. Procijenjena vrijednost ove investicije je 4,5 miliona 
eura.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:29:50) 
 
 Poslanik Ibrahimović. 
 
 
 ERVIN IBRAHIMOVIĆ (21.03.18 16:29:53) 
 
 Zahvaljujem gospodine Hajdarpašić.  
 Ono što svakako sve nas raduje da će se ukoliko smo shvatili u narednih par mjeseci biti 



izabran izvođač radova. Vjerujem da će se početkom ljeta ili jeseni početi izvoditi radovi od Biševa 
prema Vuči u vrijednosti od 4,5 miliona eura. Svakako da ne trebamo zaboraviti sve te potencijale 
koji postoje na ovim prostorima. Od davnina su poznati prostori bogati šumama koji su 
iskorišćavani, evo i dan danas su jedan od najvećih potencijala Rožaja - šume. Takođe, kvalitetne 
vode i ono što ponavaljam ljudi preduzetnici. Moramo voditi računa kako zadržati mlade na tim 
prostorima, jer mislim da je od ključne važnosti zadržati mlade na ovim prostorima. Pored svega, 
pored zakona koji smo usvojili u ovom Parlamentu, o mladima, pored svih programa koji imaju 
resorna ministarstva, vjerujem da uz ovakve ohrabrujuće poruke od resornog ministarstva da 
ćemo uspjeti da približimo mjesne zajednice Rožajama, a samim tim i stvoriti uslove za otvaranje 
novih radnih mjesta i da naši mladi ljudi budu preduzetnici na svoja vječita ognjišta.  
 Podsjetiću svakako one koji to ne znaju, da čuju sada, da je Biševo bilo do 1955. godine 
opština. Sigurno neki mlađi ljudi to ne znaju, znači da je Biševo imalo svoj dom kulture, da je imalo 
povremeno i kino, što je bilo interesantno za taj dio Crne Gore. Treba pomenuti da je mjesna 
zajednica Bukovica imala fabriku HTZ opreme, da je mjesna zajednica Biševo proizvodila jedne od 
najprestižnijih, u to vrijeme, tepiha. Na Vučoj je bila ekonomija koja je imala preko 500 grla 
stočnog fonda, odakle su se proizvodili prelijepi mliječni proizvodi itd. To je razlog da moramo 
posvetiti pažnju ovom putu. Da ne zaboravim, na početku sam trebao reći, da pohvalim resornog 
ministra i njegove saradnike koji, biću krajnje otvoren, koji nam ipak olakšavaju put do odredišta 
kao što smo svjedoci ovih dana po cijeloj Crnoj Gori su radovi i sigurno osjećamo plodove jedne 
odgovorne politike koju vodi Vlada i resorni ministar gospodin Osman Nurković.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:32:32) 
 
 Zahvaljujem poslaniče. 
 Sad imamo pitanje Adrijana Vuksanovića. Izvolite. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (21.03.18 16:32:42) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Poštovana ministrice, poštovani gospodine Hajdarpašić. 
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika o radu Skupštine Crne Gore, postavio sam 
gospodinu Osmanu Nurkoviću pitanje - kada će biti završena dionica magistralnog puta od Cetinja 
do Budve? 
 Ovo pitanje privlači veliku pažnju zainteresirane javnosti s obzirom da se radi o jednoj jako 
frekventnoj magistralnoj dionici, a ima i svoj poseban značaj u kontekstu turističke sezone koja 
nam se bliži. 
 Odgovor tražim i u pisanoj formi.   
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:33:25) 
 
 Hvala. 
 Izvolite gospodine Hajdarpašiću. 
 
 
 MUAMER HAJDARPAŠIĆ (21.03.18 16:33:31) 
 
 Zahvaljujem poslaniče Vuksanović. 
 Svakako da i nas, odnosno Direkciju za saobraćaj kao organa u sastavu Ministarstva 
saobraćaja i pomorstva jako interesuje ova putna dionica koja će pogotovo u ljetnjoj turističkoj 
sezoni biti i tekako  frekventna i tim povodom dajemo vam sljedeći odgovor. 



 Ministarstvo saobraćaja i pomorstva, Direkcije za saobraćaj, u svojim razvojnim planovima 
u prethodnom periodu prepoznala potrebu rekonstrukcije magistralnog puta Cetinje-Budva. Na 
rekonstrukciji magistralnog puta Cetinje-Budva trenutno su nezavršeni radovi na dvije dionice i to 
na lokalitetu Brajići-Lapčići u dužini 5,3 km sa izgradnjom treće trake dužine 500 m i izgradnjom 
tunela dužine 180 m. Vrijednost ovog projekta je 7,6 miliona eura. Zbog odrona koji se desio na 
ovoj dionici početkom decembra mjeseca kao i nepovoljnih vremenskih uslova rok završetka  
radova na ovom projektu je produžen do kraja aprila 2018. godine. Od radova je ostalo još 
presvlačenje od oko 2 km dionice habajućim slojem asfalta, za šta je potrebno opet se vraćamo na 
vremenske uslove, nekoliko dana povoljnih vremenskih uslova.  
 Što se tiče ove drugog lokaliteta koji je nezavršen, lokalitet Košljun-Zavala u dužini od 1,8 
km, vrijednost ovog projekta je 1,1 milion eura. Na ovom projektu su ostali još nezavršeni radovi 
na ugradnji asfaltnog zastora i postavljanje zaštitnih ograda i mreža. Sa izabranim ponuđačem koji 
je zbog finansijskih poteškoća u poslovanju nije bio u mogućnosti da završi ove radove na vrijeme 
raskinut je ugovor. U toku je procedura uključivanja novog izvođača radova koji bi sve radove 
trebao da zavriši u roku od 30 radnih dana. Očekuje se da će radovi na oba projekta biti završeni 
do kraja aprila mjeseca ove godine. Kao i kod realizacije brojnih drugih infrastrukturnih projekata 
čija realizacija jeste u nadležnosti Ministarsrva saobraćaja i pomorstva i kod realizacije ovog 
projekta imperativ jeste kvalitet, bezbjednost i dugotrajnost radova u cilju najbolje zaštite interesa 
samih korisnika i čvrsto vjerujemo da će to biti ispoštovano i kod realizacije i ovog navedenog 
projekta. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:36:12) 
 
 Zahvaljujem. 
 Komentar, poslanik Adrijan Vuksanović. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (21.03.18 16:36:18) 
 
 Hvala, gospodine Hajdarpašić. 
 Moram istaći zadovoljstvo Vašim sadržajnim odgovorom, ali ne samo Vašim odgovorm 
nego i radom Ministarstva. Svjedoci smo da je Crna Gora jedno veliko gradilište i mnogo toga je 
do sada urađeno i mogu ovdje istaći jedno zadovoljstvo urađenom dionicom na primjer od 
Podgorice ka Cetinju. Ne samo tom dionicom već mnogima gdje su putevi prošireni, gdje su 
uvedene treće trake, što sve doprinosi komfornijoj vožnji, bezbjednijoj vožnji, skraćuje se vrijeme 
putovanja, skraćuju se same dionice, tako da iskazujem punu podršku resornom Ministarstvu i 
gospodinu Nurkoviću. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:37:04) 
 
 Hvala. 
 Dosta polsanika se interesuje oko redosljeda i dinamike našeg rada, pa sam se malo 
konsultovao sa svojim saradnicima i predlažem da radimo na sljedeći način.  
 Imamo još četiri pitanja vezano za Ministarstvo saobraćaja i pomorstva, poslije toga imamo 
dva pitanja za ministricu Sanju Damjanović, Darko Radunović minstar finansija ima tri pitanja, 
Dragica Sekulić ima tri pitanja i potpredsjednik Pažin dva. Nakon toga ja bih završio ovu sjednicu i 
nastvio sjutra u 12h sa pitanjima koja su vezana za Ministarstvo zdravlja, Ministarstvo rada i 
socijalnog staranja, Ministarstvo kulture i Ministarstvo prosvjete. Ako ste saglasni sa takvim 
predlogom rada onda da tako i uradimo. Po vašem odobravanju predlažem da tako i radimo.  
 Sad dajem riječ Momčilu Maritnoviću koji je spremio dva pitanja. Izvolite. 
 
 
 MOMČILO MARTINOVIĆ (21.03.18 16:38:43) 



 
 Uvaženi predsjedavajući, uvaženi predstavnici Vlade, poštovane kolege, cijenjeni građani 
Crne Gore, uvaženi predstavnici i članovi dijaspore,  
 Dozvolite mi da u cilju racionalizacije i vremena današnje sjednice u okviru poslaničkih 
pitanja postavim pitanje gospodinu ministru saobraćaja i pomorstva, gospodinu Osmanu 
Nurkoviću i da naglasim da je moje pitanje dosta slično sa prethodnim pitanjem koje se odnosi na 
realizaciju i zvršetak putnog pravca Podgorica-Cetinje-Budva. Dakle, ne bih trošio previše 
vremena zato što smo možda u odgovoru koji je prethodio čuli određene stvari. Nadovezao bih se 
na prethodnu sjednicu koju smo imali, a ticala se takođe predlaganja određenih rezolucija koje se 
tiču modernizacije saobraćajnog sistema u Crnoj Gori. Čuli smo da je to pitanje i dalje aktuelno, 
vezano za vanredne okolnosti i za određeno zaostajanje u dinamici realizacije posebnog fokusa 
puta Cetinje-Budva. Ono što je vrlo interesantno jeste da nam dolazi turistička sezona od koje prije 
svega očekujemo da će biti rekordna u odnosu na pređašnji period i očekujemo da je taj putni 
pravac ne samo za turiste koji žele da posjete Crnogorsko primorje i Crnu Goru, nego takođe i za 
građane koji svakodnevno cirkulišu tim putem.  
 Svjedoci smo da je došlo do određenih zastoja, da smo imali neke određene vanredne 
okonolsti koje su taj putni pravac onemogućile da bude završen određenom dinamikom. Takođe 
smo čuli iz prethodnog odgovora da smo imali i određene tehničke probleme koji su prouzrokovali 
takvo stanje. Ono što je bilo vrlo interesantno da čujemo za građane Crne Gore, a takođe i za sve 
privrednike u oblasti turizma kada možemo očekivati konačan rok za završetak ovih radova i kada 
možemo završiti ovu cjelokupnu dionicu magistralnog puta Podgorica-Cetinje-Budva, kako bi smo 
imali jedan kvalitetniji pristup cjelokupnom i Crnogorskom primorju i kontinentalnom dijelu i sa 
druge strane. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:41:02) 
 
 Hvala. 
 Izvolite. 
 
 
 MUAMER HAJDARPAŠIĆ (21.03.18 16:41:08) 
 
 Što se tiče ovog prethodnog pitanja ja se neću ponavljati u ovom dijelu po pitanju ova dva 
lokaliteta gdje još treba da se izvedu radovi na magistralnom putu od Cetinja do Budve, već ću se 
vratiti prvo na ovaj prvi dio Vašeg pitanja znači, Podgorica-Cetinje, Cetinje-Budva. Znači, put 
Podgorica-Cetinje-Budva dužine 60 km zvanično je kao magistralni put u eksploataciji od 
1982.godine kada je kompletno završena rekonstrukcija starog puta sa izgrađenim novim 
dionicama. U periodu od 2001. do 2012.godine na ovom putnom pravcu vršena je rekonstrukcija 
koja je podrazumijevala izgradnju dodatnih traka za sporu vožnju na ukupno devet lokaliteta, pet 
lokaliteta: Kokoti, Kamenica, Meterizi, Janovića Krš i Ulići ukupne dužine 16,3 km na potezu od 
Podgorice do Cetinja i četiri lokaliteta: Obzovica, Brajići, Lapčići, Košljun ukupne dužine 6,8 km na 
potezu od Cetinja do Budve.  
 Polazeći od činjenice da je ovaj putni pravac jedan od saobraćajno najopterećenijih u Crnoj 
Gori sa prosječnim godišnjim, odnosno dnevnim saobraćajem od blizu devet hiljada vozila po 
danu, te da na preostalim dionicama puta nije bilo značajnih ulaganja. Direkcija za saobraćaj je 
2015.godine počela je sa realizacijom projekta rekonstrukcije preostalih dionica puta ukupne 
dužine 36,9 km.  
 Ja bih sada, što kažete zbog javnosti, pomenuo i naglasio lokalitete gdje su do sada 
izvršeni, odnosno završeni radovi. Znači, rekonstrukcija puta Podgorica-Cetinje lokalitet Barutana 
u dužini od 4,2 km sa izgradnjom trećih traka u dužini od 0,9 km. Vrijednost ovog projekta je bila 
1,3 miliona eura. Rekonstrukcija puta Podgorica-Cetinje lokalitete Ulići u dužini 6,3 km sa 
izgradnjom trećih traka u dužini od 2,2 km. Vrijednost ovog projekta je bila 2,15 miliona eura. 
Rekonstrukcija puta Podgorica-Cetinje rekonstrukcija tunela Mekavac u dužini od 198 m i 
vrijednost ovog projekta je bila oko 2 miliona eura. Rekonstrucija magistralnog puta Podgorica- 



Ceitnje-Budva lokalitet Ulići-Ugnji u dužini 5,9 km sa izgradnjom treće trake u dužini od 600 
metara. Vrijednost ovog projekta je iznosila 2,9 miliona eura. Radovi na magistrali su završeni dok 
je u toku završetak radova na pristupnoj Belvederskoj ulici. Rekonstrukcija i izgradnja treće trake 
na magistralnom putu Cetinje-Budva lokalitet Ugnji u dužini od 1,4 km vrijednost /prekid/ miliona 
eura. Rekonstrukcija puta Cetinje-Budva, lokalitet Obzovica-Brajići u dužini od 4 km vrijednost je 
iznosila oko 2,69 miliona eura. Rekonstrucija magistralnog puta Cetinje-Budva lokalitet Markovići u 
dužini od 3,4 km sa izgradnjom treće trake, vrijednost ovog projekta je iznosila 3,29 miliona eura. 
Izgradnja dijela bulevara Budva-Bečići sa rekonstrukcijom raskrsnice prema Cetinju u dužini od 
700 metara i vrijednost ovog projekta iznosila je 3,68 miliona eura.  
 Kroz program investicionog presvlačenja za 2016. godinu presvučene su novim asfaltnim 
zastorom treće trake na lokalitetima Kamenica, Meterizi, Jankovića Krš i Ulići u ukupnoj dužini od 
12 km. Da se ne bih ponavljao po pitanju ova dva nezavršena lokaliteta. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:45:11) 
 
 Riječ ima Momčilo Martinović. 
 
 
 MOMČILO MARTINOVIĆ (21.03.18 16:45:20) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Drugo pitanje se odnosi takođe na Ministarstvo saobraćaja i pomorstva, gospodinu 
Nurkoviću, a ono glasi: 
 Shodno članu Poslovnika 187 i 188 - da li nas možete informisati o aktuelnostima i 
aktivnostima na realizaciji takođe kao i rokovima za završetak putnog pravca Cetinje-Lovćen- 
Krstac sa posebnim osvrtom na dionice Krstac-Kuk-Ivanova Korita?  
 Ono što je vrlo interesantno za ovaj potez jeste što je i prostornim planom definisano kao 
regionalni put. Svjedoci smo da je na tom potezu urađeno dosta u prethodnom periodu i da imamo 
vidljive rezultate koji su svi da kažem i mještani, a i turisti osjetili u nekom da kažem skorašnjem  
vremenu. 
 Ono što je takođe interesantno jeste da treba pomenuti određenu statistiku koja se tiče 
turističkih posjeta koje su uglavnom okarakterisane kao izletničke što u posljednje vrijeme turistički 
privednici kažu je u modi. Možemo zabilježiti da je na teritoriji Prijestonice za 2017. godinu 14% 
povećana posjećenost na samoj teritoriji Prijestonice u kojoj gravitira i ovaj putni pravac o kojem 
sam govorio i da smo imali otprilike oko nekih 60.000 posjeta za period maj- septembar 2017. 
godine.  
 Dakle, to otvara jednu mogućnost da će se i u narednom periodu kako je turistička sezona 
u najavi da će biti izuzetno posjećena. Smatramo da je potrebno i ove putne pravce povezati i na 
taj način povezati određene sadržaje koji se konkretno tiču Nacionalnog parka Lovćen koji se tiču 
sadržaja Nacionalnog parka Lovćen i određenih odredišta i urbanih cjelina koje nude turističke 
sadržaje. U tom smislu smatram, da bi turističkim privrednicima i samim građanima i onima koji 
nude turistički proizvod Prijestonice značajno bilo da dobiju informaciju na koji način i koji su to 
rokovi kada se može očekivati i realizacija ovog putnog pravca.  
 Podsjetiću samo da je putni pravac od Krstca preko Kuka do Ivanovih Korita u dužini od 9 
km i smatramo da će otvoriti dodatnu atrakciju za kompletne sadržaje koji su povezani sa 
Njegušima i sa Ivanovim Koritima. Takođe i sa središtem crnogorske Prijestonice tj. sa samim 
Cetinjem. Tako da bi bilo vrlo intresantno da dobijemo tu informaciju i da mogu ljudi koji planiraju 
da određene turističke proizvode, da ih na određeni način planiraju i da na taj način investiraju u 
potencijalnu ponudu. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:48:01) 
 



 Dajem riječ predstavniku Ministarstva saobraćaja. 
 
 
 MUAMER HAJDARPAŠIĆ (21.03.18 16:48:07) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ministarstvo saobraćaja i pomorstva, odnosno Direkcija za saobraćaj, na teritoriji 
Prijestonice Cetinje je počelo sa radovima na dva putna pravca  koja gravitiraju ka Lovćenu i to: 
putni pravac Cetinje-Njeguši-Krstac. Radovi na ovom putnom pravcu su počeli u januaru mjesecu 
2016.godine, sa ugovorenim rokom završetka od 15 mjeseci. Ugovorena vrijednost  radova je 9,6 
miliona eura. Projektom je predviđena izgradnja saobraćajnice širine 2x3,30 m sa probojom tunela 
od 450 m, s kojim se ovaj putni pravac skraćuje za otprilike 3,5 km. Radovi na ovom projektu su u 
završnoj fazi i biće završeni do kraja juna mjeseca 2018. godine. 
 Što se tiče putnog pravca Krstac-Lovćen, on je po prostornom planu Crne Gore definisan 
kao regionalni put. Direkcija za saobraćaj je nakon izrade projektne dokumentacije po raspisanom 
tenderu izabrala izvođača radova za dionicu od raskrsnice Kotor-Lovćen do raskrsnice Lovćen-
Ivanova Korita u ukupnoj dužini od 9 km. Vrijednost potpisanog ugovora je 3,9 miliona eura. 
Projektom je predviđena izgradnja saobraćajnice sa dvije kolovozne trake u širini od 2x3,30 m i 
izvođač je uveden u radove 12. marta ove godine sa ugovorenim rokom za realizaciju od devet 
mjeseci.   
 Pomenuti projekat je samo jedan u nizu projekata koje realizuje Ministarstvo saobraćaja i 
pomorstva, odnosno Direkcija za saobraćaj, čime se stvaraju uslovi za brži, bezbjedniji i 
nesmetani protok ljudi, robe. Opšti utisak o stanju saobraćajne infrastrukture u Crnoj Gori znatno 
je nadamo se popravljen, a kao potvrda povećanja bezbjednosti saobraćaja na putevima u Crnoj 
Gori jeste i smanjenje broja saobraćajnih nezgoda, odnosno naročito saobraćajnih nezgoda sa 
smrtnim ishodom koje su uzrokovane neadekvatnim stanjem na putevima. U narednom periodu 
Ministarstvo saobraćaja i pomorstva, poklanjaće značajnu pažnju poboljšanju stanja putne 
infrastrukture u Crnoj Gori primjereno potrebama građana i privrede uz očuvanje fiskalne 
stabilnosti uz poštovanje svih relevantnih standarda, propisa i procedura.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:50:44) 
 
 Izvolite gospodine Martinoviću. 
 
 
 MOMČILO MARTINOVIĆ (21.03.18 16:50:50) 
 
 Ja ću iskoristiti da prokomentarišem i prethodno i ovo pitanje i da zahvalim na odgovoru. 
 Dakle, imamo sad jednu jasniju sliku što se tiče same rokove i što se tiče same realizacije i 
dinamike radova koji su planirani. Ono što me posebno raduje jeste i zbog same turističke ponude 
i zbog same putne povezanosti i zbog kvaliteta same putne infrastrukture, da ćemo imati jednu 
jako interesantnu povezanost crnogorske Prijestonice sa primorskim i sa kontinentalnim dijelom. 
Vidjeli samo da rokovi dosta korenspondiraju sa drugim vezano za poteze od Cetinja prema 
Njegušima i od Njeguša prema Ivanovim Koritima. Ono što me posebno raduje u vašem odgovoru 
koji ste dali, a tiče se same bezbjednosti, samih putnih pravaca. To jeste nešto što je jako bitno jer 
smo svjedoci da u nekom prethodnom periodu imali smo jako puno saobraćajnih nezgoda koji su 
nažalost imale smrtni ishod i vidimo da je to sa poboljšanjem ovakvog načina putne infrastrukture 
dovedeno na znatno manju mjeru što je u svakom slučaju na opšte dobro svih građana Crne Gore 
i svih putnika koji koriste ove putne pravce. 
 Još jedanput se zahvaljujem i radujemo se da ćemo ove rokove ispoštovati i da ćemo 
naredne sezone imati kvalitetniju povezanost po pitanju infrastrukture sa ovim dionicama koje sam 
pomenuo.  
 Zahvaljujem. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:52:08) 
 
 Hvala. 
 Sada dajem riječ poslaniku Nikoli Rakočeviću, poslije toga imamo Mirsad Murić i na kraju 
Tarzan Milošević, vezano za pitanja koja se odnose na Ministarstvo saobraćaja.  
 Izvolite poslaniče Rakočeviću. 
 
 
 NIKOLA RAKOČEVIĆ (21.03.18 16:52:23) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče. 
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore Ministarstvu saobraćaja i 
pomorstva sam postavio sljedeće pitanje.  
 Poštovani Hajdarpašiću, 
 Kada je finalni rok za otpočinjanje radova na projektu rekonstrukcije starog puta dionice od 
KP doma do Vranjskih Njiva, kao i kada je planiran završetak radova i puštanje puta u punu 
funkciju? 
 Dopustite da kratko pročitam i obrazloženje. 
 Kao što znate ovo je jedna od najčešće postavljenih pitanja u ovom sazivu Skupštine Crne 
Gore. Samo kolega Vuletić je ovo pitanje makar dva puta postavio. Međutim, od tada od kada je 
on postavio ovo pitanje pa do današnjeg dana ništa se nije uradilo na radovima povodom 
rekonstrukcije ovog puta. Dakle i danas ono predstavlja jedan od najvećih infrastrukturnih rekao 
bih bezbjedonosnih problema u Podgorici.  
 Govorimo o izuzetno prometnom putu na izlazu iz Podgorice koji spaja gradove, povezuje i 
čini efikasnijom privredu. Sve bi to trebalo da bude funkcija ovoga puta. Ipak u trenutnim uslovima 
bojim se da više od toga ovaj put predstavlja bezbjedonosni izazov, kao što sam kazao. S toga je 
neophodno u što kraćem roku i uz što veći kvalitet realizovati ovaj infrastrukturni projekat. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:53:42) 
 
 Hvala. 
 Izvolite. 
 
 
 MUAMER HAJDARPAŠIĆ (21.03.18 16:53:47) 
 
 Poslaniče Rakočeviću na Vašem postavljenom pitanju dajemo sljedeći odgovor. 
 Putni pravac Podgorica-Spuž-Danilovgrad je uvršten u mrežu regionalnih puteva prije dvije 
godine. Direkcija za saobraćaj kao organ uprave u sastavu Ministarstva saobraćaja i pomorstva je 
u 2017.godini, raspisala tender za izbor projektanta za rekonstrukciju dionice od Vranjskih Njiva do 
Spuža u dužini od 5 km. Predviđena je izgradnja saobraćajnice 2 x 3 m sa ivičnom trakom 2 x 0,3 
m, sa  trotoarom sa jedne strane u čitavoj dužini dionice.  
 Planom redovnog i investicionog održavanja rekonstrukciji izgradnje državnih puteva za 
2018. godinu, kao i Planom javnih nabavki realizacija ovog projekta je planirana za ovu godinu. 
Nakon završetka projekta što se očekuje do kraja marta mjeseca, počeće priprema tenderske 
dokumentacije za izbor izvođača radova, a objava samog tendera planirana je u drugoj polovini 
aprila mjeseca.  
 Planirani rok za izvođenje ovih radova je 120 radnih dana, očekuje se da će se ovi radovi 
završiti najkasnije do kraja ove godine.  
 Hvala. 
 



 
NIKOLA RAKOČEVIĆ (21.03.18)  
 
   Vrlo kratko  zahvaljujem na odgovoru  i veoma sam  zadovoljan  moram Vam reći  onim što sam 
čuo i siguran sam svi stanovnici Danilovgrada, Podgorice i naravno ljudi koji kažem radeći 
odnosno  sprovodeći  privrednu djelatnost tim putem često idu i prosto biće i brže i efikasnije, a 
naravno prije svega  bezbjedniji. Zahvaljujem još jednom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:56:25) 
 
 Imamo sada poslanika  Murića. 
 Izvolite. 
 
 
 MIRSAD MURIĆ (21.03.18 16:56:37) 
 
 Poštovani predsjedavajući, poštovani predstavniče Ministarstva saobraćaja, pošto je  
ministar odsutan, 
 Na osnovu člana 87 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru saobraćaja Osmanu 
Nurkoviću postavljam sljedeće poslaničko pitanje. 
 Do koje faze je stigla izgradnja pristupne saobraćajnice do planine Štedim, opština Rožaje 
na relaciji Daciće-Štedim i kada se može se očekivati puštanje u saobraćaj ovog za turizam 
Rožaja značajnog infrastrukturnog objekta? 
 Obrazloženje: 
 Strateška opredeljenja daljeg razvoja opštine Rožaje bazirana su na razvoju šumarstva i 
drvoprerade, poljoprivrede ali i na razvoju turizma jer u Rožajama za sve ove oblasti postoje 
značajni potencijali. 
 Opšte je mišljenje stručne javnosti da područje planine Štedim pruža izvanredne uslove za 
razvoj, ne samo zimskog turizma,već i mogućnosti pružanja turističke ponude tokom cijele 
godine. Ovo posebno imajući u vidu da se najviši vrh planine Štedim nalazi na nadmorskoj visini 
od 2.272 m u čijem podnožju se nalaze izvanredni tereni za skijanje, kao i ostale vidove zimske i 
Ijetnje rekreacije. 
 Svjedoci smo posljednjlh godina da mnogi ski centri u regionu, a i širom Evrope imaju 
problem sa nedostatkom snijega, dok sa planinom Štedim nije tako, jer je u prosjeku planina 
pokrivena debelim snlježnim pokrivačem od novembra do sredine mjeseca maja. Tako da ovu 
planinu ove karakteristike preporučuju kao izvanrednu i atraktivnu destinaciju  za investitore  kako 
domaće tako i strane. Pontecijali ponude su  značajni  imajuću  u vidu blizinu država u regionu  
Srbije, Kosova, Albanije, Makedonije, a i drugih. Do sada je ova lokacija bila izvan fokusa 
potencijalnih investitora, zbog slabe povezanosti sa putnom infrastrukturom iako se ova planina 
nalazi na samo desetak kilometara od grada. 
 Vlada Crne Gore je prepoznala mogućnost da se ovaj projekat na koji smo mi iz Rožaja 
ukazivali i u ranijem periodu, u periodu dok je Demokratska partija socijalista imala vlast u 
Rožajima, iskoristi. Tako da je projekat razvoja zimskog i Ijetnjeg turizma na Štedimu lokalna 
uprava donijela krajem 2013. godine i predložila u Strategiji razvoja opštine Rožaje. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 16:59:31) 
 
 Hvala lijepa. 
 Izvolite. 
 
 
 MUAMER HAJDARPAŠIĆ (21.03.18 16:59:37) 
 



 Uvaženi poslaniče Muriću. 
 Što se tiče postavljenog pitanja u skladu sa Uredbom  organizacije  i načinu rada  državne 
uprave  Ministarstvo saobraćaja  i pomorstva  vrši poslove uprave koji se odnose na  željeznički, 
drumski, pomorski i vazdušni saobraćaj. Kao jedan od organa uprave u sastavu Ministarstva  jeste 
i Direkcija za saobraćaj koja vrši poslove koje se odnose na upravljanje, razvoj, gradnju, 
rekonstrukciju održavanje i zaštitu državnih puteva Crne Gore.U koje spadaju autoputevi, brze 
saobraćajnice, magistralni i regionalni putevi. Kako realizacija predmetnog projekta pristupne 
saobraćajnice  do planine Šedim na relaciji  Daciće-Štedim u opštini Rožaje ima karakter lokalnog 
puta, to upravljanje realizacijom ovog projekta nije u nadležnosti  Ministarstva  saobraćaja  i 
pomorstva, već u nadležnosti lokalne uprave u Rožajama, od koje je moguće dobiti više  
pojedinosti.  I pored  prethodno navedenog, a imajući kao prioritetan cilj  dobrobit svih građana 
Crne Gore  i unapređenje  kvaliteta  života svakog  građanina  kod stvaranja  preduslova  za punu 
valorizaciju svih razvojnih potencijala Crne Gore, Ministarstvo saobraćaja i pomorstva  u okvirima  
svojih nadležnosti ostaje  otvoreno za sve konstruktivne  i argumentovane  prijedloge  koji bi mogli 
unaprijediti  realizaciju  svakog infrastrukturnog  projekta. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:01:12) 
 
 Hvala. 
 Vidim da poslanik Milošević nije trenutno tu, obavijestio me da mora da izađe na kratko. 
Sačekaćemo ga pet minuta, pa možemo da  nastavimo. 
 Dajem pauzu od pet minuta. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:06:02) 
 
 Nastavljamo s radom.  
 Dajem riječ poslaniku Tarzanu Miloševiću. Na taj način završavamo pitanja koja su vezana 
za Ministarstvo saobraćaja. Poslije toga imamo pitanja koja su vezana za Ministarstvo nauke i to 
su pitanja koja su postavili poslanik Radule Novović i poslanica Aleksandra Vuković.  
 Izvolite, poslaniče Miloševiću. 
 
 
 TARZAN MILOŠEVIĆ (21.03.18 17:06:59) 
 
 Hvala, gospodine potpredsjedniče.  
 Gospodine sekretaru Hajdarpašiću, gospođo ministarko,  
 Postavio sam pitanje Ministarstvu saobraćaja.  
 Svjestan činjenice da Direkcija za saobraćaj i Ministarstvo imaju ove godine u planu 
izgradnju više objekata, mene interesuje da li će ovi objekti biti završeni u predviđenom roku, 
prevashodno mislim na putne pravce koji su od značaja za brži ekonomski i dinamičniji razvoj 
Crne Gore i, takođe, za bolju turističku ponudu.  
 Zbog čega ovo govorim. Planom koji je napravila Direkcija za saobraćaj i resorno 
Ministarstvo i te kako vidimo da je značajan dio putnih pravaca koji su vezani upravo za granične 
prelaze i za destinacije iz kojih mi imamo najveći broj turista. Reći ću samo da je planirana 
izgradnja putnog pravca ili rehabilitacija putnog pravca Pljevlja-Metaljka, zatim Vilusi- Vraćenovići, 
zatim Barski most-Dobrakovo-Bijelo Polje, Rožaje-Špiljani-Debeli brijeg-Herceg Novi i Ulcinj- 
Krute. Sve su ovo .. značajan dio turista u našu zemlju i, ako budemo imali sliku zastoja na 
putevima, mislim da to može da bude jedna loša poruka.  
 Ono što stvarno predlažem da ove godine pokušamo da od 10. jula do 20. avgusta ne 
radimo na tim putnim pravcima ništa što može ugroziti saobraćaj ili što može ugroziti dinamiku 
dolaska turista u Crnu Goru. Posebno bih naglasio, da iskoristim priliku i da kažem, vezano za 
putni pravac koji ide od Dobrakova prema Bijelom Polju, da imamo jednu crnu tačku gdje je 
Direkcija za saobraćaj, gospodin Parača istu večer zajedno s predsjednikom Opštine Bijelog Polja 



bio na licu mjesta kada je bio odron i sigurno je moglo da dođe i do težeg incidenta. Govorim o 
jednoj dionici gdje je i deponija u Bijelom Polju koja je izuzetno podložna odronu. Mislim da bi tu 
trebalo preduzeti hitne mjere da se to sanira inače drugog dolaska u Bijelo Polje faktički iz Srbije 
nema s obzirom na kanjon Lima koji znamo da je tu najuži upravo u dijelu preko puta manastira 
Kumanica. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:09:08) 
 
 Zahvaljujem gospodinu Miloševiću.  
Dajem riječ predstavniku Ministarstva saobraćaja, državnom sekretaru, gospodinu Hajdarpašiću. 
Izvolite. 
 
 
 MUAMER HAJDARPAŠIĆ (21.03.18 17:09:17) 
 
 Zahvaljujem.  
 Uvaženi poslaniče Miloševiću, prvo bih htio da se zahvalim na postavljenom pitanju i da 
poseban fokus, u ovom drugom dijelu Vašeg pitanja, iskažem na ovom lokalitetu gdje je došlo do 
velikog odrona usljed velikih i obilnih padavina i da se brzim reagovanjem ipak uspjelo da se taj 
putni pravac osposobi prvo na jednoj. Svjedoci smo da je sada na obje putne kolovozne trake taj 
put osposobljen. Ministarstvo saobraćaja i pomorstva, odnosno Direkcija za saobraćaj radi 
intenzivno na iznalaženju rješenja kako bi se dugoročno i dugotrajno taj putni pravac riješio u tom 
dijelu.  
 Što se tiče ostalih djelova, samo bih napomenuo, evo kao i zadnje pitanje, kao što se vidi 
da je Crna Gora po pitanju infrastrukturnih objekata jedno veliko gradilište, da trenutno izvodimo 
dosta radova na dosta lokaliteta. Što se tiče Direkcije za saobraćaj, trenutno se izvode radovi. 
Prema informacijama dobijenim od Direkcije za saobraćaj, do početka turističke sezone, što je 
takođe dio Vašeg pitanja, biće završeni sljedeći radovi - radovi na rekonstrukcija magistralnog 
puta dionica Ribarevine-Mojkovac, lokalitet Lepenac, očekuje se da će se radovi završiti do 
polovine juna 2018. godine. Radovi na rekonstrukciji magistralnog puta Cetinje-Budva, više puta 
smo danas otvarali tu temu, tako da nećemo više pričati o njoj. Radovi na rekonstrukciji 
magistralnog puta Petrovići-Vraćenovići-Deleuša su, takođe, u toku i biće završeni do kraja juna 
mjeseca 2018. godine. Takođe, radovi na rekonstrukciji magistralnog puta Cetinje-Budva, dionica 
Brajići, i o njoj smo govorili. Radovi na rekonstrukciji regionalnog puta R10 Slijepač most-Trlica, 
dionica Crkvice-Vrulja koji su zbog vremenskih prilika u prekidu i biće nastavljeni kada to budu 
dozvolili vremenski uslovi. Takođe, očekujemo da će i oni biti završeni do kraja juna 2018. godine. 
Radovi na rekonstrukciji regionalnog puta Cetinje-Njeguši su u toku i, takođe, očekujemo da će biti 
završeni do kraja juna 2018. godine. Radovi na rekonstrukciji osam mostova na regionalnom putu 
R10 Slijepač most-Pavino Polje su u toku. Planirani rok, takođe je jun 2018. godine. Realizaciju 
radova na investicionom presvlačenju magistralnih i regionalnih puteva će, po programu za 2018. 
godine za sekcije Kotor, Podgorica, Berane, Pljevlja i Nikšić, započeće po završetku tenderske 
procedure za izbor izvođača radova i iste nastojimo završiti do 15. juna 2018. godine. 
 Pored gore navedenih radova, Ministarstvo saobraćaja i pomorstva, odnosno Direkcija za 
saobraćaj će realizovati i sljedeće projekte čiji je rok završetka do kraja tekuće ili naredne godine. 
Radovi na rekonstrukciji magistralnog puta Podgorica-Cetinje do cetinjskih semafora do mosta na 
Sitnici, planirani rok za završetak ovih radova je novembar 2018. godine. Radovi na rekonstrukciji 
magistralnog puta Petrovac-Podgorica, druga faza, raskrsnica s obilaznicom Golubovci i 
raskrsnica s putem za aerodrom su takođe u toku. Planirani rok završetka radova je septembar 
2018. godine. Radovi na izgradnji obilaznice Rožaje i njihovo izvođenje ne utiče na odvijanje 
ljetnje turističke sezone. Takođe, radovi na rekonstrukciji regionalnog puta Krstac-Ivanova Korita 
su u toku. Rok za izvođenje ovih radova je 270 kalendarskih dana i očekujemo da će isti biti 
završeni do kraja kalendarske godine. Radovi na rekonstrukciji magistralnog puta Ulcinj- Sukobin, 
dionica Ulcinj-Krute su u toku i isti će biti završeni do kraja godine. Naravno, uz puni senzibilitet 
prema turističkoj sezoni, u toku turističke sezone je planiran prekid radova. Rok za realizaciju ovog 



projekta je 360 kalendarskih dana. Građevinski radovi na izgradnji tunela i rekonstrukciji puta na 
dionici puta Lubnice-Jezerine su u toku i njihovo izvođenje ne utiče na odvijanje ljetnje turističke 
sezone. Prepoznajući značaj saobraćajne infrastrukture kao generatora privrednog razvoja, 
razvojni planovi Ministarstva saobraćaja i pomorstva u narednom višegodišnjem periodu uključuju 
izgradnju i novih /prekid/ i rekonstrukciju 380 km magistralnih i regionalnih puteva uz njihovo 
redovno investiciono održavanje postojećih puteva. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:14:31) 
 
 Hvala lijepa gospodinu Hajdarpašiću na deset odgovora koje je dao poslanicima DPS-a i 
Bošnjačke stranke.  
 Dajem sada završni dio gospodinu Tarzanu Miloševiću da da komentar i može malo da 
proširi u ime svih poslanika koji su postavili određeno pitanje. Izvolite, gospodine Miloševiću. 
 
 
 TARZAN MILOŠEVIĆ (21.03.18 17:14:56) 
 
 Hvala vam, gospodine potpredsjedniče.  
 Ono što je evidentno da Direkcija za saobraćaj ove godine s budžetom koji je 245 miliona 
sigurno dobar dio budžeta, 210 miliona se odnose na autoput. Vidimo da će uraditi značajan dio 
infrastrukture u Crnoj Gori. To sigurno predstavlja zadovoljstvo svim građanima. Ono što je za nas 
važno, takođe, da se ispoštuju rokovi i da turističku sezonu dočekamo spremni bez zastoja na 
putu, s obzirom da očekujemo, nadam se svi zajedno, da će biti uspješnija nego što je bila ova 
prošla.  
 Ono što bih posebno želio da ukažem ovdje na neke stvari, rekao sam dva putna pravca 
koja su od izuzetnog značaja za Crnu Goru, to je putni pravac koji od Kolašina ide do Berana i 
putni pravac koji ide od Vrulje do Miljakovića. Ta dva putna pravca skraćuju put od Berana do 
Kolašina za 40 km, a ovaj drugi skraćuje od Bijelog Polja do Žabljaka za 40 km. Tako da su to 
izuzetno važna putna pravca koja su faktički žile kucavice na tom dijelu teritorije Crne Gore, a 
prolaze kroz izuzetno atraktivna područja Bjelasice i na drugoj strani ovamo imamo, takođe, u 
pljevaljskoj opštini jedan izuzetno lijep predio.  
     Htio bih da ukažem na jednu stvar, vidio sam da je budžetom planirano 800 hiljada eura za 
prelaze. Znači, mi imamo, Crna Gora može da se ponosi sa dosta graničnih prelaza, ali granični 
prelazi koji su prema Foči i prema Bileći moraju se urediti na kvalitetan način. Sad je vrijeme da se 
to uradi zbog toga što tamo nemamo čak ni optičkog kabla dovedeno do ta dva granična prelaza 
nego moramo, evo i ministar je finansija došao, vjerovatno će za to obezbijediti sredstva, da bi ta 
dva granična prelaza mogla da funkcionišu na kvalitetan način. Stvaraju se velike gužve i zbog 
toga dobar dio turista iz Bosne ne ide prema Crnoj Gori jer nemamo 2 km optičkog kabla, imamo 
optiče čitače gdje je usporen saobraćaj, to otprilike traje 40 sekundi do minut po jednom putniku.  
 Tako da molim da Ministarstvo stvarno preduzme i Direkcija za saobraćaj na vrijeme sve da 
bi ta dva granična prelaza što bolje funkcionisala. Hvala, gospodine potpredsjedniče. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:17:09) 
 
 Hvala, gospodine Miloševiću.  
 Zahvaljujem državnom sekretaru Ministarstva saobraćaja, sad prelazimo na dva pitanja 
koja sam najavio ministrici Damjanović. 
 Prvo pitanje postavlja predsjednik Odbora za prosvjetu, poslanik Radule Novović. Izvolite 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (21.03.18 17:17:31) 
 
 Hvala Vam, potpredsjedniče. 



 Saglasno Poslovniku Skupštine Crne Gore želim da ministarki nauke Sanji Damjanović 
postavim sljedeće pitanje: 
 Dokle se stiglo u razvoju našeg naučnog i inovativnog sistema u smislu snažnijeg 
povezivanja sa privredom? Kakva su iskustva iz ranijih ciklusa finansiranja naučnih projekata i koji 
su glavni pravci razvoja u narednom periodu?  
 Samo sa par rečenica da obrazložim svoje pitanje. 
 Vlada Crne Gore je veoma posvećena afirmaciji nauke i naučno-istraživačkom rada u našoj 
državi zato je važno da javnost čuje kako teku aktivnosti u ovom sektoru i šta možemo očekivati u 
vremenu koje je pred nama. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:18:19) 
 
 Hvala, gospodine Novoviću. 
 Dajem riječ ministrici Damjanović. Izvolite. 
 
 
 SANJA DAMJANOVIĆ (21.03.18 17:18:24) 
 
 Hvala, uveženi potpredsjedniče Skupštine.  
 Poštovane poslanice i poslanici, uvaženi poslaniče Novoviću, 
 Zahvaljujem na pitanju koje ste postavili, a takođe mi je drago da u ovom domu možemo da 
razgovaramo o nauci i inovacijama. 
 Vlada Crne Gore prepoznaje značaj inovacija kao i potrebe za ekonomijom baziranom na 
znanju da bi zapravo imali šansu na globalnom tržištu. Povezivanje nauke i privrede u cilju 
pospješivanja ekonomije kao i činjenice da se sve više vodeće ekonomije oslanjaju na istraživanje 
inovacije postavlja jasan cilj za Crnu Goru da moramo da slijedimo ovaj put kako bi bili konkurentni 
na globalnom tržištu, ali takođe kako ne bi povećali jaz u odnosu na ostatak Evrope. Takođe, 
mladi ljudi sve više vide šansu za samozapošljavanje upravo u inovativnom preduzetništvu. 
Imajući u vidu navedeno Vlada je, kroz Ministarstvo nauke, realizovala takozvani INVO-HERIC 
projekat koji se finansira iz kredita Svjetske banke u periodu od 2012. do 2018.godine. Mogu da 
kažem da je ovaj projekat zapravo donio jednu novu reformu u Crnoj Gori tako što su po prvi put 
formirani multidisciplinarni projekti, realizovano je osam krupnih projekata kao i pilot Centar 
izvrsnosti, takozvani BIO-ICT gdje je zapravo jedan od uslova bio saradnja između  nauke i 
privrede. 
 Takođe, želim da istaknem da se na ovaj način došlo zapravo do veoma interesantnih 
inovacija u raznim oblastima od medicine do kulturne baštine, a takođe  kreirano je više patenata 
u oblasti primjene internet tehnologija u poljoprivredi jer svi znamo kakvu imaju moć internet 
tehnologije u smislu pametne poljoprivrede, pametnih gradova i drugih stvari. Iako je ovo značajan 
iskorak ipak nijesmo dovoljno odmakli od pripremne faze u smislu dovođenja inovacija u fazu 
spremnu za tržište, tj. do cilja komercijalizacije. S toga su potrebni dodatni mehanizmi da bi ovaj 
proces bio efikasaniji i mi smo po modelu evropskih zemalja prepoznali tri ključne mjere. Prva 
mjera je uspostavljanje inovativnog ekosistema i ambijenta za rad starapova kao i malih 
dinamičnih preduzeća koji su zapravo posrednici između nauke i tržišta, što podrazumijeva ne 
samo adekvatnu infrastrukturu već i određen niz finansijskih instrumenata koji su se pokazali 
ključni za podsticaj inovacija i uspjeha na globalnom tržištu u drugim zemljama. Pokrenuti su 
značajni projekti za kreiranje infrastrukture za podsticanje inovacija i kao što znate otvoren je 
Inovaciono-preduzetnički centar Tehnopolis u Nikšiću u septembru 2016.godine, a takođe je i 
započet proces realizacije centralne jedinice prvog Naučno-tehnološkog parka u Podgorici i od 
marta 2017. godine ova centralna jedinica Naučno-tehnološkog parka je zapravo na Jedinstvenoj 
listi prioritetnih projekata. Za ovu namjenu su ukupno opredijeljena sredstva od čak 13 miliona 
eura.  
 Takođe, iz budžeta Ministarstva nauke ove godine biće obezbijeđena sredstva za izradu 
idejnog rješenja i glavnog projekta ove centralne jedinice. Međutim, pored ove infrastrukture 
potrebne su i zakonodavne promjene u više oblasti poput poreske politike, tj. olakšica kako bi se 



kreirao podsticajan ambijent za rad strtapova kao i za privlačenje investitora koji bi u njih ulagali. Iz 
tog razloga prošle godine smo aplicirali i dobili smo ekpertsku podršku Evropske komisije putem 
takozvanog instrumenta za razvoj politika koji je dio programa Horizont 2020 a u cilju predloga 
uspostavljanja nacionalne politike za inovativne startapove. Upravo ova tema je ove godne na 
programu rada Vlade, a za čiju realizaciju je nephodna saradnja više resora Vlade uključujući i 
Ministarstvo finansija.  
 Druga mjera je kreiranje novih i bolje dizajniranih instrumenata finansiranja inovativnih 
projekata. Šta se ovdje podrazumijeva? Mi smo zapravo realizovali prvi konkurs za inovativne 
projekte krajem prošle godine gdje se zapravo pojavilo nekoliko vrlo interesantnih ideja bliskih 
tržištu i ovdje bih navela nekolika primjera. To su, recimo, materijali na bazi otpada iz industije 
čelika ili recimo efekti ljekovitog blata na kardiovaskularne i bolesti reume i drugi. Međutim, šta 
smo mi uočili? Uočili smo da je podnosiocima prijava potrebna bolja priprema ideja pa i podrška u 
njihovoj razradi. Još uvijek nemamo tu kulturu pripreme projekata što je jako bitno, posebno kada 
su u pitanju povlačenja sredstava iz EU fondova iz značajnog programa Horizont 2020. Tako da 
smo sada upravo u fazi dobijanja ekspertske podrške iz Evopske unije gdje će nam eksperti koji 
su učestvovali u kreiranju inovacionog sistema Austrije, koji je jedan od zaista reprezentativnih 
sistema u Evropi, pomoći kako da kreiramo bolji konkurs, kako da obezbijedimo kvalitetniju 
evalvuaciju jer nam je to jedna od slabosti, kao i instrument podrške za podsticanja inovacija. 
Posebno što ove godine imamo namjeru da otvorimo nove inovativne konkurse gdje ćemo 
obezbijediti znatno veću sumu novca.  
 Treća mjera je jačanje ljudskih resursa i ovdje planiramo zapošljavanje mladih doktora 
nauka i doktoranada u različitim sektorima, a između ostalog i u privredi, čime se na najljepši 
način generišu nove ideje. Ovdje je prvenstveno cilj da njihovo radno vrijeme bude isključivo 
namijenjeno istraživanju. Cilj da tokom drugog kvartala ove godine otvorimo za novi konkurs, 
takozvane fellowship stipendije koje će obezbijediti ovim mladim ljudima ne samo platu već i 
sredstva njihov inovativni istraživački rad i ovaj pilot konkurs ćemo finansirati direktno iz našeg 
budžeta i ovdje planiramo da izdvojimo oko milion eura za period od dvije godine. Međutim, 
takođe očekujemo i dodatna sredstva od oko milion eura iz takozvanih IPA fondova. Dio sredstava 
iz pomenutog INVO-HERIC projekta su bila opredijeljena za školovanje određenog  broja mladih 
ljudi na prestižnim univerzitetima u inostranstvu, a upravo je cilj da se ova sredstva iz IPA fondova, 
ovih milion eura, koje sam napomenula  iskoriste za zapošljavanje ovih ljudi, ova sredstva se 
očekuju do kraja godine. Jer i krajem godine očekujem da će određen broj ovih mladih ljudi da se 
vrati u Crnu Goru. 
 Realizacijom ovih mjera, uz uspostavljanje takozvane strategije pametne specijalizacije na 
kojoj intenzivno radimo, koja je takođe dio programa Vlade, a kojoj ćemo identifikovati prioritetne 
oblasti, koje će nam pružiti tu razvojnu šansu, ali takođe i konkurentnost  na regionalnom i 
globalnom nivou, te usmjeravanjem planiranih inovativnih projekata upravo na ove oblasti, kao i 
angažovanju mlade generacije istraživača nadamo se da ćemo uspostaviti znatno efikasniji 
inovativni sistem u Crnoj Gori. Da zaključim ukoliko uspijemo da realizujemo ovaj veliki projekat  
koji smo pokrenuli, mislim, da će to zaista pokazati kako nauka i ulaganje u nauku može zaista da 
generiše kreativnu vrijednost, otvara mjesta za zapošljavanje, ali takođe pravi jedan put u razvoju 
ekonomije.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:26:58) 
 
 Zahvaljujem se ministrici Damjanović. 
 Komentar ima Radule Novović, izvolite. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (21.03.18 17:27:05) 
 
 Hvala Vam potpredsjedniče. 
 Uvažena ministarko hvala Vam na odgovoru.  



 Dozvolite mi kratak komentar Vašeg izlaganja.  
 Prije svega, smatram da je dobra prilika da Ministarstvo kojim rukovodite, i Vama lično, 
uputim zaista iskrene pohvale za sve ono što radite kad je u pitanju  razvoj i promocija naučno-
istraživačkog rada i uopšte nauke u našoj državi. Pored određenog skepticizma koji je ranije 
postojao, koji i danas vjerovatno postoji kod jednog broja građana, smatram izuzetno značajnim za 
našu državu što Crna Gora već duži niz godina ima Ministarstvo nauke. Uvjeren sam da svoju 
misiju vršite u punom kapacitetu, čak i više od toga, a to dokazuju rezultati koje postižete i na 
domaćem i na međunarodnom planu o čemu ste i danas govorili. Ohrabruju rezultati Centra 
izvrsnosti za istraživanje inovacije, a sa nestrpljenjem rekao bih očekujemo prvo osnivanje 
Naučno-tehnološkog parka u Crnoj Gori čiji su osnivači Vlada i Univerzitet Crne Gore o čemu ste 
maločas govorili putem kojeg će se ostvariti jaka veza sa lokalnim, regionalnim i /prekid/ omogućiti 
realizacija inovativnih ideja u nove proizvode i usluge koje će se plasirati na tržištu.  
 Na kraju da naglasim i ovo, o tome koliki značaj Vlada pridaje razvoju nauke u Crnoj Gori, 
najbolje svjedoči podatak da je budžet za nauku za ovu godinu povećan u odnosu na prethodnu, 
za cijelih 63,3% i iznosi oko četiri miliona i 600 hiljada eura. Ne preostaje mi na kraju ništa drugo 
nego da vam poželim sreću u nauci je pored egzaktnosti ponekad potrebna i sreća, a siguran sam 
da ćemo se zajedno radovati budućim uspjesima u ovoj oblasti. 
 Hvala Vam još jednom na odgovoru. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:29:01) 
 
 Zahvaljujem se poslaniku Novoviću. 
 Sada dajem riječ poslanici Aleksandri Vuković, da postavi pitanje ministrici Sanji 
Damjanović, to su dvije uvažene političarke iz Nikšića. 
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.03.18 17:29:17) 
 
 Uvaženi potpredsjedniče Gvozdenoviću, zahvaljujem Vam prvenstveno na tome što ste 
naglasili naše porijeklo. Nadam se da ćemo svojim porijeklom opravdati i svoj rad, jer čini mi se da 
je Nikšić dao zaista značajne ljude koji su ostvarili velike uspjehe u oblasti prosvjete, nauke, 
kulture i sporta, naravno i politike. 
 Kao članica ovoga Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport, želim svim građanima i 
građankama Crne Gore koji poeziju smatraju najvećom vrijednosti ljudskoga duha, a to kako bi 
rekao Hajdeger, najnevinije zanimanje od svih ljudskih zanimanja, da čestitam Svjetski dan 
poezije. Kao članica Odbora za rodnu ravnopavnost  želim da podśetim da sam prije godinu dana 
u ovom Parlamentu govorila kada je formirana Vlada Crne Gore i upravo koncentrisala svoj govor 
na četiri ministarke koje su tu Vladu činile i želim u ovom trenutku /prekid/ primjer ministarke Sanje 
Damjanović, kao Nikšićanke i kao žene koja je napustila CERN i došla da svoje naučno iskustvo 
prenese u Crnu Goru, primjer da je stvarno od izuzetnog značaja da se što veći broj vrijednih žena 
u Crnoj Gori uključi u političku djelatnost bez obzira na sve neprilike koje će nas i koje su nas u 
ovom poslu čekale. 
 Postavila kao Nikšićanka pitanje ministarki Sanji Damjanović u vezi sa Tehnopolisom, jer 
sam posebno zainteresovana za razvoj Tehnopolisa kao segmenta realizacije strategije 
uspostavljanja decentralizovanog modela Naučno-tehnološkog parka u Crnoj Gori. Tehnopolis kao 
njegova prva faza jedan je od najznačajnijih subjekata u zahtjevnom poslu mijenjanja modela 
ekonomskog razvoja k inovativnoj i ekonomiji zasnovanoj na znanju i kreativnosti.  
 Moje pitanje konkretno glasi. Jeste li zadovoljni njegovim dosadašnjim radom i što Vam je u 
planu budućih aktivnosti s ozbirom na to da Tehnopolis nije samo pitanje nikšićke međudržavne 
ekonomske održivosti. 
 Ja bih podśetila zašto postavljam ovo pitanje i zašto su moje oči sve vrijeme zagledane u 
Ministarstvo nauke. Na knjigu Ivana Berende "Evropa poslije 1980. godine" koji je upravo 
strukturnu krizu perifernih zemalja nazvao destrukcijom bez kreativnosti i upozorio na to da su se 



zemlje Zapadne Evrope 90-ih godina naročito intenzivno razvijale u industrijsko-tehnološkom  
smislu zbog toga što je sve bilo zasnovano na znanju i kreativnosti, a da su jugoslovenske zemlje 
zaista nazadovale zbog toga što uništavanje određenih starih privrednih grana nije pratio razvoj 
novih zasnovanih na tehnologiji. Upravo, zbog toga mislim da zaista mora doći do promjene i 
svijesti i savjesti u Crnoj Gori i da se moramo koncentrisati na razvoj onoga o čemu su ljudi koji su 
željeli da mijenjaju ekonomsku atmosferu u Crnoj Gori često pričali, a tada je nailazilo na 
nerazumijevanje, a to je razvoj preduzetništva.  
 Mislim, zaista da je na neki način neizgrađen proizvodni mentalitet u Crnoj Gori kao i 
nerazvijena radna kultura u velikoj mjeri doprinijela stagnaciji u našoj privredi, ne treba podśećati 
na komunistički period kada mislim da je nepravilna agrarna politika koja je isključila u procesu 
industrijalizacije poljoprivrednom razvoj u kome ja vidim veliku nadu. Ipak doprinijeli su zaista u 
velikoj mjeri i mislim da nam evropska praksa iako nam je pokazala da razvoj malih i srednjih 
preduzeća nije spasonosan i u njihovom primjeru se pokazalo, da to nije jedina opcija u ovom 
trenutku za ekonomski razvoj. Preduzetništvo je itekako jedan od najvažnijih regulatora da kažem 
tako i podsticajnih mjera za razvoj ekonomije Crne Gore. U tom smislu ću podśetiti na 
pregovaračko poglavlje 20 industrijska politika i preduzetništvo đe smo dobili velike pohvale, 
ministarko Damjanović, zato što smo baš preduzetništvo stavili u fokus svih nivoa obrazovanja od 
osnovnih škola, zapravo od predškolskog vaspitanja pa sve do univerziteta. Rekla bih da je 
Tehnopolis u tom kontekstu veoma značajan, Vi ćete nam sada objasniti, materijalizovano i 
konkretno, zašto značajan. Jer, su upravo ti biznis inkubatori počeli da se razvijaju prvo u Evropi 
80-ih godina, to je bilo prvo u Engleskoj i Njemačkoj, a 90-ih godina su upravo oni, a bilo ih je oko 
900 sada ih je oko 1000 dali najveći mogući podsticaj razvoju preduzetništva u Evropskoj uniji. 
Najzad, Tehnopolis nije ništa drugo  do mali grad koji je sabirnik okupljalište znanja, kreativnih ljudi 
i naravno svih mogućnosti koje će se ostvarivati time što ćemo podsticati njihov preduzetnički duh.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:34:10) 
 
 Izvolite. 
 
 
 SANJA DAMJANOVIĆ (21.03.18 17:34:20) 
 
 Uvažena poslanice Vuković, zahvaljujem na prelijepim uvodnim i snažnim riječima ako 
mogu tako da kažem, a naravno i na pitanju koje ste postavili. 
 Moj odgovor je sljedeći. Kao što sam istakla u prethodnom odgovoru Vlada Crne Gore 
prepoznaje značaj inovacija kao i potrebe za ekonomijom baziranom na znanju, a koja dobija sve 
veći globalni, ali i društveni značaj. Takođe, ključne mjere koje sam prethodno navela se direktno 
odnose i na  pospješivanje razvoja Tehnopolisa tj. impulsnog centra prvog Naučno-tehnološkog 
parka u Crnoj Gori, a koji u svijetu igraju ključnu ulogu u ekonomskom razvoju svog okruženja i 
stvaraju mrežu koja okuplja inovativne kompanije. 
 Podsjetiću vas da je Vlada Crne Gore iz kapitalnog budžeta izdvojila oko 2 miliona eura za 
infrastrukturu ovog centra. Tako da Tehnopolis danas zaista raspolaže modernim i funkcionalnim 
prostorom površine od oko 2.000 m2 za  smještaj stanara, a što su zapravo mikro i mala 
preduzeća, obezbjeđuje prostor za potrebe razvoja novih kompanija, takozvanih biznis inkubatora, 
kao i  prostor za tri laboratorije. U Tehnopolisu su  planirane sljedeće laboratorije, laboratorija za 
industrijski dizajn, a svi znamo da  Nikšić  ima kapacitet kada je u pitanju metalna industrija, 
biohemijska laboratorija  i Data centar. S obzirom  da je pušten u  rad  prije 18 mjeseci, rezultati i 
aktivnosti realizovani u prethodnoj godini su zadovoljavajući jer su dovoljnoj mjeri  pozicionirali 
Tehnopolis na lokalnoj, regionalnoj, ali i na međunarodnoj sceni preduzetništva  i inovacija iako on 
još uvijek ne funkcioniše u punom kapacitetu. Zašto? Zato što  su napomenute  labaratorije  još 
uvijek prazne tj. još uvijek nijesu opremljene. Trenutno u Tehopolisu boravi  oko 15 stanara, 15 
mikropreduzeća od kojih su  11 u inkubaciji, a ostatak  pod komercijalnim uslovima.  
 Takođe je lijepo što je  tokom 2017. godine u Tehnopolisu  organizovano  preko  stotinu 



biznis  događaja sa čak više od pet hiljada učesnika kao i niz obuka za ovo osoblje. Da Tehnopolis 
zaista pokazuje uspjeh, potvrđuje zapravo i činjenica da je realizovano pet međunarodnih EU 
projekata  saradnje, a za koje su  opredjeljena sredstva  iz EU fondova  u iznosu  čak od 750 
hiljada  eura  za period 2017.godine do 2020. godine. 
         Iznos sufinansiranja od strane  institucije je bio oko 100 hiljada eura i ovdje moram da 
istaknem da je polovinu ove sume obezbijedilo upravo Ministarstvo nauke. Ovom prilikom bih 
istakla jedan od ovih projekata to je takozvani "Digital hab" koji predstavlja jedan zajednički  
prostor za rad mladih samostalnih preduzetnika, a svi zapravo znamo da su ovi habovi vrlo 
popularni u Evropi već i pokazali su se izuzetno značajnim za podsticanje  inovativnih startapova.  
Šta zapravo  sada slijedi?  Tehnopolisu  predstoji stavljanje u  funkciju  tri laboratorije  koje sam 
već nabrojala,  i kroz IPA fonde iz sektora "Konkurentnost i inovacije" planirana je  obuka  kadra u  
Tehnopolisu, ali i opremanje  laboratorija  u vrijednosti oko  milion eura. Očekujem da će  tokom 
2019. godine ove  laboratorije  biti u potpunosti opremljene.  
 Takođe, Ministarstvo nauke je već realizovalo dva javna poziva za izradu preliminarnih  
studija  izvodljivosti za laboratoriju za industriski dizajn i za  biohemijsku laboratoriju, a čije su  
finalizacije  pri kraju. I da zaključim, nabavkom  opreme  u sve tri laboratorije,  njihovim  
stavljanjem u  funkciju, obukom kadra  za upravljanje opremom, ali i realizacijom  ključnih mjera  
istaknutih u prethodnom izlaganju, Tehnopolis će ispuniti  misiju povezivanja nauke i biznis 
sektora, promicije  preduzetništva, ali ono što je  posebno važno posebno će dati podršku  mladim 
preduzetnicima koji zapravo sve više šansu vide za samozapošljavanje u ovom inovativnom 
preduzetništvu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:39:10) 
 
 Kometar poslanica Vuković. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (21.03.18 17:39:15) 
 
 Zahvaljujem potredsjedniče. 
 Zahvaljujem na odgovoru ministarki Damjanović, ja sam taj odgovor, pošto vidim da neki 
poslanici prigovaraju da ne dobijaju odgovore na vrijeme,  od ministarke dobila na vrijeme još 
jutros.  
 Zahvaljujem na odgovoru, prije svega što ste mi dali priliku da kažem nešto  u vezi sa  
zakonom koji je trebalo da bude na dnevnom redu u Skupštini Crne Gore o inovacionoj djelatnosti 
kojim se predlagalo osnivanje instituta za  razvoj, đe se tražilo da se Minstarstvo nauke, odnosno 
Vlada Crne Gore za njega opredjeljuje 500 hiljada eura. Vi ste sada kazali da Tehnopolis  u stvari 
funkcioniše na principu održivosti.  Koliko sam ja razumjela ljude u Tehnopolisu  koji tamo rade  
dobili su i direktivu od Vas da urade sve  što mogu da iskoriste onaj najznačajniji resurs onu treću 
mjeru koju ste Vi pomenuli, a to je ljudski  resurs  kako bi došli do  finansijskih  sredstava  iz EU 
fondova.  Da  najzad bude održiv, što mislim da je  Tehnopolis  pokazao s obzirom  /prekid/ prije 
godinu i po dana  dobio samo 35% sredstava iz Vlade, odnosno konkretno iz Ministarstva  nauke. 
Ostalih 750 hiljada eura obezbijedio je iz EU fondova što je veoma značajno jer mislim da  i vaš taj  
projekat čini mi se  budućnosti,  ministarko Damjanović, na čijem čelu stojite i  za koji Vam želim 
svu sreću, kao i predśednik Odbora za prosvjetu  nauku kulturu sport, gospodin Novović.  
 Mislim da će biti glavni motor koji će uspjeti da iscrpe sredstva  koja se nalaze u tim  velikim 
EU fondovima. Naročito mislim na Horizont 20 đe možemo da tih 33 milijarde eura kojim 
raspolaže, možda kao  udruženi sa drugim zemljama  regiona kojima su se priključile  i Bugarska i 
Grčka  u vašem projektu. Očekujemo da i sami dobijemo  ta sredstva i da ne opterećujemo  
ionako opterećen  budžet.  Pošto je ođe  ministar finansija  i da ga na taj način  rasteretimo, a sve 
u susret  razvoju nauke u  Crnoj Gori, a to znači i snažnom ekonomskom razvoju. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:41:24) 



 
 Hvala. 
 Zahvaljujem ministrici Damjanović.  
 Sada prelazimo na pitanja koja su  vezana za Ministarstvo finansija  sa nama je ovdje česti 
gost  ministar finansija. Imamo tri  pitanja koja su postavili poslanici. Imamo pitanja poslanice 
Daliborke Pejović, Predraga Sekulića i Sanje Pavićević. 
 Dajem riječ Daliborki Pejović. 
 Izvolite. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (21.03.18 17:41:51) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Kratko  ću da kažem da uopšte nijesam imala namjeru  na ovaj način formulizujem  pitanje 
koje se tiče bivših radnika "Košute" sa Cetinja. Međutim,  moram da priznam da sam se osjećala  
jako loše na sjednici na Cetinju kada je jedan od opozicionih poslanika  maltene nas prozvao 
neodgovornim ljudima, kao da se mi time nismo bavili i da nam nije stalo  i da nas ne interesuju 
sudbine tih ljudi. Nije tako, apsolutno nije tako  i zahvaljujući  sastancima na kojima sam ja bila u 
Ministarstvu rada i socijalnog staranja  i kod predsjednika Privredno suda  sa predstavnicima  ovih 
radnika  i njihovim advokatom mogu da demantujem da se zaista odnosimo krajnje odgovorno 
prema ovom vrlo složenom problemu koji dugo traje. U namjeri  da pokušamo da ipak ispravimo 
ako je to tako jednu nepravdu  koja dugo  traje i  konačno  pokušamo da pomognemo da što 
manje djeca ovih radnika izdražavaju svoje roditelje. Nažalost tako je  situacija  tamo, socijalno 
vrlo ugrožena kategorija ljudi koji ne mogu da nađu posao za sebe i zbilja smatram da ako postoje 
ikakve šanse da se utiče i da se ovaj problem riješi, zdušno ću se kao poslanica zajedno sa mojim 
kolegama iz Cetinja  boriti da se to  riješi. 
 Uzdražaću se, naravno,  od kometara dok ne čujem odgovor ministra  finansija. Ali zaista 
želim da  mu se iskreno zahvalim prvo zbog  uvažavanja nas posalnika, zbog jednog iscrpnog  
odgovora koji sam takođe dobila na vrijeme. Evo iskoristiću priliku da dam dodatne informacije u 
odgovoru odnosno kometarisanju  odgovora ministra. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:43:26) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ministre poslije ovakvih pohvala od poslanice  Pejović, očekujemo od Vas onako jasan i  
precizan odgovor. 
 Izvolite. 
 
 
 DARKO RADUNOVIĆ (21.03.18 17:43:39) 
 
 Hvala. 
 Poštovana gospođo Pejović,  na Vaš odgovor  ja Vam mogu samo  taksativno odgovoriti 
koje su se sve  dešavale   pravne radnje po ovom pitanju. Toga  doista ima  malo više  i  u kakvom 
je stanju ovaj predmet  sad  u kojoj fazi odlučivanja.  
    Dakle, Privredni sud Crne Gore, obratio se Ministarstvu finansija  dopisom 1359/17 od 
20.11.2017. godine u cilju rješavanja zahtjeva radnika IMO "Košuta" Cetinje, za isplatom šest 
zarada iz 1998.godine, u kojem je navedeno  da je rješenjem o zaključenju stečaja broj 139/94 od 
14.06.2001. godine, odlučeno u stavu jedan  tačke dva  da "preostali dio imovine  u vrijednosti  od 
1. 266. 781 maraka, dojč maraka,  prenosi se  Fondu za razvoj  Republike  Crne Gore". Stavom 1 
tačka 1 istog rješenja  odlučuno je da se  dio imovine  predaje povjeriocu, Republici Crnoj Gori i to 
u vrijednosti od 778. 385, 99 njemačkih maraka.Te da se  iz navedenog  proizilazi  zaključak da je  
država namirena u cjelosti u ovom stečajnom postupku i da je iznos od 1.266. 781 koji je  prenijet 
Fondu za razvoj  Republike Crne Gore  prestavljen kao  višak stečajne mase.   



 S obzirom na  navedeno  od ovog ministarstva  su zatražili informaciju o tome da li  postoji 
mogućnost  da se iznos  koji je opredijeljen  Fondu za razvoj Republike Crne Gore  u iznosu od 
1.266.781 vrati u stečajnu masu i iz te naknadno pribavljene stečajne mase još jednom se 
razmotri zahtjev radnika i isti eventualno ispuni. 
        S tim u vezi Ministarstvo finansija je uputilo akt broj 07-20708/2-2017 od 04.12.2017. 
Investiciono razvojnom fondu Crne Gore pravnom sljedbeniku Fonda za razvoj Republike Crne 
Gore kako bi se izjasnili sa aspekta svojih nadležnosti.  
 U dostavljenom odgovoru Investiciono razvojnog fonda Crne Gore akt broj 02-01002-
7485/1 od 07.12.2017. godine navodi da djelimičnim zaključivanjem postupka stečaja nad dijelom 
imovine IMO "Košuta" Cetinje Fondu za razvoj Republike Crne Gore nijesu prenijeta novčana 
sredstva već se Fondu kao povjeriocu daje imovina u vrijednosti od 1.266.000 njemačkih maraka, 
zaokružujem, koji je isti zajedno sa ostalim povjeriocima konverzijom potraživanja unio kao 
osnivački ulog radi osnivanja novog privrednog društva za proizvodnju obuće "Montenegro 
modern shoes" a.d. Cetinje.  
       Nadalje je navedeno da između povjerioca bivšeg preduzeća IMO "Košuta" Cetinje potpisan 
ugovor o osnivanju kojim je odlučeno da ulaganjem vraćenih sredstava, odnosno imovine osnuje 
se novo preduzeće sa ciljem pokretanja proizvodnje  i zapošljavanja određenog broja proizvodnih 
radnika. 
 Dalje se navodi rješenje Privrednog suda kojim je formirano akcionarsko društvo, ne bih da 
vas opterećujem, ali doista vjerovatno je to neophodno. Rješenjem Privrednog suda 1758/01 od 
09.11.2001. formirano je to akcionarsko društvo. Nažalost ni ono nije bilo uspješno, ali nad tim 
privrednim društvom IMO "Košuta" unosi novčani iznos u iznosu od 1.266.781 i pretvoreno u 
akcijski kapital, naime to privredno društvo je imalo 1.269 akcija koje čine 19,5% od ukupnog 
akcijskog kapitala navedenog društva. 
 U skladu sa Zakonom o privatizaciji privrede i Planom privatizacije za 2006. godinu ovo 
akcionarsko društvo "Montenegro modern shoes" a.d. Cetinje je privatizovano i u provedenom 
tenderskom postupku prodaje akcije.  
         Imajući u vidu sve naprijed navedeno, a kako je nad privrednim društvom "Montenegro 
modern shoes" a.d. Cetinje, rješenjem broj 188/13 od 26.06.2013. godine pokrenut stečajni 
posetupak i isti je u toku, to implicira na zaključak da se sve dalje ingerencije nad ovim privrednim 
društvom nalaze u nadležnosti Privrednog suda Crne Gore u skladu sa važećim zakonskim 
propisima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:49:02) 
 
 Hvala ministre Radunoviću. 
 Komentar ima poslanica Pejović. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (21.03.18 17:49:07) 
 
 Hvala još jednom. 
 Kratak komentar, Vi ste zapravo pomogli, koliko sam ja razumjela predsjedniku Privrednog 
suda, gospodinu Jovaniću, kojem se ja ovdje zaista zahvaljujem, apsolutno iskreno i ne bih voljela 
da se to protumači na drugačiji način, na trudu i davanju predloga rješenja, bar ovaj dio razjasnili 
koji se tiče eventualno revalorizacije neke moguće stečajne mase iz koje bi se eventualno 
naplatila potraživanja radnika. 
 Nama, nakon ovog odgovora, ostaje da zajedno sa njima i dalje tražimo odgovor od 
predstavnika Privrednog suda u rješenju ovog problema, ali zaista smatram i ovo doživljavam kao 
otvorena vrata na putu, eventualno, kažem ponovo, ispravljanja nepravde koja je učinjena prema 
radnicima, ukoliko se kroz dokumentaciju informacije do kojih dođemo zaista to i potvrdi. 
 Još jednom Vam se zahvaljujem na odgovoru. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:49:51) 
 
 Hvala lijepa. 
 Prelazimo na sljedeće pitanje koje postavlja poslanik Predrag Sekulić. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (21.03.18 17:49:58) 
 
 Hvala Vam gospodine potpredsjedniče, 
 Uvaženi gospodine ministre, kratko pitanje - Koliko je novca u proteklih 11 godina od 1. 
januara 2007. godine kroz kapitalni budžet uloženo u infrastrukturne objekte u Crnoj Gori i koji su 
to najznačajniji infrastrukturni objekti koji su finansirani na ovaj način? Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:50:16) 
 
 Hvala. 
 Izvolite ministre. 
 
 
 DARKO RADUNOVIĆ (21.03.18 17:50:20) 
 
 Poštovani gospodine Sekuliću, jeste kratko pitanje, ali bogami nije mogao biti kratak 
odgovor i dobro je što nije kratak. 
 U vezi Vašeg pitanja koje se odnosi na to koliko je novca u proteklih 11 godina kroz 
kapitalni budžet uloženo u infrastrukture objekte, mogu da kažem sljedeće da kapitalni budžet se 
realizuje preko Direkcije javnih radova i Direkcije za saobraćaj.  
 Preko Direkcije javnih radova u periodu od 2007. do 2017. godine realizovano je 
488.711.224,00 eura. U tom periodu i u našem odgovoru vidite specifikaciju po godinama. I kad 
govorimo o projektima koji se odnose na izvođenje radova Direkcije javnih radova u odnosu na 
putnu infrastrukturu, pomenuli bismo izgradnju tri drumska mosta u Bijelom Polju ukupne dužine 
280 metara, rekonstrukcija dva drumska mosta u Bijelom Polju i Andrijevici dužine 160 metara, 
modernizacija 548 km lokalnih puteva od kojih su najznačajniji Durmitorski prsten, Danilovgrad-
Spuž i Ostrog-Ždrebaonik i u gotovo svim opštinama u Crnoj Gori izvršena je rekonstrukcija cirka 
410.000 m2 gradskih saobraćajnica sa neophodnom infrastrukturom. 
 Iz oblasti sporta istakli bi pet sportskih dvorana u Rožajama, Plavu, Podgorici i Žabljaku, 
bazen na Škveru u Herceg Novom, sportski objekat sa streljanom u Danilovgradu i sportsko 
rekreativni centar u Murinama. Sufinansirana je izgradnje tri sportske dvorane u Baru, Igalu i 
Kotoru ukupno 22.500 m2 i devet sportskih terena u Beranama, Kolašinu, Mojkovcu i Žabljaku. 
 Iz oblasti obrazovanja u navedenom periodu izgrađeno je preko 90.200 m2 prostora za 
školske infrastrukturne objekte. Ovdje bismo pomenuli pet vrtića u Bijelom Polju, Podgorici i Tivtu, 
osnovne škole u Kolašinu, Baru, Podgorici, Budvi, Rožajama, Plavu i Pljevljim. Zgrada Zavoda za 
školstvo, Centar za stručno obrazovanje i Ispitnog centra u Podgdorici. Zatim Srednja ekonomska 
i Srednja medicinska škola u Podgorici i Muzička škola u Tivtu. Prva faza arhitektonskog fakulteta, 
zgrada Rektorata i Studentski dom u Podgorici, kao i dio kompleksa Akademije na Cetinju. 
Rekonstrukcija, adaptacija, nadogradnja čime je dobijen novi školski prostor u pet osnovnih škola 
u Rožajama, Beranama, Baru i Podgorici, dvije srednje škole u Nikšiću i Baru, kao i zgrada bivšeg 
školskog centra. 
 U oblasti kulture, u navedenom periodu realizovani su sljedeći projekti: Dom kulture 
Andrijevica 1.300 m2. Rekonstrukcija, adaptacija, nadogradnja 21.000 m2 za objekte u oblasti 
kulture, kao što su Dvorac Petrovića na Kruševcu, zgrada Nikšićkog pozorišta, bivša Upravna 
zgrada Oboda, Centar za kulturu u Mojkovacu, Centar za kulturu u Pljevljima, Galerija savremene 
umjetnosti na Cetinju, bivše Rusko poslanstvo na Cetinju, Muzički centar u Podgorici. Sanacija 
spomen kompleksa "Mauzolej Petra II Petrovića Njegoša" na Lovćenu i spomen kompleks Doli u 
Plužinama. Takođe,u okviru programa razvoja kulture na sjeveru Crne Gore rekonstruisano, 



adaptirano i opremljeno 15 objekata u 10 opština. 
 Zatim, tu su administrativni prostori u proteklih 11 godina realizovani su objekti u ukupnoj 
površini od 46.000 m2. Tu bih pomenuo vatrogasne domove na Cetinju, Žabljaku i Mojkovcu, 
Zatvor za maloljetnike, Zatvor za žene i prihvatni centar za strance i Odjeljenje za izvršenje 
krivičnih kazni u Spužu, Forenzička laboratorija u Danilovgradu, objekti MUP-a u Pljevljima i 
objekti za opštinsku administraciju u Mojkovcu i Petnjici. Završena je rekonstrukcija, adaptacija, 
nadogradnja novog administrativnog prostora, zgrada Tužilaštva u Beranama, Pljevljima, Baru, 
Ulcinju, Kolašinu, Kotoru i Nikšiću. Osnovnih sudova u Ulcinju, Baru, Danilovgradu i Nikšiću, 
Upravne zgrade "Vukman Kruščić" Mojkovac. Zatvor za kratke kazne i istražni zatvor u Spužu, 
Upravna zgrada i kuhinja ZIKS-a u Spužu, Zavod za izvršavanje krivičnih sankcija u Bijelom Polju, 
Gradska kapela u Bijelom Polju. 
 Za oblast zdravstva u navedenom periodu izgrađeno je preko 22.500 m2 prostora, 
izgradnja 10.000 m2 prostora namijenjenog zdravstvu kao što su Centar za transfuziju Berana, 
Klinika za onkologiju i radioterapiju, Agencija za ljekove i medicinska sredstva, Nacionalni centar 
za transfuziju krvi u Podgorici. Takođe, rekonstrukcija, adaptacija, opremanje i nadogradnja 
12.500 m2 prostora kao što su Specijalna bolnica Dobrota - Kotor, centri za transfuziju u Bijelom 
Polju i Pljevljima, dva doma zdravlja, Institut za javno zdravlje u Podgorici, Interna klinika u 
Nikšiću, Odjeljenje intenzivne njege bolnice u Brezoviku i ambulanta u mjesnoj zajednici Kličevo u 
Nikšiću i Poliklinički sa urgentnim centrom u Beranama. 
 Za oblast socijalnog staranja u navedenom periodu izgrađeno je preko 16.400 m2. 
Izgradnja 14.500m2 prostora namijenjen socijalnom staranju, kao  što su domovi za stare u 
Bijelom Polju i Risnu, Javna ustanova Centar Ljubović u Podgorici, Centar za azilante i Centar za 
strance u Danilovgradu. Rekonstrukcija i adaptacija, nadogradnja 1.900 m2 prostora namijenjenog 
socijalnom staranju kao što su Specijalni zavod Komanski most, Dnevni centar za djecu i omladinu 
u Cetinju. U okviru projekta očuvanja životne sredine izdvajamo izgradnju postrojenja za 
prečišćavanje otpadnih voda na Žabljaku i Šavniku, sanacija 19 hektara Jalovišta rudnika olova i 
cinka u Mojkovcu i sanacija deponije na Žabljaku. 
 Preko Direkcije za saobraćaj u navedenom periodu od 11 godina u putnu infrastrukturu, 
izgradnju, rekonstrukciju i održavanje regionalnih i magistralnih puteva utrošeno je kroz kapitalni 
budžet 334.343.408,79 eura i iznos od 104.365.344 za tekuće održavanje putne infrastrukture. 
 U odgovoru smo Vam poslali po godinama koliko je iskorišćeno kroz kapitalni budžet, koliko 
kroz tekući za održavanje. Pomenuo bih sljedeće projekte: 
- Izgradnja puta Risan-Nikšić-Žabljak u ukupnoj dužini 62 km, pušten u eksplaotaciju 2010. 
godine. 
  - Izgradnja obilaznice Bijelo Polje.  
  - Izgradnja obilaznice Rožaje I faza.  
  - Izgradnja bulevara od Podgorice do skretanja za aerodrom u Golubovcima. 
  - Izgradnja obilaznice oko Golubovaca.  
  - Izgradnja obilaznice Nikšić kroz dvije daze u ukupnoj dužini od 13,5 km. 
  - Izgradnja treće trake na magistralnim putevima u dužini od 40 km.  
  - Izgradnja bulevara u Bečićima, kao i projekat spajanja bulevara Budva i Bečići. 
  - Izgradnja mosta na Port Mileni u Ulcinju.  
  - Izgradnja mosta na rijeci Tari kod Kolašina.  
  - Izgradnja tunela Tifran na putu Ribarevine-Berane.  
 - Kroz program investicionog presvlačenja u ovom periodu presvučeno je novim asfaltnim 
zastorom preko 400 km regionalnih i magistralnih puteva. U toku su završni radovi na 
rekonstrukciji magistralnog puta Podgorica-Cetinje -Budva u dužini od 60 km. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 17:59:15) 
 
 Riječ ima poslanik Sekulić. 
 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (21.03.18 17:59:18) 



 
 Hvala Vam gospodine ministre na izuzetno korektnom odgovoru i slažem se sa Vama da je 
dobro što je ovaj spisak zaista dug. Naravno, u ovaj spisak nijesu ušli još neki zaista veliki 
infrastrukturni objekti kao što su ekološki projekti za pročišćavanje otpadnih voda na Crnogorskom 
primorju, cirka nekih 150.000.000 itd. 
 Međutim, sa druge strane,  da ove sve brojke uporedimo sa onim što je pitanje javnog 
duga. Namjerno ovo radi za to što u proteklih par godina smo stalno imali priču o tome kako je 
Crna Gora jedna prezadužena država, kako nam prijeti bankrot itd. Znači, nekih 823.000.000 
samo preko ove dvije direkcije koji su dati iz kapitalnog budžeta. To je nekih 30 da kažem trećina 
onoga što je danas javni dug Crne Gore, koji je negdje oko 2.750.000.000. Znači ako bi ovih 65% 
duga bruto društvenog proizvoda, ako bi /prekid/ uložili u infrastrukturu naš javni dug bi bio negdje 
oko 42 ili 43%.  
 Uz još jedno podsjećanje, čini mi se da stalno moramo da podsjećamo zato što imamo 
nerazumijevanje javnosti, rekao bih namjerno nerazumijevanje dijela medija iz prostog razloga 
zato što oni imaju neku svoju političku prizmu što niko ne može da spori sa jedne strane, ali mislim 
da je korektno zbog građana Crne Gore stalno podsjećati.  
         Znači Crna Gora je bila najnerazvijenija država bivše Jugoslavije. Crna Gora je kao takva 
dobijala pomoć i dotacije iz Fonda za nerazvijena područja. Crna Gora je takođe, shodno onome 
što su bile odluke koje su se ticale disolucije bivše nam zajedničke domovine, ponijela svoj teret, 
odnosno ponijela svoj dio dugovanja. Naravno, kasnije smo imali otkup tih dugovanja preko 
Pariskog kluba, itd. po nešto povoljnijoj diskontnoj cijeni, ali znači sve ono što je bilo zaduženje 
Crne Gore Crna Gora je ponijela prvo kroz Saveznu Republiku Jugoslaviju, kasnije kroz državnu 
zajednicu, a onda i kao nezavisnu državu. 
 Uz još jedno malo podsjećanje, znači da je nivo javnog duga u euro zoni negdje oko 89,5%. 
Znači da je taj nivo javnog duga u Evropskoj uniji negdje oko 84,1%. Podsjećam mi smo na nivou 
javnog duga od 65,46% uz najavu da bismo za par godina ukoliko nastavimo ovim tempom 
razvoja i ukoliko nastavimo da sprovodimo ono što je plan ekonomskih reformi, došli na nivo koji je 
ispod nivoa mastrikta od 60%. Zaista mislim da treba realno sagledavati ekonomsku situaciju i 
treba zajedno da napravimo napor, pri tom govorim i o onome što je pitanje odnosa javnosti prema 
radu Vlade Crne Gore. Da zajednički napravimo napor da ono što su napori Vlade Crne Gore 
zajednički podržimo jer čini mi se da je to interes svih bez obzira kojoj političkoj opciji pripadaju, 
bez obzira kakav njihov politički interes bio. Kažem još jedanput, rekao /prekid/ kada je ekonomija 
u pitanju zaista kreće u onom pravcu, uostalom stope rasta koje su iznad 3%, evo sad se planiraju 
za ovu godinu negdje oko 3,3%,  govore u prilog tome.  
 Još jednom hvala Vam na iscrpnom odgovoru, a vjerujem da ćemo još imati prilike da 
razgovaramo na ekonomske teme. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:02:40) 
 
 Hvala. 
 Prelazimo na treće pitanje ministru Radunoviću, poslanica Sanja Pavićević. 
 
 
 SANJA PAVIĆEVIĆ (21.03.18 18:02:53) 
 
 Hvala još jednom potpredsjedniče, s obzirom da je ovo moje drugo poslaničko pitanje 
danas. 
 Poštovana Skupštino, poštovani građani, imam pitanje za gospodina ministra finansija 
Darka Radunovića. 
 Na osnovu članova Poslovnika 187 i 188 Skupštine Crne Gore, poslaničko pitanje glasi:  
 U vezi aktivnosti koje Vlada Crne Gore sprovodi na uvođenju elektronskih servisa, smatram 
da građane interesuje u dijelu nadležnosti Ministarstva finansija u kojoj su fazi uvođenje 
elektronske registracije preduzeća u Poreskoj upravi i uvođenje elektronskog e-katastra, odnosno 
mogućnosti registracije nepokretnosti elektronskim putem?  



 U obrazloženju bih napomenula da je Vlada Crne Gore, kao jedan od svojih prioriteta, 
pored očuvanja makroekonomske i fiskalne stabilnosti i sprovođenja strukturnih reformi, postavila i 
unapređenje poslovnog ambijenta.  
 Ovaj važan prioritet se ogleda kroz različite aktivnosti Vlade Crne Gore koje se tiču reformi i 
regulatornog okvira, otklanjanja administrativnih barijera, kao i finansijske podrške razvoju biznisa i 
preduzetništva, te ženskog preduzetništva, pogotovo sektoru malih i srednjih preduzeća.  
 Jedan od vrlo bitnih segmenata pomenutih reformi je i otklanjanje administrativnih prepreka 
i poboljšanje usluga koje javni sektor pruža građanima i biznisu.  
 Najefikasniji model unapređenja servisa koji se pružaju građanima i privredi je 
uspostavljanje funkcionalnih elektronskih servisa. Posebno važni servisi za građane i privredu su 
mogućnost brzog i jednostavnog registrovanja biznisa, kao i mogućnost brze i efikasne registracije 
nepokretnosti.  
 Imajući u vidu prethodno navedeno, smatram da je važno pojasniti građanima ova dva 
servisa. Odgovor sam tražila i u pisanoj formi. Pohvaljujem Vas da sam ga i dobila imajući u vidu 
da sam zaista kasno poslala poslaničko pitanje. Zahvaljujem unaprijed. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:05:08) 
 
 Ministre, imate pohvale, vidite od koleginica naših i kolege Peđe Sekulića. 
 Izvolite. 
 
 
 DARKO RADUNOVIĆ (21.03.18 18:05:21) 
 
 Hvala. 
 U nastojanju Vlade Crne Gore da podigne konkurentnost za investicije, posebna pažnja 
posvećena je otklanjanju prepreka za jačanje poslovnog ambijenta, kao što su unapređenje, 
efikasnost državne administracije, smanjenje troškova administrativnih pristupa i skraćenje dužine 
njihovog trajanja. Kao ključni izazovi u implementaciji reforme u oblasti poslovnog ambijenta 
prepoznati su između ostalog i unapređenje tehničkih predispozicija informatičkih rješenja u 
državnim institucijama u cilju pojednostavljenja procedure i povećanja efikasnosti državnog 
servisa i visok nivo netransparentnih procedura sa unaprijed nejasnim koracima, neophodnim za 
realizaciju posla, odnosno pribavljanje nekog vida državne saglasnosti. S tim u vezi, kada je u 
pitanju proces uvođenja e-katastra želimo vas informisati o sljedećem. 
 U proteklom periodu sprovođene su aktivnosti na projektu nadogradnja softerskih rješenja 
za potrebe uvođenja katastarskih evidencija, vlasnička struktura, sa ciljem poboljšanja ne samo 
produkcionog dijela već stvaranja preduslova za razvoj e-servisa. Shodno tome, obezbijeđene su 
odnosno planirane su realizacije sljedećih web servisa, uvid u katastarske podatke. Kad govorimo 
o uvidu u katastarske podatke, omogućeno je da javni privatni sektor saglasno zakonskoj 
regulativi na brz i efikasan način koristi e-servise, odnosno vrši uvid u on line podatke u realnom 
vremenu koji se odnose na vlasničku strukturu, aktivne zahtjeve na nepokretnostima sa ciljem 
onemogućavanja zloupotrebe transakcije, iste nepokretnosti više puta, praćenje statusa rješavanja 
zahtjeva na osnovu dobijenog koda prilikom predaje zahtjeva.  
 Uvid u podatke katarske evidencije ostvarene preko web aplikacije u skladu sa zakonskom 
regulativom čime je omogućena dostupnost različitih sadržaja, podataka za različite vrste 
korisnika, što je pružilo mogućnost zajedničkog djelovanja u dijelu kako poboljšanja kvaliteta 
podataka, brzine rješavanja zahtjeva, tako i većeg zadovoljenja svih korisnika. Naglašavamo da 
su svi podaci za informativne svrhe, besplatni su i omogućena nam je štampa istih.  
          Drugi projekat i rekao bih u sklopu e-komunikacije jeste preuzimanje e-potpisanog lista 
nepokretnosti, posjedovnog lista, odnosno uvjerenja. U toku je testiranje e-servisa koji će  
omogućiti preuzimanje navedene dokumentacije u prvoj fazi od strane državnih institucija, lokalnih 
samouprava i notara za potrebe obavljanja poslova iz nadležnosti i uz poštovanje zakonske 
regulative. Realizacija ovog e- servisa je do kraja drugog kvartala 2018. godine. E- servis, predaja 
zahtjeva od strane notara, u toku je testiranje e-servisa koji omogućava ovu predaju od strane 



notara i za potrebe obavljanja poslova iz nadležnosti istih uz poštovanje zakonske regulative.  
Planirana realizacija ovog e-servisa je prvi kvartal 2019.godine.  
 Takođe, Uprava za nekretnine u proteklom periodu je implementirala Geoportal Uprave za 
nekretnine koji je rađen saglasno standardima Evropske unije i u tom trenutku prilikom 
implementiranja Geoportal Uprave planiran je kao budući nacionalni Geoportal prostornih 
podataka Crne Gore. Na Geoportalu Uprava za nekretnine implementirani su podaci koji se 
odnose na ortofoto snimke za cijelu teritoriju Crne Gore iz različitih perioda  snimanja i za različite 
lokacije. Karta razmjere je 1,25 hiljada izvod iz digitalnih planova za katastarske opštine iz 
evidencije Katastra nepokretnosti. Podaci katastarskih evidencija se ne ažuriraju u realnom 
vremenu već je prisutno periodično ažuriranje. U cilju efikasnijeg korišćenja podataka Uprave za 
nekretninu na osnovu podnijetih zahtjeva omogućen je pristup državnim institucijama, jedinicama 
lokalne samouprave kao i  određenom broj privatnih firmi koje su angažovane kao obrađivači 
planske dokumentacije kako bi putem linka pristupali raspoloživim podacima. U toku 
implementacije web aplikacija svim zainteresovanim korisnicima redovno je pružana pomoć putem 
telefonske ili mail komunikacije što je dalo dobre rezultate u dijelu sugestija  za sve eventualne 
probleme u radu aplikacije, ažurnosti, nekompletnosti podataka i na taj način omogućila 
korisnicima bolju uslugu kao i dobijanje traženih informacija.  
 Kada je u pitanju proces registracije preduzeća elektronskim putem želim vas informisati da 
će se proces potpune elektronske  registracije preduzeća uspostaviti nakon usvajanja novog 
zakona o privrednim društvima. Takođe, bitno je naglasiti  da je rješenje Ministarstva javne uprave 
broj 051-18-47 od 11.01.2018.godine, formiran Projektni tim za definisanje procedura kreiranja 
elektronskih usluga iz nadležnosti Poreske uprave sa zadatkom kreiranja poslovnih procedura i 
uspostavljanja elektronskih servisa na portalu e-uprave, a u vezi registracije privrednih subjekata. 
Tim čine predstavnici Ministarstva javne uprave i centralnih privrednih subjekata.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:11:34) 
 
 Hvala gospodine Radunoviću. 
 Komentar ima poslanica Sanja Pavićević. 
 
 
 SANJA PAVIĆEVIĆ (21.03.18 18:11:42) 
 
 Zahvaljujem na zaista jasnom iscrpnom odgovoru detaljno ste pojasnili elektronske servise 
koje ja inače preferiram. Mislim, da ste približili građanima Crne Gore šta sve mogu da pronađu na 
portalima naših ministarstava konkretno Vašeg Ministarstva i uprava u Vašoj nadležnosti. Mislim, 
da je to jako korisno posebno u planiranom procesu legalizacije i kontrole da li su njihove 
nekretnine zaista prošle svu tu selekciju koja je tražena u ovom procesu.  
 Hvala još jednom. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:12:20) 
 
 Zahvaljujem se ministru Radunoviću na odgovorima na pitanja.  
 Sljedeća pitanja usmjerena su u pravcu Ministarstva ekonomije, s nama je ministrica 
Dragica Sekulić. 
 Prvo pitanje postavlja poslanik Danijel Živković. 
 Izvolite gospodine Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (21.03.18 18:12:44) 
 
 Hvala gospodine potpredsjedniče, uvažena ministarko Sekulić, koleginice i kolege 



poslanici, poštovani građani, 
 U skladu sa članom 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore ministarki ekonomije 
postavio sam poslaničko pitanje: 
 Koliko je učešće velikih privrednih subjekata iz Pljevalja u ukupnom izvozu Crne Gore? 
 Ukoliko pogledamo istraživanja tokom 2017. godine o najvećim izvoznicima koje ima Crna 
Gora, vidjećemo da je na drugom mjestu Elektroprivreda u čijem sklopu funkcioniše 
Termoelektrana Pljevlja, dok je na sedmom mjestu Gradir Montenegro radunki olova i cinka u 
vlasništvu poljske kompanije "Boleslaw". 
 S obzirom na to da su razvojni potencijali Pljevalja široki, kako rudarstvo i šumarstvo,  tako i 
u drvopreradi bilo bi značajno čuti koliko veliki privredni subjekti koji posluju na teritoriji Opštine 
Pljevlja učestvuju u ukupnom iznosu Crne Gore. Pretpostavljam da je ovo podatak iz 2016. 
godine, pošto sam pročitao podatak iz 2017.godine, da se na drugom mjestu upravo nalazi 
"Vektra Jakić", da je na /prekid/ mjestu Gradir Montenegro dok je na sedmom mjestu d.o.o. 
"Jasen" iz Pljevalja koji se takođe bavi drvopreradom, pa bi evo bilo značajno da čujemo koji su to 
podaci. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:13:57) 
 
 Zahvaljujem poslaniče. 
 Dajem riječ ministrici Dragici Sekulić. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (21.03.18 18:14:05) 
 
 Zahvaljujem predsjedavajući. 
 Zahvaljujem na postavljenom pitanju, prije brojki prvo da kažem nešto o tome koliki je u 
stvari značaj privrednih subjekata u Pljevljima za sveukupan ekonomski razvoj Crne Gore i 
sigurnost  tog ekonomskog razvoja u Crnoj Gori. Krenuću od toga da recimo cijele prošle godine 
kompletna sigurnost elektroenergetskog sektora Crne Gore je počivala na Termoelektrani u 
Pljevljima, a što znači da je najveći dio sigurnosti napajanja električnom energijom zavisio od 
Rudnika uglja u Pljevljima i Termoelektrane u Pljevljima. Cijele prošle godine u odnosu na svu 
proizvedenu energiju Crnoj Gori preko 60% je proizvedeno u Pljevljima i to vam govori o samom 
značaju čak i da ne pominjemo brojke. Sa druge strane čini mi se da bi kad govorimo o resoru koji 
pokriva Ministarstvo ekonomije, tu su energetika i rudarstvo, neophodno je govoriti o tim 
subjektima kao subjektima od kojih kreće u stvari energetski sektor Crne Gore i čini mi se kad smo 
krenuli u reorganizaciju i restrukturiranje energetskog sektora da smo namjerno krenuli i od 
Termoelektrane i od Rudnika uglja Pljevlja.  
 Sad ću se vratiti malo brojevima. Kao što sam rekla prošle godine je preko 60% 
proizvedeno u Termoelektrani Pljevlja, a posmatrajući cijene na referentnoj berzi električne 
energije tokom 2017.godine, vrijednost proizvodnje iz Termoelektrane Pljevlja na tržištu je bila oko 
64 miliona eura.  
 Neću govoriti o 2017.godini, jer još uvijek nemamo konačne podatke oni će biti u aprilu 
gotovi, ali u 2016.godini, recimo Elektroprivreda je kompanijama van Crne Gore prodala energiju u 
iznosu od 904.613 gigavat sati i ta energija je prodata po prosječnoj cijeni od 41,36 eura po 
megavat satu i 2016.godine recimo Termoelektrana je proizvela 40% što znači da je otprilike od 
40 do 60% onoga što izveze Elektroprivreda proizvedeno u Termoelektrani Pljevlja. Moram  još i 
da kažem da je Elektroprivreda za potrebe rada Termoelektrane Pljevlja otkupila u 2016. godini 
blizu milion i 300 hiljada tona i da je to približne vrijednosti od oko 42 miliona eura onoga što je 
proizvedeno u Rudniku uglja Pljevlja i prodato samoj Termoelektrani.  
 Kada je u pitanju eksploatacija rude olova i cinka kao što ste pomenuli na ležištima Šuplja 
stijena, Đurđeve vode, Paljevine i Ribnik u skladu sa ugovorom o koncesiji eksploataciju vrši 
kompanija Gradir Montenegro i u toku /prekid/  godine izvršena je eksploatcija rude u iznosu od 
1,5 miliona tona, od čega je prerađeno 585.610 tona, ostvarena vrijednost od plasmana  



koncentrata na inostrano tržište iznosi oko 12 miliona eura. To su brojevi koji govore, kakav je 
značaj privrednih subjekata koji su locirani u Pljevljima za sveukupan ekonomski razvoj Crne 
Gore.  
 Ono što bih ja voljela da  iskoristim priliku povodom Vašeg pitanja, je da prosto kažem i 
Vama i građanima Pljevalja da kompanije koja rade u Pljevljima ne znače samo brojeve i ne znače 
samo procente u ekonomskom razvoju, nego vjerujem da znače i boljitak svakoga ko živi u 
Pljevljima. Ono što nam je namjera da te kompanije osim što služe za brojeve da služe za bolji 
život ljudi koji su tamo i već sljedeće nedjelje ćemo imati potpisivanje dva veoma važna ugovora u 
Pljevljima. Jedan je koji se tiče izrade idejnog projekta za ekološku rekonstrukciju Termoelektrane, 
taj idejni projekat nam je prvi korak za investiciju od 40 miliona eura. Drugi korak je investicija od  
20 miliona eura za toplifikaciju Pljevalja. Prosto imam potrebu da govorim o tome da ono što 
proizvodi Termoelektrana i Rudnik neće više značiti samo zagađivača za građane Pljevalja  nego 
ćemo i kroz investicije stvoriti uslove da oni prosto osjećaju ta preduzeća kao sastavni dio svoje 
lokalne zajednice i da kroz toplifikaciju zaista pomognemo da se u što manjoj mjeri osjeća 
posljedica korišćenja uglja u domaćinstvima. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:19:01) 
 
 Zahvaljujem ministrici ekonomije. 
 Komentar ima uvaženi poslanik Danijel Živković. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (21.03.18 18:19:07) 
 
 Hvala ministarko na jednom iscrpnom odgovoru. 
 Značajne brojke za pljevaljsku opštinu. Zbog upoznavanja javnosti po određenim 
preliminarnim rezultatima vezano za Crnu Goru spoljno-trgovinska robna razmjena Crne Gore u 
prvom mjesecu 2018. godine je iznosila oko 145 miliona eura i po određenim istraživanjima Crna 
Gora  najviše izvozi u Srbiju, Mađarsku, Bosnu i Hercegovinu.  
 Dakle, ono što je primjetno jeste da izvoz sirovog drveta u Srbiju iznosi oko 4,8 miliona i 
uglja oko  dva miliona eura. Ono što ste govorili  o pljevaljskoj opštini i o potencijalima sa kojima 
raspolaže pljevaljska opština siguran sam da na području ukupnog Zapadnog Balkana, čini mi se 
možda sam i subjektivan pošto dolazim iz te sredine ne postoji opština sa takvim potencijalima, 
kako mineralnim, tako i šumskim potencijalima. Tu imamo dakle  lignit, imamo rude olova i cinka i 
ako pogledamo određena istraživanja koja su uradile renomirane kuće vezano za Rudnik uglja, po 
određenim istraživanjima u pljevaljskom basenu imamo između 150 i 200 miliona tona uglja. Kada 
bi se to preračunalo u cifre po cijeni uglja koja je danas vjerovatno bi to premašilo cifru od šest 
milijardi, to je sa jedne strane. Sa druge strane kada govorimo o jednom značajnom projektu kao 
što je Gradir Montenegro, onda moramo reći da je upravo ova uspješna poljska kompanija  uložila  
preko 30 miliona eura u inovaciju ukupne opreme same firme i tu se vidi jedan napredak koji se 
ogleda po određenim istraživanjima, Vi ste rekli da je to oko 12 miliona eura. Ja sam dobijao čak i 
podatak da je bilo i do 40 miliona dolara izvoza koji se odnosi na Gradir Montenegro. Mogli bi da 
govorimo o ovoj temi, a vezano za resurse Pljevalja danima, ali bi trebalo govoriti takođe i u korist 
te ekološke održivosti i ekološke zaštite Pljevalja. Jer, kao što ste govorili Pljevlja bi trebala da 
osjete još veći benefit u odnosu na potencijale koje posjeduju.  
     Taj ukupan elektroenergetski potencijal bi trebao da se valorizuje na još jedan kvalitetniji način. 
Siguran sam da će se to desiti kao što smo govorili na nekoj od prethodnih sjednica otkupom 
upravo ove dvije trećine akcija Elektroprivrede gdje će država biti većinski vlasnik tih akcija i gdje 
ćemo omogućiti sigurno jednom potentnom strateškom novom partneru da se ovi 
elektroenergetski potencijali dodatno i kvalitetnije valorizuju.  
 Zahvaljujem. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:21:50) 
 
 Hvala lijepa.   
 Marta Šćepanović, predsjednik Zakonodavnog odbora postavlja pitanje ministrici 
ekonomije. 
 Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (21.03.18 18:22:04) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče, uvaženi građani, poštovane kolege moje pitanje za ministarku 
ekonomije je sljedeće. 
 Koji broj malih hidroelektrana trenutno postoji u Crnoj Gori i koje benefite one generišu na 
lokalne zajednice? 
 Crna Gora raspolaže značajnim hidropotencijalom, a male hidroelektrane predstavljaju 
obnovljivi izvor energije, pa se izgradnjom ispunjavaju prije svega međunarodne obaveze i ciljevi u 
ovoj oblasti, a to je  obaveza prema Sporazumu sa Evropskom zajednicom.  
 Ovih dana javnost je zaokupljena pitanjem izgradnje malih hidroelektrana, njihovim 
ekonomskim i ekološkim efektima. Da li oni imaju negativan ekološki efekat ili mogu samo 
pozitivno uticati, šta je dovelo do toga da se danas na ovakav način priča o ovoj temi i da imamo 
otvoren problem kako na jednoj, tako i na drugoj strani? Kako je stvorena slika da niko nije 
zadovoljan. Posebno sam zainteresovana za odgovor, imajući u vidu da brojni građani otvoreno 
iskazuju nezadovoljstvo i pružaju otpor prema izgradnji. Znači, onamo gdje još nije ni počela 
izgradnja male hidroelektrane. Pa se pitam da li je zaista u pitanju nerazumijevanje ove materije ili 
iza toga stoji nešto drugo. Ovo naročito iz razloga što smo svjedoci da upravo u onim sredinama u 
kojima su se građani oštro protivili izgradnji mini hidroelektrana, po dogovoru sa investitorima i 
odobravanju izgradnje, sada imaju samo riječi hvale i zadovoljstva za sve ono što su dobili sa 
izgradnjom mini hidroelektrane. Tako da mislim da je važno da se javnost  na transparentan način 
informiše i da se razbije ta negativna slika koja je neopravdana, možda čak i sa namjerom 
stvorena u javnost.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:24:11) 
 
 Izvolite imate pravo na odgovor. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (21.03.18 18:24:18) 
 
 Zahvaljujem na postavljenom pitanju. 
 Krenuću od podataka, a kasnije ću se osvrnuti na to što se dešava u posljednjih nekoliko 
mjeseci prilikom planiranja i izgradnje određenog broja malih hidroelektrana većinom na sjeveru 
Crne Gore.  
 Trenutno u Crnoj Gori funkcioniše, ima upotrebnu dozvolu 12 malih hidroelektrana, dok je 
jedna u fazi probnog rada. U ovih 12 malih hidroelektrana trenutno je zaposleno oko 60 ljudi, 
uglavnom mještana iz lokalnih zajednica u djelovima gdje su te male hidroelektrane nalaze. 
Ukupna vrijednost investicija u ovih 12 malih hidroelektrana do danas je iznosila 42,2 miliona eura 
od čega je u zemlji kroz angažovanje domaće radne snage ostalo više od 23 miliona eura. Osim 
toga, investitori su za realizaciju više namjenskih rješenja i donacije lokalnim zajednicama kroz 
izgradnju ovih 12 malih hidroelektrana uložili dodatnih 340.000 eura u unapređenje kvaliteta života 
na tim područjima. Upravo, akcentujem ta višenamjenska rješenja, jer kroz realizaciju projekata 
malih hidroelektrana vrlo često gotovo obavezno, investitori su ulagali i u izgradnju pristupnih 
puteva, izgradnju mostova, rekonstrukciju ili uvođenje javne rasvjete, izgradnje mlina, izgradnje 
ribnjaka i na taj način unaprijedili život u tim lokalnim zajednicama. 



 Značajan prihod lokalnih samouprava predstavlja  i koncesiona naknada.  
 Ukupna koncesiona naknada od 2014. do kraja 2017. godine, odsnosno za period od  četiri 
godine iznosila je 720.000 eura, od čega 70% predstavlja prihod lokalnih samouprava na čijoj 
teritoriji se te male hidroelektrane nalaze.  
 Na primjer, u dvije male hidroelektrane u opštini Plan, govorim o malim hidroelektranama 
Jara i Babino Polje, za prosječnu hidroološku godinu ukupna koncesiona naknada je oko 280.000 
eura od čega lokalnoj samoupravi pripada 200.000 eura. Konstantno povećanje godišnjeg iznosa 
koncesione naknade potvrđuje činjenica da je samo za 2017. godinu iznos koncesione naknade 
bio preko 400.000 eura. 
 Ovakvi primjeri jasno pokazuju da se život u ruralnim naseljima poboljšava, da se kroz 
izgradnju ili sanaciju putne infrastrukture, izgradnju elektro-energetske infrastrukture omogućava  
bolja povezanost lakši i bolji život na tim područjima. 
 Male hidroelektrane služe kao vrlo često faktor regulacije protoka vode i značajno umanjuju 
moguće štetno dejstvo poplavnog talasa. Brojni primjeri pokazuju da je izgradnja malih 
hidroelektrana u značajnoj mjeri raspostranjena i sprovedena u mnogim državama na primjer 
samo u Srbiji, u zadnjih osam godina /prekid/, Njemačka ima oko 6.000, Francuska oko 1.700, 
Švedska oko 1.600, Slovenija 375, a mi u ovom trenutku na osnovu sprovedenih tendenrskih 
procedura imamo 34 ugovora za izgradnju 53 male hidroelektrane. 
 Sigurna sam da je svaka mala hidroelektrana koja trenutno ima upotrebnu dozvolu u Crnoj 
Gori izgrađena u skladu sa svim standardima i zaštite životne sredine i upravljanje vodama i 
upravljanje prostorom. Takođe sam potpuno sigurna i zato imamo dokaze da je svaki od tih 
dokumenata prošao javne rasprave, da je lokalna zajednica imala priliku da se uključi. Međutim, 
čini mi se da su vrlo često ljudi iz tih lokalnih zajednica vrlo često zloupotrijebljeni u određenim 
godinama u kojima se dešavaju lokalni izbori u tim lokalnim zajednicama, kako bi na taj način 
onemogućili ekonomski razvoj u tim lokalnim zajednicama.  
        Ministarstvo ekonomije kao resorna institucija za dodjelu koncesija, ali vjerujem i druge 
institucije Vlade Crne Gore, kao što su Agencija za  zaštitu životne sredine, Uprava za vode i svi 
oni koji su na bilo koji način uključeni stoje na raspolaganju da svim zainteresovanim građanima 
pruže priliku da vide kako funkcionišu male hidroelektrane, da pruže priliku da vide teritorije gdje 
one čine sastavni dio života lokalne zajednice i na taj način su uvjere. Sa druge strane sam 
sasvim sigurna da bilo ko od invetitora, ako se na bilo koji način ogriješio ili se griješi o zakon da 
će biti kažnjen, da će u skladu sa tim biti obustavljena ili projektna dokumentacija ili izgradnja, ali 
vjerujte da nije namjera  da se na bilo koji način bilo kakva stečena prava bilo koga u Crnoj Gori 
ugroze izgradnjom bilo kojeg od ovih objekata. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:29:20) 
 
 Hvala. 
 Komentar poslanice Šćepanović. Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (21.03.18 18:29:27) 
 
 Zahvaljujem se prije svega na odgovoru koji je, da tako kažem obuhvatio sve i nadam se  
da će iz ovoga biti i građanima jasnije koje su zaista to koristi koje je oni mogu imati od izgradnje 
mini hidroelektrana. 
 Postavila bih jedno dopunsko pitanje, naravno ukoliko ste u ovom trenutku u mogućnosti da 
odgovorite, ukoliko ne svakako ga onda očekujem u pisanoj formi. 
 Ima jedno pitanje koje je veoma važno, a to je zašto građani moraju da plaćaju otkup struje 
iz malih elektrana, odnosno naknadu za obnovljive izvore energije.  
 Važno je znati kakva je praksa u Evropi u ovom dijelu i da li u regionu, u Srbiji na primjer, 
po istom modelu građani plaćaju ove subvencije? Ako možete sada da odgovorite. Hvala. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:30:24) 
 
 Izvolite. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (21.03.18 18:30:28) 
 
 Zahvaljujem na  dodatnom pitanju. 
 Radi pojašnjenja objasniću da je princip fidin tarifa koji se nalazi u našem zakonodavstvu 
nešto je potpuno uobičajenbo u zemljama Evropske unije.  
 Svaka od zemalja Evropske unije, to jeste većina zemalja Evrospke unije prilikom uvođenja 
obnovljivih izvora u svoj elektroenergetski sistem krenula sa principom fidin tarifa. Građani plaćaju 
razliku između onoga što je tržišna cijena električne energije i što je cijena električne energije iz 
obnovljivih izvora i energije. Moja je obaveza da kažem da se ta naknada plaća investitoru 12 
godina, da je koncesija koja je data na 30 godina, a da nakon 30 godina te elektrane 
revitalizovane prelaze u vlasništvo države Crne Gore, tako da onda država Crna Gora na osnovu 
tog vlasništva ubira prihode od same proizvodnje električne energije. To je princip po kome je 
većina zemalja uradila i to najčešće do ostvarenja udjela proizvodnje /prekid/ u ukupnoj proizvodnji 
električne energije.  
 Nama je namjera da taj sistem na određeni način rekonstruišemo iz razloga što smo kroz 
potpisane ugovore veoma blizu tom cilju i kroz sljedeće izmjene zakona predvidjećemo drugačije 
načine davanje podsticaje. U ovom trenutku mogući podsticaji su fidin tarife, ali naglašavam da 
smo zbog značajnog broja potpisanih ugovora i približavanja tom ostvarenju cilja u ovom trenutku 
zautavili nove tendere i nove zahtjeve kako bi naši građani bili sigurni da nema potrebe da plaćaju 
bilo kakvu naknadu, osim do trenutka dok je to bilo neophodno. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:32:19) 
 
 Zahvaljujem. 
 Sljedeći prijavljeni poslanik za postavlajnje  pitanja je  Aleksandar Damjanović. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.03.18 18:32:25) 
 
 Zahvaljujem. 
 Gospođo Sekulić, 
 Ja sam vam postavio sljedeće poslaničko pitanje. 
 Kakvi su planovi Vlade Crne Gore u vezi privrednog društva Elektroprivrede Crne Gore a.d.  
 Činjenica da je izmjenama i dopunama Zakona o budžetu Crne Gore za 2018.godinu, 
predviđeno da se za djelimični otkup akcija kompanija A2A  isplati 70 miliona eura budžetskih 
sredstava i da li je shodno navedenom Vlada Crne Gore definitivno odustala od opcije 
pronalaženje novog partnera za EPCG? 
 Odgovor sam tražio u pisanoj formi. Nijesam ga još uvijek dobio.  
          Razlog za ovo pitanje je poznat. Bavimo se već dugo ovom problematikom. Sada je negdje 
na djelu finalizacija, ambicija i ciljeva  koji su negdje zacrtani i mislim da ovdje taj problem nikada 
nijesmo imali, oko ambicija i ciljeva. 
 Prvi sam poslanik ovog doma  koji je ovdje predložio zakon o spajanju Elektroprivrede Crne 
Gore i Rudnika uglja još 2012. i 2013. godine. Bio je u proceduri i tada sam predložio model koji bi 
bio najoptimalniji za državu.  
 Primjena Zakona o privrednim društvima, restruktuiranje stanja društava, to je član čini mi 
se 21 i 22. Ide se na preuzimanje Rudnika uglja od strane EPCG što je Vladin način. Ne slažemo 
se apsolutno u načinu i nekako imam ovdje stalno osjećaj da kad se nešto predloži blagovremeno, 
a  govorim o krupnim stvarima da se ode u tu priču, da se uvijek traži neki način koji je veća šteta 
po državni interes.  



 Prosto mi dođe da onda ćutim i da ništa i ne predlažem imajući u vidu i razumijući potrebe 
države u energetskom sektoru i negdje se nadajući da imamo iste ciljeve samoodrživog 
energetskog sistema u ovoj državi koji će biti kako se kaže i povoljan u smislu onoga što građani 
plaćaju za te usluge koje dobijaju. 
 Ono što me takođe ponukalo jeste i još jedna ideja, a sada se sjećam elaborata, a koji je 
govorio vezano za to pripajanje Rudnika uglja Elektroprivredi da se nekako na mala vrata odustalo 
od njega i da se ušlo u neku drugu priču koja sada kulminira sa otkupom akcija od A2A. Paketom 
koji se dešava u Elektroprivredi i Rudniku uglja. Čak se i vremenska dinamika negdje poklapa. 
Upozoravao sam naravno blagovremeno što će se desiti i naravno radi se na način da se umjesto 
po manjoj cijeni zatvara ovaj posao i ovi ozbiljni poslovi, to radi po mnogo većoj cijeni  uz štete za 
državu za državni budžet, a u vidu koristi za ko zna koga. Tu ćemo u tom dijelu da obavimo 
dijalog. 
 Pitanje. Da li se odustalo od trećeg partnera? Da li se traži manjinski partner koji će imati 
manje od dvije trećine akcija za razliku od partnera A2A  koji ima veliko tržišno učešće  od čini mi 
se od 45-46% smanjeno konverzijom duga u akcije, konverzijom od koje bježimo u Rudniku uglja, 
a i to ću objasniti ovdje. 
 Da li ste dalje razmišljali o Elektroprivredi Srbije,  jer je bilo govora i razgovora na tu temu. 
Sticajem okolnosti upoznat sam o tim razgovorima ili o nekom drugom partneru i kada možemo 
dobiti konačan odgovor, što će biti sa Elektroprivredom Crne Gore? 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:35:34) 
 
 Izvolite, ministarko Sekulić. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (21.03.18 18:35:41) 
 
 Zahvaljujem na proširenom pitanju koje se razlikuje od onoga što ste osnovno dostavili jer 
je prvo pitanje bilo vezano za namjere Elektroprivrede, namjere Vlade u slučaju Elektroprivrede i 
otkupa akcija, ali u svakom slučaju sve što ste postavili kroz pisani odgovor ćemo Vam dostaviti.  
 Što se tiče namjera ove Vlade u slučaju Elektroprivrede, mislim da je namjera potpuno 
jasna. Nama je namjera da od Elektroprivrede napravimo preduzeće koje će biti jedan od glavnih 
investitora u Crnoj Gori, preduzeće koje će na odgovarajući način potpuno jasno investirati u 
elektroenergetski sektor Crne Gore. Imali ste priliku da i kroz objašnjenje rebalansa budžeta čujete 
da je namjera ove Vlade da, kroz rebalans koji podrazumijeva do 70 miliona eura, otkupi makar 
dvije rate u slučaju A2A i Elektroprivrede.  
 Pojasniću, opet radi građana, da je Akcionarski ugovor koji je ovaj dom usvojio, a Vlada u 
skladu s njim radila, predvidio otkup akcija A2A u sedam godišnjih rata u iznosu od 35,7 miliona 
eura. Složićete se da se planiranje elektroenergetskog sektora i investicija Elektroprivrede ne 
može realizovati čekajući na realizaciju sedam godina put opcije i namjera nam je da tih sedam 
godina skratimo tj. da ubrzamo otkup akcija od strane A2A. Sedamdeset miliona eura koje se 
nalaze u rebalansu budžeta je iznos do kojeg iz budžeta ove godine možemo izdvojiti da otkupimo 
jednu ratu i drugu ratu po diskontnoj stopi koja će u tom trenutku važiti. U svakom slučaju, to 
podrazumijeva izmjenu ili novi ugovor između države Crne Gore i A2A kao dva akcionara u 
Elektroprivredi. Vi znate da je naša obaveza da taj novi ugovor dostavimo Skupštini tj. Parlamentu 
na usvajanje, vjerujem da ćemo jako brzo. Nama je rebalans trebao kao preduslov kako bi ušli u 
izradu tog novog ugovora. Imaćete priliku da pročitate taj ugovor i da o njemu diskutujete ovdje u 
Parlamentu vrlo transparentno.  
 Što se tiče novog investitora, složićete se da Vlada Crne Gore nikako nije mogla tražiti 
novog investitora pored postojećeg investitora tj. pored postojećeg vlasnika akcija u Elektroprivredi 
tako da ne znam s kim su investitori koje ste pomenuli razgovarali, s Vladom Crne Gore nijesu niti 
su mogli sve dok je A2A vlasnik svojih akcija u Elektroprivredi. Nama jeste namjera da u 
narednom periodu Elektroprivreda bude razvijena kompanija od koje će svi imati dobro. Između 
ostalog, država je vlasnik 57% Elektroprivrede u ovom trenutku, što znači da sve što 



Elektroprivreda stvori njoj pripada od tog profita 57%. Namjera nam je da to podignemo kroz ove 
dvije rate na dvije trećine, blizu 69%. Jer, znate da svaka rata sa sobom nosi 5,96% akcija, 35,7 
miliona eura je 5,96% kroz otkup dvije rate, podiže se za blizu 12%, pa s 57% idemo na 69%, što 
znači da nas toliko sljeduje kao vlasnika i od dividende u Elektroprivredi, što odmah znači da je to 
povraćaj nazad u budžet. U svakom slučaju, kroz ugovor koji će biti ovdje u Parlamentu ćete imati 
priliku da odlučite da li je on nešto što je dobro za Elektroprivredu i elektroenergetski sektor Crne 
Gore. Što se tiče daljeg traženja strateškog investitora to će prevashodno zavisiti od raspoloženja 
potencijalnih investitora za ulaganje u elektroenergetski sektor i taj proces, ukoliko do njega dođe, 
biće urađen u konkurentnom i transparentnom procesu prodaje akcija države u Elektroprivredi. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:40:03) 
 
 Poslanik Damjanović. 
 
 
 ALEKSANDAR DAMJANOVIĆ (21.03.18 18:40:08) 
 
 Gospođo Sekulić, još od  prošle godine ugovor o poravnanju, onim što je usvojeno ovdje u 
Parlamentu znamo da se ide u otkup akcija i bilo je dovoljno vremena da se traži partner, da se to 
ne radi na ovakav način. Dakle, samo jedno pitanje - zašto stalno čašćavamo i plaćamo više kada 
možemo manje. Iznio sam podatak, javnosti, koji mi je dostavio ministar finasija o 30 miliona evra 
uskraćenih budžetskih sredstava za investitore i podinvestitore u autoputu na nekih 200, 300 
miliona utrošenih sredstava. Što će biti puta tri kada se sva sredstva budu trošila i to će se dodati 
onoj osnovnoj sumi itd.  
 Zašto je Skupština akcionara, kada je izabran novi bord direktora 2017, poništila odluke 
Skupštine akcionara Elektroprivrede iz 2015. i 2016. godine i napravila ovakvu računovodstvenu 
"gimnastiku", neka me građani sada dobro čuju. Dakle, isknjižili smo akumulirani gubitak koji je bio 
219 miliona evra te godine, smanjili kapital Elektroprivrede da bismo fiktivno prikazali neto dobit 
kojom se morao pokriti taj gubitak jer su te odluke bile donesene, a da bi se sada iz te neto dobiti 
izvukla dividenda od 43 miliona od strane te iste Elektroprivrede za koju kažete da mora da 
investira. Od kojih će para da investira ako je državi prebacila 43 miliona evra, da se na taj način 
plaćaju te rate ili ako država tjera tu istu Elektroprivredu da kupuje akcije u Rudniku uglja. Dakle, 
to smo napravili kroz knjigovodstvenu i računovodstvenu "gimnastiku". Veoma problematičnu, 
pitanje za neke druge organe, poništili te odluke i sada smanjili kapital Elektroprivrede, te iste koja 
treba da investira, i od te dobiti država uzima 43 miliona evra.  
 Zašto se nije konvertovao poreski dug Rudnika uglja koji je 7,7 miliona za poreze i 
doprinose u januaru ove godine i onaj jedan milion reprogramirani, to je 8,7 miliona? Zašto se nije 
konvertovao u akcije, u akcije države, u Rudnik uglja po ovoj cijeni od 6,4 evra po akciji za pet 
miliona akcija. Ovo Vam je, gospođo Sekulić, dovoljno da država postane većinski vlasnik u 
Rudniku uglja i da onda spoji ove dvije firme, bez centra troška. Zašto se ide uvijek teže? Zašto se 
to primijenilo kod konverzije akcija Elektroprivreda Crna Gora A2A oko onoga duga oko 
četrdesetak miliona evra, a ovdje se to nije uradilo? Za čiji to interes? Zašto se plaćaju ove akcije 
po 6,4 evra? Zašto se čašćava italijanski partner A2A parama te iste Elektroprivrede koja mora da 
otkupi punih 12 ili 13 miliona evra računajući učešće u akcijama? Zašto se plaća i ovaj bonus ako 
država uzima dividendu od 43 miliona iz ove tzv. novoformirane dobiti kojom se nije pokrio 
gubitak, a trebao je po Zakonu o privrednim društvima? Zašto sada 22 ili 23 miliona novih za A2A? 
Pa tih 22 ili 23 koje će dobiti od njihove dividende, pa ovih 12 ili 13 miliona koji se daju kupovinom 
Rudnika uglja, pa prođe ovaj investitor dosta dobro da bi napustio Elektroprivredu. To su ta 
pitanja. Zašto uvijek skuplje kada može jeftinije, da građani plaćaju račune od 100 evra? Zašto 
nema za radnike i bivše zaposlene Kombinata, za majke s troje i više djece, a ima za A2A? 
Izbjegavamo ovu priču, ali jasno navodim i preciziram. Hvala Vam. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:43:18) 
 
 Hvala, ministrici Sekulić.  
 Na ovaj način smo završili pitanja koja su se odnosila na Ministarstvo ekonomije.  
 U skladu s današnjim planom, završna dva pitanja imamo za potpredsjednika Vlade za 
politički sistem Zorana Pažina, u stvari jedno pitanje je postavio Andrija Nikolić.  
 Dajem riječ gospodinu Andriji Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (21.03.18 18:43:48) 
 
 Hvala, uvaženi potpredsjedniče Gvozdenoviću.  
 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Vladi Crne Gore, odnosno 
potpredsjedniku Vlade za politički sistem, unutrašnju i vanjsku politiku i rukovodiocu Ministarstva 
evropskih poslova Zoranu Pažinu postavljam sljedeće poslaničko pitanje: 
 Uvaženi potpredsjedniče Vlade, koji su, po vama, najznačajniji rezultati posjete 
predsjednika Evropske komisije Žan Klod Junkera Crnoj Gori, te najmarkatnije poruke iz nove 
Strategije Evropske unije, vjerodostojna perspektiva proširenja i pojačana saradnja Evropske unije 
s Zapadnim Balkanom? 
 Prije nego što pročitam obrazloženje ovog pitanja, želim da Vam zahvalim u odnosu na 
profesionalizam koji ste iskazali prema Skupštini Crne Gore u pogledu Vaših obaveza koje ste 
imali u Briselu. Dakle, Vi ste se neposredno nakon dolaska s aerodroma pojavili u Skupštini Crne 
Gore i na taj način supstituisali potencijalno nekog od Vaših saradnika koji bi na ovo pitanje 
odgovarao umjesto Vas. U tom smislu želim da afirmišem ono što treba da bude praksa i odnos 
Vlade prema Skupštini Crne Gore.  
 Obrazloženje. Predsjednik Evropske komisije Žan Klod Junker krajem februara tekuće 
godine posjetio je države Zapadnog Balkana - Makedoniju, Albaniju, Srbiju, Bosnu i Hercegovinu, 
Kosovo i Crnu Goru. Tokom svoje posjete Crnoj Gori, predstavljajući vjerodostojnu perspektivu 
proširenja i pojačanu saradnju Evropske unije s Zapadnim Balkanom, kazao je da naša država 
može poslužiti kao model za ostale zemlje regiona Balkana, ističući da Crna Gora ima realne 
šanse da ambicioznu perspektivu pristupanja Evropskoj uniji ispuni u indikativnom vremenskom 
okviru do  2025. godine. 
 Strategija za Zapadni Balkan definisala je skicu puta kako bi Crna Gora bila spremna za 
članstvo 2025. godine, što je ambiciozna perspektiva, a da li će biti ostvarena ostvarena zavisiće 
isključivo od objektivnih zasluga i angažmana Vlade Crne Gore, Skupštine Crne Gore i svih 
institucija u okviru sistema koje su odgovorne u procesu pristupanja Evropskoj uniji za ono što 
znači unapređenje ukupnog državnog sistema Crne Gore, kako bi aplicirali da budemo u članstvu 
ujedinjenih  najrazvijenijih porodica Evrope. 
 Crna Gora i Srbija trenutno su jedine države kandidati koje vode pristupne pregovore pa ih 
stoga Evropska unija smatra predvodnicama. Crna Gora i Srbija Strategijom dobijaju okvirne 
korake koje moraju postići kako bi dovršile proces pristupanja za okvirnu perspektivnu 2025. 
godinu.  
 Takođe u Strategiji se jasno navodi  mogućnost da ih druge zemlje sustignu ili da jedne 
zemlja pretekne drugu zavisno od objektivno ostvarenog napretka.  
 Partnerski odnos koji Crna Gora već godinama unazad gradi sa Evropskom unijom 
podrazumijeva da se za dobrobit naših građana i ubrzanu dinamiku procesa pristupanja pored 
podrške za učinjeno partnerima ukaže i na ono što iz suprotnog ugla gledanja ne izgleda dobro i 
kvalitetno. 
 Stoga ocjene gospodina Junkera da je Crna Gora naprednija od ostalih u procesu, ali i da 
treba dodatnu pažnju da posveti intezitetu reformi u određenim oblastima predstavljaju sugestije 
partnera koji želi da vidi Crnu Goru kao 28 članicu Evropske unije do 2025. godine. 
 Jednako tako i mi kao država aspirant imamo pravo da kažemo šta mislimo o tome, što bi 
trebalo da budu naša očekivanja od partnera. Dajem Vam priliku da odgovorite pa ću u odnosu na 
to dati svoj komentar. Hvala. 
 



 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:47:43) 
 
 Izvolite, potpredsjedniče ministre Pažin. 
 
 
 ZORAN PAŽIN (21.03.18 18:47:52) 
 
 Poštovani predsjedavajući, poštovane dame i gospodo poslanici, 
 Dozvolite mi, prije svega da vas srdačno pozdravim i da se zahvalim na prilici da odgovorim 
na poslaničko pitanje. 
 Uvaženi poslaniče Nikoliću, 
 Hvala Vam na ljubaznim riječima. Zahvaljujem se i na pitanju. Upravo ste kroz obrazloženje 
pitanja prepoznali par ključnih kako kažete najmarkatnijih poruka iz nove Strategije Evropske 
komisije. 
 Posjeta predsjednika Evropske komisije, gospodina Junkera, Crnoj Gori predstavlja jedno 
od najznačajnijih posjeta evropskih zvaničnika Crnoj Gori. Momenat u kojem je posjeta bila 
organizovana sam po sebi govori mnogo.  
 Prvo, Evropska komisija kurs svoje politike ponovo snažno usmjerava i ka proširenju kao 
jednoj od nesumnjivo najuspješnijih i najpozitivnijih politika Evropske unije, 
 Drugo, jasna perspektiva za članstvo svih država koji su aspiranti predstavlja novinu koja 
svakako doprinosi održavanju potrebnog nivoa evroentuzijazma u Crnoj Gori i kompletnom 
regionu. 
 Treće, Crna Gora ostaje lider u regionu i to na bazi ostvarenih konkretnih rezultata. 
 Četvrto, ali jednako važno kao i prvo, jeste da je gospodin Junker saopštio da će Evropska 
komisija pojedinačno cijeniti napredak svake države na putu članstva u Evropskoj uniji. 
 U tom kontekstu osvrćem se i na Strategiju koju ste pomenuli, a koja je ujedno bila i osnov 
za posjetu predsjednika Evropske komisije Crnoj Gori i regionu. 
 Crna Gora pozdravlja Strategiju u smislu ohrabrenja regionu i jasne poruke o evropskoj 
perspektivi. Iako pozdravljamo i definisanje indikativnih vremenskih okvira, smatramo da je 
najvažnije sama poruka koja je Strategijom poslata - da je politika proširenja živa. 
 Stoga ponavljam stav Vlade da će na kvalitet uvijek biti prioritet u odnosu na brzinu, ali da 
kontinuiranim jačanjem napora, pa samim tim i ubrzavanjem reformi možemo doći do nivoa koji će 
omogućiti da konstatujemo da smo spremni za članstvo od rokova koji se trenutno pominju, ako 
ne i prije. 
 Riječi koje je gospodin Junker poslao su riječi ohrabrenja za obje strane u ovom procesu. U 
tom smislu trebamo konstatovati da Crna Gora i region trebaju Evropskoj uniji, kao teritorijalni 
segment evropskog kontinenta, ali kao kulturno bogatstvo je nasljeđe mnogih istorijskih dešavanja 
koja su determinisala i sudbinu Evrope i kao raskrsnica geopolitičkih, ekonomskih i drugih 
interesovanja. 
 S druge strane Evropska unija treba Crnoj Gori, kao zajednica demokratskih vrijednosti, 
ekonomska sila globalnog karaktera i dostojanstven politički subjekat. To je cilj dostižan i veoma 
realističan. 
 Ukolik,o samo tokom ove godine, sa većim entuzijazmom sa EU strane i konkretnijim 
reformskim rezultatima sa naše strane uđemo u proces otvaranja preostalih poglavlja i zatvaranja 
pojedinih poglavlja mi već imamo jedan novi momenat u pristupnim pregovorima. 
 Dodatno, ako poglavljima iz oblasti vladavine prava damo novi izraz kroz prepoznavanje 
mjerila za zatvaranje pregovora poglavljima 23 i 24 doćićemo do jedne nove tačke uspjeha sa koje 
je vidik ka članstvo mnogo jasniji i razumnjiviji.  
 Svakako ovdje ulogu ima cijela Evropska unija, a tu posebno mislim na države članice čiju 
podršku i realan pojedinačni pristup svima nama u regionu očekujem u periodu koji slijedi. 
 Uloga i odgovornost svih nas je da poruku gospodina Junkera tumačimo na adekvatan 
način. Mišljenja sam da to treba biti u pozitivnom kontekstu, bez iluzija, veoma praktično i 
pragmatično. Samo tako možemo ispuniti ono što smo postavili kao cilj, a od Evropske unije tražili 
ono što smatramo da nam pripada. 



 Želim da vjerujem i da će nastupajući izvještaj Evropske komisije za Crnu Goru sredinom 
aprila kroz konkretni osvrt pokazati da Crna Gora ostaje  lider evropske integracije i da je pred 
njom jasna perspektiva članstva u Evropsku uniju. 
 I dozvolite gospodine Nikoliću, kao što ste rekli zaista, ja sam upravo stigao iz Brisela, želim 
da Vas informišem, kao i koleginice i kolege poslanike, da sam tamo imao veoma sadržajne i 
bogate razgovore sa zvaničnicima Evropske unije. Na svakom koraku sam nailazio na 
razumijevanje i podršku naporima Crne Gore da čim prije postane punopravna članica zajednice 
evropskih naroda. Perspektiva koja se smješi Crnoj Gori veoma jasna, tu nema nikakve sumnje, to 
je zajednička konstatacija, kako u ime Vlade Crne Gore, tako i sa strane zvaničnika Evropske 
unije. 
 Sreo sam se sa gospodinom Johanesom Hanom, evropskim komesarom za susjetsku 
politiku i pregovore o proširenju, sa direktorom Evropske službe za vanjske poslove za Evropu i 
centralnu Aziju, gospodinom Hartingom. Imao sam priliku da vodim sadržajan i veoma otvoren 
dijalog sa evropskim parlamentarcima, članovima Odbora za vanjske odnose i jutros takođe sa 
predstavnicima država članica Evropske unije odnosno ...   
 Moram reći da zaista taj optimizam prema Crnoj Gori koji sam susretao na svakom koraku i 
sam ohrabruje, sam po sebi. Jasna je perspektiva ka Evropskoj uniji, ali veoma jasno da dinamika 
zavisi od kvaliteta unutrašnjih reformi koje moramo da sprovedemo u Crnoj Gori.  
 Nema sumnje da u Evropsku uniju ulazi čitavo društvo i da to zahtijeva napore čitavoga 
društva, ali jednako tako i da najveću odgovornost snosi vlast, posebno Vlada Crne Gore. Mi smo 
spremni da nosimo taj teret, tvrdimo da imamo za to kapacitete i sa puno optimizma ulazimo u 
naredni period. Tokom ove godine očekujemo da otvorimo preostala tri poglavlja i to za vrijeme 
predsjedavanja Bugarske koja je u toku, tako i  tokom predsjedavanja Austrije koje slijedi. Takođe 
očekujemo od ove godine i zatvaramo poglavlja u pojedinim oblastima, posebno pregovaračko 
poglavlje 7 i 10, ali da bismo to uspjeli moramo imati mjerljive i održive rezultate iz oblasti 
vladavine prava, odnosno poglavljima 23 i 24. 
 Čeka nas jedan pojačan napor u tom pogledu, kako bismo s pravom i nametnuli se 
kvalitetom našim partnerima u Evropskoj uniji, što bi nas preporučilo prvo da kroz analizu 
ostvarenih privremenih mjerila dođemo do preporuke Savjetu koji bi nam dao i završna mjerila u 
ovoj oblasti, a onda  je naš cilj mnogo bliži i zaista je perspektiva u  tom pogledu jasnija. 
 Hvala Vam na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 18:55:20) 
 
 Komentar - poslanik Nikolić. Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (21.03.18 18:55:27) 
 
 Hvala potpredsjedniče Gvozdenoviću, hvala i Vama potpredsjedniče Pažin, na jednom, 
rekao bih sadržajnom i cjelovitom odgovoru ne samo manifestovanom Vašim izlaganjem kroz ono 
što je  pozicija  države Crne Gore u odnosu na prioritete njenog strateškog razvoja u vanjsko- 
političkom smislu, a kasnije naravno i na unutrašnjem  planu. Refleksije unutrašnjih reformi kao što 
ste kazali treba da nas  finalno dovedu  do članstva u Evropskoj uniji. Rekao bih da je jedna od 
najmarkatnija poruka iz Strategije  proširenja Evropske unije  na  Zapadni Balkan u odnosu na 
onaj ugao koji ste Vi zauzeli  u Vašem izlaganju  to  što je   članstvo Crne Gore u Evropskoj uniji 
rekao bih  prvi put  spomenuto  kao  realno i izvjesno. Čini mi se da je to  jedna pozicija  koja nam  
obezbjeđuje  da se u odnosu na  tu poziciju Evropske unije  još agresivnije  postavimo u smislu 
onoga što treba da budu naši  dalji  napori.   
 Ubijeđen sam da je nova energija u politici proširenja ključ za održivost evropskog 
jedinstva, ali i za ono što svi zajedno zovemo podizanje integracionog entuzijazma zemalja  
Zapadnog Balkana. Ujedno da kažem i to da je integracija kao temelj crnogorske  državne  politike  
već pokazala sebe kao najbolji okvir za sazrijevanje  i razvoj  crnogorskog društva. Ispravnost  da 
se do evropskog kvaliteta života dolazi usvajanjem evropskih pravila ponašanja i evropskih  



standarda  rekao bih više  nego ubjedljivo verifikuju na svim izbornim provjerama  građani Crne 
Gore. Strategijom je kao što ste kazali notirano da učlanjenje Crne Gore do 2025.godine  
predstavlja  ambicizani, ali izvodljiv plan.  
          Moram da kažem i to da je  Crna Gora, predvođena svojim političkim liderstvom, makar kad 
govorimo o ovoj novijoj fazi političke istorije u državnom smislu uvijek pred sebe stavljala  
ambiciozne  planove. I ako se  osvrnemo na vanjsku politiku, kao dio  državne  politike, onda 
ćemo primjetiti da zaista u tom smislu država Crna Gora bilježi najozbiljnije uspjehe.  
          Danas je Crna Gora  članica NATO-a. Danas je Crna Gora da kažem lider procesa 
evropskih integracija  sa 30 otvorenih  i tri zatvorena  poglavlja. Kazali ste da su naša očekivanja u 
tom smislu da ćemo tokom ove godine otvoriti i preostala poglavlja. U fazi smo definisanja 
završnih mjerila za zatvaranje poglavlja 23 i 24.  
         Pažljivo sam pratio ono što je bila sadržina vaših sastanaka  koje ste imali  u Briselu i cijenim 
da je to  jedan novi stimulans. Zato su  u čitanju Strategije  za nas od ključne važnosti  rekao bih 
dva detalja. Prvi je da  je Evropska unija zadržala princip regate, odnosno zasluge svake od 
država  vrednuju na pojedinačnom osnovu. Drugi, da je Crna Gora  zadržala ulogu lidera u 
procesu pridruživanja  Evropskoj uniji.  
 Upravo ta okolnost čini  nas jednom od najvažnih zemalja za buduću stabilnost regiona  
Zapadnog Balkana. U kontekstu činjenice da smo  od nedavno  po pooštrenim kriterijumima  
postali  članica NATO-a, te da po iznova  po  pooštrenim kriterijumima  u odnosu na  proširenje 
kad je Hrvatska postala članica Evropske unije sada se nalazimo u pristupnoj  fazi Evropskoj uniji. 
Znači, govorim to zbog okolnosti da je Evropska unija svoje vremeno imala viška fleksibilnosti  kad 
je u svoje članstvo primila naše prijatelje iz Bugarske i  Rumunije. Međutim, kao što sam kazao to 
danas nije model za države Zapadnog Balkana. Nije bio model ni za Hrvatsku koja je možda 
platila  tu cijenu fleksibilnosti  u vremenu kad je ona  postojala članica  Evropske unije,  pa je 
procedura proširenja bila pooštrena kao  što smo kazali. Ono što je jasno je da  niko nema pravo 
da traži da postane  dio Evropske  unije, odnosno nekog društva, a da prethodno to nije zavrijedio 
svojim radom i trudom, odnosno implementacijom i primjenom svega onoga što zovemo  
usvajanje evropskih pravila ponašanja. Jednako tako, tu pravoshodno mislim na državu, imaju 
pravo  da traže jasno preuzimanje obaveza od strane  Evropske unije  da ćemo ukoliko ispunimo  
sve uslove koji se od nas traže mi  formalizovati naše članstvo Evropskoj uniji.   
 Prema tome,  Strategija  proširenja i zbog toga sam  ponovo aktuelizovao  nakon  onoga 
što smo imali u  crnogorskom Parlamentu  kao  jedan pozitivan signal  od strane gospodina  
Junkera, prethodno i komesara za proširenje i susjetsku politiku gospodina Hana i visoke 
predstavnice Evropske unije za spoljnu politiku i bezbjednost gospođe Mogerini, dakle tri čelne 
persone u institucionalnom smislu kad je riječ o Evropskoj uniji su samo u ovih godinu dana bili 
između ostalog  gosti  i ovog visokog  i uvaženog  doma. Zbog toga,  Strategija za  proširenje  na  
Zapadni Balkan jeste ambiciozan, ali i izvodljiv plan, ako za ikoga onda za Crnu Goru, i  u tom 
smislu  proširenje  jeste i interes članica Evropske unije. Jer ukoliko nemamo nove članice onda 
se postavlja pitanje  da li je taj  projekat  Evropske unije  dugoročno održiv. Zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (21.03.18 19:01:39) 
 
 Zahvaljujem  potpredsjedniku Pažinu. 
 Na ovaj način smo završili današnji rad.  
 Sjutra počinjemo u 12 sati. Ostalo nam je malo više od desetak pitanja, prošli smo danas  
tridesetak pitanja. 
 Zahvaljujem se svim učesnicima u današnjoj  sjednici, vrlo konstruktivnoj komunikaciji  i 
odgovorima koje smo dobili od  Vlade  Crne Gore. 
 Hvala lijepo. 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:13:58) 
 
 Uvaženi građani, uvaženi poslanici crnogorske Skupštine, nastavljamo rad, kao što smo se 
dogovorili u okviru Četvrte posebne sjednice Prvog redovnog proljećnog zasijedanja u 2018. 
godini.  



 Na dnevnom redu su poslanička pitanja.  
 Juče smo završili dio koji je vezan za Premijerski sat i nekih 30-tak poslaničkih pitanja koja 
su bila postavljena.  
 Danas imamo 12 poslaničkih pitanja koja su vezana za Ministarstvo zdravlja, Ministarstvo 
rada i socijalnog staranja, Ministarstvo kulture i Ministarstvo prosvjete. 
 Počinjemo sa Ministarstvom zdravlja. Pozdravljamo Kenana Hrapovića, ministra zdravlja. 
 Poslanici koji su postavili pitanje su Marta Šćepanović, Suad Numanović i Marija Ćatović. 
 Izvolite. Marta Šćepanović. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (22.03.18 12:14:54) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Poštovani ministre, poštovane kolege, uvaženi građani, 
 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru zdravlja sam postavila 
sledeće poslaničko pitanje: 
 U periodu od 01. januara 2017. godine do 01.marta 2018 godine, koliko je novca utrošeno 
na rekonstrukciju Kliničkog centra Crne Gore i nabavku medicinske opreme za Klinički centar sa 
naznakom koliko je to od sopstvenih sredstava, koliko je to od donacija i koji su konkretno projekti 
u pitanju, odnosno medicinska oprema?  
 Obrazloženje: Sistem zdravstvene zaštite svake zemlje obuhvata niz međusobno 
povezanih elemenata koji su međusobno uslovljeni, determinisani političkim odlukama, socio 
ekonomskim prilikama i drugim faktorima koji utiču direktno ili indirektno na njegov kvalitet i 
efikasnost. Sa druge strane zdravstveni sistem ima bilo direktan ili indirektan uticaj na sve 
elemente društva, jer se kroz kvalitet i efikasnost usluga koje pruža građanima utiče na društvo u 
cjelini.  
 Zakon o zdravstvenoj zaštiti propisuje tri nivoa zdravstvene zaštite - primarni, sekundarni i 
tercijarni nivo. Klinički centar je ustanova na tercijarnom nivou zdravstvene zaštite, a za građane 
Podgorice, Danilovgrada i Kolašina pruža usluge i sekundarnog nivoa, što znači da slobodno 
možemo reći ima potrebe veće od ostalih ustanova i čini srž same zdravstvene zaštite u Crnoj 
Gori, posebno što se u Kliničkom centru Crne Gore obavi 51% svih pregleda u državi, što dovodi 
prvenstveno i do neravnomjerne opterećenosti medicinskog osoblja, dovodi u pitanje i finansiranje, 
jer se finansiranje zdravstvenih usluga vrši po kapacitetima, a ne po broju pruženih zdravstvenih 
usluga, a sve ovo su uzroci koji dovode do manje efikasnog pružanja zdravstvene usluge. Možda 
su i ovo razlozi što u proteklom  periodu posljednjih 10 godina nije bilo većih kapitalnih investicija u 
Kliničkom centru. Međutim, u posljednjih godinu i po dana situacija se po ovom pitanju značajno 
promijenila i Klinički centar na čelu sa direktoricom gospođom Zoricom Kovačević ...(Prekid).... 
ministra zdravlja gospodina Hrapovića, u cilju podizanja kvaliteta zdravstvenih usluga, 
osavremenjavanja uslova boravka i rada u toj ustanovi intenzivno radi na ulaganju u Kliničkom 
centru, na rekonstrukcijama, kako same zgrade tako i odjeljenja i nabavku medicinske opreme. 
 Mislim da je izuzetno važno da zbog građana, kroz odgovor na ovo pitanje, ovdje na 
jednom mjestu čujemo šta je sve urađeno radi poboljšanja zdravstvene usluge u Kliničkom centru, 
a sigurna sam da građani sami već osjećaju te promjene. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:18:01) 
 
 Zahvaljujem se poslanici Marti Šćepanović. 
 Riječ ima ministar Hrapović. 
 
 
 KENAN HRAPOVIĆ (22.03.18 12:18:12) 
 
 Poštovani potpredsjedniče Gvozdenoviću, uvaženi poslanici, poštovana gospođo 
Šćepanović, 



 Zahvaljujem se na postavljenom pitanju, pa u samom obrazloženju vašeg pitanja pomenuli 
ste jednu veoma važnu i značajnu stavku, a to je da se u Crnoj Gori još uvijek plaćaju kapaciteti a 
ne usluge. To je tačno i mi  već dvije i po godine sprovodimo projekat dia-džia, takozvani 
dijagnostičko iz srodnih grupa, a to znači da ćemo od 1. januara naredne godine isključivo plaćati 
cijenu usluge koju pružaju bolnice i Klinički centar, jer se ovaj projekat odnosi na sekundarni i 
tercijarni nivo, tako da ćemo u narednom periodu kažem, isključivo plaćati zaista ono što su 
usluge koje pružaju zdravstvene institucije u crnogorskom zdravstvenom sistemu, a to znači da će 
u cijenu te usluge koju pruži jedna zdravstvena ustanova biti uključeni i trošak same usluge,  bilo 
da se radi o samom specijalističkom pregledu ili operativnom zahvatu, koji uključuje i troškove i 
rada ljekara, i rada sestara, i rada tehničara, i rada opreme, i potrošnju konaca i svega toga 
medicinskog materijala, naravno i troškove i cijene  struje i vode, itd. itd. Da vas ne bih sad 
opterećivao kažem to je projekat koji je poznat u svijetu i mi ga implementiramo već odavno. 
 Da vas takođe obavijestim da već sada paralelno radimo i ručne fakture i elektronske 
fakture u skladu sa tim dia-dži modelom, ali ponavljam od 1. januara naredne godine će isključivo 
ići elektronsko fakturisanje prema Fondu za zdravstveno osiguranje koji plaća usluge svakoj 
zdravstvenoj ustanovi za svakog građanina. 
 Budući da u proteklih deset godina nije bilo veće nabavke kapitalne medicinske opreme, 
kao što ste i sami rekli, u Kliničkom Centru Cme Gore, potrebe ove institucije, kao i cjelokupnog 
zdravstvenog sistema u ovom dijelu bile su velike. Zbog toga smo nastojali da nam ulaganje u 
jačanje kapaciteta zdravstvenog sistema bude prioritet, te je Vlada Cme Gore u 2017.godini 
opredijelila za zdravstveni sistem Cme Gore 11.8 miliona eura za nabavku medicinske opreme. 
Od toga smo za Klinički centar opredijelili skoro sedam miliona eura, a od kojih je isti u 2017. 
godini realizovao 2.300.000  za nabavku sledeće opreme: Ultrazvuk za perinatologiju, zbog vas i 
zbog građana Crne Gore da kažem da se radi o subspecijalističkom ekspertnom ultrazvuku za 
preglede trudnica, nabavili smo angiografski aparat, znači radi se o aparatu za snimanje lumena 
svih krvnih sudova u organizumu i ...(Prekid) .... Zatim nabavljena je gama kamera koja se koristi 
za scintigrafska snimanja organa i skeletnog sistema. Nabavljena je oprema za kardiohirurgiju. To 
je monitoring za intenzivnu njegu za praćenje vitalnih parametara pacijenata, ultrazvučni aparat za 
ultrazvučne preglede srca i transplantni respirator za respiratornu podršku vitalno ugroženih 
pacijenata.  
 Takođe je nabavljen ultrazvuk za gak, nabavljeni su aparati za ultrazvučnu dijagnostiku 
pacijentkinja, zatim nabavljen je iol master za izračunavanje infraokularnog sočiva, aparat za 
određivanje dioptrija sočiva koje trebaju ugraditi tokom operacije katarakte, zatim OCT aparat 
najsavremenije generacije, najnovije generacije neophodan aparat u dijagnostici i praćenju svih 
bolesti zadnjeg segmenta oka. I naravno, nabavljen je operacioni mikroskop za zadnji segment 
oka, osnovni aparat za operaciju zadnjeg segmenta oka zašto smo mi do sada slali pacijente na 
ove operativne procedure van Crne Gore. 
 Takođe da kažem da je za ovu dijagnostičku proceduru i operativnu proceduru obučen 
kadar u Kliničkom centru Crne Gore kako bi u narednom periodu te operacije, kao što sam rekao 
radili u Crnoj Gori. 
 Zato što nisu završeni postupci javnih nabavki u Kliničkom Centru u 2017. godini, preostali 
dio sredstava u iznosu od 4.600.000 eura je prenijeto u ovu godinu za nabavku linearnog 
akceleratora u iznosu od 2.600.000 eura, pokrenut je postupak javne nabavke, za magnet tri Tesla 
u iznosu od 1.650.000 takođe je pokrenut postupak nabavke i za laparaskopski stub - aparat za 
anesteziju i ultrazvučni aspirator, za navedene aparate su tenderske dokumentacije u pripremi.  
 Takode je izvršena nabavka opreme iz sledećih izvora sredstava: - od naplate potraživanja 
za usluge koje je Klinicki centar pružao trećim licima, u iznosu od 528.000 - od opredijeljenih 
sredstava iz kapitalnog budžeta Fonda za zdravstveno osiguranje za 2017.godinu 100.000 - na 
osnovu Odluke Ministarstva zdravlja od preraspodjele sredstava od kontinuirane medicinske 
edukacije i transplantacije 244.000  - od prodaje starog magneta Kliničkog centra 78.000 - od 
Tužilastva na osnovu odluka u iznosu od 130.000 - od sredstava donacija za opremu Kliničkog 
centra 971.000 - za intenzivnu jedinicu Dječije bolnice od donacije  sredstava Ministarstva sporta u 
iznosu od 150.000. Kroz projekat Ministarstva ekonomije i Ministarstva zdravlja u energetsku 
adaptaciju uloženo je 2,8 miliona eura, od čega oko 1.100.000 eura za glavnu zgradu Kliničkog 
centra, na kojoj je zamijenjena fasadna bravarija, 700.000 za adaptaciju termo-tehničkih i elektro 



instalacija, i skoro milion za objekat Instituta za bolesti djece.   
 U Institutu za bolesti djece zamijenjena je kompletna fasadna stolarija, postavljana je termo 
fasada, urađena je termo i hidro izolacija na dijelu krova, instaliran je sistem za grijanje i hlađenje 
itd.  
 Na objektu glavne zgrade zamijenjena je fasadna bravarija, dok je cijeli Klinički centar 
značano  unaprijeđen sistem sistemom termo-tehničkih i elektro instalacija.  
 U 2017. godini izdvajamo iznos donacija 400.000 za magnet 1,5T za Dječiju bolnicu i 
472.000 za ostalu opremu. Klinički centar je od sredstava iz donacija i sopstvenih sredstava u 
glavnoj zgradi ugradio četiri nova lifla u vrijednosti 273.000 i jedan lift u Dječjoj bolnici vrijednosti 
38.000 eura. 
 Takode, rekonstruisan je prostor sledećih klinika: - Klinika za očne bolesti, Klinika za ORL i 
MFH, Klinika za neurologiju, Klinika za vaskulame bolesti, Centar za kardiohirurgiju, Centar za 
kardiologiju, Metabolička jedinica, Institut za bolesti djece, Adaptacija prostorija za nuklearnu 
medicinu, Klinika za psihijatriju,Infektivna klinika i zgrada stare onkologije. 
 Adaptacija mokrih čvorova i pripadajućih vertikala na odeljenju intenzivne njege, zatim 
adaptacija jednog dijela Klinike za ortopediju i opremanje ambulante za fizijatriju i rehabilitaciju 
Instituta za bolesti djece odnosno dječije bolnice.  
 Ukupna sredstva koja su uložena u rekonstrukcije klinika, centara i odjeljenja iznose 
819.000 eura, a za 2017. godinu ukupna budžetska sredstva za ulaganja po svim osnovama 
iznose 3.297.000 eura. 
 U 2018. godini planirana je rekonstrukcija i proširenje smještajnih kapaciteta Klinike za 
neurologiju kao i rekonstrukcija Ginekološko-akušerske klinike zbog uvodenja Baby frendly 
programa. Takode planirana je rekonstrukcija Interne klinike (sanacija ravnog krova, zamjena 
podova, vrata na bolesničkim sobama, nabavka novih kreveta).  
 Evidentno je da smo odradili jedan veliki dio posla ulažući sredstva u rekonstrukciju i 
opremanje ove institucije, te da će Vladi Cme Gore i Ministarstvu zdravlja i za ovu godinu takođe 
jedna od prioritetnih aktivnosti biti jačanje kako tehničko-tehnoloških tako i kadrovskih potencijala 
u cijelom sistemu zdravstva  Cme Gore.  
 Zahvaljujem na pažnji i izvinjavam se na prekoračenju. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:26:05) 
 
 Poslanica Marta Šćepanović. 
 Zahvaljujem se na odgovoru ministre, prije svega na ovako detaljnom odgovoru i na 
odgovoru u pisanoj formi koji ste mi prethodno dostavili, gdje je tačno navedeno za svaku od ovih 
stavki koliki je iznos sredstava u pitanju. 
 Ono što vidimo jeste da su velika sredstva spram mogućnosti i Vlade i donatora uložena i 
spram onoga što Klinički centar od sopstvenih sredstava ulaže i vidi se da sva sredstva idu ili na 
nabavku medicinske opreme ili na rekonstrukciju. I ono što me posebno raduje jeste da u 2018. 
godini se takođe planira rekonstrukcija i proširenje smještajnih kapaciteta kako Klinike za 
neurologiju tako i Ginekološko akušerske klinike. Dakle i dalje se planiraju ulaganja, mislim da je 
izuzetno važno da građani to čuju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:27:25) 
 
 Zahvaljujem se Marti Šćepanović. 
 Jedno malo obrazloženje, Marta Šćepanović je dobila pravo da govori prva u okviru ovog 
pitanja, jer je imala zahtjev jer je u 12,30 ima komunikaciju sa međunarodnim institucijama kao 
predsjednik Zakonodavnog odbora, jer sam dobio reakciju od Marije Ćatović koja je na njenom 
spisku bila prva. 
 Sad dajem riječ Mariji Ćatović. Izvolite. 
 
 



 MARIJA ĆATOVIĆ (22.03.18 12:27:57) 
 
 Potpredsjedniče, nema potrebe da se pravdate, nije problem. 
 Poštovani predsjedavajući, poštovani ministre, kolege i koleginice, poštovani građani, 
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru zdravlja dr Kenanu 
Hrapoviću postavljam sljedeće pitanje: 
 Poštovani ministre Hrapoviću, moje pitanje bi glasilo: Koliko se novca po budžetu izdvojilo 
za sanaciju bolnice Risan i kad ćete otpočeti sa radovima po istom, jer je  bolnici Risan to sad 
hitno i neophodno. Ovo govorim iz ličnog iskustva koje sam doživjela prilikom moje posjete bolnici 
gdje je fasada bolnice u katastrofalnom stanju, što se najbolje vidi u vrijeme kišnih dana.  
 Takođe, šta je i sa tako prijeko potrebnim skenerom koji ne radi već godinu dana. 
 Obrazloženje: Javna zdravstvena ustanova Specijalna bolnica za ortopediju i neurologiju i 
neurohirurgijiu "Vaso Ćuković" izgrađena je u periodu od 1938. do 1941. godine donacijom 
mještanina Vasa Ćukovića od oko tadašnjih 600.000 dolara. Od 1949. godine postaje jedna od 
lidera ortopedije ne samo u Crnoj Gori već i u regionu. Prepoznata je kao vrlo uspješna u svim 
oblastima ortopedske hirurgije, neurohirurgije sa pratećom i fizikalnom terapijom. 
 Zbog toga smatram da jednu takvu ustanovu dobijenu donatorstvom treba maksimalno 
čuvati i unaprijediti jer jedino tako možemo prvenstveno uposliti veći broj mladih stručnih kadrova, 
a ujedno podstaći naše bogate sugrađane koji žive u inostranstvu i imaju želju da nešto ulože u 
svoj rodni kraj da to i urade, što bi nama svima i Crnoj Gori njihov doprinos mnogo značio. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:29:59) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ministre izvolite. 
 
 
 KENAN HRAPOVIĆ (22.03.18 12:30:05) 
 
 Uvažena poslanice Ćatović, 
 Vlada Crne Gore proteklih godina radi na uspostavljanju održivog i sistemskog pristupa za 
sprovođenje akativnosti za poboljšanje energetske efikasnosti u javnim zgradama - škole, bolnice, 
administrativne zgrade, a koje uglavnom realizuju po osnovu zajmova i grantova njemačke 
razvojne banke i međunarodne banke za obnovu i razvoj.  
 Međunarodna banka za obnovu i razvoj odobrila je zajam Vladi Crne Gore u iznosu od 11,5 
miliona eura za finansiranje projekta „Energetska efikasnost u Cmoj Gori". Prva faza realizacije 
projekta u iznosu 6,5 miliona i druga faza realizacije projekta u iznosu od pet miliona eura, a u cilju 
unaprjeđenja energetske efikasnosti i uslova komfora u javnim objektima. Projekat je počeo sa 
implementacijom 2009. godine, sa rokom završetka mart 2018. godine. Projektom se finansira 
primjena mjera energetske efikasnosti, koje se prije svega odnose na: zamjenu fasadne stolarije, 
postavljanje toplotne izolacije na omotaču zgrade, poboljšanje unutrašnjeg osvjetljenja, 
modemizaciju ill potpunu zamjenu kotlamica uz modemizaciju cjelokupnog sistema grijanja i 
modemizaciju sistema za pripremu sanitame tople vode.  
 U okviru projekta, energetski je adaptirano 11 zdravstvenih ustanova u Crnoj Gori, među 
kojima i Specijalna bolnica „Vaso Ćukovic", Risan 2013.godine. Vrijednost investicije u Specijalnoj 
bolnici Risan iznosila je 291.000 eura. Implementirane su sledeće mjere energetske efikasnosti: 
zamijenjena je fasadna stolarija, urađeni su prateći građevinsko-zanatski radovi usled zamjene 
fasadne stolarije i to zidarski, stolarski molerski i sl. Izvršeni su radovi na rekonstrukciji kotlamice, i 
to: zidarski, tesarski, fasaderski, krovopokrivački, izolaterski, molerski radovi itd. Urađena je 
rekonstrukcija kotlamice.Ugrađeni su novi kotlovi sa pratećom opremom, ugrađeni su termostatski 
radijatori, balansni ventili na svim radijatorima u bolnici. Postavljen je sistem solamih panela i 
izvršeni su elektro radovi, prateći elektro radovi u kotlarnici i kompenzacija reaktivne energije  
 Takode, članom 10 Zakona o budžetu za 2018. godinu, predviđeno je zaključenje ugovora 
sa Međunarodnom bankom za obnovu i razvoj za realizaciju druge faze projekta „Energetska 



efikasnost u Cmoj Gori" u iznosu od šest miliona eura. MEP-om 2 planirano je da kreditna 
sredstva se koriste za primjenu mjera energetske efikasnosti i unapređenje komfora u 18 
zdravstvenih objekata u Cmoj Gori.  
 S tim u vezi, Ministarstvo zdravlja je u okviru novog projekta, kao jedan od prioriteta, 
kandidovalo i postavljanje toplotne izolacione fasade na objektu Specijalne bolnice Risan, ukupne 
procijenjene vrijednosti oko 100.000 eura, koje je planirano da se realizuje tokom naredne godine. 
Na ovaj način zaokružio bi se projekat energetske efikasnosti na ovom objektu, dodatno poboljšao 
izgled i produžio njen životni vijek, a boravak u njemu učinio ugodnijim i kvalitetnijim, kako za 
pacijente tako i za zaposlene.  
 Vezano za nabavku CT, odnosno skenera koji ste pomenuli u svom pitanju za potrebe 
Specijalne bolnice Risan, u toku je procedura 32 - slajsnog skenera za Specijalnu bolnicu Risan 
procijenjene vrijednosti 340.000,00 eura, koji realizuje Fond za zdravstveno osiguranje, kao dio 
projekta jačanja tehničko tehnoloških kapaciteta zdravstvenih ustanova u Cmoj Gori.  
 Takođe, ovim projektom je predviđena nabavka ukupno četiri skenera za četiri bolnice, 
kako na sjeveru tako i na jugu .........  projekat, kako rekoh, odnosno javni poziv ili tender, sprovodi 
Fond za zdravstveno osiguranje, ali zbog komplikovanih procedura, tenderskih nabavki ovaj 
projekat još nije realizovan jer su već dva postupka do sada poništena, a raspisan je novi tender s 
usaglašenim specifikacijama. Nadamo se da će ubrzo i ova bolnica u Risnu i tri ostale dobiti 
savremene skenere koji su tridesetdvoslajsni, sa svim onim potrebama koje su definisali upravo 
zaposleni u tim bolnicama, šta im je potrebno za kvalitetnu dijagnostiku. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:34:21) 
 
 Zahvaljujem, ministre.  
 Komentar, poslanica Maja Ćatović. 
 
 
 MARIJA ĆATOVIĆ (22.03.18 12:34:27) 
 
 Zahvaljujem ministru.  
 Drago mi je što ste uvrstili ovo što sam tražila i vidim da ćete to brzo ostvariti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:34:39) 
 
 Hvala lijepa.  
 Sledeće pitanje postavio je poslanik Suad Numanović. Izvolite, gospodine Numanoviću. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (22.03.18 12:34:50) 
 
 Hvala, potpredsjedniče.  
 Uvaženi ministre Hrapoviću, koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru zdravlja dr Kenanu 
Hrapoviću postavio sam sledeće pitanje: 
 "Kao što znamo, Crna Gora je zahvaljujući zakonskoj obavezi vakcinacije i visokom nivou 
obuhvata djece s vakcinama dosad bila pošteđena ozbiljnih posledica zaraznih bolesti. Moje 
pitanje je konkretno i odnosi se na to koliko je trenutno stanje s procentom vakcinisane djece u 
Crnoj Gori". 
 Kratko obrazloženje. Ono što svi znamo, a najbitnije je da stručna i naučna javnost ima 
jasan konsenzus kada je u pitanju značaj vakcina kako po zdravlje svjetske populacije, kao i za 
razvoj čovječanstva i ljudskog roda, uticaj vakcina je jako velik. Taj uticaj je nemoguće izmjeriti, 
prosto iz razloga što on daje veliki značaj i ne može se uporediti s bilo kojom drugom 
zdravstvenom intervencijom.  



 S izuzetkom higijensko ispravne vode, nijedna druga medicinska mjera, pa čak ni 
pronalazak antibiotika nije ostavio takav trag na smanjenje smrtnosti kao što su to imale vakcine. 
Međutim, kako je to danas? Danas, nažalost, zbog izraženih antivakcinalnih pokreta, prije svega u 
našem regionu, koji se suprotstavlja aktivnoj imunizaciji na nenaučan način, čije su aktivnosti 
usmjerene na odbacivanje vakcina, dolazi do zbunjenosti, prije svega roditelja, oklijevanja prilikom 
donošenja odluka o vakcinaciji i posledičnog pada obuhvata vakcinama, posebno vakcinama 
protiv jako opasnih malih boginja. Kažem malih boginja, to samo ime govori da su one male. 
Međutim, sve u vezi s ovom bolešću je jako opasno i veliko.  
 Pošto ove i ovakve okolnosti prijete epidemijskom javljanju pojedinih zaraznih bolesti, 
smatram da država mora pokazati snagu zasnovanu, prije svega na naučnim dokazima, da zaštiti 
i unaprijedi zdravlje stanovništva, a naročito djece, pri čemu posebnu ulogu moraju imati vakcine. 
Ponavljam, Crna Gora je pošteđena posledica zaraznih bolesti zbog zakonske obaveze o 
vakcinaciji visokog obuhvata djece s vakcinama. Slučajevi malih boginja u poslednjih dvanaest 
godina za period 2006-2017. godina, pokazuju da smo imali mali broj malih boginja, 32 takva 
slučaja, ali smo istovremeno svjedoci da su mnoge države u okruženju osjetile i ovih dana 
osjećaju tragične posledice epidemije malih boginja.  
 Osiguravanjem visokog kolektivnog imuniteta u dječijim kolektivima kroz vakcinaciju djece  
pred ulazak u osnovne obrazovne ustanove kao što su obdaništa i škole, čuva se prije svega 
zdravlje ne samo vakcinisane djece već i zdravlje one djece kod kojih iz posebnih razloga ili neke 
osnovne bolesti se ne mogu postaviti indikacije za vakcinaciju. Drugim riječima, odbijanjem 
vakcinacije roditelji ne samo što ugrožavaju zdravlje vlastite djece već i zdravlje druge djece. Ono 
što ne smijemo zaboraviti jeste na prvom mjestu uloga svih zdravstvenih ustanova u državi, tu bih 
rekao zajedno s njima i mediji koji moraju biti posvećeni i moraju snažno podržavati stvaranje kako 
društvene atmosfere u kojoj će prioritet biti na informisanju i obrazovanju, prije svega roditelja, ali i 
cjelokupnog stanovništva uz apsolutno poštovanje prava na zdravlje svih, a posebno najranjivijih, 
najosjetljivijih i najbitnijih za nas, a to su naša djeca. Zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:39:01) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Numanoviću. 
 Pravo na odgovor ima ministar zdravlja. Izvolite. 
 
 
 KENAN HRAPOVIĆ (22.03.18 12:39:09) 
 
 Uvaženi poslaniče Numanoviću, zahvaljujem svakako na pitanju.  
 Kao jedan od prioriteta Vlade Crne Gore kada je zdravstveni sistem u pitanju jeste ... 
program. Ovaj program vakcinacija djece mi u zdravstvenom sistemu shvatamo kao preventivni 
program i veoma smo ozbiljno pristupili implementaciji tog programa kao preventivnih aktivnosti. 
Kroz program rada Vlade definisano je, kao što ste i sami rekli, jačanje kapaciteta na zaštiti 
zdravlja stanovništva i unapređenja kvaliteta zdravstvene zaštite.  
 Svjedoci smo da se u našem okruženju javila epidemija malih boginja zbog pada obuhvata 
vakcinacije djece MMR vakcinom, koja je za posledicu imala i veliki broj smrtnih ishoda. Na 
djelovanje antivakcinalnog lobija ni naša zemlja nije bila imuna, pa je tako u Crnoj Gori u zadnje tri 
godine pao obuhvat vakcinacije djece MMR vakcinom sa 74,8% 2014. na 46% 2016. godine, što 
je ujedno i najniže zabilježeni obuhvat od uvođenja MMR vakcine u Crnoj Gori.  
Svjesni rizika za mogućnost javljanja epidemije i kod nas, pojačali smo javnu kampanju kako bi na 
naučnim temeljima predočili roditeljima šta znači vakcinacija i šta su posledice nevakcinisanja. U 
oktobru prošle godine, u organizaciji Ministarstva zdravlja i Svjetske zdravstvene organizacije, 
održan je regionalni sastanak o imunizaciji na kojem su učestvovale 53 zemlje s oko 180 
stručnjaka. Stručnjaci Svjetske zdravstvene organizacije i oni ostali koji se bave ovom 
problematikom iz navedenih zemalja su apelovali i na medije da budu podrška i prenose prave 
poruke roditeljima. Kako kažu, mediji su jedan od suštinskih kanala komunikacije i odgovorni su za 
prenošenje relevantnih informacija kako bi roditelji donijeli ispravnu odluku.  Pored toga, 



Ministarstvo zdravlja, Institut za javno zdravlje, Dom zdravlja Podgorica, kao i ostali domovi 
zdravlja u Crnoj Gori organizovali su veliki broj tribina s pedijatrima i roditeljima, kao i veliki broj 
javnih i medijskih nastupa. Uspješno je sprovedena i medijska kampanja "Ne damo djecu 
bolestima" koja još uvijek traje, u okviru koje je snimljen promotivni spot o značaju vakcinacije, a 
koji se prikazivao u svim elektronskim medijima. Dodatno su sprovedene i vanredne vakcinacije, 
ali i vakcinacije RAI populacije.  Predstavnici Ministarstva zdravlja obišli su sve zdravstvene 
ustanove sekundarnog i tercijrnog nivoa u Crnoj Gori i, nakon uvida u prostorne i stručne 
kapacitete, pripremili pisane protokole za slanje i prijem djece i odraslih sa sumnjom ili oboljele od 
morbila iz zdravstvenih ustanova primarnog ka zdravstvenim ustanovama sekundarnog i 
tercijarnog nivoa, kako bi se smanjio kontakt s oboljelima od druge patologije. Takođe, uputili smo 
i poziv zdravstvenim radnicima koji nisu vakcinisani, a nisu preboljeli male boginje da se vakcinišu.  
 U februaru ove godine, u organizaciji Ministarstva zdravlja i Kancelarije Svjetske 
zdravstvene oganizacije u Crnoj Gori, organizovan je i ministarski sastanak zemalja Jugoistočne 
Evrope. Pored Crne Gore regionalnoj konferenciji su prisustvovali i ministri iz osam zemalja 
Jugoistočne Evrope. Sastanak je bio prilika za isticanje zajedničkih izazova i sagledavanja 
mogućnosti država članica u Jugoistočnoj Evropi na planu poboljšanja efekata programa 
imunizacije tokom narednih godina, mobilizacije finansijskih sredstava država članica i stručne 
podrške Svjetske zdravstvene organizacije i zemalja partnera. Imunizacija je postavljena kao 
prioritetan zadatak na koji su se obavezale zemlje Jugoistočne Evrope potpisivanjem Izjave o 
namjerama. Predstavnica i predsjednica Svjetske zdravstvene organizacije za Jugoistočnu Evropu 
je saopštila da je Crna Gora postigla visok nivo imunizacije, a da istovremeno nema slučajeva 
rubeola poslednjih godina. Ona smatra da su crnogorska Vlada, zdravstveni sistem i Ministarstvo 
zdravlja uradili dobar posao po pitanju imunizacija.  
 Kao rezultat svega, imamo veliki broj vakcinisane djece u periodu od 31. avgusta 2017. 
zaključno s 25. januarom 2018. godine. Po godištima 2013 - 963 djece, 2014 - 517 djece, 2016 - 
1375 djece. Ukupno 2076 djece je vakcinisano. Shodno kalendaru vakcinacija, djeca primaju prvu 
dozu vakcine u periodu od 12 do 15 mjeseci od rođenja. Kada se uporede podaci o obuhvatu 
vakcinacije djece koja su trebala biti vakcinisana tokom 2014. godine, evidentno je da smo našim 
aktivnostima povećali obuhvat koji je oktobra prošle godine iznosio 74,8%, a  u februaru ove 
godine 89%. Za djecu koja su trebala da se vakcinišu 2015. godine taj obuhvat je povećan s 64% 
u oktobru prošle godine na 82% februara ove godine. Za djecu koja su trebala da budu 
vakcinisana tokom 2016. godine obuhvat u oktobru prošle godine iznosio je 46%, a u februaru ove 
godine 75%. Obuhvat djece koja su vakcinisana tokom 2017. do sada iznosi oko 50%, s tim što 
djeca koja su rođena krajem 2016. godine tek ulaze u period kada treba da se vakcinišu, pa se 
shodno tome očekuje još veći obuhvat.  
 Ako mogu da iskoristim i ovu priliku da pozovem roditelje da vakcinišu svoju djecu i 
svakako i da pozovem i medije da nas podrže i u nastavku ove naše kampanje, u smislu podizanja 
na viši nivo procenta vakcinisane djece u Crnoj Gori. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:45:13) 
 
 Poslanik Numanović. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (22.03.18 12:45:22) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče.  
 Zahvaljujem, ministre Hrapoviću, na odgovoru koji sam dobio u pisanoj formi.  
 Složićemo se u jednom, da Crna Gora za razliku od zemalja u regionu, zaista ima i 
zakonsku obavezu, ali ima i jasan cilj imunizacije djece. Prosto procenti koje ste vi iznijeli ovdje u 
odgovoru nam daju za pravo da možemo da kažemo da imamo jednu dobru tendenciju i visok 
stepen vakcinisane djece. 
 Međutim, možemo postaviti pitanje da li je to dovoljno. Iz odgovora vidimo da to sigurno nije 
i ako nije, a imamo primjere iz regiona da imamo i smrtne slučajeve kao posledicu nedovoljne 



imunizacije, onda mi kao jedno malo društvo nema razloga da ne istrajemo u tome, da ne 
istrajemo u ovim preventivnim mjerama koje su svih ovih decenija dale kod nas značajne rezultate 
u očuvanju zdravlja djece.  
 Kada govorimo o preventivi onda ne mislim na bolesti malih boginja. Prosto u zdravstvu je 
najjeftinija preventiva i poziv je da i za ostala oboljenja, na primjer tu spadaju kardiovaskularna 
oboljenja, po čemu je Crna Gora prepoznata, da svi zajedno i zdravstvene institucije, i pojedinci, i 
mediji učinimo da mnogo uradimo više na preventivi koja je najjeftinija u zdravstvenom sistemu. 
Mnogo će nam više para ostati poslije za ulaganje u zdravstveni sistem ako preventivu učinimo 
kvalitetnom. Često nam se dešava da mi u našem društvu svi zajedno učinimo sve da svoje 
zdravlje do 40. godine narušimo, a onda se sjetimo da svi zajedno trebamo posle 40. godine da 
liječimo tako narušeno zdravlje. Samo bih to okrenuo, da sve uradimo da sačuvamo zdravlje do 
40. godine, a onda oni slučajevi koji se moraju liječiti imaće i kvalitetnu zdravstvenu zaštitu, imaće 
dobar kadar, osposobljen, imaće dobar institucionalni okvir za tako mali broj koje treba da liječimo 
kao posledica njihovog oboljenja. 
 Prema tome, i sam koristim ovu priliku da, kada je ova tema u pitanju, pozovemo roditelje, 
odnosno staratelje djece da prosto daju doprinos zajedno sa svima nama, medicinskim 
ustanovama, medijima, da svoju djecu vakcinišu na naučan način koji je dosad bio i dokazan. 
Nema razloga da neki drugi lobiji zauzimaju prostor jer je to na štetu naše djece. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:48:20) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Numanoviću.  
 Možete. Izvolite. 
 
 
 KENAN HRAPOVIĆ (22.03.18 12:48:31) 
 
 Zahvaljujem dr Numanoviću.  
 Kao što znate, nedavno smo u našem parlamentu imali izmjene i dopune Zakona kada je 
ova oblast imunizacije u pitanju i tu smo definisali neke kaznene odredbe. Imamo informacije da, 
nažalost, roditelji plaćaju određene kazne što ne vakcinišu svoju djecu, ali nama ni kroz zakon ni 
kroz sve preventivne mjere koje sprovodimo nije cilj kaznena politika. Nama je cilj da se podigne 
svijest građana o vakcinaciji i o svim drugim preventivnim aktivnostima koje sprovodi Ministarstvo 
zdravlja.  
 Ako mogu da iskoristim priliku da se zahvalim Odboru za zdravstvo crnogorskog 
Parlamenta koji nam daje punu podršku u realizaciji svih preventivnih i ostalih aktivnosti koje 
sprovodimo u crnogorskom zdravstvenom sistemu. Nama je cilj podizanje svijesti građana, da 
poboljšaju i pojačaju svoju svijest o sopstvenom zdravstvenom stanju i da sami razmišljaju 
zajedno s nama kako da to još uvijek unapredimo i podignemo na viši nivo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:49:31) 
 
 ... ovom prilikom da odgovorite na dio pitanja koje vam je postavio gospodin Numanović. 
Što se tiče vremena dodatno, uvijek ćemo vam dati kada budete hvalili neki od Odbora vama i 
drugim ministrima.  
 Pravo na dodatni komentar ima Suad Numanović, predsjednik Odbora za zdravstvo, inače 
jedno vrijeme obavljao je i dužnost ministra zdravlja. Izvolite, poslaniče. 
 
 
 SUAD NUMANOVIĆ (22.03.18 12:49:57) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče Gvozdenoviću.  
 Dakle, aktuelna tema. Ne radi se više o pitanjima, odgovorima, prosto ovo je nešto što je 



obaveza cjelokupnog društva. Kada smo usvajali zakon u parlamentu koji je pomenuo resorni 
ministar Hrapović, postavilo se pitanje zbog čega u tom zakonu je to zakonska obaveza jer postoji 
značajan broj zemalja, naročito skandinavskih zemalja koje to nijesu podvele pod zakonskom 
obavezom da se vakcinišu. Tačno je. Postoje zemlje u kojima to nije zakonska obaveza, ali u tim 
zemljama gdje i nije zakonska obaveza svijest građana tih zemalja je takva da stepen imunizacije 
prelazi preko 95%. To je ono na čemu mi insistiramo. Ne moramo nikoga ovdje i ne želimo nikoga 
kažnjavati, to nije cilj, jeste promjena svijesti u ovome pravcu, da ono što je obaveza, a služi u 
interesu zdravlja, prije svega djece i cjelokupne populacije kod nas damo doprinos i ovoj 
imunizaciji, ali i svim ostalim preventivnim mjerama kada je zdravstvo u pitanju. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:51:17) 
 
 Zahvaljujem.  
 Na ovaj način smo iscrpili pitanja koja su vezana za Ministarstvo zdravlja. Zahvaljujem 
ministru Hrapoviću na sadržajnim odgovorima. Siguran sam da  niz poruka koje ste zajedno s 
kolegama iz parlamenta poslali građanima Crne Gore su jako korisne.  
 Samo su dva ministra, Kemal Purišić, ministar rada i socijalnog staranja i Aleksandar 
Bogdanović, ministar kulture. Pozdravljam ih. Pozivam kolege koje su postavile pitanja da budu u 
sali kako bi bili u prilici da realizujemo i ovaj dio sjednice. Inače, napomenuću to su naši bivši 
poslanici, ljudi koji su ovdje proveli dio vremena i, kao što vidite, iz poslaničkih klupa ide se u 
ministarske klupe što je, siguran sam, onako podsticajno za moje mlade kolege koji su u 
poslaničkim klupama. Koliko se sjećam, ministar Bogdanović je tada imao oko 28 godina kao što 
ima nekoliko naših poslanika, što je jako interesantna stvar. Siguran sam da je to poslaničko 
iskustvo sigurno koristilo u obavljanju drugih funkcija koje sada ministri rade i onda se oni jako 
prijatno osjećaju ovdje u parlamentu.  
 Dobar dan i dobrodošli.  
 Prva pitanja se postavljaju ministru rada i socijalnog staranja i tu imamo tri pitanja. Jedno 
pitanje je postavio Andrija Popović, drugo Branka Tanasijević i treće Maja Bakrač.  
 Izvolite, poslaniče Popoviću. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.03.18 12:53:02) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovani ministri,  
 Na samom početku koristim priliku da pozdravim đecu iz škole, mislim iz neke škole, 
predsjedništvo će mi možda pomoći koja je u pitanju osnovna škola.  
 Poslaničko pitanje ministru rada i socijalnog staranja  
 gospodinu Purišiću  postavljam  u ime Liberalne partije. 
 Što Vlada, odnosno Ministarstvo rada i socijalnog staranja preduzima kako bi se poboljšao 
status samohranih roditelja kojih u Crnoj Gori prema poslednjim podacima ima oko 30 hiljada?  
 Obrazloženje: 
 Premaa podacima Monstata sa posljednjeg popisa u Crnoj Gori ima 24 500 porodica u 
kojima djecu podiže samo majka i 5 105 porodica u kojima djecu podiže samo otac, što ukupno 
čini oko 30 hiljada porodica sa samohranim roditeljima. Broj djece koja žive sa samo jednim 
roditeljem možda je i duplo veći. Država nema evidenciju o broju samohranih roditelja na osnovu 
koje bi kreirala programe pomoći što vodi zaključku da ova grupa u sistemu socijalne zaštite 
uopšte nije prepoznata kao posebno ugrožena kategorija. Samohrani roditelj u pravom smislu 
jeste roditelj koji se sam stara o djetetu zato što je drugi roditelj preminuo ili je nepoznat ili je lišen 
roditeljskog prava. Sa druge strane samohrani roditelj u faktičkom smislu jeste roditelj koji se sam 
stara o djetetu u okolnostima u kojima je drugi roditelj živ i nije lišen roditeljskog prava, ali iz nekog 
razloga ne obavlja roditeljske dužnosti, ne daje alimentaciju ili ne ostvaruje kontakt sa djetetom. 
Ova druga grupa je ujedno i najbrojnija. Prepoznat je niz problema među kojima su ne plaćanje 



alimentacije, neriješeno stambeno pitanje, nezaposlenost, nedostatak novca, odsustvo podrške.   
 Kao glavne probleme sa kojima se svakodnevno suočavaju majke koje sme brinu o djeci 
navode nedostatak novca, teškoće u vezi sa pronalaženjem i zadržavanjem posla, stambene 
probleme, kao i nedostatak podrške i pomoći. Adekvatna zakonska rješenja u socijalnoj zaštiti ili 
se ne primjenjuju u potpunosti ili ne postoje, a u takvom sistemu kako se čini  ugroženije su 
upravo majke. Urušavanje socijalne države u postsocijalističkim zemljama rezultiralo je u 
nevjerovatnom cinizmu kada je riječ o zaštiti najslabijih. Umjesto da se problemi rješavaju na 
najefikasniji mogući način uporno se održavaju mamutske birokratije koje imaju za cilj 
nevjerovatno komplikovanje procedura. Regulacija nedostatka sistemske podrške je neophodna. 
Molim vas za odgovor i u pisanoj formi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 12:56:37) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Popoviću. 
 Poslanik Popović je pozdravio učenike škole "Branko Božović". Siguran sam da ih svi drugi 
poslanici pozdravljaju zajedno sa ministrima.  
 Ministre, imate pravo na odgovor. Izvolite. 
 
 
 KEMAL PURIŠIĆ (22.03.18 12:56:57) 
 
 Hvala, uvaženi potpredsjedniče.  
 Želim da pozdravim sve poslanike i naravno osnovce koji nas prate danas. 
 Uvaženi poslaniče Popoviću,  
 Zakonom o socijalnoj i dječijoj zaštiti članom 19 propisano je da je samohrani roditelj, 
roditelj koji je razveden ili je drugi roditelj umro ili je nepoznat, a izdržava dijete, odnosno vrši 
produženo roditeljsko pravo u skladu sa zakonom do zasnivanja bračne ili vanbračne zajednice. 
To je definicija samohranog roditelja.  
 Pitanje zaštite samohranog roditelja postavlja se, prije svega, kada je u pitanju mogućnost 
tih roditelja da izdržavaju djecu. Kada je u pitanju socijalna i dječija zaštita ove kategorije lica 
status samohranosti sam po sebi ne znači da se radi o licu u stanju socijalne potrebe. Kada je u 
pitanju samohranost nastala po osnovu razvoda braka zaštita tih lica obebzbjeđuje se u samom 
postupku o razvodu braka kada nadležni sud odlučuje i o izdržavanju djece. Postupak u 
sporovima za izdržavanje propisan je odredbama porodičnog zakona. Članom 365 stav 1 
Porodičnog zakona propisano je da u bračnim sporovima o čuvanju i vaspitavanju djece sud po 
službenoj dužnosti odlučuje o izdržavanju maloljetne djece i punoljetne djece nad kojima je 
produženo roditeljsko pravo. Stavom 2 navedenog člana da će sporazum roditelja o izdržavanju 
djeteta sud prihvatiti samo ako je u skladu sa odredbama Porodičnog zakona o određivanju 
izdržavanja. Takođe, članom 369 stav 1 Porodičnog zakona propisano je da u sporovima za 
izdržavanje djece i djece nad kojom je produženo roditeljsko pravo, kao i u drugim sporovima u 
kojima se po službenoj dužnosti odlučuje o izdržavanju ove djece, sud po službenoj dužnosti 
određuje privremene mjere radi davanja izdržavanja ako u izdržavanju djeteta ne učestvuju oba 
roditelja sa odgovarajućim doprinosom.  
 Nadležnost organa starateljstva tj. Centra za socijalni rad je propisana članom 270 
navedenog zakona na osnovu kojeg je Centar za socijalni rad dužan da na zahtjev suda prikupi 
sve podatke vezane za donošenje sudske odluke o izdržavanju. Utvrđena obaveza izdržavanja od 
strane suda je obavezujuća u suprotnom u posebnom postupku može se sprovesti prinudno 
izvršenje odluke suda. U skladu sa Zakonom o besplatnoj pravnoj pomoći koji se primjenjuje od 
01.januara 2012.godine u svim osnovnim sudovima osnovane su službe besplatne pravne 
pomoći, koja se između ostalog pruža i licima slabijeg imovinskog stanja. Pravo na materijalno 
obezbjeđenje ostvaruje se u skladu sa Zakonom o socijalnoj i dječijoj zaštiti na osnovu propisanih 
uslova između kojih su i prihodi porodice. Prihodi ostvareni po osnovu izdržavanja su smetnja za 
ostvarivanje prava na materijalno obezbjeđivanje ukoliko prelaze osnov za ostvarivanje prava koji 
je propisan zakonom. 



 Pravilnikom o bližim uslovima za ostvarivanje prava na materijalno davanje iz socijalne i 
dječije zaštite članom 9 koji se odnosi na materijalno obezbjeđenje propisano je da ako lice ne 
ostvari prihod po osnovu izdržavanja dužno je da dostavi dokaz o pokretanju postupka za 
prinudno izvršenje odluke nadležnog suda i u tom slučaju se prihod po osnovu izdržavanja neće 
smatrati prihodom za ostvarivanje prava na materijalno obezbjeđenje do izvršenja rješenja o 
prinudnom izvršenju, što znači da  to neće biti smetnja za ostvarivanje prava na materijalno 
obezbjeđenje.  
 Takođe, u skladu sa članom 25 navedenog zakona izuzetno od uslova propisanih zakonom 
ovlašćeno lice Centra za socijalni rad može radi ostvarivanja prava na materijalno obezbjeđenje 
predložiti da se izvrši neposredni uvid od strane Komisije za socijalni rad ako je pojedinac, 
odnosno ako su svi članovi porodice nesposobni za rad, odnosno ako je samohrani roditelj. 
Ostvarivanjem prava na materijalno obezbjeđenje ostvaruje se i pravo na dodatak za djecu, pravo 
na subvenciju mjesečnih računa za električnu energiju, kao i druga prava koja se ostvaruju po 
osnovu prava na materijalno obezbjeđenje. U oblasti porodičnih odnosa stručni radnici Centra za 
socijalni rad obavljaju savjetodavni rad tako da svaka zainteresovana stranka može u toj oblasti 
dobiti odgovarajući savjet, odnosno pomoć.  
 Članom 70 stav 1 navedenog zakona  propisano je da ...(Prekid).... između ostalih ima i 
samohrani roditelj sa djetetom do navršene treće godine života kojem se ne može obezbijediti  ili 
nije u njegovom najboljem interesu ostanak u porodici ili usluge podrške za život u zajednici ili 
porodični smještaj, odnosno hraniteljstvo ili porodični smještaj. Imajući u vidu navedeno Zakonom 
o socijalnoj i dječijoj zaštiti i navedenim pravilnikom regulisana su pojedina pitanja vezana za 
zaštitu samohranih roditelja, a takođe se stranke mogu informisati  kod stručnih radnika centra i iz 
oblasti porodičnih odnosa. Ostala pitanja u pogledu zaštite samohranih roditelja mogu da budu i u 
drugim oblastima posebno kada je u pitanju predškolsko vaspitanje, poreski sistem, rješavanje 
stambenih pitanja i drugo.  
 Propisima nije utvrđena obaveza nekog organa da vrši evidenciju samohranih roditelja kao i 
obavezu samohranih roditelja da prijavljuju svoj status. U oblasti socijalne i dječije zaštite 
samohrani roditelji mogu podnositi zahtjeve za ostvarivanjem pojedinih prava u skladu sa 
propisanim socijalno zaštitnim kriterijumima. Hvala vam i izvinjavam se što sam prekoračio. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:03:12) 
 
 Hvala ministre. 
 Komentar ima Andrija Popović, poslanik. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (22.03.18 13:03:20) 
 
 Zahvaljujem ministru Purišiću na odgovoru na postavljeno pitanje.  
 Naravno, čuli smo i norme, dosta normi iz Porodičnog zakona i Zakona o socijalnoj i dječijoj 
zaštiti. Pitanje je kako poboljšati status samohranih roditelja u Crnoj Gori. Vjerujem da će  
Ministarstvo rada i socijalnog staranja raditi na tome i ubuduće, jer ipak naša stvarnost u toj oblasti 
je dosta siva i ono što život donosi je drugačije od onoga što smo mi propisali normativno.  
 Posebno bih htio reći da su samohrane majke ipak na marginama društva, nijesu na neki 
način ni od države a ni od opština prepoznate kao ranjiva grupa.  
 Poseban problem je taj što su naročito žene, majke, one se teško bore da obezbijede 
egzistenciju sebi, svojoj đeci, a moramo znati da je dio tih žena trpio ili trpe nasilje. To je ono što 
nije prepoznato u zakonu, ali takva je stvarnost. U svakom slučaju, gospodine ministre, vjerujem 
da ćemo zajedno i Skupština, i Vlada, Ministarstvo rada i socijalnog staranja raditi na poboljšanju 
statusa samohranih roditelja. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:05:31) 
 



 Sljedeća poslanica koja će da postavi poslaničko pitanje je Branka Tanasijević. Izvolite 
gospođo Tanasijević. 
 
 
 BRANKA TANASIJEVIĆ (22.03.18 13:05:44) 
 
 Hvala lijepa. 
 Poštovani potpredsjedniče, poštovani ministre Purišiću, koleginice i kolege poslanici, 
poštovani građani, 
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru rada i socijalnog 
staranja Kemalu Purišiću postavljam sljedeće poslaničko pitanje: 
 Pošto je jedan od najsvrsishodnijih načina prevencije socijalne isključenosti lica sa 
invaliditetom povećanje njihove zapošljivosti interesuje me koliko je poslodavaca u 2017.godini 
zaposlilo lica sa invaliditetom, a koliko je njih koristilo alternativnu mogućnost uplaćivanje 
sredstava u Fond za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanja osoba sa invaliditetom u skladu sa 
Zakonom o profesionalnoj orjentaciji i  zapošljavanju lica sa invaliditetom? 
 Obrazloženje: 
 Jedan od posebno važnih oblika borbe protiv socijalne izolacije lica sa invaliditetom je 
njihovo zapošljavanje, jer je to jedan od načina da se kod ovih osoba podstakne osjećaj društvene 
korisnosti i ličnog zadovoljstva. 
 Stvaranje jednakih šansi  za sve obezbjeđuje se socijalna integracija, razvijaju se 
predrasude  i sa više povjerenja gleda na njihove mogućnosti i radne sposobnosti.  
 Pravni osnov za zapošljavanje lica sa invaliditetom nalazi se u Zakona o profesionalnoj 
rehabilitaciji i zapošljavanju lica sa invaliditetom. Ovim zakonom se uređuje način i postupak 
ostvarivanja prava na profesionalnu rehabilitaciju lica sa invaliditetom, mjere i podsticaj za njihovo 
zapošljavanje, način finansiranja i druga pitanja. 
 Takođe propisano je da se u Zavodu za zapošljavanje Crne Gore organizuje Fond za 
profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanja lica sa invaliditetom i da se sredstva iz fonda 
obezbjeđuju iz posebnog doprinosa koji uplaćuju poslodavci koji zavisno od ukupnog broja 
zaposlenih nijesu ispunili propisanu kvotu za zapošljavanje ovih osoba. 
 Prema kvotnom sistemu  koji  je  uveden zakonom precizirano je da je poslodavac koji ima 
od 20 do 50 zaposlenih dužan da zaposli najmanje jedno lice sa invaliditetom, a poslodavac koji 
ima više od 50 zaposlenih najmanje 5% lica sa invaliditetom u odnosu na ukupan broj zaposlenih. 
Ove obaveze ne odnose se na novoosnovanog poslodavca za prvih 24 mjeseca od dana početka 
rada. Ako poslodavac zaposli lice sa teškim invaliditetom sa najmanje 80% invaliditeta smatra se u 
pogledu obaveza zapošljavanja kao da je zaposlio dva lica sa invaliditetom. 
 Poslodavac koji nije zaposlio lice sa invaliditetom to jest nije ispunio obavezu kvotnog 
sistema da za svako lice koje nije zaposlio prilikom mjesečne isplate zarada i naknada, zarada 
zaposlenih uplati poseban doprinos za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanja lica sa 
invaliditetom. 
 Pošto su zakonskom regulativom stvorene pretpostavke za rješavanje problema 
nezaposlenosti ovih osoba i obezbijeđen niz stimulativnim mjera  za poslodavce koji ih 
zapošljavaju bilo bi zaočekivati da poslodavci su više zainteresovani za zapošljavanje ovih lica 
nego za alternativnu mjeru odnosno uplaćivanje sredstava u Fond za profesionalnu rehabilitaciju i 
zapošljavanja lica sa invaliditetom. 
 Pošto je radno angažovanje jedan od najboljih načina socijalne integracije ovih osoba i 
njihov uslov za ravnopravan položaj u društvu i to je uslov svakog društva, svako napredno 
demokratsko društvo vodi računa da svi građani imaju ravnopravan položaj, imaju iste šanse da 
se ispolje kao osobe.  
 Vrlo je bitno da  ovo postavljeno pitanje, ustvari predstavlja stimulativnu mjeru za 
poslodavce da više zapošljavaju lica sa invaliditetom nego da se opredjeljuju za alternativne 
mjere. 
 Ja imam potrebu da kažem da sam u postavljanju pitanja i u obrazloženju koristila termin 
lica sa invaliditetom, jer je to pravni termin, međutim ja sam zadovoljna što se u Crnoj Gori u 
posljednje vrijeme više koristi termin osoba sa invaliditetom, jer osoba govori o personalitetu o 



individualnosti, a to je tipično za osobe sa invaliditetom, jer one ustvari predstavljaju nekoga ko 
zaslužuje svako poštovanje i gdje svako društvo koje je demokratski orjentisano treba da bude 
usmjereno na poboljšanje njihovog statusa. 
 Takođe, želim da izrazim zadovoljstvo da ste i vi u odgovoru češće koristili termin osoba sa 
invaliditetom, a ja se nadam da će u Crnoj Gori, kao i u evropskom zakonodavstvu i ubuduću i u 
pravnom smislu se koristiti taj termin, a da ga ne tumačimo samo kulturološki nego da on postane 
obaveza pravnog saopštavanja statusa tih osoba u zakonodavstvu Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:11:06) 
 
 Zahvaljujem poslanici Tanasijević. 
 Dajem riječ  ministru Purišiću.  Izvolite. 
 
 
 KEMAL PURIŠIĆ (22.03.18 13:11:12) 
 
 Uvažena poslanice Tanasijević, uvaženi poslanici,  
 Potpuno sam saglasan sa vašom ocjenom u postavljenom pitanju da je najbolji način 
prevencije i prevazilaženje socijalne isključenosti kada se osobe sa invaliditetom zaposle. To je i 
smisao i intencija i zakonodavnog okvira a i ovoga pitanja koje ste vi postavili. 
 U dosadašnjem periodu  vidljivi su značajni pomaci u ovoj oblasti ali i pored toga pred nama 
je još takvih izazova kako u usaglašavanju zakonske regulative sa standardima Evropske unije, 
tako i na samoj implementaciji usvojenih zakonskih rješenja. Okvir za dalje pomake dat je kroz 
strategiju za integraciju lica sa invaliditetom u Crnoj Gori. 
 Kada je u pitanju zakonodavni okvir od 2008.godine u primjeni je Zakon o profesionalnoj 
rehabilitaciji i zapošljavanju lica sa invaliditetom koji je na sveobuhvatan način pravno uredio 
pitanje profesionalne rehabilitacije i zapošljavanja lica sa invaliditetom. 
 Ovim zakonom je propisano da se u Zavodu za zapošljavanje Crne Gore organizuje Fond 
za profesionalnu rehabilitaciju i zapošljavanje lica sa invaliditetom kao i da se sredstva fonda 
prvenstveno obezbjeđuju iz posebnog doprinosa  koji uplaćuju poslodavci koji nijesu ispunili 
propisanu kvotu za zapošljavanje osoba sa invaliditetom. 
 Ova sredstva se uplaćuju na posebni račun Budžeta Crne Gore, Fond za profesionalnu 
rehabilitaciju  i zapošljavanje lica sa invaliditetom ...(Prekid)... broj poslodavaca koji su vršili uplate 
ovog doprinosa  tokom 2017.godine je 2.666. Ukupan uplaćeni doprinos za isti period je bio devet 
miliona i dvjesto devedeset  devet hiljada dvjesta osamdeset dva zarez  devedeset dva eura. 
 Ministarstvo rada i socijalnog staranja i Zavod za zapošljavanje Crne Gore nema zakonsku 
obavezu da vodi evidenciju o zapošljenim licima sa invaliditetom u Crnoj Gori.  
 Međutim, kroz korišćenje sredstava Fonda za profesionalnu rehabilitaciju kroz ....... može 
se djelimično iskazati broj zaposlenih lica. Kada je u pitanju subvencija zarade na dan 
31.12.2017.godine, 214 poslodavaca je ostvarilo pravo na subvenciju zarade za 319 lica sa 
invaliditetom od toga muškaraca 183 i žena 136. Na određeno vrijeme zaposleno je 110 lica sa 
invaliditetom dok je 209 lica zaposleno na neodređeno vrijeme. 
 Takođe, treba napomenuti da na dan 31.12.2017.godine, 35 poslodavaca ostvaruje pravo 
na subvenciju, učešće u finansiranju ličnih troškova asistenata odnosno pomagača u radu za 50 
zaposlenih lica sa invaliditetom, od toga muškarci 31 i žena 19. Četiri lica su zaposlena na 
određeno vrijeme, dok je 46 lica zaposleno na neodređeno vrijeme.  
 U 2017.godini započela je realizacija 85  projekata zapošljavanja lica sa invaliditetom kroz 
grand šeme po javnim pozivima  od 13.novembra 2016.godine, 21.marta 2017.godine i 7.avgusta 
2017.godine. U ove projekte uključeno je ukupno 650 lica sa invaliditetom. Za ova tri javna poziva 
opredijeljena su sredstva od 4,5 miliona eura. Donošenjem novog zakona o profesionalnoj 
rehabilitaciji i zapošljavanju lica sa invaliditetom koji će se pripremiti tokom ove godine, unaprijedit 
će se rješenja koja se odnose na kontrolu uplate posebnog doprinosa od strane poslodavaca.  
 Dakle, jedna analiza koju je radilo Ministarstvo zajedno sa Zavodom za zapošljavanje je 
pokazala da u ovoj oblasti zbog nedorečenosti propisa, zbog nepostojanja obaveza da se vode 



precizne evidencije pretpostavlja se da postoje prazni hodovi odnosno da neko krši propise. 
Želimo da novim zakonskim rješenjima potpuno uredimo ovu oblast. Vjerovatno ste primijetili kroz 
raspravu o Budžetu da se permanentno iz godine u godinu sve veći iznosi sredstava iz ovog 
Fonda namjenski koriste. Namjera je da se tokom ove i naredne godine potpuno uredi ovo pitanje i 
potpuno namjenski iskoriste sredstva.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:16:29) 
 
 Hvala. 
 U skladu sa našim Poslovnikom poslanica Tanasijević ima pravo na komentar odgovora. 
Izvolite. 
 
 
 BRANKA TANASIJEVIĆ (22.03.18 13:16:37) 
 
 Poštovani ministre Purišiću, hvala vam na odgovoru koji ste i ovaj put, kao i prethodnih dali 
u pisanoj formi. Smatram da je to jako važno jer poslanik ima priliku da pročita iz odgovora šta je 
to što bi eventualno moglo biti motivisanje  postavljanja nekog dopunskog pitanja. 
 Ja nemam potrebu da postavim dopunsko pitanje jer podaci koje ste vi iznijeli direktno 
korenspondiraju sa onim što sam ja postavila kao poslaničko pitanje i drugo vi ste dali podatke koji 
se odnose na sve ono što sam ja problematizovala u tom pitanju.  
 Prema tome, hvala vam na tome i hvala vam na tom profesionalnom odnosu, ja sam inače 
kao sociolog uvijek zainteresovana za ove teme i kad se god postavljaju poslanička pitanja 
primijetili ste da ste vi jedan od ministara kome ja postavim pitanje, jer to se otprilike odnosi 
najčešće na osjetljive, ranjive, marginalne grupe. Tako da me struka inspiriše i daje mi za pravo da 
budem osoba koja vama može postaviti različita pitanja koja se odnose na ovu kategoriju 
populacije, jer je ona jako važna za društvo u kojem živimo. Jako je važna za integracije i za 
dostizanje nivoa Evropske unije, jer kada takva populacija ima dobar status u društvu onda je to 
sigurno društvo na dobrom putu. Vaši odgovori pokazuju da idemo u dobrom pravcu, to mi je jako 
drago, a što se tiče samog pitanja socijalne integracije osoba sa invaliditetom ja ću istaći dvije 
stvari iz vašeg odgovora koje su smatram izuzetno važne.  
 Prvo, Vi ste konstatovali da postoji pomak u procesu zapošljavanja lica sa invaliditetom i da 
će se taj proces nastaviti u narednom periodu iako još uvijek postoji mnogo izazova i problema sa 
kojima ćemo morati prevazići u narednom periodu. 
 Takođe, smatram važnim da ste istakli da će se do kraja ove godine predložiti novi zakon o 
profesionalnoj orijentaciji zapošljavanja lica sa invaliditetom jer će u tom slučaju se i poboljšati 
njihov status i omogućiti da  u narednom periodu što veći broj ovih lica nađe zaposlenje. 
 Takođe, želim da istaknem da je možda najbitnije što ste vi u svom odgovoru konstatovali 
ono što sam ja u svom pitanju, da se suština socijalne integracije upravo  nalazi u zaposlenju 
osoba sa invaliditetom. Zašto? Zato što tu postoji više faktora  koji su jako važni i koji proizilaze  iz 
radnog statusa osoba sa invaliditetom. 
 Prvo, to je ekonomska samostalnost koja je jako važna za ovu kategoriju stanovništva. 
Važna, ali ne i dovoljna. Zato što se kroz poslovne kontakte osobe sa invaliditetom ostvaruju 
poslovnu i drugu komunikaciju oni izgrađuju pozitivnu sliku o sebi, oni izgrađuju samo poštovanje, 
lično dostojanstvo i imaju ...(Prekid)... i društvene vrijednosti. Tako da iz tog razloga ja čak dajem 
prednost ovom razlogu u odnosu na ekonomsku samostalnost, zato što izgradnja pozitivne slike o 
sebi i samopoštovanja je nešto što je važno za sve građane, a posebno za one koji imaju 
sopstvene probleme, kao što to imaju osobe sa invaliditetom i to je možda bio i glavni motiv zbog 
čega sam vam postavila ovo pitanje.  
 Takođe, motiv je i ono što sam pomenula u obrazloženju, a to je da je vrlo bitno da u 
jednom društvu postoji ravnopravan odnos svih bez obzira da li se radi o marginalnim ili drugim 
grupama. Jer, ravnopavan status svih građana je postulat demokratije, a Crna Gora je u ovom 
slučaju stvorila mogućnosti da se to ostvari.  



 Dakle, zakonska regulativa koja će se dorađivati ovakva kakva je dala je mogućnost da se 
zapošljavaju osobe sa invaliditetom u mnogo većem broju nego što se to radilo u prethodnom 
periodu. Pomak postoji, ali postoji i mogućnost da ove osobe nađu svoje mjesto u radnom 
angažovanju i da u profesionalnoj rehabilitaciji ostvare svoju socijalnu integraciju. Ja sam zato 
postavila ovo pitanje, ja zato komentarišem na ovaj način vaš odgovor. Kao poziv poslodavcima 
da više koriste zakonske mogućnosti, da zapošljavaju osobe  sa invaliditetom. Jer, sam sigurna da 
u tom slučaju  će imati koristi i osobe sa invaliditetom, da će imati koristi i građani i kompletna 
država Crna Gora. Dakle, njihovim zapošljavanjem svi ćemo biti na dobitku pa i poslodavci koji 
imaju obavezu da to rade. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:21:30) 
 
 Zahvaljujem se poslanici Tanasijević na lijepim porukama.  
 Prelazimo na sljedećeg poslanika koji je postavio pitanje ministru zdravlja, a to je Maja 
Bakrač, izvolite. 
 
 
 MAJA BAKRAČ (22.03.18 13:21:46) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče, uvaženi ministri, poštovane koleginice i kolege, uvaženi 
građani, 
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru rada i socijalnog 
staranja Kemalu Purišiću postavljam sljedeće pitanje. 
 Kada će biti trajno riješeno pitanje prostora i uslova za rad Dnevnog centra za djecu sa 
smetnjama u razvoju Herceg Novi imajući u vidu činjenicu da isti ima potpisan privremeni ugovor  
do marta 2019.godine?  
 Obrazloženje. 
 Javna ustanova Dnevni centar  za djecu sa smetnjama u razvoju Herceg Novi, osnovan je 
2011.godine Odlukom Skupštine opštine Herceg Novi uz predlog i podršku Ministarstva rada i 
socijalnog staranja. Dnevni centar za djecu sa smetnjama u razvoju Herceg Novi je počeo sa 
radom sa upisanih 13 korisnika, što bi prema standardima bilo jedno dijete na 10 m2 i to bi bio pun 
kapacitet. Trenutno imamo upisanih 13 korisnika od kojih je devet korisnika muškog pola, a četiri 
ženskog uzrasta od 7 do 27 godina. 
  Dnevni centar je radio šest godina u objektu koje je vlasništvo Dječjeg vrtića "Naša radost" 
Herceg Novi inače zadužbina Nikole Nina Ukropine. Prije nego što je počeo sa radom urađene su 
neophodne rekonstrukcije prostora obzirom da kuća nije bila  namijenjena za potrebe lica sa 
invalidtitetom. Kasnije vremenom kako su uočavane različite potrebe korisnika u odnosu na 
prostor i organizaciju posla prostor je prilagođavan koliko je bilo moguće. Ugovor je produžavan u 
više navrata a u junu 2016.godine dobijen je nalog za iseljenje iz zadužbine Nikole Nina Ukropine.  
 Dnevni centar je jedini centar u Crnoj Gori koji je imao pauzu u radu od osam mjeseci zbog 
nemanja adekvatnog prostora za rad. Opština Herceg Novi je tokom 2016.godine godine raspisala 
tender za iznajmljivanje prostora, ali ni jedna od tri prispjele ponude nije ispunjavala zakonom 
propisane uslove. U nastojanju da se dođe do adekvatnog rješenja obiđeno je više prostora na 
teritoriji opštine, ali su uglavnom prostori bili neuslovni ili je postojao otpor da ova vrsta ustanove 
bude smještena na određenim lokacijama.  
 Zahvaljujući pomoći NVO organizacije Meritum, pitanje prostora za rad ustanove 
privremeno je riješen, na period od dvije godine, tj. do kraja marta 2019. Sadašnji uslovi nijesu na 
zadovoljavajućem nivou pa je stoga potrebno hitno reagovati. Neophodno je da zajedničkim 
naporima, kako opštine tako i Ministarstva dođemo do rješenja pomenutog problema i da energija 
i vrijeme se usmjere ka korisnicima usluga kao osjetljive kategorije o kojima cijelo društvo treba da 
brine i vodi računa, a ne na definisanje nadležnosti i prebacivanje odgovornosti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:24:38) 



 
 Ministre izvolite. 
 
 
 KEMAL PURIŠIĆ (22.03.18 13:24:41) 
 
 Uvažena poslanice Bakrač, 
 Zakonom o socijalnoj i dječjoj zaštiti članom 62 propisano je da usluge podrške za život u 
zajednici obuhvataju aktivnosti koje podržavaju boravak korisnika u porodici ili neposrednom 
okruženju i to je između ostalih i podrška za život u zajednici i usluga dnevnog boravka.  
 Pravilnikom o bližim uslovima za pružanje i korišćenje normativima  i minimalnim 
standardima usluga podrške za život u zajednici propisani su normativi i standardi za pružanje 
navedene usluge. 
 Članom 154 stav 4 navedenog zakona propisano je da se u budžetu opštine mogu 
obezbijediti sredstva za materijalna davanja u socijalnoj i dječjoj zaštiti propisana ovim zakonom i  
za usluge socijalne i dječje zaštite kao što su; pomoć u kući, dnevni boravak, usluge narodne 
kuhiinje, odmor  i rekreacija djece, stanovanje uz podršku, smještaj u prihvatilište odnosno 
sklonište, stanovanje za socijalno ugrožena lica, u skladu sa zakonom i druge usluge u skladu sa 
svojim materijalnim mogućnostima.  
 Kada su u pitanju dnevni centri za djecu sa smetnjama u razvoju do sada je od strane 
lokalnih uprava osnovano 12 dnevnih centara, i to: u Bijelom Poiju, Nikšiću, Pljevljima, Herceg 
Novom, Plavu, Ulcinju, Cetinju, Beranama, Mojkovcu, Rožajama, Danilovgradu i Podgorici, kao i u 
okviru Plana transformacije u Javnoj ustanovi  Dječji dom "Mladost" u Bijeloj gdje je organizovan 
dnevni boravak za djecu sa smetnjama u razvoju. U 13 navedenih dnevnih centara evidentirano je 
180 korlisnika usluga dnevnog boravka, odnosno djece i mladih sa smetnjama i teškoćama u 
razvoju. Ministarstvo rada i socijalnog staranja u  vezi osnivanja dnevnih centara daje podršku u 
skladu sa mogućnostima a takođe za svakog korisnika boravka plaća mjesečno 150 eura. 
 Javna ustanova Dnevni centar za djecu sa smetnjama u razvoju u Herceg Novom, kao što 
je navedeno u obrazloženju vašeg pitanja, osnovan je 2011.godine Odlukom Skupštine opštine 
Herceg Novi uz predlog i podršku Ministarstva rada i socijalnog staranja. Javna ustanova Dnevni 
centar je obavljala djelatnost u prostoru koji nije bio trajno rješenje. Radi se kao što ste rekli o 
zadužbini  Nikole Nina Ukropine, vlasništvo Dječjeg vrtića „Naša rados". Ugovor o korišćenju je 
produžavan u više navrata a u  junu 2016. godine dobijen je nalog za iseljenje. Zahvaljujući 
pomoći NVO "Meritum" pitanje prostora je privremeno riješeno do kraja marta 2019.godine.  
 Kao trajno rješenje problema prostora, Opština Herceg Novi se opredijelila za izgradnju 
objekta na lokaciji Sutorina, a na izbor lokacije Ministarstvo nije moglo uticati. Naime, Ministarstvo 
rada i socijalnog staranja, imajući u vidu potrebe djece sa posebnim potrebama, sa ovom uslugom 
nije saglasno sa izborom Iokacije jer ista nije adekvatna, udaljena je od centra grada na zemljištu 
koje je podvodno i nije pristupačno svim potencijalnim korisnicima.  
 Ministarstvo navedenoj ustanovi opredjeljuje mjesečnu naknadu od 150 eura za svakog od 
13 korisnika koliko se nalazi u dnevnom boravku. Finansiranje obavljanja djelatnosti i plate 
zaposlenih su u nadležnosti opštine.  
 Imajući u vidu potrebe u opštini Herceg Novi za ovim vidom usluge, kao što je već 
navedeno, u okviru Javne ustanove Dječjeg doma "Mladost« u Bijeloj 2015.godine organizovana 
je usluga dnevnog boravka za 15 djece sa posebnim potrebama u skladu sa Planom 
transformacije ustanove i Ministarstvo obezbjeđuje naknadu zarada za šest zaposlenih koji 
pružaju ovu uslugu.  
 To je odgovor koji smo pripremili. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:28:53) 
 
 Pretpostavljam da poslanica Bakrač koja inače se bavi profesionalno ovim stvarima i radi u 
Centru u Herceg Novom, ima potrebu da da komentar. Izvolite. 
 



 
 MAJA BAKRAČ (22.03.18 13:29:08) 
 
 Zahvaljujem se uvaženom ministru na odgovoru, ali moram da kažem da nisam u 
potpunosti zadovoljna odgovorom. 
 Vi ste u odgovoru naveli da je izbor lokacije neadekvatan koji je predložila opština Herceg 
Novi. Ja mislim da bi negdje trebali svi da budemo društveno odgovorni i da vi kao i Ministarstvo, 
kao  opština Herceg Novi, tako i vi kao Ministarstvo zajednički pronađete rješenje ovog problema, 
tj. ukoliko jedna lokacija ne odgovara da se pronađe druga.  
 Takođe ste pomenuli da je u Bijeloj organizovana usluga dnevnog boravka sa 15 djece sa 
posebnim potrebama i to je za svaku pohvalu, ali tu borave djeca do 18 godina. Sada se postavlja 
pitanje šta će omladina nakon 18 godina i gdje će  biti, koji centar ta omladina i odrasli ljudi da 
koriste. Mislim da primjer treba da nam bude opština Nikšić gdje je ona riješila trajno pitanje 
dnevnog centra za djecu do 27 godina, a sada je u fazi realizacija dnevnog centra za omladinu 
preko 27 godina.  
 Stoga vas ja ovdje molim kao Ministarstvo da uložite dodatni napor da sa opštinom Herceg 
Novi nađete neko adekvatno rješenje da budemo svi na nivou društvene odgovornosti kako bi 
riješili ovo pitanje trajno i da ne bude samo do 2019. godine nego na duži period. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:30:36) 
 
 Zahvaljujem poslanice Bakrač. 
 Ako želite dodatno objašnjenje izvolite. 
 
 
 KEMAL PURIŠIĆ (22.03.18 13:30:46) 
 
 Nemam dodatno objašnjenje osim da podsjetim, mi smo zaista sugerisali da ta lokacija nije 
adekvatna ali ne možemo da utičemo.Lokaciju određuje opština jer je ona  u suštini osnivač te 
ustanove buduće. Probaćemo da taj problem prevaziđemo u dodatnim  kontaktima sa 
rukovodstvom ove opštine.  
 Slažem se potpuno vezano za ovu drugu primjedbu vašu da treba da stvaramo uslove da 
zbrinemo omladinu nakon ovog perioda kada po sili zakona napuštaju Dom "Mladost" u Bijeloj i u 
tom pravcu i strategijom smo prepoznali određene aktivnosti. Trudićemo se da osnivamo ustanove 
koje će se baviti brigom o osobama koje nadrastaju generacijski period za ovaj prethodni servis. U 
tom dijelu imamo jednu dilemu, odnosno jednu sugestiju koja takvu vrstu pružanja usluge 
problematizuje,  a to je stav Komiteta za dječja prava, koji smatra da je to neka vrsta 
institucionalizacije. 
 Reakcije roditelja nijesu takve, naša pozicija nije takva, nadamo se da ćemo dodatnim 
objašnjenjem ukloniti tu vrstu dileme jer smatramo da je taj servis pokazao na djelu da je koristan. 
Djeca se boraveći u dnevnim boravcima naviknu na tu vrstu izlaska iz kuće, a integracijom u 
društvo oni naiđu bukvalno na problem - šta kasnije i naša je pozicija da bi trebali da razvijamo i tu 
vrstu servisa. Na kraju i mi ćemo se pojavljivati ovdje pred vama ...(Prekid).... politike oko toga. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:32:53) 
 
 Hvala  lijepa. Zahvaljujem se poslanici Bakrač i ministru Purišiću. 
 Očekujem da ovo poslaničko pitanje proizvede neku dodatnu reakciju, kako što ste rekli da 
se ubrzaju aktivnosti između opštine i ministarstva i da u nekom doglednom periodu dobijemo 
onako neke pozitivne informacije jer se zbilja radi o važnom pitanju. 
 Na ovaj način smo iscrpili pitanja koja su vezana za ministra Purišića. Ja se njemu 
zahvaljujem na prisustvu i komunikaciju koja je ovdje realizovana. 



 Sada imamo poslanička pitanja koja su vezana za Ministarstvo kulture i ministra 
Bogdanovića.  
 Pitanja su postavili poslanica Laličić, Papović, Vuković i Ana Nikolić.  
 Prvo dajem riječ poslanici Jovanki Laličić. Izvolite. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (22.03.18 13:33:54) 
 
 Hvala gospodine potpredsjedniče. 
 Uvažene kolege i koleginice, poštovani građani Crne Gore,  
 Na osnovu člana 187 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru kulture Aleksandru 
Bogadnoviću Simoviću, postavljam sljedeće poslaničko pitanje:  
 1. Koliko će, po vašem mišljenju, program kulture rute Savjeta Evrope koji ste nedavno 
predstavili u Podgorici doprinijeti promovisanju kulturne raznolikosti identitetskih osobenosti Crne 
Gore, lokalnih zajednica, posebno ruralnih sredina? 
 2. Što Ministarstvo na čijem ste čelu planira da preduzme u narednom periodu na planu 
promocije ovog programa, uključivanja lokalnih zajednica, privrednih subjekata i udruženja iz Crne 
Gore u realizaciji istog i da li ćete inicirati da se pojedini lokaliteti već u ovom momentu uključe u 
kulturne rute. 
 Kratko obrazloženje: 
 Program kulturne rute Savjeta Evrope datira iz 1987. godlne, a uspostavljen je sa ciljem 
jačanja saradnje u oblasti kultumog turizma. Održivi razvoj, socijalna kohezija, značaj evropskog 
jedinstva istorije  kulture i otkrivanje manje poznatih destinacija kroz turistučku promociju, glavne 
su ideje ovog programa. U Evropi ali i šire postoji 31 ruta sertifikovana kroz ovaj program. Crna 
Gora se pridružila 2011. godine. Crna Gora kao turistička destinacija kroz bogato kulturno 
nasljeđe predstavija prostor koji će naći posebno  mjesto u ovom programu.  
 Cijenim da ovaj program može uspjeti ukoliko svi subjekti prepoznaju svoju ulogu i doprinos 
u realizaciji istog. Pri tome zasigurno veoma važnu ulogu u cijeloj priči ima Ministarstvo na čijem 
ste čelu.  
 Odgovor tražim i u pisanom obliku. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:35:39) 
 
 Riječ ima ministar Bogdanović. 
 
 
 ALEKSANDAR BOGDANOVIĆ (22.03.18 13:35:44) 
 
 Zahvaljujem uvaženi predsjedavajući. 
 Poštovana poslanice Laličić, uvaženi predstavnici ovog visokog doma, 
 U skladu sa članom 190 i 191 Poslovnika Skupštine Crne Gore Ministarstvo kulture na 
postavljeno poslaničko pitanje daje sljedeći odgovor: 
 Kulturna raznolikost i identitetske osobenosti Crne Gore posebno su vidljive kod lokalnih 
zajednica koje svoju istoriju i tradiciju baštine u ruralnim područjima. Cijeneći da se radi o 
prostorima koji imaju poseban značaj, ali i sve vidljiviji turistički potencijal,  Ministarstvo kulture se 
kroz saradnju sa međunarodnim partnerima opredijelilo da kroz program "Kulturne rute Savjeta 
Evrope", koji smo predstavili u Podgorici, promoviše upravo ovaj segment kulturne baštine.  
 Različite ruralne zajednice imaju različite kulturne specifičnosti što uslovljava poseban 
pristup u njihovoj turističkoj valaorizaciji. Najveći broj lokaliteta koji su podržani kroz program  
"Kulturne rute Savjeta Evrope" nalazi se upravo na ruralnim područjima koja su kroz međunarodne 
mahanizme zaštite i promocije koje ovaj program nudi uspjele da unaprijede svoju turističku 
ponudu. Vodeći se navedenim načelima Ministarstvo kulture kroz saradnju sa akterima na 
lokalnom ali i na međunarodnom nivou prepoznalo da lokalne zajednice Crne Gore imaju najviše 
potencijala za uključivanje u rute maslinovog drveta i rute vina, a cijeneći da simbioza kulturnog 



pejzaža, tradicije, vještina i znanja u ovim poljima predstavlja dobar osnov za saradnju na 
međunarodnom nivou. U tom kontekstu susret koji smo organizovali u Podgorici bio je od 
posebnog značaja, a cijeneći da je u okviru navedenog stvorena odlična platforma za 
komunikaciju sa crnogorskim udruženjima vinara i maslinara, kada je i prepoznato da su neki od 
prostora koji imaju veliki potencijal za razvoj u ovoj oblasti područje Starog grada Bara, 
Skadarskog jezera i Crmnice.  
 Cijeneći da je prvi korak realizovan, te da izražena želja obije strane predstavlja dobru 
osnovu za saradnju Ministarstvo kulture planira da u budućem periodu, u okvirima svojih 
nadležnosti, pruži finansije i logističku podršku koja će omogućiti integraciju sektora 
vinogradarstva i maslinarstva u međunarodne kulturne rute.  
 Bitno je istaći napredak koji smo ostvarili na polju promocije mreže univerziteta koji se bave 
istraživanjima kulturnih ruta, a cijeneći da su Univerzitet Crne Gore i Univerzitet Donja Gorica sa 
predstavnicima Evropskog instituta za kulturne rute potpisali pismo namjere kojim je izražen 
obostrani interes za uključivanje u navedenu mrežu radi podsticanja istraživanja iz oblasti 
kulturnog turizma. Navedeno je od posebnog značaja cijeneći da savremeni trendovi razvoja 
kulturnog turizma podrazumijevaju stavljanje akcenta na edukaciju stručnog kadra, koji mora biti 
osposobljen za održivo upravljanje kulturnom baštinom. 
 U tom kontekstu posebno raduje što se u sljedećem periodu očekuje potpisivanje 
sporazuma između dva crnogorska univerziteta i Evropskog instituta što će omogućiti, kako 
jačanje saradnje na polju kulturnog turizma, tako i integraciju naših obrazovnih ustanova u 
evropsku mrežu koja broji univerzitete iz više država među kojima su Velika Britanija, Francuska, 
Španija, Rusija, Italija i druge. 
 Program  "Kulturne rute Savjeta Evrope" obuhvata 31 kulturnu rutu certifikovanu na 
međunarodnom nivou, pa očekujemo da će pozitivna iskustva i praksa lokalnih zajednica na polju 
uključenja u kulturne rute maslinovog drveta i vina doprinijeti široj popularizaciji ovog programa u 
Crnoj Gori, a samim tim i povećanju broja ruta u kojima bi institucije i organizacije iz Crne Gore 
bile uključene. Zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ: (22.03.18 13:35:46) 
 
 Izvolite poslanice Laličić. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (22.03.18 13:40:07) 
 
 Zadovoljna sam na iscrpnom odgovoru i sa svim onim što sam čula. 
 Moje pitanje je upravo imalo za cilj da se o ovom programu mnogo više čuje, da 
isprovociram, uslovno rečeno lokalne zajednice da vide svoju ulogu u cijelom tom programu i ovaj 
program na pravi način pokazuje kako se mogu uvezati razne oblasti, bilo turizam, kultura, 
obrazovanje i sve ostalo i nadam se da će u narednom periodu i brojna udruženja i lokalne 
zajednice prepoznati svoju ulogu i prosto sami inicirati svoje učešće u tom programu. Nadam se 
da će im Ministarstvo  na tom planu pružiti potrebnu pomoć.   
 Hvala na odgovoru. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:40:53) 
 
 Drugo pitanje postavio je poslanik Dragutin Papović. 
 Ima pravo na riječ, izvolite. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (22.03.18 13:41:02) 
 
 Hvala gospodine potpredsjedniče, 



 Poštovane koleginice  i kolege, uvaženi ministre,  
 Postavio sam sljedeće pitanje Mministarstvu kulture: 
 Koliko je kulturnih projekata i programa realizovano tokom sprovođenja Programa razvoja 
kulture u Nikšiću, koliko je novca za to utrošeno i da Ii su ostvareni postavljeni ciljevi ovog 
Programa?  
 Obrazloženje: Vlada Crne Gore je u decembru 2013. godine usvojila Program podrške 
razvoju kulture u Nikšiću od  2014. zaključno sa 2017. godinom. Za koordinaciju i realizaciju 
programa zaduženi su Ministarstvo kulture i  predstavnici Opstine NIkšić. Saradnici u Programu su 
bile državne i opštinske ustanove kulture, i nevladine organizaclje koje se bave kulturom.  
 U Programu je navedeno da je jedan od primarnlh ciljeva bio da se ukaže na nužnost 
smislenog, organizovanog i kontinuiranog funkcionisanja institucija kulture, čiji je zadatak uticaj na 
stvaranje uslova za zadovoljavanje kulturnih potreba građana. Pored toga, u Programu je 
navedeno da su najvažniji ciljevi: obezbjeđivanje uslova i unapređenje modela cjelovitog 
korišćenja gradskih kulturnih potencijala, mapiranje osnova na kojima bi trebalo graditi i 
unapređivati sistem kulture u cjelini, jačanje kvaliteta umjetničkog stvaralaštva, animacija 
kreativnog potencijala, uticaj na stvaranje zdravih kulturnih potreba i navika građana, kvalitativno 
jačanje i podizanje opšteg nivoa kulturnog života grada i njegovo kontinuirano unapređenje, kroz 
različite vidove kulturnog djelovanja, kontinuirana produkcija gradskih institucija kulture, animacija 
publike i razvoj dobre komunikacije sa lokalnim stanovništvom kao primarnom ciljnom grupom, 
poboljšanje osnovnih infrastrukturnih uslova u kulturi, kao i tehničko-tehnološko opremanje 
institucija kulture za produkciju i prezentaciju kulturnih i umjetničkih programa. Zatim, 
uspostavljanje institucionalne saradnje i razmjene programa unutar sektora kulture u Crnoj Gori, 
obezbijeđivanje integracije crnogorske kulture u međunarodne tokove. 
 S obzirom na to da je realizacija ovog programa okončana krajem 2017. godine, važno je 
da Ministarstvo kulture javnosti i parlamentu sopšti rezultate ostvarivanja ovog programa. Hvala 
vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:43:13) 
 
 Hvala gospodine Papoviću. 
 Izvolite, ministre Bogdanoviću. 
 
 
 ALEKSANDAR BOGDANOVIĆ (22.03.18 13:43:20) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uvaženi poslaniče Papoviću,  
 Od marta 2014. godine kada je počela realizacija programa podrške razvoja kulture u 
Nikšiću od 2014. do 2017. godine realizovano je više od 1.100 programa. To znači da je na 
mjesečnim repertoarima bilo zastupljeno u prosjeku oko dvadeset ..... i programa što je izuzetan 
iskorak  u odnosu na stanje koje  je prethodilo uvođenju  programa kada su nikšićke  ustanove 
realizovale u prosjeku oko  desetak mjesenih programa.Za realizaciju četvorogodišnjeg programa 
iz Budžeta  Crne Gore  izvodjeno je ukupno  741 hiljadu i 750 eura i to 2014.godine 185 hiljada i 
500 eura, 2015.godine 185 hiljada eura, 2016.godine 177 hiljada eura i 2017.godine 200 hiljada 
eura.  Takođe, treba imati  u vidu i to da je kroz program  zaštite i očuvanja kulturnih dobara koji 
sprovodi Ministarstvo kulture obezbijeđeno je   cirka 302 hiljade eura za potrebe  zaštite i očuvanja  
kulturne baštine, dok je kroz kapitalni Budžet  za rekonstrukciju, sanaciju, adaptaciju objekata 
nikšićkih ustanova kulture  opredijeljeno  milion 195 hiljada  eura.  Sumirajući ukupne rezultate  
generalna ocjena je da je  program u dobroj mjeri revitalizovao kulturni   sistem i život Nikšića.  
 Tokom četvorogodišnjeg trajanja  unaprijeđena je  kulturna  ponuda novim  programskim 
sadržajima, obezbijeđen je  aktivizam i  institucija kulture  i civilnog sektora i kontinuirano 
organizovanje raznovrsnih kulturnih dešavanja  manifestacija  dok je uspostavljena i saradnja  
unutar  sektora kulture, zatim je reorganizovan institucionalni okvir, obezbijeđena  kontunuirana  
podrška novoustanovljenim muzičkim festivalima koji su postali  značajan potencijal  za razvoj 



grada. Ostvareni efekti realizacije  programa  pokazali su da  prednosti  ovakvog modela  podrške  
imaju uticaja na podizanje  kvantiteta i kvaliteta  kulturne ponude.  Realizacija  programa je 
pokazala da su mladi u Nikšiću najvitalniji  i najaktivniji  segmet  gradskog kulturnog sistema  sa 
izuzetno uspješnim umjetničkim  projektima  koji doprinose ukupnom razvoju zajednice. U tom  
smislu  Vlada je prihvatila prijedlog  ministarstva da se linija podrške  nikšičkom kulturnom sektoru 
od 2018.godine  nastavi kroz novi program  podrške  producentima za programe  i projekte  nami 
jenjeni mladima  pod nazivom Kultura mladih Nikšić. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:46:12) 
 
 Zahvaljujem. 
 Komentar gospodin Papović. 
 
 
 DRAGUTIN PAPOVIĆ (22.03.18 13:46:17) 
 
 Uvaženi ministre hvala na odgovoru, hvala prije svega na ovim  preciznim i jasnim  
informacijama, i mislim da je ovaj program  zaista opravdao očekivanja  u trenutku kada je  
osmišljen, da je nakon njegove  četvorogodišnje  realizacije  zaista  kulturna  ponuda i kulturna 
institucija u Nikšiću dobila novi kvalitet,  da su ojačani i mislim da  je ovaj program  što se tiče  
građana Nikšića  zaista imao nepodijeljenu podršku. I  da je svakako, na jedan novi način, dao 
zamah razvoju  kulture u Nikšiću i takođe  ono što treba  istaći da je, kada se  suminiraju  
finansijska ulaganja,   o kulturu u Nikšiću  poslednje dvije godine  prema vašim  informacijama  
uloženo preko dva miliona eura, što  kroz ovaj program, što kroz  investicije iz kapitalnog budžeta. 
Što je svakako  mislim bar  poslednjih  50 godina  najveće investiranje  u kulturu  Nikšića i svakako 
da će se ti efekti   osjetiti u narednom periodu  i ono što ste takođe na kraju vašeg odgovora rekli  
to je da se na ovome ne zaustavlja, da se na  ovome  ministarstvo, Vlada i Opština Nikšić neće 
zaustaviti  već da i u narednom periodu  treba očekivati  intenzivno kulturni život u Nikšiću, pa ću 
zato podsjetiti  da je prema Zakonu o budžetu  Crne Gore za  2018.godinu  u okviru programa  za 
razvoj kulture  na sjeveru Crne Gore  planiran iznos od 300 hiljada eura, a od toga je  za program 
Kulture  mladih Nikšić predviđeno 90 hiljada eura. Ova linija  podrške Nikšićkom kulturnom sektoru  
ostvarivaće se sufinansiranje  programa i  projekata prije svega namijenjena mladima, inovativnim 
umjetničkim  projektima  koji sa različitih aspekata  animiraju  gradsku sredinu, a realizuju se u 
saradnji javnih  institucija  i privatnih  odnosno nezavisne  kulturne scene.   
 Dakle, ono što  ste Vi istakli mladi će biti  u fokusu i u narednom periodu  kulturne politike i  
Minsitarstva kuluture i Opštine Nikšić. U budžetu je takođe predviđeno  i 10 hiljada eura za lica 
koja će  biti angažovana  na poslovima  evaluacije programa i projekata  sufinansiranih kroz 
program    Kultura mladih Nikšić.Pored toga Direkcija javnih radova u okviru  kapitalnih projekata  
će sa 20 hiljada  eura finansirati  rekonstrukciju  dvorca kralja Nikole u Nikšiću, a navedeni 
projekat  je višegodišnji i njegova ukupna vrijednost  iznosi 2,5 miliona eura. Takođe državnim 
budžetom  predviđena je implementacija  konzervatorskih mjera na  Spomeniku palih boraca  i 
žrtava fašizma  na Krscu u Goliji takođe Opština Nikšić i implementacija konzervatorskih mjera na 
kući Save Kovačevića u Grahovu  takođe Opština Nikšić. Jedna od najvažnijih  više funkcionalnih 
investicija  u Nikšiću je rekonstrukcija  i adaptacija objekta  Doma revolucije, sredstvima 
određenim kapitalnim Budžetom za 2018.godinu. Iznosom od 470 hiljada eura  planirano je fazno 
izvođenje  radova  za stavljanje  segmenata  ovog objekta  kao funkciju  prioritetima  korisnika.  
Navedeni  projekat  rekonstrukcije Doma revolucije višegodišnji, a ukupna vrijednost ove  
investicije iznosi 17 miliona eura. Sumljivo je da će  osposobljavanjem  Doma revolucije  u njemu 
mjesto naći mnogi  kulturni sadržaji. Vjerujem da će se  tu smjestiti neke lokalne institucije kulture i 
održavati kulturne manifestacije. Na osnovu ovih projekata  koji će unaprijediti kulturu  u Nikšići u 
2018. i u narednim godinama  može se reći da Vlada i Ministarstvo kulture  u skladu sa razvojnom  
politikom u ovoj oblasti  imaju ambiciozan, konkretan  i realan plan  da se uslovi za život i razvoj 
kulture  u Opštini Nikšić konstatno  unapređuju. Ovo se ne bi moglo ostvariti  bez spremnosti  
opštinske vlasti u Nikšiću da unaprijedi kulturu.  



 Zato možemo  zaključiti da su, što se tiče kulture, Demokratska partija socijalista,  Vlada, 
Ministarstvo kulture  i lokalna vlast u Nikšiću realizovali dobar  dio i da nastavljaju sa realizacijom  
ostatka  predizbornog programa. Ohrabrujemo i podržavamo  ovu politiku i pozivamo nadležne  
službe u Opštini Nikšić institucije kulture, kulturne radnike i nevladine organizacije  da doprinesu  
ostvarivanju ovih projekata  u cilju boljeg, uspješnijeg, naprednijeg  i kulturnijeg  Nikšića i njegovih 
stanovnika. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:50:25) 
 
 Hvala gospodine Papoviću. 
 Sada dajem riječ   poslanici Aleksandri Vuković. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (22.03.18 13:50:31) 
 
 Zahvaljujem potpredsjedniče Gvozdenoviću. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani članovi Vlade i ministre  Šehoviću i Bogdanoviću, 
dragi građani i građanke, 
 Evo vidimo da je  danas igrom slučaja ili ne u fokusu  interesovanja poslaničkih pitanja  baš 
Nikšić. Evo podsjetila bih samo da je kolega Papović, istakao  zaista veliki doprinos lokalne vlasti  i 
vlasti koja je pokazala baš ta u Nikšiću, da je sve ono  što je  obećala zaista i realizovala i  da 
danas  nikšički  poslanici  i poslanice zaista  mogu sa ponosom da istaknu rezultate  toga rada. 
 Takođe bih  zahvalila  i poslanici Bakrač, koja nas je  podsjetila da je jedina Opština Nikšić 
riješila  i to trajno riješila  pitanje Dnevnog centra  za đecu sa  smetnjama u razvoju, a da je u fazi  
realizacija  Dnevnog centra za  omladinu i odrasle  preko 27 godina, da se u Nikšiću ne brinu 
samo   o mladima govori i činjenica da je u fazi izrada Dom za stare, na mjestu nekadašnjeg 
Vojnog  objekta Trebjesa,  koji će   ustvari imati oko  100 korisnika  koji će zapošljavati  40 ljudi. To 
su zaista  optimistične  informacije koje dolaze iz Nikšića. Ja sam željela da ih  podijelim sa našim 
građanima i građankama.  
 Sada pitanje koje sam postavila   gospodinu ministru Bogdanoviću, koje se takođe  odnosi 
na Nikšić. 
 Značaj Matice crnogorske na učvršćivanju  i razvijanju nacionalnog i kulturnoga identiteta 
Crnogoraca, afirmaciji nacionalnog i kulturnog identiteta drugih naroda koji žive u Crnoj Gori kao i 
njen doprinos ostvarivanju nezavisnosti Crne Gore, od njenoga osnivanja 1993. godine do danas 
je nemjerljiv.  
 Kako je 2008.godIne donešen Zakon o Matici crnogorskoj, to se ona jasno pozicionirala kao 
jedna od vodećih  institucija u kojoj se oblikuje i definiše crnogorski identitet, kroz izdavačku 
djelatnost i savremena čitanja istorije, kao i umjetnosti. Pošto Matica crnogorska  ima ogranak u 
Nikšiću  koji postoji od 1995.godine, a na  čelu Matice  se u Nikšiću nalazi  uvažena gospođa 
Jasmina Nikčević, ali nema svoje kancelarije,  to bih voljela da nam ministar  Bogdanović odgovori  
na pitanje postoji li mogućnost da Ministarstvo kulture  pomogne da se u što skorije vrijeme otvori 
kancelarija Matice crnogorske u Nikšiću, s obzirom na veličinu grada i potrebu da se vrijednosti 
koje predstavlja Matica približe Nikšićanima  i Nikšićankama. 
 Obrazloženje: 
 Matica crnogorska je dosadašnjim radom pokazala da zaslužuje svaku vrstu podrške 
države, od institucionalne do finansijske. Nikšićani i Nikšićanke su neprestano podržavali državnu 
politiku, a često bili i subjekti koji su je oblikovali. Čini se logičnim i očekivanim da se u Nikšiću 
otvori kancelarija Matice crnogorske, đe bi se predstavljala djela iz njene obimne i sadržajne 
izdavačke djelatnosti, ali i širile ideje koje imaju prvorazredni značaj za oblikovanje i obogaćivanje 
crnogorskog identiteta. Na taj način širile bi se mogućnosti djelovanja matice a stvorio novi 
ambijent za razmjenu mišljenja, razgovore o identitetskim temama, promocije, izložbe i slične 
aktivnosti iz oblasti kulture, istorije, umjetnosti u Nikšiću. Hvala. 
 
 



 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:53:57) 
 
 Ministre Bogdanović, izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR BOGDANOVIĆ (22.03.18 13:54:05) 
 
 Zahvaljujem uvažena poslanice Vuković. 
 Kao što znate Matica crnogorska je samostalna organizacija u oblasti kulture sa kojom 
Ministarstvo ima kontinuiranu dobru saradnju.  
 Što se tiče obezbjeđivanja njihove kancelarije u Nikšiću cijenimo da bi ova pitanja trebalo 
razmatrati u relaciji sa lokalnim samoupravama.  
 U tom pogledu Ministarstvo će sa predstavnicima opštine Nikšić razgovarati o 
mogućnostima da se Matici pruži podrška za rješavanje ovog pitanja i sugerisati sa se nađe 
adekvatan odgovor u skladu sa programskim opredjeljenjima i potrebama te organizacije koja ima 
poseban značaj za afirmaciju kulture i nacionalnog identiteta crnogorskog naroda i razvoj 
multietničkog karaktera Crne Gore. 
 Ministarstvo kulture će kroz ovu i druge aktivnosti i dalje biti partner Matici i doprinositi 
njenim naporima ka ostvarivanju ciljeva i djelatnosti koje su propisane Zakonom o Matici 
crnogorskoj. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:55:07 
 
 Komentar ima  poslanica  Vuković. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (22.03.18 13:55:12) 
 
 Predsjedavajući Gvozdenoviću, zahvaljujem. 
 Ministre Bogdanoviću zahvaljujem na odgovoru i na nadi koju mi dajete da ćemo  svi 
zajedno ustvari ovo pitanje riješiti. Ja ću ga pokrenuti, pokretati sve vrijeme. Zašto? 
 Mi znamo da je Matica, ustvari najdublje mjesto u  rijeci, voda je tu najdublja. Tvrdim da je 
Matica crnogorska od svog osnivanja mjesto đe se najdublje i najslojevitije promatraju i promišljaju 
teme crnogorskog identiteta. Dok druge partije koje imaju crnogorski  prefiks, guraju pod tepih, 
pričaju o identitetu Demokratska partija socijalista sve vrijeme stvara sklonište za suštinu identiteta 
svojom istančanom politikom sva pripadanja  osnovnim vrijednostima koje crnogorsko društvo 
uspostavljalo u istoriji i obnavljalo ili rađalo u sadašnjosti. Ko pod krinkom građanske orjentacije 
trguje državnošću i nacionalnošću taj će svojim rukama brojati bezbrojne političke poraze u 
sadašnjoj Crnoj Gori koja je prije 12 godina izabrala svoj put sa koga je ne mogu i ne smiju gurnuti 
političari bez vizije i državnici bez umijeća da se drže osnovnih paradigmi svoje politike. 
 Upravo je Demokratska partija socijalista jedina, ne jedina naravno, ali u odnosu na ove 
koje se predstavljaju kao građanske, građanska partija  koja u svojim redovima ima Crnogorce, 
Srbe, Albance, Muslimane, Bošnjake, Hrvate. Građanska je i po tome što jednako čuva 
svojstvenost svih zastupljenih nacionalnih grupa. Nezaustavno okrenuta Ustavu Crne Gore naša 
partija učinila je sve da zvanični jezik Crne Gore crnogorski dobije međunarodni kod za jezik 
stvarajući iz dana u dan uslove da to postane moguće.  
 Lingvistička prepoznatljivost crnogorskog jezika decenijama osporavana, sada je i 
međunarodno priznata, ako se ima u vidu što je ovome uspjehu prethodilo, kakva neumjesna a 
često i nehumana propaganda onda on postaje jedan od glavnih stubova crnogorskog identiteta. 
  Jezik, kojim se krčio put našoj državnosti stoljećima stari natapan iskustvom predaka 
prošavši kroz duh naših savremenika sada je oznakom CNR na latinici, a naročito naglašavam na 
ćirilici postao dio međunarodne jezičke zajednice čime su i građani i građanke Crne Gore i 
zvanično postali narod čovječanstva. 
 Ja zaista čestitam svim građanima i građankama Crne Gore na ovom velikom uspjehu 



kome je u velikoj mjeri doprinijela Demokratska partija socijalista i želim u tom smislu da pohvalim 
Maticu crnogorsku koja  upravo radi na očuvanju  crnogorskog jezika, njegovih osobenosti 
crnogorskog identiteta doprinijela tome u najvećoj mjeri, dok su druge države u regionu, kao što su 
Hrvatska, Srbija, Slovenija, Makedonija osnivale svoje matice koje će čuvati njihov nacionalni 
kulturni identitet još u XIX stoljeću kada se naš Njegoš sam svojim pismima i svojom državnom 
politikom borio da se ostvari ono što danas uspijeva naša politika. Nadam se da će se to zaokružiti 
i time što ćemo 15.aprila izabrati predśednika Crne Gore, a to će biti nadam se i sigurna sam 
gospodin Milo Đukanović. Mislim da će se na neki način opravdati taj dug koje nedostojanje 
Matice crnogorske, nedostajanje u smislu nepostojanja same institucije i možda u prošlim 
vjekovima nedostatka kadra i svijesti da ona može pomoći u velikoj mjeri kreiranju crnogorske 
države i njenom opstanku, nadam se da će zaista u ovom trenutku Matica crnogorska dobiti svoj 
pravi status koji zaslužuje zbog toga što je ona doprinosila i sada doprinosi onome što su naše 
osnovne vrijednosti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 13:59:14) 
 
 Zahvaljujem poslanici Vuković. 
 Sledeći poslanik koji ima riječ je Ana Nikolić. Izvolite. 
 
 
 ANA NIKOLIĆ (22.03.18 13:59:27) 
 
 Hvala. 
 Uvaženi potpredsjedniče Skupštine, drage kolege i koleginice, uvaženi ministri, građani, 
građanke Crne Gore, 
 Koristeći svoje poslaničko pravo na osnovu Poslovnika Skupštine Crne Gore, a shodno 
članu 187 želim ministru kulture Aleksandru Bogdanoviću da postavim sljedeće poslaničko pitanje: 
 Koliko snažno i na koji način inicijativa kulturne rute Savjeta Evrope mogu pozitivno uticati 
na razvoj kulturnog turizma u crnogorskoj Prijestonici? 
 Polazeći od činjenice da kulturni turizam kao grana turizma doživljava jak rast kako u Evropi 
tako i u svijeti, Cetinje kao kulturna turistička destinacija prezentirajući svoje bogato kulturno 
nasleđe, upravo kao održivi  turistički proizvod sigurno može naći svoje posebno mjesto u ovom 
programu.  
 S toga cijenim jako značajnim da od uvaženog ministra Bogdanovića dobijemo što više 
relevantnih informacija u kontekstu razvojnih mogućnosti kulturnog turizma Prijestonice Crne 
Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:00:32) 
 
 Pravo na odgovor ima ministar Bogdanović. Izvolite. 
 
 
 ALEKSANDAR BOGDANOVIĆ (22.03.18 14:00:37) 
 
 Uvaženi predsjedavajući, uvažena poslanice Nikolić, 
 Kao što znate Kulturne rute Savjeta Evrope obuhvataju širok  spektar lokaliteta, a izbor 
različitih tema u okviru kojih je prijavljena 31 sertifikovana ruta ukazuje na to da se radi o 
programu koji sveobuhvatno promoviše različite aspekte materijalnog i nematerijalnog nasleđa 
zajednica.  
 Cijeneći navedeno Prijestonica Cetinje, kao viševjekovno jezgro crnogorske države sa 
svojim naslijeđenim tradicijama, ali i bogatom istorijom ima veliku mogućnost da turističke 
potencijale razvije upravo kroz ovaj program.  
 U tom smislu vjerujemo da područje Prijestonice može biti uključeno u rutu Vina inter vitis 



koja je predstavljena u Podgorici, a koja integriše više prostora širom Evrope od  Kavkaza i Crnog 
mora preko Grčke i Balkana. 
 Ruta daje potencijale za saradnju u kontekstu razvoja lokalnog vinogradarstva, ali i 
integrisanje ponude vinskog turizma kroz jedinstveni okvir. 
 Navedeno je od posebnog značaja za Prijestonicu Cetinje, cijeneći da u ovom gradu postoji 
vinska kuća koja predstavlja sastavni dio lokalne turističke ponude dajući u isto vrijeme mogućnost 
prezentacije i degustacije nacionalnih ali i međunarodnih vina. 
 Cijeneći da je za učlanjenje u pojedinačne kulturne rute od posebnog značaja lokalna 
ifrastruktura, ali i postojeća turistička ponuda Prijestonica Cetinje kroz adekvatnu prezentaciju 
pojedinačnih, kulturnih dobara u okviru istorijskog jezgra ima potencijala da saradnju ostvari i sa 
drugim subjektima čiji je rad zavrijedio izdavanje sertifikata Kulturna ruta Savjeta Evrope. 
 U tom smislu, vjerujem da  uspostavljena ruta  Artnu EVO koja integriše lokalitete širom 
Evrope nastale pod uticajem secesije i ima veliki potencijal da se proširi i na samu Prijestonicu 
Cetinje, konkretno Zgradu francuskog poslanstva u bivšoj Kraljevini Crnoj Gori. Zgrada francuskog 
poslanstva je sagrađena u stilu secesije sa primjenom konstrukcije od armiranog betona, a 
uzimajući u obzir period gradnje kulturno dobro predstavlja prvi objekat na Cetinju i u Kraljevini 
Crnoj Gori koji je izgrađen u ovom stilu. 
 U francuskom poslanstvu danas je smješteno muzejsko odjeljenje Nacionalne biblioteke 
Crne Gore sa najznačajnijim fondovima stare i rijetke knjige, što predstavlja dobar potencijal za 
osnaživanje turističke ponude grada.  
 U tom smislu, a cijeneći da Prijestonica Cetinje u periodima turističke sezone bilježi 
značajan broj posjeta koje se vezuju upravo za oblast kulturnog turizma, vjerujem da kroz buduću 
saradnju sa Prijestonicom možemo doprinijeti da se ovaj lokalitet uključi u navedenu kulturnu rutu. 
Zahvaljujem na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:03:43) 
 
 Na ovaj način smo iscrpili pitanja koja su bila vezana za Ministarstvo kulture i ministra 
Aleksandra Bogdanovića. Zahvaljujem se ministru i poslanicima Laličić, Papović, Vuković i Nikolić 
na pitanjima koja su dala priliku da ministar na jedan sadržajan način i objasni i definiše određene 
pravce daljeg rada u Vladi i u Ministarstvu kulture. 
 Sada imamo pitanja koja se odnose na Ministarstvo prosvjete, sa nama je Damir Šehović, 
ministar prosvjete i imamo poslanike koji su postavili pitanja, a to je poslanik Radule Novović, 
inače predsjednik Odbora za prosvjetu u Skupštini Crne Gore, Adrijan Vukasanović i poslanik 
Bogdan Fatić.  
 Dajem riječ poslaniku Novoviću. Uvaženi ministre Bogdanoviću zahvaljujem, živjeli. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (22.03.18 14:04:35) 
 
 Hvala Vam, potpredsjedniče. 
 Saglasno Poslovniku Skupštine Crne Gore želim da ministru prosvjete gospodinu Damiru 
Šehoviću postavim sledeće pitanje: 
 U kojoj fazi je realizacije projekat Fond za talente, da li je i u kojoj mjeri zaživio i kakva su 
očekivanja? 
 Obrazloženje: 
 Vlada Crne Gore i resorno Ministarstvo prosvjete čine snažne napore na afirmaciji i 
unapređenju sistema obrazovanja u našoj državi. Najavljeno osnivanje Fonda za talente značajno 
bi bez sumnje unaprijedilo procese i doprinijelo većoj angažovanosti i nastavnika i učenika. U tom 
smislu smatram da bi bilo veoma značajno informisati javnost i sa skupštinske govornice o statusu 
ovog projekta. Naime, kako je najavljivano tokom rasprave o reformskom setu zakona o kojima 
smo razgovarali na matičnom Odboru za prosvjetu, nauku, kulturu i sport, a onda i na plenumu 
sredinom prošle godine jedan od ciljeva reforme sistema obrazovanja jeste kreiranje modela za 
nagrađivanje učenika, studenata i prosvjetnih radnika kroz formiranje Fonda za kvalitet i talente 



koji predstavlja mehanizam za nagrađivanje najboljih učenika i studenata ali i njihovih nastavnika i 
profesora. Dakle, to je moje pitanje. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:06:04) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Novoviću. 
 Pravo na odgovor ima ministar Šehović. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (22.03.18 14:06:16) 
 
 Hvala uvaženi potpredsjedniče Gvozdenoviću. 
 Uvaženi poslaniče Novoviću, dame i gospodo, dozvolite mi da na samom početku izrazim 
zahvalnost kolegi Novoviću koji je postavljanjem ovog poslaničkog pitanja još jednom afirmisao 
važnu politiku Vlade Crne Gore i Ministarstva prosvjete kojoj smo od samog početka posvećeni, a 
to je želja da na sistemski, a ne na ad hok način se bavimo talentima, odnosno naše nastojanje da 
na transparentan način uredimo sistem za nagrađivanje najboljih u ovom društvu, a mi cijenimo da 
boljih od najboljih učenika i nastavnika definitivno nemamo.  
 Upravo u želji da stvorimo takav ambijent i sami ste rekli u obrazloženju Vašeg poslaničkog 
pitanja da smo prilikom izmjena seta sistemskih zakona iz oblasti obrazovanja problematici 
talenata posvetili posebnu pažnju. U cilju stvaranja preduslova za realizaciju ove politike izmjenom 
Zakona o opštem obrazovanju i vaspitanju smo otvorili prostor za osnivanje posebnog fonda, 
Fonda za kvalitet i talente čime se po prvi put u Crnoj Gori, dakle, po prvi put na takav 
organizovan sistemski i transparentan način uređuje ova oblast. Nakon toga smo imajući u vidu to 
da je riječ o fondu koji će generisati značajna finansijska srerdstva došli na ideju da bliže stvari 
uređujemo podzakonskim aktom, posebnim pravilnikom u vezi čega smo formirali radnu grupu 
koja je okupljala predstavnike Ministarstva prosvjete, Centra za stručno obrazovanje, Zavoda za 
školstvo i Ispitnog centra, ali i predstavnika Sindikata prosvjete, jer smo željeli da proces izrade i 
samog Pravilnika kojim se definišu kriterijumi za raspodjelu ovih sredstava bude do kraja 
transparentan a u tome nam je i te kako predstavnik Sindikata prosvjete pomogao. Dakle, 
Pravilnik je završen, stupio je na snagu i time je otvoren prostor da se tokom ove godine ovaj 
važan reformski iskorak u formi Fonda za kvalitet i talente počinje primjenjivati.  
 Vjerujem da javnost interesuje o kolikim sredstvima je riječ. Dakle, dozvolite mi da u 
odgovoru i na to pitanje kažem da su izvori finansiranja dvojaki. Da je pola miliona eura u budžetu 
Ministarstva prosvjete opredijeljeno iz budžeta za 2018.godinu, a da ćemo još najmanje milion 
eura obezbijediti pravednijom raspodjelom sopstvenih prihoda unutar sistema prosvjete. Time smo 
omogućili da ova država po prvi put čitavih milion i po eura usmjeri za najbolje učenike, za najbolje 
nastavnike i za škole i to posebno one u manje razvijenom sjevernom dijelu Crne Gore. Dakle, to 
će biti budžet Fonda za kvalitet i talente.  
 Pravo pristupa ovom fondu imaju kako sam upravo i rekao najbolji učenici, najbolji 
nastavnici i škole, posebno one koji dolaze iz manje razvijenih područja. Ovaj pravilnik je do 
detalja razradio i kriterijume na osnovu kojih će se dodjeljivati ova sredstva ali i visinu naknade po 
učeniku, odnosno po nastavniku tako da sam siguran da će biti interesantan podatak da će svi 
učenici koji budu nagrađivani iz ovog fonda da će visina nagrada iznositi i do dvije hiljade eura. 
Ovime želimo da skrenemo pažnju javnosti na najbolje, da ih finansijski pomognemo, ali cilj nije 
samo to. Cilj je da izdvojimo najbolje u ovom društvu i da od njih napravimo brend kako bi i ostali 
bili ugledani na njih i kako bi krenuli njihovim stopama. Dakle, svi učenici koji na međunarodnom 
takmičenju osvoje jedno od prva tri mjesta će biti nagrađivani iz ovog fonda i to: nagrada za prvo 
mjesto će iznositi dvije hiljade eura, nagrada za drugo mjesto hiljadu i po eura i nagrada za treće 
mjesto hiljadu i 200 eura. Zatim će ovim fondom biti obuhvaćeni svi učenici koji osvoje nagradu na 
domaćim takmičenjima, gdje će visina nagrade za prvo mjesto biti hiljadu eura, za drugo mjesto 
700 eura i za treće mjesto 500 eura.  
 Nijesmo se ni tu zaustavili, nego smo propisali i drugu nagradu, drugu vrstu nagrade koja 
će se dodjeljivati najboljim učenicima, a kriterijumi po osnovu kojih će se vršiti odabir obuhvataju, 



naravno, ... školovanja, ali obuhvataju i van nastavne aktivnosti. Članstvo u učeničkom parlamentu 
i čitav niz drugih aktivnosti gdje smo htjeli da pošaljemo poruku da vrednujemo znanje koje se 
stiče u školi, da je ono primarno, ali da je gotovo jednako tako važna i van nastavna aktivnost 
zbog čega smo ovim pravilnikom prepoznali i kriterijume koji se time bave. Osim toga smo 
prepoznali kriterijume za nastavnike koji će se primjenjivati prilikom odabira nastavnika koji će biti 
nagrađivani iz ovog fonda. Naravno tu je nezaobilazan kriterijum koji se odnosi na mentorstvo, na 
specijalizacije, na objavljene radove u oblasti u kojoj prosvjetni radnik djeluje, na koautorstvo i 
autorstvo udžbenika. U svakom slučaju čitav niz kriterijuma koji će nam pomoći da razdvojimo one 
koji postižu rezultate u prosvjeti, čija djeca postižu zapažena mjesta na državnim i međunarodnim 
takmičenjima i one koji se ne mogu pohvaliti tim rezultatima.  
 U konačnom, propisali smo kriterijume za škole koje se mogu prijavljivati za sredstva iz 
ovog fonda, to su dakle škole koje uglavnom dolaze iz manje razvijenih područja, a sredstva koja 
će se opredijeliti tim školama će ići upravo u pravcu unapređenja kvaliteta nastave i stvaranjem 
pretpostavki za učenike iz tih škola da mogu na kvalitetan i ozbiljan način da se bave naukom. 
Javni oglas će se raspisati najkasnije do 30.septembra, a konačnu odluku o tome koji će učenici, 
nastavnici i škole biti nagrađivani iz ovog fonda ćemo donijeti do kraja novembra mjeseca. U 
svakom slučaju vjerujem da sa vama možemo podijeliti zadovoljstvo time što smo nepunih pola 
godine od usvajanja izmijenjenog Zakona o opštem obrazovanju i vaspitanju uspjeli da nađemo 
pravni osnov i da nagradimo najbolje učenike i najbolje nastavnike čime šaljemo poruku da ova 
država, ovo ministarstvo, ova Vlada i te kako vodi računa o sistemu obrazovanja i da je ono s 
pravom prepoznato kao jedan od naših najvažnijih prioriteta. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:13:44) 
 
 Zahvaljujem ministre Šehoviću. 
 Pravo na komentar odgovora koristi poslanik Novović. 
 
 
 RADULE NOVOVIĆ (22.03.18 14:13:55) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Uvaženi ministre hvala vam na odgovoru.  
 Počeću baš od ovoga zadnjeg što ste pomenuli, dozvolite mi samo par napomena.  
 Prvo, formiranje fonda za talente rekao bih direktno prelaženje sa riječi na djela kad je u 
pitanju opredjeljenje Vlade Crne Gore da obrazovanje stavi u fokus svojih interesovanja. Nema 
boljeg dokaza od ovog. 
 Drugo, smatram posebno značajnim što će se sredstva iz fonda koristiti ne samo za 
nagrađivanje najboljih učenika i profesora već i za unapređenje uslova u školama i to na prvom 
mjestu onima kojima je to i najpotrebnije - seoskim i prigradskim školama. Veoma je važno što je 
okončan rad, ono što ste pomenuli, rad na pravilniku o kriterijumima, načinu i postupku raspodjele 
sredstava za unapređenje kvaliteta nastave i talente koji predstavlja osnovu funkcionisanja fonda 
kao i nadu da će u tom okviru biti omogućena pravedna materijalna satisfakcija  za najbolje 
učenike i za najbolje nastavnike .  
 Posebno je važno istaći da se neće vrednovati samo uspjeh u školi, nego i van nastavne 
aktivnosti, državna i međunarodna takmičenja kako za učenike, tako i za nastavnike. Zaista, 
ohrabrujuće djeluje podatak da će se do kraja godine iz fonda raspodijeliti ako sam dobro razumio 
oko milion i po eura. Ne znam koliko đaka i nastavnika zbog obaveza u školi danas sluša ovo, ali 
smatram da smo od ministra čuli veoma stimulativne podatke. Ne mislim da je novčana nagrada 
najbitnija, za najuspješnije nešto drugo je satisfakcija, ali novčane nagrade predstavljaju u ovom 
slučaju način da država pokaže djelom da brine o najboljima.  
 Dakle, osnivanje fonda je sistemski način rješavanja pitanja  nagrađivanja talenata. Raduje 
činjenica da ćemo već do kraja godine kao što ste pomenuli imati priliku da se upoznamo sa prvim 
dobitnicima najboljim u crnogorskom sistemu obrazovanja.  



 Na kraju, treba reći da je fond za talente važan instrument za jačanje ugleda učenika i 
prosvjetnih radnika, podstrek za najbolje u obrazovanom sistemu i način za dodatnu afirmaciju 
ukupnog sistema obrazovanja i da još jednom naglasim. Ovo je potvrda opredjeljenja da se u 
Crnoj Gori obrazovanje izdigne na nivo prioriteta odnosno da mu se da značaj koji ima u 
modernim državama. 
 Na kraju dobra je prilika da vam se zahvalim, uvaženi ministre, na ukupnoj kooperativnosti i 
saradnji koju vi lično i resor kojim rukovodite imate sa Odborom za prosvjetu, nauku, kulturu i 
sport. Vjerujem da će se ta  komunikacija i saradnja u narednom periodu još unaprijediti, a sve sa 
istim cilje, a to je još naprednije, još razvijenije crnogorsko školstvo.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:16:59) 
 
 Zahvaljujem Radulu Novoviću. 
 Više bih volio da je ta pohvala išla iz Vlade i Ministarstva kao što smo imali u prethodnom 
slučaju od ministra Hrapovića, ali možda će to iskoristiti ministar Šehović do kraja izlaganja.  
 Sad ima priliku da postavi pitanje Adrijan Vuksanović. Izvolite poslaniče. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (22.03.18 14:17:22) 
 
 Hvala. 
 Gospodine potpredsjedniče, uvaženi ministre, poštovane koleginice i kolege, drage 
građanke i građani Crne Gore, 
 Na osnovu člana 187 Poslovnika o radu Skupštine Crne Gore, uvaženom ministru 
obrazovanja gospodinu Šehoviću želim uputiti pitanje:  
 Koliko ste zadovoljni sprovođenjem reformi obrazovanja? 
 U kojim segmentima je zadovoljan, a u kojim segmentima vidi da moramo uložiti dodatne 
napore, kako bismo došli do zadovoljavajućih kvaliteta? 
 Kako ste i sami, odgovarajući na pitanje gospodina Novovića, rekli prije pola godine smo 
usvojili Zakon o obrazovanju Hrvatska građanska inicijativa je glasala za te zakone i možda se 
nekome čini preuranjenom inicijativom koju ja iskazujem ovim putem da napravimo jedan presjek 
trenutnog stanja, ali, takođe smatramo da je dobra prilika da kažete i iznesete svoje stavove po 
tom pitanju. A s druge strane mišljenja smo da moramo u kontinuitetu aktualizirati važan segment 
naše društvene stvarnosti kakvo jeste obrazovanje. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:18:40) 
 
 Hvala. 
 Izvolite ministre. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (22.03.18 14:18:46) 
 
 Hvala potpredsjedniče. 
 Uvaženi poslaniče Vuksanoviću, dame i gospodo, 
 U pravu ste. Vlada Crne Gore je odmah po formiranju, svjesna potrebe oslanjanja na novi 
model rasta koji bi se zasnivao na pametnom i održivom rastu sa inovacijama i znanjem kao 
njegovim ključnim pokretačima, pokrenula reformu svih nivoa obrazovanja praćenu svakako 
potrebnom spremnošću za značajnijim izdvajanjima iz Budžeta za oblast obrazovanja.  
 U ozbiljan smo posao krenuli sa namjerom da ostvarimo nekoliko strateških ciljeva, da 
poboljšamo kvalitet svih nivoa obrazovanja, da kreiramo jednake obrazovne mogućnosti za sve 
putem besplatnog obrazovanja koje bi se temeljilo na znanju, a ne na bogatstvu i statusu u 



društvu i da uskladimo obrazovanje sa potrebama tržišta rada. Jeste, da je od usvajanja niza 
sistemskih zakona u ovom parlamentu  prošlo nešto više od pola godine. Ali, ja mislim da mogu 
biti slobodan da ustvrdim da već imamo rezultate na svakom od ovih polja. Već sam govorio o 
iskoraku na koji smo u Vladi posebno ponosni, jer to je osnivanje fonda za kvalitet i talente iz kojeg 
će se opredjeljivati ne manje od milion i po eura za najbolje učenike, nastavnike i jedan broj škola 
oko čega ćemo inače u drugoj polovini godine, to sam zaboravio da kažem, pokrenuti sistemsku 
kampanju kako bismo u društvu uspjeli da na jedan kvalitetan način ne samo ukažemo na 
dobitnike ovih nagrada, nego da ih na kvalitetan način i ispromovišemo. Tako da će to biti jedna 
nova praksa na koju sam siguran da ćemo svi skupa koji smo učestvovali u kreiranju ovih rješenja 
koja su sadržana u izmijenjenim zakonima koji se tiču oblasti obrazovanja i vaspitanja biti posebno 
ponosni.  
 Kada govorimo o predškolskom obrazovanju, onda mislim da i te kako možemo biti ponosni 
što smo nastavili da poboljšavamo i povećavamo u toku prethodne godine stepen obuhvata djece 
ranim predškolskim vaspitanjem i obrazovanjem, a inače težimo međunarodnom standardu da sva 
djeca uzrasta od tri godine budu do nivoa 95% do 2020.godine, obuhvaćena ovim vidom 
vaspitanja i obrazovanja, a to je period života koji je i najvažniji za oblikovanje jedne ličnosti. 
 Takođe sam jako zadovoljan što smo na kvalitetan način već sada uspjeli da 
implementiramo rješenje koje je značajno unaprijedilo izučavanje engleskog jezika u Crnoj Gori i 
to na način što svoj djeci u Crnoj Gori koji pohađaju predškolske ustanove od ove godine je 
omogućeno besplatno izučavanje engleskog jezika, a to se odnosi na djecu uzrasta od treće 
godine života. Ja sam negdje u prilici da kažem da mi još uvijek nijesmo ni svjesni koliko je to 
važno što smo u jednom društvu stvorili mogućnost da dijete od treće godine života bude 
familijarno i da izučava engleski jezik koji je inače jezik budućnosti bez kojeg se ne može zamisliti 
normalno funkcionisanje  danas u društvu i mislim da ćemo benefite od takvog rješenja tek 
narednih godina imati priliku da vidimo i da ćemo se u to imati priliku uvjeravati.  
 Zatim smo na jedan jako kvalitetan način, čime su zadovoljni i roditelji i nastavnici, uspjeli 
da  primijenimo već u ovoj nastavnoj godini jedan pilot projekat koji se odnosi na nastavu na 
engleskom jeziku iz svih predmeta koji se izučavaju, a tim projektom su obuhvaćene četiri škole. 
Mislim da je to nešto što treba da nam posluži kao primjer da nastavimo na isti način da 
funkcionišemo i u narednom periodu i naravno iskorak kad govorimo o stranom jeziku je to što 
ćemo drugi strani jezik izučavati od VI razreda osnovne škole.  
 Takođe smo u ovoj godini redukovali nastavni plan i program za 10% čime smo našu djecu 
rasteretili manje potrebnog gradiva i uspjeli da stvorimo sistem koji će ih usmjeravati da se bave 
suštinom, a ne formom što je  jedna od manjkavosti našeg obrazovnog sistema. Mogu da kažem 
da sam izuzetno zadovoljan što smo postigli rezultate koji govore o značajno unaprijeđenom 
inkluzivnom obrazovanju jer smo, podsjetiću vas, zajedno izmjenama zakona riješili problem koji 
su imali asistenti u nastavi, koji su zbog neadekvatnog zakonodavnog tretmana bili izloženi 
problemima tokom prethodnih godina. To smo zajedno u ovom parlamentu izmjenama zakona 
otklonili tako da smo danas i taj segment obrazovanja značajno unaprijedili, a njihov problem 
riješili na način što smo regulisali njihov radno pravni status jednako onako kako je regulisan i 
ostalima u sistemu obrazovanja i što su im plate gotovo duplo povećane.   
 Takođe smo, vjerujem, napravili najsnažniji iskorak kada govorimo o obrazovanju u oblasti 
dualnog obrazovanja jer smo počeli da ga nakon čitavih deset godina primjenjujemo. U ovoj 
nastavnoj godini je čitavih stotinu najrenomiranijih poslodavaca u Crnoj Gori uključeno u sistem 
dualnog obrazovanja. U sistem dualnog obrazovanja je uključeno trista djece. Mi smo time 
zapravo stvorili osnov da rješavamo jedan strukturalni problem koji postoji u našem obrazovnom 
sistemu i uopšte u sistemu, u društvu uopšte, a on se svodi na činjenicu da našoj djeci ne fale 
teorijska, ali i te kako im nedostaju praktična znanja. Dualno obrazovanje je nešto što će nam 
pomoći da snažan iskorak u tom pravcu navedemo, a ovo nije nešto o čemu pričamo da će se 
primjenjivati. Ovo se ove godine primjenjuje, a osnov za to smo dobili u zakonu koji smo ovdje 
sredinom 2017. godine usvojili.  
 Takođe sam zadovoljan time što smo procenat upisa u srednje stručne škole povećali za 
20%, a to nam je važno jer nam je tu osnova i za učenike u dualnom obrazovanju, a mislim da vas 
ne treba podsjećati da gro radne snage koju država Crna Gora uvozi dolazi iz ovih oblasti i vezana 
je za znanja koja se stiču u srednjim stručnim školama. Nastavićemo s ovom praksom i naredne 



godine, ali 20% porast upisa u jednoj godini je podatak kojim moramo biti zadovoljni.  
 Takođe smo uspjeli da napravimo iskorake koji se već primjenjuju u oblasti visokog 
obrazovanja. Mislim da je najvažniji iskorak koji smo napravili zajedno kada govorimo o 
obrazovanju  to što smo uveli besplatne osnovne i master studije, besplatne osnovne studije koje 
se već primjenjuju za tri i po hiljade studenata državnog Univerziteta. Od 2020. godine će se 
primjenjivati i besplatne master studije kada prva generacija koja je upisana po novom modelu 
izađe s osnovnih studija. Mi smo ove godine promijenili model studiranja na državnom 
Univerzitetu, a vjerujem da će se od naredne godine taj model primjenjivati i na ostalim 
ustanovama visokog obrazovanja na privatnim univerzitetima. .... implementirali novi ugovorni 
model finansiranja. Mi smo ove godine uveli obaveznu praktičnu nastavu od najmanje 25% po 
predmetu, odnosno po godini. Mi smo usvajanjem zakona, sredinom 2017. godine omogućili 
osnivanje Agencije za kontrolu kvaliteta visokog obrazovanja koja je već osnovana, Upravni odbor 
je formiran, a narednih dana će u kadrovskom smislu ona da bude zaokružena i već će tokom ove 
godine da ima ozbiljan posao u smislu akreditacije studijskih programa koji se odnose na privatne 
ustanove visokog obrazovanja.  
 U svakom slučaju, rekao sam da je rano govoriti o dometima zakonodavne reforme koju 
smo u oblasti obrazovanja sproveli, ali sam siguran da ćemo se složiti da i ovo što je dosad 
implementirano da je to svakako razlog za zadovoljstvo, da je to ohrabrenje, da ćemo u Crnoj Gori 
svjedočiti kvalitetnijem obrazovnom sistemu koje je neophodna pretpostavka i osnova ne samo 
ekonomskog nego bih rekao i cjelokupnog društvenog razvoja. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:27:58) 
 
 Pravo na komentar ima poslanik. Izvolite. 
 
 
 ADRIJAN VUKSANOVIĆ (22.03.18 14:28:04) 
 
 Hvala, uvaženi ministre.  
 Mogu slobodno reći da sam jako zadovoljan vašim odgovorima. Napravili ste jedan pravi 
presjek svih tih dešavanja i svih aktivnosti koje marljivo sprovodite. Ono što me posebno raduje 
što imate jedan integralni pristup koji je jasno uočljiv. Sjećam se i prošle godine kada ste izlagali u 
ovom visokom domu, tada ste podijelili s nama jedno iskustvo, a to je da ste u nekim obrazovnim 
ustanovama uočili jednu pojavu, a to je da se više pažnje posvećuje formi, a da pri tome pati 
kvalitet znanja. Nisam vas citirao, ali suština je bila to. To me raduje jer vidi se da se bavite više 
sadržajem.  
 U svakom slučaju, imaćete punu podršku Hrvatske građanske inicijative u svim 
aktivnostima koje sprovodite, a koje su od izuzetnog značaja za crnogorsko društvo. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:29:04) 
 
 Zahvaljujem.  
 Sada na kraju imamo pitanje za ministra od poslanika Fatića. Izvolite. 
 
 
 BOGDAN FATIĆ (22.03.18 14:29:14) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovani potpredsjedniče, uvažene građanke i građani Crne Gore, poštovane koleginice i 
kolege poslanici, uvaženi ministre,  
 Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ministru prosvjete gospodinu 
dr Damiru Šehoviću postavljam sljedeće poslaničko pitanje: 
 U kojoj fazi je realizacija projekta izgradnje univerzitetskog centra u Beranama i kada će biti 



stavljen u funkciju? 
 Obrazloženje - Otvaranjem u Beranama četiri studijska programa Univerziteta Crne Gore i 
to Visoke medicinske škole, studijski program za obrazovanje učitelja, engleski jezik i književnost, 
informatika kao studijski programi Medicinskog, Elektrotehničkog i Filozofskog fakulteta, stvorila se 
potreba da se u Beranama sagradi i univerzitetski centar za potrebe studenata i nastavnika ovih 
obrazovnih programa. U periodu kada je u Beranama broj studenata, a oni su dominantno bili iz 
drugih crnogorskih opština, dostigao broj od oko 800 pokrenuta je inicijativa da se dio zgrade 
doma zdravlja rekonstruiše i adaptira za potrebe ovih fakultetskih jedinica.  
 Opština Berane je tada u saradnji s Vladom Crne Gore, Direkcijom javnih radova pristupila 
ovom poslu kako bi studenti nastavno i administrativno osoblje dobilo kvalitetne uslove za rad. 
Projektom su u jednom kompleksu predviđeni studentski dom, menza, amfiteatri, učionice, 
kabineti, prostorije za administraciju. Ovim poslovima se pristupilo prije nekih desetak godina. Neki 
od predviđenih rokova za završetak radova su već probijeni, a kako smo obaviješteni bilo je 
problema sa izvođačima radova. Danas u Beranama od državnih fakultetskih programa 
funkcioniše samo Visoka medicinska škola s oko 300 studenata. Obavezali smo se tokom 
prethodnog perioda da ovim studentima, nastavnicima i saradnicima obezbijedimo kvalitetne 
uslove za rad. Te dobre i kvalitetne uslove za rad mogu dobiti upravo u ovoj novoj zgradi 
univerzitetskog centra te otuda i naše interesovanje da se ova zgrada što prije stavi u funkciju i na 
raspolaganju univerzitetu. S obzirom na to da u Beranama postoji i dom učenika za potrebe 
učenika iz drugih sredina u kojem trenutno koriste oko 100 učenika usluge menze i smještaja, a s 
obzirom na kapacitet koji ima ovaj univerzitetski centar, smatramo da i oni mogu biti korisnici ovog 
univerzitetskog centra kako smještaja tako i ishrane. Sve ovo navedeno govori o značaju i potrebi 
da se univerzitetski centar sa svim svojim sadržajima što prije stavi u funkciju. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:31:51) 
 
 Pravo na odgovor ima ministar. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (22.03.18 14:31:55) 
 
 Hvala, potpredsjedniče.  
 Uvaženi gospodine Fatiću, u cilju unapređenja kvaliteta studentskog života i uslova 
studiranja, kako ste i sami rekli, 2008. godine je otpočeta realizacija projekta izgradnje 
univerzitetskog centra u Beranama, u saradnji Opštine Berane i Vlade Crne Gore. Bruto površina 
planiranog tada objekta je bila cirka 5.300 m2, spratnosti - nisko prizemlje, prizemlje i dva sprata 
sa 134 sobe za smještaj i preko 200 studenata. Kompleks univerzitetski centar osim smještajnog 
prostora sadrži i prostorije za stručne službe, čitaonicu, kabinete, višenamjenske sale, učionice za 
praktičnu nastavu, holove s recepcijom, trpezariju, kuhinju i druge prateće sadržaje, što će učiniti 
studentski život i komfornijim i bogatijim.  
 Tokom 2014. je otpočeto s opremanjem objekta da bi taj posao bio završen tokom 2015. 
godine. Za stavljanje objekta u funkciju u 2017. je raspisano javno nadmetanje za izbor izvođača 
radova na izgradnji infrastrukturnih priključaka, radovi na tim priključcima su bili vrijednosti od oko 
200.000 eura i završeni su tokom 2017. godine. Ukupna vrijednost realizacije projekta na 
rekonstrukciji, uređenju terena i opremanju objekta iznosi oko 3,5 miliona eura. Sva sredstva 
utrošena za realizaciju ovog projekta Crna Gora je obezbijedila iz svog kapitalnog budžeta. Kako 
građevinska i upotrebna dozvola glasi na opštinu Berane neophodno je regulisati odnos između 
Vlade Crne Gore i opštine Berane u pogledu statusa Univerzitetskog centra kako bi isti i formalno 
bio stavljen u funkciju. 
 Koristim priliku da vas informišem da smo već započeli razgovore sa opštinom Berane i da 
očekujem da ćemo narednih dana i taj tehnički dio posla odraditi i da će studenti Visoke 
medicinske škole u Beranama imati priliku da narednih dana se i zvanično usele u ovaj objekat.  
 Navedeni objekat je posebno važan ne samo za studente Visoke medicinske škole, već je 
važan i zbog toga što  je napravljen da bi bio na raspolaganju svim studentima svih ustanova 



visokog obrazovanja koji studiraju u Beranama odnosno koji gravitiraju sa sjevera Crne Gore. Ovaj 
kapitalni objekat je važan i zbog toga što otvara mogućnost za zadržavanjem postojećih studijskih 
programa koji se realizuju u Beranama, ali i za otvaranje novih, posebno onih za koje je taj dio 
Crne Gore zainteresovan, a to su programi koji se uglavnom vezuju za oblast poljoprivrede, 
drvoprerade i slično.  
 Potreba za realizacijom pojedinih studijskih programa na sjeveru Crne Gore odnosno u 
Beranama postoji i ova Vlada će biti posvećena, istrajno će raditi da stvori preduslove da se osim 
Visoke medicinske škole i ovi studijski programi počnu realizovati u Beranama zašta je, kažem 
olakšan posao, imajući u vidu činjenicu da je ovaj kapitalno važan objekat u koji je ova država 
uložila nešto preko tri i po miliona eura završen i da je spreman za upotrebu. Ovo je i pokazatelj 
da je Vlada do kraja posvećena ne samo razvoju obrazovanja na sjeveru nego da je do kraja 
posvećena stvaranju pretpostavki za kvalitetniji život na sjeveru Crne Gore. O tome najbolje 
svjedoči podatak da država Crna Gora uspješno privodi kraju prvu dionicu auto-puta, najvažniji 
projekat u istoriji Crne Gore koji je težak nešto preko 800 miliona eura, a mislim da je još važnije 
od toga da saopštimo da upravo danas predsjednik Vlade ima razgovore  sa predstavnicima 
CRBS-a na kojim se polako stvara osnova za nastavak i druge dionice po modelu privatno javnog 
partnerstva i vjerujem da će našoj javnosti biti koristan podatak da smo na današnjoj Vladi utvrdili i 
Predlog memoranduma o saradnji između Vlade i SRBS-a po modelu privatno javnog partnerstva 
koji se odnosi na ovu drugu dionicu.   
 Ne samo da ovim kapitalnim projektima pokazujemo opredijeljenost ove Vlade da se na 
suštinski način bavi razvojem sjevera nego i ostalim društvenim djelatnostima putem obrazovanja, 
kulture i na ostale načine omogućavamo da život ne samo bude kvalitetniji, nego da bude i 
sadržajniji i da se stvori osnova da se stanovništvo koje gravitira na ovom području zadržava na 
tom području i da od svoga rada može kvalitetno da živi.  
 Ovaj projekat o kojem smo sada imali priliku da govorimo, a koji je vezan za Univerzitetski 
centar u Beranama je samo jedan u nizu projekata koje je ova Vlada realizovala, a koji ima za cilj i 
da stvori pretpostavke za kvalitetniji obrazovni sistem na sjeveru, ali i da stvori preduslove za 
kvalitetniji život na sjeveru, a siguran sam da se neće staviti tačka na ovo, nego da ćemo biti 
proaktivni i da ćemo nastaviti sa promovisanjem i takvog pristupa i takve politike. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:37:57) 
 
 Zahvaljujemo se. 
 Izvolite poslaniče Fatić. 
 
 
 BOGDAN FATIĆ (22.03.18 14:38:03) 
 
 Zahvaljujem se na odgovoru gospodinu ministru Damiru Šehoviću. Zadovoljan sam 
odgovorom.  
 Nadam se da će sve te eventualne barijere koje sada postoje biti ukinute u što kraćem roku 
i da će zgrada Univerzitetskog centra biti stavljena u funkciju veoma brzo. 
 Benefite u otvaranju Univerzitetskog centra će imati ne samo studenti, učenici, nastavno i 
administrativno osoblje jer će dobiti kvalitetne uslove za rad, već će te benefite osjetiti građani 
Berana, jer ćemo na taj način  u jednom dijelu stvoriti uslove  da Berane bude grad u koji mladi 
ljudi dolaze, a ne grad iz kojeg mladi ljudi odlaze. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANIMIR GVOZDENOVIĆ (22.03.18 14:38:46) 
 
 Na ovaj način smo završili pitanja koja su bila vezana za Ministarstvo prosvjete. Završili 
smo  današnji rad  i našu sjednicu, to jest  Četvrtu posebnu sjednicu Prvog redovnog zasijedanja. 
 Vama i svim gledaocima koji su nas gledali želimo sve najbolje. Hvala lijepa. 
 


